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ACTA DEL PLE ORDINARI DE LA CORPORACIÓ MUNICIPAL,
CELEBRAT EL DIA VINT-I-CINC DE SETEMBRE DE DOS MIL TRES

- - - o o o O O o o o - - -

A la ciutat de Sagunt, el dia vint-i-cinc de setembre de dos mil tres, a les 17
hores, es reuneixen a la Sala de Sessions d’aquest Ajuntament, sota la presidència de la
Il·lma. Sra. Alcaldessa, Glòria Calero i Albal, els/les següents regidors/es:

En Josep Lluís M. Chover i Lara
Na Núria Hernández i Pérez
En Miquel García i Benítez
N’Aurora Campayo i Duarte
N’Alfons Vicent Muñoz i Muñoz
Na M. Montserrat Solaz i Latorre
En Miquel À. Martín i López
En Ferran López-Egea i López
Na Rosa Vilalta i Villarroya
En Joaquim Estal i Lizondo
En Manuel Civera i Gómez
En Josep Francesc Fernández i Carrasco
En Silvestre Borrás i Azcona
En Francesc Zarzoso i Usina
N’Alfred C. Castelló i Sáez
En Joan Serrano i Moreno
N’Antònia E. Murciano i Rodríguez
Na M. Carme Gómez i Bernuz
Na M. Dolors Contreras i Matalí
En Josep L. Martí i González
Na M. Isabel Martínez i Domingo
En Marcel·lí Gil i Gandia
En Jaume E. Goig i Torres
En Miquel À. Cortés i Flor

Assistits del secretari general, Sr. Emili Olmos i Gimeno, i de l’interventor, Sr.
Josep Eugeni Garcerán i Rodríguez, a fi de celebrar sessió ordinària del Ple de la
corporació, en primera convocatòria. Es fa constar que el Sr. Cortés s’incorpora a la
sessió en el punt 2 i la Sra. Contreras en el 3.

La presidència obri la sessió i es passen a tractar els assumptes inclosos en
l’ordre del dia.

1 APROVACIÓ ACTES SESSIONS ANTERIORS
El primer punt de l’ordre del dia se sotmet a votació i el Ple de l’Ajuntament, per

unanimitat, ACORDA: Aprovar l’esborrany de les actes corresponents a les sessions
que tingueren lloc els dies: 28 de juny i 17 i 31 de juliol de 2003.

2 DONAR COMPTE RESOLUCIONS DE L’ALCALDIA
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D’acord amb el que disposa l’art. 42. del Reglament d’Organització,
Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, aprovat per Reial Decret de 28 de
novembre de 1986, s’informa el Ple de l’Ajuntament de totes les resolucions de
l’Alcaldia adoptades des de l’anterior sessió plenària ordinària, de data 31 de juliol
d’enguany, segons la següent relació:

Mes de juliol de 2003
24/07/03 Ordenar remissió exp. recurs abreujat 244/03, de FRE.

24/07/03 Exp. 54/03-C, informe raonat Comissió Provincial Qualificació Activitats
d’Hotel Residència Vent de Mar SL.

24/07/03 Contenciós administratiu 247/03, de CGJ, remissió per personal de l’exp. al
tribunal.

25/07/03 Exp. 651/02, sol. anul·lació IVTM 01 i 02, ciclomotor C-1343-BJC.
25/07/03 Exp. 755/02, sol. anul·lació rebut IVTM02 vehicle V-0008-EM.

25/07/03 Exp. 728/02, sol. anul·lació IVTM 99, 00, 01 i 02, matrícula CI-11079.
25/07/03 Exp. 754/02, sol. anul·lació rebut IVTM 02, matrícula 2099-BCG.

25/07/03 Relació núm. 5 del 10/07/03 sobre expedients sancionadors, comença per
Miguel Rivas Soriano.

25/07/03 Relació núm. 6 de data 21/07/03, aprovació expedients sancionadors, comença
per Ruth Ortega Lorenzo.

25/07/03 Exp. 1536/02, sol. devolució taxa ocupació via pública, permís núm.
20070532.

25/07/03 Exp. 1785/03, devolució prorrateig quota IVTM03 matrícula V-5838-DL.

25/07/03 Exp. 1647/01, anul·lació rebuts executiva, matrícules V-2314-EK, V-3633-GG
i V-6599-BJ.

25/07/03 Exp. 2541/02, anul·lació liquidació per llicència d’obres per duplicitat.
25/07/03 Exp. 1713/03, anul·lació taxa d’aigua, fem i clavegueram.

25/07/03 Exp. 1741/03, rectificació error material IVTM, matrícula V-5419-FY.

25/07/03 Exp. 10/03-AV, inscripció Registre Associacions Peña Cultural Folklórica El
Golpe.

25/07/03 Exp. 18/03-SC-IF, incoar exp. sancionador a EMA, promotor obres.
25/07/03 Exp. 17/03-SC-IF, incoar exp. sancionador a PGQ, promotor obres.

25/07/03 Exp. 125/02-C, remissió exp. a la comissió de qualif. activit. de FJVS,
llicència act. magatzem materials const. pol. Sepes.

25/07/03 Exp. 30/03-I, concessió llicència act. a EBJ, a l’av. 9 d’Octubre, 62.
25/07/03 Exp. 147/02-C, admissió a tràmit sol·licitud llic. act. Edificios Valencia SA

garatge c/ Maestrat, Amèrica i Mª Cristina.
25/07/03 Exp. 6/03-SC-IF, imposar sanció a JMFB, per execució obra sense llicència c/

14 d’Abril, 10.
25/07/03 Exp. 689/02, anul·lació rebut duplicitat IVTM, matrícula CS-2146-AJ.

25/07/03 Exp. 687/02, anul·lació rebuts IVTM matrícula V-7808-BF.

25/07/03 Exp. 684/02, prorrateig de l’IVTM02, matrícula V-7474-H.
25/07/03 Exp. 680/02, anul·lació rebut per duplicitat, IVTM02, matrícula 1464-BGG.
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25/07/03 Exp. 673/02, anul·lació rebut IVTM02, matrícula CU-8012-J.

25/07/03 Exp. 672/02, anul·lació IVTM02, matrícula V-9800-BX.

25/07/03 Exp. 1535/03, anul·lació rebuts i baixa vehicle matrícula CC-3944-B.
25/07/03 Exp. 695/02, anul·lació IVTM02, vehicle matrícula V-6167-CS.

25/07/03 Exp. 691/02, anul·lació IVTM02, rebut 20037428, matrícula CS-8454-Z.
25/07/03 Exp. 750/02, anul·lació rebut IVTM02, matrícula TE-4246-H.

25/07/03 Exp. 748/02, anul·lació IVTM02, matrícula M-7031-XT.
25/07/03 Exp. 747/02, anul·lació IVTM02, i prorrateig matrícula V-0948-CN.

25/07/03 Exp. 740/02, anul·lació IVTM02, matrícula 0854-BGG.

25/07/03 Exp. 746/02, anul·lació IVTM02, matrícula V-4778-CM.
25/07/03 Exp. 745/02, inclusió en padró i liquidació IVTM, matrícula C-2363-BMK.

25/07/03 Exp. 736/02, anul·lació IVTM02, matrícula V-7433-CB.
25/07/03 Exp. 1372/02, rectificació error material, devolució primer trimestre guals, c/

Churruca, 13.
25/07/03 Exp. 733/02, anul·lació IVTM02, liquidació prorrateig matrícula V-7549-DH.

25/07/03 Exp. 729/02, anul·lació IVTM02, matrícula V-9041-X.

25/07/03 Nòmina mes de juliol 2003, variacions a incloure.
25/07/03 Incidències en la nòmina de juliol de 2003.

25/07/03 Ordenar pagament nòmina de juliol de 2003.
25/07/03 Exp. 37/03-C, admetre sol·licitud a tràmit instància de Construcciones

Codigama SL.
25/07/03 Exp. 56/03-C, admetre sol·licitud a tràmit de Caixa Rural Intermediterránea-

Cajamar.
25/07/03 Exp. 62/03-C, admetre sol·licitud a tràmit de Muebles Juan Granados SL.

25/07/03 Exp. 61/03-C, admetre sol·licitud a tràmit de Purificación Bolós Navarro.

25/07/03 Exp. 64/03-C, admetre sol·licitud a tràmit d’Autotalleres Costa SL.
25/07/03 Exp. 65/03-C, admetre sol·licitud a tràmit de Porteñoauto-32 SL.

25/07/03 Exp. 2001, aprovació liquidacions 20404006 de Do-Hersi SL.
25/07/03 Exp. 46/03, Falla el Palleter, autorització celebració proclamació falleres

majors.
25/07/03 Modificar dia celebració sessió ordinària Comissió Govern per al dia 29 de

juliol de 2003.
25/07/03 Delegació en el regidor Sr. Ferran López-Egea i López, presidència de la

Comissió Informativa Permanent de Serveis Socials.
25/07/03 Exp. 42/03, autorització festes Riu Palància, del 19 al 22 d’agost.
25/07/03 Exp. 01/03, autorització festes patronals Sagunt-Port 2003.

25/07/03 Exp. 31/03, autorització festes del barri Biensa, 2003.
25/07/03 Relació de pagaments núm. 200300001003 per un import de 48282,71 €.

28/07/03 Modificar Resolució núm. 2734 de data 17-7-03, canviant data d’ingrés a
l’Ajuntament del funcionari FCS.

28/07/03 Modificar Resolució núm. 2734 de data 17 de juliol de 2003, canviant la data
del cessament del funcionari interí MPA.
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28/07/03 Exp. 2001, aprovació liquidacions IAE010.
28/07/03 Aprovar padrons taxa de domini públic per Mercat Exterior, del trimestre

juliol, agost i setembre 2003.
28/07/03 Exp.10/03-OE, declarar en ruïna immoble situat al c/ Segoriva, 13.
28/07/03 Exp. 10/03-OE, executar subsidiàriament punt segon Resolució núm. 2475 de

27 de juny de 2003.
28/07/03 Nomenar membres tribunal oposició lliure de 10 agents de la Policia Local per

al període estival 2003.
28/07/03 Exp. 4/03-LO, llicència d’obres per a agència de viatges al centre comercial

La Rotonda, pl. Ramón de la Sota.
28/07/03 Exp. 411/03 LO, llicència d’obres rehabilitació façana al c/ Nicolau Cotanda,

4, baix.
28/07/0 3 Exp. 492/03 LO, llicència d’obres canvi porta entrada al c/ Major, 47.
28/07/03 Exp. 494/03 LO, llicència d’obres doblar terrassa immoble c/ Astúries, 33.

28/07/03 Exp. 495/03 LO, llicència d’obres entaulellat cuina a l’habitatge c/ Serra
Mariola, 22.

28/07/03 Exp. 496/03 LO, llicència d’obres per a lluir habitatge al c/ Pare Claret, 58,
baix.

28/07/03 Exp. 24/03, sol·licitar, autoritzar, disposar i ordenar el pagament fact. 198 a
favor de l’empresa Full-Fil SL, lloguer motos Quads per a platges, import 3,480
€.

28/07/03 Delegació en la regidora Sra. Aurora Campayo del matrimoni civil del dia 2
d’agost de 2003 a les 11:30 h.

28/07/03 Exp. 497/03 LO, llicència obres xapat cuina i neteja a l’habitatge siti a l’av.
País Valencià, 67-3r.

28/07/03 Exp. 511/03 LO, llicència obres al c/ Barcelona, 6, baix, esq.
28/07/03 Exp. 515/03 LO, llicència obres habitatge siti al c/ Rei Sant Ferran, 3-6è.
28/07/03 Exp. 516/03 LO, llicència obres habitatge c/ Vicent Andrés Estellés, 14-1r.

28/07/03 Exp. 518/03 LO, llicència d’obres habitatge siti al c/ Espronceda, 8-1r.

28/07/03 Exp. 519/03 LO, llicència obres habitatge siti al c/ Nogal, 10.
28/07/03 Exp. 520/03 LO, llicència d’obres a l’habitatge siti al c/ Diana, 11.

28/07/03 Exp. 522/03 LO, llicència d’obres a l’habitatge siti al c/ Racó d’Ademús, 22.
28/07/03 Exp. 523/03 LO, llicència d’obres a l’habitatge siti a l’av. 9 d’Octubre, 83-
12è.
28/07/03 Exp. 524/03 LO, llicència d’obres a l’habitatge siti a l’av. Camp de Morvedre,
50.
28/07/03 Exp. 531/03 LO, llicència d’obres a l’habitatge siti al c/ Castell, 54.

28/07/03 Exp. 532/03 LO, llicència d’obres a l’habitatge siti al c/ La Pau, 24.

29/07/03 Estimar que l’acció denunciada figurant en la relació núm. 5 de data 10 de
juliol, neteja exp. 46220030001305 i finalitza exp. 46220030004313.

31/07/03 Estimar acció denunciada relació núm. 5 comença exp. 4622003000882 i
finalitza exp. 46220030004561.

31/07/03 Nomenar membres mesa de baremació per a la contractació temporal de dos
agents d’ocupació i desenvolupament local.

31/07/03 Renovar prestació econòmica a GMM, per un import de 349,57 €.
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31/07/03 Renovar prestació econòmica relació iniciada per Piedad Padilla i concessió
PER a DHM i SA Gómez.

Mes d’agost de 2003
01/08/03 Exp. 238/03 i 281/03, cessió de nínxols.

01/08/03 Exp. 13/03-C, remetre exp. a la com. pro. act. qualificades, de l’activitat
fabricació de ciris al c/ Siderúrgia, 34, de Cristal Air SA.

01/08/03 Exp. 03/03-OE, sol·licitar a JCR accés al seu habitatge, informe per part dels
tècnics.

04/08/03 Adquisició compromís per part de l’Ajuntament cofinançament projecte
“Posada en valor de la jueria saguntina”.

05/08/03 Exp. 2001, aprovació liquidacions relació comença per Airema SL i finalitza
amb Zhu Yuezhu.

05/08/03 Publicació de la llista d’admesos i exclosos oposició plaça d’intendent
principal de la Policia Local.

05/08/03 Exp. 4/2003-SC-IF, declarar prescrita infracció obres sense llicència al c/
Buenavista, 1-7è.

05/08/03 Exp. 11/01-ADL, reintegrament excés de subvenció al SERVEF, per a
contractació agent d’ocupació.

05/08/03 Exp. 9/02-ADL, abonament beques alumnes escola taller El Centenari.
06/08/03 Autoritzar el reingrés funcionària carrera RSI a partir del 15 d’agost 2003.

06/08/03 Atribuir temporalment funcions a la funcionària TNM al lloc d’aux. adm. de la
Tinència d’Alcaldia.

08/08/03 Fer pública llista admesos i exc. i fixar dates examen oposició 10 agents
Policia Local per al període estival.

08/08/03 Autoritzar canvi titularitat parada mercat exterior a CCG.
08/08/03 Acceptar renúncia i donar de baixa parades mercat núm. 422-423 de RRP.
08/08/03 Acceptar renúncia i donar de baixa parades mercat núm. 18 i 19 del Sr. ZRP.

08/08/03 Autoritzar utilització via pública, festes barri els Metalls, del 24 al 29 d’agost
de 2003.

08/08/03 Autoritzar utilització via pública festes barri Biensa, dies 25 al 27 de setembre
2003.

08/08/03 Autoritzar celebració festes Pla del Bou.
08/08/03 Autoritzar proclamació falleres majors 2003/04 de la Falla Plaça Rodrigo, per

al dia 20 de setembre 2003.
08/08/03 Delegacions casaments dies 9 i 16/07/03.
11/08/03 Denegar llicència per a la divisió en dues d’una parcel·la. Exp. 24/03 LP.

11/08/03 Llicència per a segregar finca registral. Exp. 27/03 LP.
11/08/03 Pròrroga llicència obres. Exp. 125/03 LO.

11/08/03 Llicència obres telefònica. Exp. 412/03 LO.
11/08/03 Llicència obres cuina. Exp. 500/03 LO.

11/08/03 Llicència obres cuina. Exp. 501/03 LO.

11/08/03 Llicència obres neteja. Exp. 509/03 LO.
11/08/03 Llicència obres goteres porxo. Exp. 510/03 LO.

11/08/03 Llicència obres goteres interiors. Exp. 514/03 LO.
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11/08/03 Llicència obres goteres terrassa. Exp. 595/03 LO.

11/08/03 Arxivar expedient 15/03-SC-IF incoat mitjançant resolució del 7/07/03.

11/08/03 Manifest propietaris immoble. Exp. 14/2003-OE.
11/08/03 Ordenació realització obres als propietaris dels immobles de l’exp. 13/2003-

OE.
11/08/03 Aprovació liquidacions acord núm.: 519/2003.

12/08/03 Aprovació liquidacions acord núm.: 521/2003.
12/08/03 Execució sentència procediment PO328/02-F Exp. 3121/1998.

12/08/03 Aprovar liquidacions acord núm.: 520/2003.
13/08/03 Aprovar el padró de les taxes d’aigües, clavegueram i fem del 2n trimestre de

2003.
13/08/03 Decret admetent sol·licitud a tràmit. Exp. 52/01-C.
13/08/03 Decret admetent sol·licitud a tràmit. Exp. 55/03-C.

13/08/03 Decret admetent sol·licitud a tràmit. Exp. 59/03-C.
13/08/03 Decret admetent sol·licitud a tràmit. Exp. 60/03-C.
13/08/03 Decret admetent sol·licitud a tràmit. Exp. 63/03-C.
13/08/03 Concessió ajudes econòmiques en concepte de necessitats bàsiques i

emergència social.
13/08/03 Atribució funcions al Departament d’Estadística al Sr. JVPG.

14/08/03 Llicència obres exp. 554/03 LO.

14/08/03 Exp. 79/03, rectificació error en temporalitat concessió nínxol.
14/08/03 Exp. 106/03, cessió de nínxol a residència Navas Altas.

14/08/03 Adscriure el TAG interí AFP del Departament de Personal al de Gestió
Tributària.

14/08/03 Delegació casament en la regidora Mª Montserrat Solaz, dia 22 d’agost a les
20:30 h.

14/08/03 Exp. 450/03-LO, denegar llicència obres al c/ Josefa Daroqui amb c/ Calvari
Vell.

14/08/03 Exp. 741/02-LO, concessió llicència obres a l’av. Dr. Palos, 12, baix.
14/08/03 Exp. 5/03, pròrroga instal·lació temporal amb hamaques platja Sagunt-Port.
14/08/03 Procedir a la concessió situació comissió serveis al funcionari JBS, per a

ocupar lloc cap Secció Personal fins a reincorporació titular.
14/08/03 Delegar en el funcionari JBS la funció de fe pública i assessorament a la C.

Informativa de Règim Interior i Personal.
18/08/03 Exp. 54/03-I, denegació llicència d’obertura farmàcia al c/ Arquitecte Alfredo

Simón Gurumeta, 6, baix.
18/08/03 Exp. 54/01, denegació llicència activitat oficina agència transports

mercaderies a pol. ind. Sepes.
18/08/03 Exp. 33/03-I, concessió llicència obertura activitat venda fruites al c/ Tinent

Ruiz, 1.
18/08/03 Exp. 263/03, inhumació en nínxol ocupat

19/08/03 Exp. 487/03-LO, concessió llicència obres derrocament al c/ Alfambra, 31 i
posterior construcció.
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19/08/03 Exp. 350/03-LO, concessió llicència obres reforma habitatge al c/ Amèrica,
15.

19/08/03 Exp. 486/03-LO, concessió llicència obres derrocament edifici al c/ Marco
amb c/ Pare Pellicer.

19/08/03 Exp. 375/03-LO, concessió llicència obres habitatge unifamiliar a la parcel·la
46 d’urb. Los Monasterios.

19/08/03 Exp. 555/03-LO, concessió llicència obres habitatge siti al c/ La Pau, 13.
19/08/03 Exp. 196/03-LO, concessió llicència obres local siti a l’av. Camp de

Morvedre, 78.
20/08/03 Incoar exp. sancionador a FCS, presumpte responsable infracció com a

propietari de gos.
21/08/03 Nomenament de 10 agents de policia local com a interins.

21/08/03 Exp.19/03-SC-IF, incoar expedient sancionador de cara a restaurar la legalitat
urbanística.

21/08/03 Reconeixement triennis a diversos funcionaris.
21/08/03 Exps. 1647/01 i 586/02, aprovar liquidacions IVTM-03.

21/08/03 Incoar expedient disciplinari al funcionari interí FFT.

21/08/03 Exp. 420/03-LO, llicència obres habilitació baix comercial al c/ Churruca, 34.
21/08/03 Exp. 107/02-LO, llicència obres condicionament local c/ Periodista Azzati, 24.

22/08/03 Exp.338/03-LO, llicència obres derrocament edificació c/ Mare de Déu dels
Dolors, 12.

22/08/03 Exp. 521/03-LO, llicència obres reforma i ampliació habitatge a l’av. Joan
d’Àustria, 14.

22/08/03 Exp. 515/02-LO, llicència obres modificat projecte construcció habitatge al c/
Sogorb, 112.

22/08/03 Exp. 17/01-OE, informe estat conservació edifici al c/ Trobador, 7, bis.
22/08/03 Delegar la regidora Sra. Núria Hernández per a la presidència Comissió Infor.

Especial de Comptes.
22/08/03 Delegar la regidora M. Montserrat Sola per a la presidència de la Comissió

Informativa de Règim Interior.
22/08/03 Delegar el regidor Sr. Josep L. Chover per a la presidència de la Comissió

Informativa d’Activitats.
22/08/03 Imposar multa a la relació núm. 9 de data 14/08/03, inicia per

46220030000090 i finalitza en el 46220020007100.
22/08/03 Exp. 490/03-LO, denegar llicència obres derrocament al c/ Pablo Iglesias, 68.
22/08/03 Exp. 328/03, cessió de columbari.

22/08/03 Exp. 232/03, cessió de nínxol.
22/08/03 Exps. 247/03 i 306/03, inhumació en nínxols ocupats.

22/08/03 Exp. 3/02, devolució garantia definitiva contracte subministrament uniformes
estiu personal subaltern.

22/08/03 Exp. 43/02, devolució garantia definitiva contracte subministrament uniformes
hivern personal subaltern.

22/08/03 Exp. 23/02-I, concessió llicència obertura activitat innòcua, al c/ Illa Planesia,
s/n.



8

22/08/03 Exp. 142/03-LO, llicència obres reforma local de c/ Felip II, 46, baix.

22/08/03 Exp. 52/03-M, canvi titularitat parades mercat exterior.
22/08/03 Exp. 68/00, renúncia lloc mercat exterior fix a Sagunt.

28/08/03 Deixar sense efecte Resolució 2791 del 25 de juliol.
28/08/03 Exp. 18/03-SC-IF. Incoar expedient sancionador al Sr. EMA i Sr. MAPG.

28/08/03 Exp. 9/03-OE. Manifestar informe tècnic sobre estat de conservació de
l’edifici.

28/08/03 Assignació complement de productivitat.

28/08/03 Ordenar pagament nòmina mes d’agost de 2003, per un import de 528.813,34
euros.

28/08/03 Incidències nòmina mes d’agost 2003.
28/08/03 Variacions a incloure en la nòmina del mes d’agost 2003.

29/08/03 Contractar el Sr. MJGF davall la modalitat d’obra o servei com a mestra de
suport, núm. ref. 7/03-P.

29/08/03 Contractar els senyors de la relació per obra o servei determinat amb la
categoria professional de professors de música, núm. exp. 13/03-P.

29/08/03 Contractar el Sr. AISC per obra o servei determinat com a auxiliar
administratiu a temps parcial, núm. ref. 12/03-P.

29/08/03 Contractar la Sra. STP amb la categoria professional d’auxiliar adm. en el
Departament d’Ensenyament.

Mes de setembre de 2003
01/09/03 Llicència d’obres de 6 habitatges unifamiliars a la platja d’Almardà. Exp.

178/03-LO.
01/09/03 Llicència d’obres per a la construcció de 7 habitatges unifamiliars a la platja

d’Almardà. Exp. 421/03-LO.
01/09/03 Llicència d’obres d’habitatge unifamiliar aïllat a la platja d’Almardà. Exp.

179/03-LO.
01/09/03 Exp. 15/03-OE. Manifest als propietaris del c/ Santiago, 48.
01/09/03 Exp. 10/03-OE. Corregir error en Resolució 2838 de 28 de juliol de 2003.

01/09/03 Exp. 1643/2002. Desestimar sol·licitud anul·lació rebut núm. 20118440.

01/09/03 Exp. 2946/2002. IBI urbana, canvi de titularitat cadastral.
01/09/03 Exp. 1494/2003. IBI urbana, canvi de titularitat cadastral.

01/09/03 IBI rústica, canvi de titularitat cadastral.
01/09/03 Exps. 226/03, 256/03, 268/03. Inhumacions en nínxols ocupats.

01/09/03 Exps. 253/03, 271/03. Cessió de nínxols.
01/09/03 Exp. 150/03. Cessió de nínxol temporalitat 5 anys.

01/09/03 Exp. 131/03. Cessió de nínxol.

01/09/03 Exp. 307/03. Inhumació en nínxol ocupat.
01/09/03 Exp. 2373/01. Aigua, canvi de titularitat.

01/09/03 Exp. 867/2002. Prorrateig quota anul·lació per causar baixa.
01/09/03 Exp. 956/2002. Anul·lació per causar baixa padró, transferència a un altre

municipi.
01/09/03 Exp. 954/2002. Sol·licitud anul·lació per duplicitat.
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01/09/03 Aprovar liquidacions acord 524/2003.

01/09/03 Exp. 953/2002. Anul·lació per causar baixa padró.

01/09/03 Exp. 951/2002. Rectificació per canvi titularitat.
01/09/03 Exp. 949/2002. IVTM, anul·lació per causar baixa padró.

01/09/03 Exp. 943/2002. Devolució quota prorratejada per causar baixa.
01/09/03 Exp. 941/2002. IVTM, sol·licitud anul·lació per duplicitat.

01/09/03 Exp. 940/2002. IVTM, inclusió en el padró.
01/09/03 Exp. 939/2002. IVTM, anul·lació per causar baixa padró.

01/09/03 Exp. 937/2002. IVTM, devolució ingressos indeguts.

01/09/03 Exp. 936/2002. IVTM, anul·lació per causar baixa padró.
01/09/03 Exp. 929/2002. IVTM, inclusió en el padró i emissió de liquidacions.

01/09/03 Exp. 928/2002. IVTM, sol·licitud anul·lació per duplicitat.
01/09/03 Exp. 924/2002. IVTM, anul·lació per causar baixa padró.

01/09/03 Exp. 920/2002. IVTM, prorrateig quota anul·lació per causar baixa.
01/09/03 Exp. 919/2002. IVTM, anul·lació per causar baixa padró.
01/09/03 Exp. 916/2002. IVTM, anul·lació per causar baixa padró.
01/09/03 Exp. 914/2002. IVTM, prorrateig quota anul·lació per causar baixa.

01/09/03 Exp. 910/2002. IVTM, sol·licitud anul·lació per duplicitat.

01/09/03 Exp. 907/2002. IVTM, prorrateig quota anul·lació per causar baixa.
01/09/03 Exp. 905/2002. IVTM, rectificació en tributar per quilos.

01/09/03 Exp. 893/2002. IVTM, sol·licitud anul·lació per duplicitat.
01/09/03 Exp. 891/2002. IVTM, rectificació i devolució en tributar com a camió.

01/09/03 Exp. 890/2002. IVTM, prorrateig quota anul·lació per causar baixa.

01/09/03 Exp. 888/2002. IVTM, inclusió en el padró i emissió de liquidacions.
01/09/03 Exp. 884/2002. IVTM, rectificació per error en els quilos.

01/09/03 Exp. 882/2002. IVTM, anul·lació per duplicitat.
01/09/03 Exp. 881/2002. IVTM, anul·lació per causar baixa padró.

01/09/03 Exp. 93/02-C. Decret admetent sol·licitud a tràmit.
01/09/03 Exp. 58/03-C. Decret admetent sol·licitud a tràmit.

01/09/03 Exp. 66/03-C. Decret admetent sol·licitud a tràmit.

01/09/03 Exp. 68/03-C. Decret admetent sol·licitud a tràmit.
01/09/03 Modificar Resolució 2964 de data 29/08/03.

02/09/03 Delegació en regidor de matrimonis civils.
02/09/03 Exp. 11/03-AV. Inscripció associació familiars malalts alzheimer.

02/09/03 Exp. 12/03-AV. Inscripció associació Club esportiu de sords.
02/09/03 Inscripció parella 35/03-UH.

02/09/03 Inscripció parella 36/03-UH.

02/09/03 Inscripció parella 37/03-UH.
02/09/03 Inscripció parella 38/03-UH.

02/09/03 Baixa inscripció parella 15/99-UH.
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03/09/03 Exp. 137/86. Renúncia parada mercat.

03/09/03 Delegació en regidor per a Comissió Informativa d’Urbanisme.

03/09/03 Abonar imports respectius per substitució de diversos llocs de treball.
03/09/03 Ampliació import prestació econòmica reglada.

04/09/03 Autoritzar pagament despeses recollides en relació 200300001028 que inclou
276 operacions.

04/09/03 Exp. 51/03-I. Concessió llicència obertura d’activitat innòcua.
04/09/03 Exp. 16/2003-OE. Manifestar informe tècnic al Sr. JQC.

04/09/03 Exp. 20/2003-SC-IF. Incoar expedient sancionador a col·legi English Summer
School SL.

04/09/03 Baixa inscripció parella 23/03-UH.

04/09/03 Reconèixer triennis al personal detallat.
05/09/03 Aprovació liquidacions acord 525/2003.

05/09/03 Exp. 592/03-LO. Llicència d’obres per a terrassa al c/ Serra Espina, 7-baix.
05/09/03 Exp. 1771/03. Devolució per duplicitat.

05/09/03 Exp. 1769/2003. Devolució per error en domiciliació.
05/09/03 Exp. 1955/2003. Devolució imposat per duplicitat.

05/09/03 Exps. 1735/2003 i altres acumulats. Devolució rebuts duplicats.

05/09/03 Exps. 421/2003 i altres acumulats. Devolució ingressos indeguts.
05/09/03 Exps.  987/2003 i altres acumulats. Recurs domiciliacions.

05/09/03 Exp. 1818/2003. Devolució per error en domiciliació.
08/09/03 Exp. 721/02. Prorrateig quota anul·lació per causar baixa.

09/09/03 Pagament a justificar per a atendre les despeses derivades del viatge a Cecina.
09/09/03 Pagament a justificar derivat del lloguer del vehicle per a delegació de la

corporació en el seu viatge a Cecina.
09/09/03 Autoritzar viatge a Cecina al Sr. JJM.
09/09/03 Remissió expedient administratiu corresponent al recurs abreujat 151/03.

09/09/03 Exp. 530/03-LO. Llicència obres per a canvi torre metàl·lica.
09/09/03 Exp. 630/03-LO. Llicència obres per a canvi xapat cuina.

09/09/03 Exp. 526/03-LO. Llicència obres per a canalització distribució gas natural.
10/09/03 Delegació tercer tinent d’alcalde Sr. JLCL.

10/09/03 Delegació matrimonis civils els dies 13 i 20/09/03.

10/09/03 Exp. 1894/2003. Anul·lació IVTM per baixa padró, transferència a un altre
municipi.

10/09/03 Exp. 326/2002. Anul·lació IVTM per duplicitat.
10/09/03 Exp. 830/2002. Anul·lació IVTM per baixa padró.

10/09/03 Exp. 2449/2002. Devolució IVTM prorratejada per causar baixa.
10/09/03 Exp. 829/2002. Prorrateig IVTM per causar baixa.

10/09/03 Exp. 827/2002. Anul·lació IVTM per baixa padró.

10/09/03 Exp. 820/2002. Rectificació IVTM perquè ha de tributar com a camió.
10/09/03 Exp. 814/2002. Anul·lació IVTM per baixa padró.
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10/09/03 Exp. 819/2002. Anul·lació IVTM per duplicitat.

10/09/03 Exp. 811/2002. Prorrateig IVTM anul·lació per causar baixa.

10/09/03 Exp. 810/2002. Devolució IVTM prorratejada per causar baixa.
10/09/03 Exp. 805/2002. Prorrateig IVTM per causar baixa.

10/09/03 Exp. 800/2002. Anul·lació IVTM per duplicitat.
10/09/03 Exp. 771/2002. Inclusió IVTM en el padró.

10/09/03 Exp. 769/2002. Anul·lació IVTM per baixa padró.
10/09/03 Exp. 768/2002. Prorrateig IVTM per causar baixa.

10/09/03 Exp. 766/2002. Prorrateig IVTM per causar baixa.

10/09/03 Exp. 758/2002. Prorrateig IVTM per causar baixa.
10/09/03 Exp. 757/2002. Inclusió IVTM en el padró.

10/09/03 Exp. 798/2002. Anul·lació IVTM per duplicitat.
10/09/03 Exp. 796/2002. Rectificació IVTM per no ser de la seua propietat.

10/09/03 Exp. 794/2002. Inclusió IVTM a nom del nou titular.
10/09/03 Exp. 791/2002. Anul·lació IVTM per duplicitat.

10/09/03 Exp. 790/2002. Prorrateig IVTM per causar baixa.

10/09/03 Exp. 789/2002. Rectificació IVTM per errors.
10/09/03 Exp. 785/2002. Prorrateig IVTM per causar baixa.

10/09/03 Exp. 784/2002. Inclusió IVTM en el padró.
10/09/03 Exp. 780/2002. Anul·lació IVTM per causar baixa padró.

10/09/03 Exp. 627/2002. Devolució IVTM prorratejada per causar baixa.
10/09/03 Exp. 776/2002. Prorrateig IVTM anul·lació per causar baixa.

10/09/03 Exp. 756/2002. Prorrateig IVTM anul·lació per causar baixa.

10/09/03 Exp. 632/03-LO. Llicència obres a l’av. Dr. Palos, 15.
10/09/03 Exp. 579/03-LO. Llicència obres al c/ Periodista Azzati, 22.

10/09/03 Exp. 582/03-LO. Llicència obres al c/ Bailén, 3.
10/09/03 Aprovar liquidacions acord núm. 526/2003.

10/09/03 Aprovar liquidacions acord núm. 528/2003.

10/09/03 Exp. 504/03-LO. Llicència obres gas natural c/ Camí Reial, 33-35.
10/09/03 Exp. 525/03-LO. Llicència obres gas natural al c/ Pina de Montagrau.

10/09/03 Exp. 583/03-LO. Llicència obres al c/ Pare Torralba, 5.
10/09/03 Exp. 588/03-LO. Llicència obres al c/ Diana, 11 i c/ Faura, 8.
10/09/03 Exp. 590/03-LO. Llicència obres a l’av. Sants de la Pedra, 24-14.
10/09/03 Remissió exp. reb. abreujat núm. 306/2003.

10/09/03 Exp. 19/03-I. Concessió llicència obertura activitat innòcua.
10/09/03 Exp. 55/02-C. Informe raonat Comissió Provincial Qualificació d’Activitats.

10/09/03 Exp. 40/03-C. Informe raonat Comissió Provincial Qualificació d’Activitats.

10/09/03 Aprovar liquidacions acord núm. 527/2003.
10/09/03 Autoritzar el Sr. SMA a l’assistència al curs “Gestió de Multes”.
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11/09/03 Delegació celebració matrimoni civil dia 14 de setembre de 2003, a les 13
hores, en dependència no municipal.

11/09/03 Inscripció parella 39/03-UH.
11/09/03 Contractar el Sr. JVCP amb la categoria professional de professor de música.
11/09/03 Exp. 61/03-Afic, jornada tècnica “Gestió del Comerç Local”.

11/09/03 Aprovar liquidacions acord núm. 530/03.

15/09/03 Avançar una hora la sessió de la Comissió de Govern del dia 17/09/03.
15/09/03 Autoritzar assistència a curs al Sr. RMGL (viceinterventora).

15/09/03 Exp. 476/86. Renúncia parades Mercat Exterior Fix.
15/09/03 Exp. 17/03-C. Informe raonat Comissió Provincial Qualificació d’Activitats.

15/09/03 Exp. 21/03-I. Concessió llicència obertura d’activitat innòcua.

15/09/03 Exp. 1541/2003. Sol·licitud de pagament per principal.
15/09/03 Exp. 545/03-LO. Llicència obres per a canvi de paviment de cuina al c/ Sant

Ramon, 5.
15/09/03 Exp. 540/03-LO. Llicència obres per a canvi de xapat cuina al c/ Emilio

Llopis, 11-17.
15/09/03 Exp. 591/03-LO. Llicència obres al c/ Sant Pere, 45 J.

15/09/03 Exp. 543/03-LO. Llicència obres al c/ Churruca, 16.
15/09/03 Exp. 544/03-LO. Llicència obres per a arreglar corredor i canviar quatre

portes.
15/09/03 Exp. 17/03-OE. Termini d’audiència per als propietaris del c/ Rosario, 7.

15/09/03 Exp. 18/03-OE. Incoar expedient de declaració de ruïna de l’av. Itàlia, B-72.

15/09/03 Exp. 19/03-OE. Manifestar informe tècnic als propietaris del c/ General
Canino, 28.

15/09/03 Exp. 1392/02. Rectificació IBI per canvi titularitat de l’immoble.
15/09/03 Exp. 1695/02. Declaració de caducitat per inactivitat de l’interessat.

15/09/03 Exp. 2514/03. Devolució del 50% de l’IBI per ser VPO.
15/09/03 Exp. 1620/02. Rectificació IBI per canvi titularitat.

15/09/03 Exp. 2375/01. Rectificació IBI per canvi titularitat.

15/09/03 Exp. 3363/00. Anul·lació IBI per canvi titularitat.
15/09/03 Exp. 2055/00. Rectificació IBI per canvi titularitat.

15/09/03 Exp. 139/01. Rectificació IBI per canvi titularitat.
15/09/03 Exp. 2466/03. Rectificació IBI per tenir 50% de bonificació.

15/09/03 Exp. 2248/03. Rectificació IBI per canvi titularitat.

15/09/03 Fixar termini presentació d’instàncies d’una borsa de subalterns.
15/09/03 Exp. 2307/03. Rectificació IBI per canvi titularitat.

15/09/03 Exp. 1978/03. Rectificació IBI per canvi titularitat.
15/09/03 Exp. 1492/03. Anul·lació IBI per duplicitat.

15/09/03 Exp. 1479/03. Rectificació IBI per canvi titularitat.
15/09/03 Exp. 2354/03. Rectificació IBI per canvi titularitat.
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15/09/03 Exp. 2020/03. Devolució IBI per ingressos indeguts per compliment resolució
de la gerència del cadastre.

15/09/03 Exp. 2356/03. Anul·lació IBI per duplicitat.
15/09/03 Exp. 68/1999. Anul·lació IBI per duplicitat.
16/09/03 Exp. 539/03-LO. Llicència obres al c/ Pobla de Vallbona, 10.

16/09/03 Exp. 538/03-LO. Llicència obres al c/ Racó d’Ademús, 69.
16/09/03 Exp. 541/03-LO. Llicència obres a l’av. Sants de la Pedra, 95-10.
16/09/03 Exp. 566/03-LO. Llicència obres al c/ Mare de Déu de Lurdes, 9.

16/09/03 Exp. 48/00. Desestimar recurs del Sr. VVC i mantenir liquidació IIVTNU.
16/09/03 Exp. 2465/99. Estimar recurs de reposició i anul·lar IIVTNU.

16/09/03 Autoritzar curs d’Ordenances Fiscals Municipals al Sr. ACP.
16/09/03 Exp. 38/02-M. Publicació BOP edicte d’extinció d’autoritzacions per a la

venda no sedentària per impossibilitat de notificació.
16/09/03 Exp. 9/02-ADL. Ordre pagament beques alumnes escola taller.
16/09/03 Aprovació liquidació aigües, acord núm. 529/2003.

16/09/03 Exp. 565/03-LO. Llicència obres al c/ Reina Joana, 4.
16/09/03 Exp. 563/03-LO. Llicència obres al c/ Alacantí, 40.

16/09/03 Exp. 564/03-LO. Llicència obres al c/ L’Horta, 63.
16/09/03 Exp. 548/03-LO. Llicència obres al c/ Castella la Vella, 18.

16/09/03 Exp. 21/2003-SC-IF. Incoar expedient sancionador al Sr. AAM com a
promotor d’obres.

16/09/03 Exp. 22/2003-SC-IF. Incoar expedient sancionador al Sr. JRJ com a promotor
d’obres.

17/09/03 Ordenar pagament al Sr. AAG en concepte de reintegrament indegut de
bestreta.

17/09/03 Abonar al Sr. MMA part proporcional de paga extraordinària no percebuda.

17/09/03 Requerir al Sr. VMB el reintegrament de bestreta atorgada.
17/09/03 Abonar al Sr. FSD vacances i part proporcional paga extra no percebuda.

17/09/03 Abonar al Sr. MPA diferències salarials pendents.
17/09/03 Nomenar funcionari interí el Sr. LSC com a auxiliar de turisme.

17/09/03 Modificar jornada laboral dels treballadors temporals del Conservatori.

17/09/03 Exp. 389/86. Renúncia parades de Mercat Exterior Fix.
17/09/03 Exp. 570/03-LO. Llicència obres per a repicar façana i reparar pegats.

17/09/03 Exp. 569/03-LO. Llicència obres per a entaulellat de cuina i bany.
17/09/03 Aprovar liquidació taxes acord núm. 531/2003.

17/09/03 Aprovar liquidacions IVTM acord núm. 532/2003.
17/09/03 Estimar acció denunciada que figura en la relació núm. 9 de data 14/08/03.

17/09/03 Exp. 550/03-LO. Llicència obres al c/ Trinitat, 23.

17/09/03 Exp. 562/03-LO. Llicència obres al c/ Sant Pere, 37.
17/09/03 Exp. 558/03-LO. Llicència obres al c/ Serra Javalambre, 19.

17/09/03 Exp. 560/03-LO. Llicència obres al c/ Antonio Peruga, 9.
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17/09/03 Exp. 551/03-LO. Llicència obres a l’av. Sants de la Pedra, 1, c/ Almenara, 35.

18/09/03 Expedir ordre de pagament al Sr. EOG per a assistència al II Curs de Direcció
Pública Local.

18/09/03 Exp. 10/03-ADL. Modificació bases selecció 2 agents d’ocupació i
desenvolupament local.

18/09/03 Exp. 567/03-LO. Llicència obres a l’av. País Valencià, 20.

18/09/03 Exp. 536/03-LO. Llicència obres per a reforma del bany.
18/09/03 Exp. 20/01-I. Concessió llicència obertura d’activitat innòcua.

18/09/03 Exp. 346/03. Exhumació de restes de MZS.
18/09/03 Exp. 291/03. Trasllat de restes d’AOU.

18/09/03 Aprovar liquidacions IVTM acord núm. 533/03.

18/09/03 Renovar prestació econòmica reglada als veïns relacionats.
18/09/03 Exp. 226/03-LO. Declarar el desistiment i arxiu de l’expedient.

Obert el torn d’intervencions, el regidor del grup PP, Sr. CASTELLÓ,
manifesta: “Que es llija la Resolució 2846.”

Tot seguit el secretari llegeix íntegrament la Resolució de l’Alcaldia número
2846 de data 28 de juliol de 2003.

El regidor del grup PP, Sr. SERRANO, diu: “Bona vesprada, bo, jo volia, el meu
grup, el Grup Popular volia saber amb quin càrrec i a quina partida en concret s’ha fet
aquest càrrec pressupostari. Si aqueixa partida concretament tenia pressupost suficient, i
si s’ha hagut de fer alguna modificació de crèdit, de quina partida s’ha deduït?”

El regidor del grup Bloc, Sr. FERNÁNDEZ, exposa: “Bé, és una despesa que
quan es va pressupostar hi havia diners en la partida de platges i per tant es va traure de
la partida de platges, tan senzill com això.”

El regidor del grup PP, Sr. CASTELLÓ, assenyala: “Que es llija la Resolució
2868.”

Tot seguit el secretari llegeix íntegrament la Resolució d’Alcaldia número 2868
de data 4 d’agost de 2003.

A les 17 hores i 7 minuts el micròfon deixa de funcionar correctament i es fa
impossible la transcripció completa d’algunes parts de la resta d’intervencions. En
conseqüència, consta amb punts suspensius la part d’impossible transcripció.

El regidor del grup PP, Sr. CASTELLÓ, diu: “Bona vesprada, nosaltres a pesar
que la Resolució d’Alcaldia de... vist... vist el requeriment... res d’això i per això
preguntem. Avui hem vist que habitualment... la notícia... de si hi havia hagut un retard
o una cosa així... li demanaríem al delegat que ens informara... perquè sí que ens consta
definitivament que es va demanar l’ajuda per al projecte, però el que ja no... de tot
aquest tema és que... del 20 de maig, que ací ja no sabem què passa i... s’augmenta el
crèdit... no sabem ni d’on se la porta... partida... en fi, no sabem com està el tema de la
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subvenció, hem llegit coses fora de termini i volem saber realment què és el que ha
passat en aquest expedient.”

El portaveu del grup Bloc, Sr. CIVERA, manifesta: “Bona vesprada, bé, de com
és el projecte no cal dir-ho perquè el vam fer conjuntament. Efectivament demanem,
açò es tracta d’un projecte de posar en valor la jueria un projecte que és molt
prometedor, crec, per a la ciutat, i... i per raons de procediment, nosaltres creiem d’allí
de la Casa de València, de dues ajudes que vam demanar, la de la jueria i la del pic dels
Corbs per a ja acabar aquella intervenció. Aquesta que és la més significativa perquè
l’Ajuntament apostava 30.000 €, que és el que havíem acordat nosaltres. Nosaltres
havíem dit en pessetes 5 milions, per tant en euros arredonint és això, 30.000, 30.000,
30 o el que siga, la diferència no és significativa, en absolut, és l’adaptació als diners
que havíem acordat en l’equip de govern anterior. I la nostra proposta és que de les dues
ajudes que havíem demanat, és a dir, dels dos projectes que havíem demanat, el projecte
aquest concretament del cementeri jueu no se subvencionava en la quantitat que s’havia
demanat. Què passa ara? Res, ara el que faran ells segurament, no el que faran, no,
segur, és donar-nos el permís d’excavació i el que farà l’associació, us recordeu allí, del
patronat de la jueria, que al final hem retardat el que és el patronat perquè té més
implicacions per dictamen de l’interventor i la resta? El que es farà és una associació,
que ja està en tràmit, ja està legalitzada pràcticament, i el que fa l’associació per a la
jueria saguntina serà complementar els diners que ens havia de donar la Generalitat, que
d’altra banda en són molt poquets, en ajudes d’altres empreses patrocinadores, no? I
farem quan ens vinga el permís de l’excavació, es farà l’excavació. Esperem que siga
aquest mes o una cosa així, perquè això no pot retardar-se molt més. L’Ajuntament, 5
milions, 5 milions de pessetes, 30.000 €.”

3 PRESA POSSESSIÓ REGIDORA SRA Mª  DOLORS CONTRERAS I
MATALÍ

S’ha comprovat la credencial presentada per la Sra. Mª Dolors Contreras i
Matalí, de manera que en l’expedient hi ha plena constància que ha realitzat les
declaracions d’incompatibilitats, béns i interessos que preceptua l’article 75.5 de la Llei
7/85 de 2 d’abril, modificada per Llei 9/91.

La interessada porta a terme davant del Ple de la corporació el jurament o
promesa preceptiu per a adquirir la condició de regidora.

Atès el que preveu l’article 195 de la Llei Orgànica 5/85, de 19 de juny, del
Règim Electoral General, amb les modificacions que li afecten actualment vigents.

La Sra. CONTRERAS manifesta: “Bona vesprada a tots. Jure per la meua
consciència i honor complir fidelment les obligacions dels càrrecs de regidora de
l’Excel·lentíssim Ajuntament de Sagunt, amb lleialtat al rei i guardar i fer guardar la
Constitució com a norma fonamental de l’Estat.”

La Sra. ALCALDESSA diu: “Bo, jo li done la benvinguda a la Sra. Contreras a
aquest Ple i la felicite per la seua recuperació, que ha hagut de passar una temporada un
poc dura i ens alegrem molt de tenir-la ací amb nosaltres.”

Per tot això, la Sra. Mª Dolors Contreras i Matalí pren possessió del càrrec de
regidora d’aquest Ajuntament de Sagunt.
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4 MODIFICACIÓ ADSCRIPCIÓ REPRESENTANTS GRUPS POLÍTICS A
COMISSIONS INFORMATIVES. EXP. 56/03-C

El Ple de la corporació municipal, en la sessió extraordinària que tingué lloc el
passat 17 de juliol de 2003, va adoptar acord pel qual quedava assabentat de l’adscripció
concreta dels regidors que, en representació dels grups polítics municipals, integren les
comissions informatives permanents creades per acord de data 28 de juny d’enguany.

Davant de la presa de possessió com a regidora de la Sra. M. Dolors Contreras i
Matalí, que ha tingut lloc en aquesta mateixa sessió plenària, el portaveu del Grup
Polític Popular ha presentat un escrit per modificar l’adscripció de regidors d’aquest
grup a diverses comissions informatives.

D’altra banda, la càrrec de portaveu del Grup Municipal SP ha presentat així
mateix un escrit on comunica el canvi de regidor representant d’aquest grup en la
Comissió Informativa Permanent de Comptes i Serveis Econòmics, tant titular com
suplent.

De conformitat amb el que preveu l’article 125.c) del RD 2568/86, de 28 de
novembre, pel qual s’aprova el Reglament d’Organització, Funcionament i Règim
Jurídic de les Corporacions Locals, l’adscripció concreta a cada comissió informativa
dels membres de la Corporació que han de formar part de la mateixa en representació de
cada grup, es realitzarà mitjançant escrit del seu portaveu dirigit a l’alcalde-president,
del que s’adonarà  al ple, podent designar-se un suplent per cada titular.

Per tot això, es dóna compte al Ple de la corporació de l’adscripció de
representants dels grups polítics Popular i SP a diverses comissions informatives
permanents, segons el següent detall:

I. Comissió Informativa de Comptes i Serveis Econòmics:
* Pel Grup Popular Municipal:

• Titular: Sra. M. Dolors Contreras i Matalí (substitueix el designat
anteriorment, Sr. Alfred C. Castelló i Sáez).

* Pel Grup Municipal SP:
• Titular: Sra. M. Isabel Martínez i Domingo.
• Suplent: Sr. Jaume Emili Goig i Torres.

II. Comissió Informativa Permanent d’Activitats Comercials i Industrials:
* Pel Grup Popular Municipal:

• Titular: Sra. M. Dolors Contreras i Matalí (substitueix el designat
anteriorment, Sr. Joan Serrano i Moreno).

IV. Comissió Informativa d’Urbanisme, Inversions i Manteniment:
* Pel Grup Popular Municipal:

• Titular: Sr. Joan Serrano i Moreno (substitueix el designat
anteriorment, Sr. Josep Lluís Martí i González).

5 NOMENAMENT REPRESENTANT DE LA CORPORACIÓ EN JUNTA
EXPLOTACIÓ. EXP. 54/03-C

El dia 14 de juny d’enguany es va constituir la nova corporació municipal,
després de les eleccions locals celebrades a l’efecte el passat 25 de maig de 2003.
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Vist així mateix l’ofici de data 25 de juliol de 2003 pel qual es convoca
l’Alcaldia-Presidència a la reunió de la Junta d’Explotació, Xúquer-Alarcón-Contreras-
Tous, on figurava com a representant de l’Ajuntament l’exregidor, Sr. Alfred Pérez i
Cardo, per la qual cosa procedeix designar nou representant de la corporació en aquesta
Junta d’Explotació.

Atenent el que estableix l’article 38 del Reial Decret 2568/1986, de 28 de
novembre, pel qual s’aprova el Reglament d’Organització, Funcionament i Règim
Jurídic de les Entitats Locals, és el Ple de la corporació qui, després de la sessió
constitutiva de l’Ajuntament, ha de resoldre sobre el nomenament de representants de la
corporació en òrgans col·legiats que siguen competència del Ple.

Obert el primer torn d’intervencions, el portaveu del grup PP, Sr. BORRÁS,
manifesta: “Sí, simplement...”

Per tot això, el Ple de l’Ajuntament, per 13 vots a favor del PSOE, EU i Bloc, 12
abstencions del PP, SP i SCP, ACORDA:

PRIMER I ÚNIC: Nomenar el regidor d’aquest Ajuntament, Sr. Josep Francesc
Fernández i Carrasco, representant de la corporació municipal de Sagunt en la Junta
d’Explotació Xúquer-Alarcón-Contreras-Tous.

6 RATIFICACIÓ RESOLUCIÓ ALCALDIA CANVI DELEGACIÓ
SECRETARIA COMISSIÓ INFORMATIVA PERMANENT RECURSOS
HUMANS I PERSONAL. EXP. 69/03-V

Després de l’adscripció amb data 14 d’agost de 2003 del funcionari de carrera
d’aquesta corporació amb categoria de tècnic d’administració general, Sr. Joaquín
Bernat Segarra, al lloc de treball de Direcció de Secció de Personal i Recursos Humans,
es va fer necessari el canvi de delegació de la Secretaria de la Comissió Informativa
Permanent de Recursos Humans i Personal, per la qual cosa es va dictar resolució
d’Alcaldia, a ratificar pel Ple de la corporació en la primera sessió que aquest celebre.

Per tot això, el Ple de l’Ajuntament, per 17 vots a favor de PSOE, EU, Bloc, SP i
SCP i 8 abstencions del PP, ACORDA:

Ratificar la Resolució d’Alcaldia núm. 2919, de data 14 d’agost de 2003, que
diu:

“Mitjançant acord plenari de data 27 de gener de 2003, es va ratificar la
Resolució d’Alcaldia núm. 74 de 17 de gener de 2003, per la qual es delegava en el
funcionari interí, amb la categoria de TAG, Sr. Antonio Forcadell Plasencia, la funció
de fe pública i assessorament legal preceptiu de la Comissió Informativa de Règim
Interior i Personal.

Per Resolució de l’Alcaldia de data 14 d’agost de 2003 es va decidir l’adscripció
al lloc de cap de Secció de Personal i RRHH del funcionari de carrera d’aquesta
corporació Sr. Joaquín Bernat Segarra.

Després d’aquesta adscripció, es considera necessari delegar en l’esmentat
funcionari la Secretaria de la Comissió Informativa Permanent de Règim Interior i
Personal, que ha estat sent exercida fins a la data pel funcionari interí Sr. Antonio
Forcadell Plasencia, qui es trobava en la Secció de Recursos Humans, adscrit
provisionalment.
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D’acord amb el que disposa l’article 13.2 del RD 1174/1987, de 18 de setembre,
les funcions de fe pública i assessorament legal preceptiu recollides en aquest Reial
Decret, pel que fa a juntes, òrgans o entitats que depenen de la corporació, distintes de
l’alcalde, Ple o Comissió de Govern decisòria, podran ser encomanades per la
corporació a funcionaris propis d’aquesta que no tinguen habilitació de caràcter
nacional, a proposta del titular de la Secretaria i que actuaran com a delegats d’aquest.

El secretari general d’aquest Ajuntament ha elevat proposta de delegació de la
funció de fe pública i assessorament legal preceptiu de la Comissió Informativa
Permanent de Règim Interior i Personal en el funcionari de carrera Sr. Joaquín Bernat
Segarra.

Per tot això, i en exercici de les facultats que em confereix la legislació vigent,
RESOLC:

PRIMER: Delegar el Sr. Joaquín Bernat Segarra, funcionari de carrera d’aquesta
corporació, adscrit a la Secció de Personal i Recursos Humans, per a la funció de fe
pública i assessorament legal preceptiu de la Comissió Informativa de Règim Interior i
Personal, amb els efectes econòmics corresponents, en substitució del Sr. Antonio
Forcadell Plasencia.

SEGON: Aquesta Resolució haurà de ser ratificada pel Ple de la corporació en la
primera sessió que tinga lloc.”

7 CREACIÓ NOVES PLACES D’ADMINISTRACIÓ GENERAL
Pròximament la corporació pretén realitzar un diagnòstic global dels recursos

humans d’aquest Ajuntament, així com una valoració dels llocs de treball, amb la
finalitat de realitzar un diagnòstic de la situació actual i detectar les necessitats que, si fa
al cas, puga haver-hi, segons l’acord administració-sindicats per a la modernització i
millora de l’administració pública (2003-2004); implicant en aquest procés tant els
membres de la corporació, en la seua capacitat d’autoorganització, com el Comitè de
Treballadors i organitzacions sindicals, en la seua qualitat de representants dels
empleats públics.

En l’últim any s’ha obert en aquest municipi una nova oficina PROP, per
prestar així un nou servei per aquest Ajuntament. La creació d’aquest nou servei no s’ha
vist corresposta amb la creació de nous llocs de treball per a atendre’l de forma correcta,
de manera que aquest servei s’ha dotat per mitjà de personal existent a l’Ajuntament i
de contractes laborals temporals.

L’existència de personal temporal comporta un perjudici per a la qualitat en la
prestació del servei públic, ja que, a més que això afecta l’estabilitat en l’ocupació a
nivell general, la falta de permanència al lloc de treball fa que els recursos destinats a la
formació del personal siguen inútils, precisament per la falta d’aquesta permanència.

Tot això implica la necessitat de dotar del personal adequat els serveis i que
aquest personal siga permanent, per consolidar l’ocupació temporal existent.

A hores d’ara, i pel que fa als recursos humans, determinades àrees
considerades prioritàries (PROP, Gestió Tributària, Recaptació, Activitats i Policia
Local) es troben en una difícil situació derivada de l’elevat increment en el volum de
treball; situació que en l’actualitat s’està pal·liant a través de contractes laborals
temporals que es fa necessari consolidar.

S’ha de fer constar l’existència d’un elevat nombre de queixes de ciutadans,
especialment referides a l’oficina PROP i als departaments de Gestió Tributària i
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Recaptació, en les quals es posa de manifest la falta de personal en aquests serveis i la
necessitat que aquests es doten amb un nombre més gran d’efectius, ja que amb l’actual
plantilla no és possible donar una resposta adequada als ciutadans, amb el nivell de
qualitat de servei exigible.

Pel que es refereix a l’Àrea d’Activitats, la Llei 4/2003, que va entrar en vigor
el 6 de juny, imposa, segons la interpretació realitzada per la Comissió d’Espectacles,
que el tràmit administratiu de les llicències d’obres i activitats es realitze de forma
conjunta en benefici de l’interessat, dictant-se un únic acte administratiu en el qual es
resolga sobre ambdues llicències. Aquest tràmit conjunt es realitza al Departament
d’Activitats. Això, unit a la imminent posada en marxa de nous polígons industrials,
així com al fet que les llicències d’activitats tenen una naturalesa viva, ja que els
expedients mai estan conclosos totalment, sinó subjectes a modificacions posteriors en
tot moment, fa necessari l’increment de la plantilla del personal del departament per a
atendre adequadament el ciutadà en aquesta àrea.

Pel que fa als departaments de Gestió Tributària i Recaptació, la Llei 1/1998,
de 26 de febrer, de Drets i Garanties dels Contribuents, reforça el dret a la informació i
assistència al contribuent, elevant-lo a caràcter normatiu. Els contribuents tenen dret a
conèixer les seues obligacions tributàries i la manera de complir-les. Han de ser
informats dels seus drets i obligacions en els procediments tributaris i assistits en el
compliment de les seues obligacions, donada la complexitat dels sistemes tributaris
moderns.

Aquest dret d’informació i assistència es plasma en l’article 3, i en el capítol II
de la Llei 1/1998, de 26 de febrer, i es reflecteix, entre altres, en les següents actuacions
de l’administració:

• Informació i assistència per l’administració en el compliment de les
seues obligacions tributàries sobre el contingut i abast d’aquestes (art.
3.a).

• Dret a conèixer l’estat de tramitació dels procediments en què siga part
(art. 3.d).

• Dret a ser informat dels valors dels béns immobles que vagen a ser
objecte d’adquisició o transmissió (art. 3.m).

• Dret a ser informat, a l’inici de les actuacions de comprovació i
investigació portades a terme per la inspecció dels tributs, sobre la
naturalesa i abast d’aquestes, així com dels seus drets i obligacions en
el curs d’aquestes actuacions i que es desenvolupen en els terminis
previstos en aquesta llei (art. 3.n).

• L’administració tributària informarà els contribuents dels criteris
administratius existents per a l’aplicació de la normativa tributària a
través dels serveis d’informació de les oficines obertes al públic,
facilitarà la consulta a les bases informatitzades on es contenen aquests
criteris i remetrà comunicacions destinades a informar sobre la
tributació de determinats sectors, activitats o fonts de renda (art. 7).

La realització per part de l’administració de les anteriors actuacions establides en
la Llei 1/1998, que són un dret dels contribuents, pot entendre’s com una ampliació dels
serveis públics, i requereix que es destinen una sèrie de recursos a això, recursos que,
pel que fa al personal, han de ser permanents, ja que en tractar-se d’informació i
assistència sobre una matèria tan específica com canviant, la seua realització per
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personal laboral temporal (contractes de sis mesos) impedeix la formació d’aquestes
persones per a les funcions anteriors.

Per a la prestació dels anteriors serveis ha sigut necessari acudir a la contractació
laboral temporal, com a personal de suport, situació que es pretén consolidar:
Categoria Grup Tipus contracte Període
Aux. administratiu D L-ECP (*) 20.01.03 a 19.07.03
Aux. administratiu D L-ECP (*) 01.05.03 a 31.10.03
Aux. administratiu D L-ECP (*) 13.06.03 a 12.12.03
Aux. administratiu D L-ECP (*) 13.06.03 a 12.12.03

(*) Laboral eventual per circumstàncies de la producció.
Per part de la delegada de Personal es proposa la nova creació de les següents

places:
Àrea de Gestió Tributària:
Tres places d’administratiu d’administració general
Grup: C
C. destinació: 18
C. específic: C-1
Relació de llocs de treball: inclusió de tres llocs d’administratiu d’administració

general.
COST ANUAL:

Nombre
places

Sou C. destinació C. específic Seg. Social TOTAL

3 27.317,22 EUR 18.025,14
EUR

12.584,16 EUR 4.647,68
EUR

57.926,52
EUR

Cost últim trimestre 2003:
Nombre
places

Sou C. destinació C. específic Seg. Social TOTAL

3 6.829,32 EUR 4.506,30 EUR 3.146,04 EUR 1.161,92
EUR

15.643,58
EUR

Tres places d’auxiliar administratiu d’administració general
Grup: D
C. destinació: 16
C. específic: D-1
Relació de llocs de treball: inclusió de tres llocs d’auxiliar administratiu

d’administració general.
COST ANUAL:

Nombre
places

Salari base C. destinació C. específic Seg. Social TOTAL

3 22.336,86 EUR 15.975,96 EUR11.869,92 EUR4.909,79
EUR

55.092,53
EUR

Cost últim trimestre 2003:
Nombre
places

Sou C. destinació C. específic Seg. Social TOTAL

3 5.584,22 EUR 3.993,99 EUR 2.967,57 EUR 1.227,45
EUR

13.773,23
EUR

Àrea de Recaptació:
Dues places d’administratiu d’administració general
Grup: C
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C. destinació: 18
C. específic: C-1
Relació de llocs de treball: inclusió de dos llocs d’administratiu d’administració

general.
COST ANUAL:

Nombre
places

Salari base C. destinació C. específic Seg. Social TOTAL

2 18.211,48 EUR 12.016,76
EUR

8.389,44 EUR 9.295,36
EUR

47.913,04
EUR

Cost últim trimestre 2003:
Nombre
places

Sou C. destinació C. específic Seg. Social TOTAL

2 4.552,87 EUR 3.004,19 EUR 2.097,36 EUR 2.323,84
EUR

11.978,26
EUR

Edifici PROP:
Dues places d’administratiu d’administració general
Grup: C
C. destinació: 18
C. específic: C-1
Relació de llocs de treball: inclusió de dos llocs d’administratiu d’administració

general.
COST ANUAL:

Nombre
places

Salari base C. destinació C. específic Seg. Social TOTAL

2 18.211,48 EUR 12.016,76
EUR

8.389,44 EUR 9.295,36
EUR

47.913,04
EUR

Cost últim trimestre 2003:
Nombre
places

Sou C. destinació C. específic Seg. Social TOTAL

2 4.552,87 EUR 3.004,19 EUR 2.097,36 EUR 2.323,84
EUR

11.978,26
EUR

Àrea de Policia Local:
Una plaça d’administratiu d’administració general
Grup: C
C. destinació: 18
C. específic: C-1
Relació de llocs de treball: inclusió d’un lloc d’administratiu d’administració

general.
COST ANUAL:

Nombre
places

Salari base C. destinació C. específic Seg. Social TOTAL

1 9.105,74 EUR 6.008,38 EUR 4.194,72 EUR 4.647,68
EUR

23.965,52
EUR

Cost últim trimestre 2003:
Nombre
places

Salari base C. destinació C. específic Seg. Social TOTAL

1 2.276,44 EUR 1.502,10 EUR 1.048,68 EUR 1.161,92
EUR

5.989,14 EUR
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Àrea d’Activitats:
Una plaça d’administratiu d’administració general
Grup: C
C. destinació: 18
C. específic: C-1
Relació de llocs de treball: inclusió d’un lloc d’administratiu d’administració

general.
COST ANUAL:

Nombre
places

Salari base C. destinació C. específic Seg. Social TOTAL

1 9.105,74 EUR 6.008,38 EUR 4.194,72 EUR 4.647,68
EUR

23.965,52
EUR

Cost últim trimestre 2003:
Nombre
places

Salari base C. destinació C. específic Seg. Social TOTAL

1 2.276,44 EUR 1.502,10 EUR 1.048,68 EUR 1.161,92
EUR

5.989,14 EUR

EN RESUM:
Places de nova creació:

Auxiliars administratius d’administració general 3
Administratius d’administració general 9
TOTAL PLACES NOVA CREACIÓ 12

Costos:
ANUAL ÚLT. TRIM 2003

Cost places administratius 201.683,64 EUR 51.578,38 EUR
Cost places auxiliars 55.092,53 EUR 13.773,23 EUR
COSTOS TOTALS 256.776,17 EUR 65.351,61 EUR

FONAMENTS JURÍDICS
Segons l’article 22 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, correspon, en tot cas, al Ple de

la corporació l’aprovació de la plantilla de personal i la relació de llocs de treball, la
fixació de les retribucions complementàries fixes i periòdiques dels funcionaris i el
nombre i règim del personal eventual.

Segons l’article 15.1, d) de la Llei 30/1984, de 2 d’agost, la creació, modificació,
refosa i supressió de llocs de treball es realitzarà a través de les relacions de llocs de
treball.

L’article 126.3 del RD Legislatiu 781/1986, de 18 d’abril, disposa que la
modificació de les plantilles durant la vigència del Pressupost requerirà el compliment
dels tràmits establits per a la modificació d’aquell.

L’apartat 2 de l’anterior article disposa que, sense perjudici de les limitacions
específiques contingudes en les lleis específiques o conjunturals, les plantilles només
podran ser ampliades en els següents supòsits:

a) Quan l’increment de la despesa quede compensat mitjançant la reducció
d’altres unitats o capítols de despeses corrents no ampliables.

b) Sempre que l’increment de les dotacions siga conseqüència de
l’establiment o ampliació de serveis de caràcter obligatori que resulten
imposats per disposicions legals.
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L’article 127 del ROF disposa que correspon a la Comissió Especial de
Comptes, d’existència preceptiva, l’examen, estudi i informe de tots els comptes,
pressupostàries i extrapressupostàries, que haja d’aprovar el Ple de la corporació.

L’article 31.3 del Conveni i NRRL vigent en la corporació disposa que “Les
possibles modificacions de l’ordenació, nombre de llocs de treball o característiques
contemplades en la plantilla orgànica, una vegada aprovada, requeriran, per a fer-se
efectives, la negociació i l’acord previ amb el Comitè de Treballadors”.

L’article 126 del ROF disposa que els dictàmens de les comissions informatives
tenen caràcter preceptiu i no vinculant.

L’article 127 del RD Legislatiu 781/1986, de 18 d’abril, disposa que una vegada
aprovada la plantilla i la relació de llocs de treball, es remetrà còpia a l’administració de
l’Estat i, si és procedent, a la de la Comunitat Autònoma.

Obert el primer torn d’intervencions, la regidora de Personal, Sra. SOLAZ,
indica: “Bona vesprada, bé. Pròximament la corporació pretén realitzar un diagnòstic
global dels recursos humans d’aquest Ajuntament, així com una valoració dels llocs de
treball, amb la finalitat de realitzar un diagnòstic de la situació actual i detectar les
necessitats que, si fa al cas, puga haver-hi, segons l’acord administració-sindicats per a
la modernització i millora de l’administració pública (2003-2004); implicant en aquest
procés tant els membres de la corporació, en la seua capacitat d’autoorganització, com
el Comitè de Treballadors i organitzacions sindicals, en la seua qualitat de representants
dels empleats públics.

En l’últim any s’ha obert en aquest municipi una nova oficina PROP, per
prestar així un nou servei per aquest Ajuntament. La creació d’aquest nou servei no s’ha
vist corresposta amb la creació de nous llocs de treball per a atendre’l de forma correcta,
de manera que aquest servei s’ha dotat per mitjà de personal existent a l’Ajuntament i
de contractes laborals temporals.

L’existència de personal temporal comporta un perjudici per a la qualitat en la
prestació del servei públic, ja que, a més que això afecta l’estabilitat en l’ocupació a
nivell general, la falta de permanència al lloc de treball fa que els recursos destinats a la
formació del personal siguen inútils, precisament per la falta d’aquesta permanència.

Tot això implica la necessitat de dotar del personal adequat els serveis i que
aquest personal siga permanent, per consolidar l’ocupació temporal existent.

A hores d’ara, i pel que fa als recursos humans, determinades àrees
considerades prioritàries (PROP, Gestió Tributària, Recaptació, Activitats i Policia
Local) es troben en una difícil situació derivada de l’elevat increment en el volum de
treball; situació que en l’actualitat s’està pal·liant a través de contractes laborals
temporals que es fa necessari consolidar.

S’ha de fer constar l’existència d’un elevat nombre de queixes de ciutadans,
especialment referides a l’oficina PROP i als departaments de Gestió Tributària i
Recaptació, en les quals es posa de manifest la falta de personal en aquests serveis i la
necessitat que aquests es doten amb un nombre més gran d’efectius, ja que amb l’actual
plantilla no és possible donar una resposta adequada als ciutadans, amb el nivell de
qualitat de servei exigible.

Pel que es refereix a l’Àrea d’Activitats, la Llei 4/2003, que va entrar en vigor
el 6 de juny, imposa, segons la interpretació realitzada per la Comissió d’Espectacles,
que el tràmit administratiu de les llicències d’obres i activitats es realitze de forma
conjunta en benefici de l’interessat, dictant-se un únic acte administratiu en el qual es
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resolga sobre ambdues llicències. Aquest tràmit conjunt es realitza al Departament
d’Activitats. Això, unit a la imminent posada en marxa de nous polígons industrials,
així com al fet que les llicències d’activitats tenen una naturalesa viva, ja que els
expedients mai estan conclosos totalment, sinó subjectes a modificacions posteriors en
tot moment, fa necessari l’increment de la plantilla del personal del departament per a
atendre adequadament el ciutadà en aquesta àrea.

Pel que fa als departaments de Gestió Tributària i Recaptació, la Llei 1/1998,
de 26 de febrer, de Drets i Garanties dels Contribuents, reforça el dret a la informació i
assistència al contribuent, elevant-lo a caràcter normatiu. Els contribuents tenen dret a
conèixer les seues obligacions tributàries i la manera de complir-les. Han de ser
informats dels seus drets i obligacions en els procediments tributaris i assistits en el
compliment de les seues obligacions, donada la complexitat dels sistemes tributaris
moderns.

Aquest dret d’informació i assistència es plasma en l’article 3, i en el capítol II
de la Llei 1/1998, de 26 de febrer, i es reflecteix, entre altres, en les següents actuacions
de l’administració:

• Informació i assistència per l’administració en el compliment de les
seues obligacions tributàries sobre el contingut i abast d’aquestes (art.
3.a).

• Dret a conèixer l’estat de tramitació dels procediments en què siga part
(art. 3.d).

• Dret a ser informat dels valors dels béns immobles que vagen a ser
objecte d’adquisició o transmissió (art. 3.m).

• Dret a ser informat, a l’inici de les actuacions de comprovació i
investigació portades a terme...

Bé, per totes aquestes raons, si no volen no les llig, segur que vostès les
coneixen bé, la realització per part de l’administració de les anteriors actuacions
estableix en la Llei 1/1998, que són un dret dels contribuents, i pot entendre’s com una
ampliació dels serveis públics, i requereix que es destinen una sèrie de recursos a això,
recursos que, pel que fa al personal, han de ser permanents, ja que en tractar-se
d’informació i assistència sobre una matèria tan específica com canviant, la seua
realització per personal laboral temporal (amb contractes de sis mesos) impedeix la
formació d’aquestes persones per a les funcions anteriors.

Per a la prestació dels anteriors serveis ha sigut necessari acudir a la contractació
laboral temporal, amb personal de suport, situació que es pretén consolidar. Llavors hi
havia quatre auxiliars administratius (en Gestió Tributària) i així: per part de la delegada
de Personal es proposa la nova creació de les següents places:

En l’Àrea de Gestió Tributària: tres places d’administratiu de l’administració
general i tres places d’auxiliar administratiu de l’administració general. El cost anual del
qual seria de 55.000 €.

En l’Àrea de Recaptació: dues places d’administratiu de l’administració general.
El cost anual del qual seria 47.000 €.

L’Edifici PROP: dues places d’administratius de l’administració general. El cost
anual del qual seria de 47.000 €.

En l’Àrea de la Policia Local: una plaça d’administratiu de l’administració
general. El cost anual de la qual seria de 23.000 €.

I en l’Àrea d’Activitats: una plaça d’administratiu de l’administració general. El
cost de la qual seria de 23.965 €.
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En resum, les places de nova creació en serien: 3 d’auxiliar i 3 d’administratiu.
En total serien 12 places, de les quals, dues de Gestió Tributària anirien una al Port (a la
Tinència) i una altra quedaria ací (l’altra seria per a Gestió Tributària).

Llavors, els fonaments jurídics estan clars, si volen els obvie (a mi em dóna
igual), però la proposta, en conclusió, és d’aquestes places.

La creació de les places proposades, així com la fixació de les seues retribucions
complementàries, és competència del Ple d’aquesta corporació. I hem passat els tràmits
que es requereix, que és a dir: la modificació de la Plantilla i de la Relació de Llocs de
Treball vigent; el compliment dels tràmits establits per a la modificació del Pressupost;
l’acord previ amb el Comitè de Treballadors; el dictamen preceptiu de les comissions
informatives de Règim Interior i Personal i de la Comissió Especial de Comptes.

I, una vegada aprovat tot açò, es proposa al Ple, a més, l’informe, en l’expedient
estava tota la documentació, n’hi havia més, que vostès han pogut observar, i, en
l’expedient està l’informe de l’interventor, que diu, no el llig? Bé, com que el tenen tots,
està perfectament informat i, a més, les raons que dóna les argumenta que justifiquen la
modernització de la plantilla, segons els criteris de racionalitat, economia i eficiència.

Per tant tenim el vistiplau de l’interventor, que és absolutament necessari.
Aquesta és la proposta.”

El portaveu del grup SCP, Sr. CORTÉS, indica: “Bona vesprada, bé. Dos
assumptes molt breus: 1, el primer és que pareix que es pensa fer una auditoria i ací,
com sempre, es posa un poc el carro abans que els bous, no? Se suposa que allò normal
seria fer l’auditoria i a continuació veure quin personal fa falta encara que supose que sí
que fa falta personal, però en àrees concretes com s’han dit, com pot ser el tema
d’Activitats, com pot ser Gestió Tributària, com pot ser Recaptació, però igual en
sobren en altres parts, igual sobren en altres llocs. Per tant seria convenient que, bo, que
jo pense que primer caldria fer l’auditoria, si és que pensen fer-la, i després el tema de
personal. Però, bo, ho han fet així, endavant. El que sí que veig és el tema de la Tinència
d’Alcaldia, és un tema que em preocupa i l’anava a fer en precs i preguntes, però ja que
ha eixit ja el tema. La Tinència d’Alcaldia ja estava mal dotada, però és que ara no està
dotada, ara no hi ha ningú en Gestió Tributària a la Tinència d’Alcaldia, no hi ha
absolutament ningú. I jo el que vull saber és si fins que isca aquesta plaça, que em
sembla una plaça d’administratiu per a anar a la Tinència d’Alcaldia, em sembla
insuficient, el que vull saber és si la Tinència d’Alcaldia estarà desatesa fins que isquen
aquestes places que convocaran vostès. Simplement era això.”

El regidor del grup SP, Sr. GOIG, assenyala: “Bona vesprada a tots i totes. Bo,
miren vostès, estem parlant de creació de noves places d’administració general, és a dir,
estem parlant, en definitiva, d’una ampliació de plantilla. En l’informe justificatiu
d’aquesta decisió vostès mateixos diuen que es tracta de solucionar un problema
puntual. És a dir, ens estan contant vostès un pegat perquè, en definitiva, no tenen ni
idea de per on van. Vostès mateixos reconeixen que es fa necessari un estudi profund
dels recursos humans dels que disposa l’Ajuntament. Per tant allò lògic seria que
realitzaren vostès aquest informe, i que després passaren una proposta, ploraren en
conseqüència. El que ens estan demanant és que aprovem empastres que únicament
serveixen per a rentar-los a vostès la imatge de cara a l’opinió pública, i nosaltres, en
aquest tema, ens heu posat molt malament. La Sra. Montse Solaz diu que està tot
d’acord ací, però vostès volen que provoque un expedient que requereix d’un dictamen
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de la Comissió Especial de Comptes i, al meu entendre, vaja, pel que he pogut jo llegir
en l’expedient, a la Comissió aquesta no s’ha portat la proposta... traient de la mànega.
I, bo..., el Sr. Cortés diu que és insuficient, jo dic que és vergonyós, perquè és
vergonyós el que està passant a dia d’avui a la Tinència d’Alcaldia i si més endavant
tenim ocasió podem traure un informe de la mateixa tècnica de la Tinència d’Alcaldia,
que porta demandant durant sis anys que es reforce, sis anys. No estem parlant ni d’avui
ni d’ahir, ni d’abans d’ahir. Bo, com dic, ens proposen vostès... totalment abstracta, un
pegat i en definitiva el que proposem és que es realitze un estudi previ, que s’elabore
una proposta d’acord amb les necessitats reals, i que es porte ací, si no és així nosaltres
no podem votar-ho a favor. Moltes gràcies.”

La regidora del grup PP, Sra. MURCIANO, manifesta: “Bona vesprada a tots,
senyors i senyores. Vegem, jo sí que vull començar aquesta intervenció cridant a cada
cosa pel seu nom i significat. En primer lloc vull, i segona els diccionaris, no? La Real
Academia, crear és traure alguna cosa d’on no hi ha res. Modificar és introduir canvis
en l’existent. Una vegada fetes aquestes matisacions li dic, senyora delegada, que vostès
com a equip de govern tenen l’obligació i la responsabilitat de gestionar, i gestionar bé,
tots i cada un dels recursos existents al nostre Ajuntament. És a dir, econòmics,
materials o humans... de personal i nosaltres, la nostra obligació, com a oposició, és
fiscalitzar, per a això estem emprant i emprarem moltes, moltes hores de treball. És a
dir, anem i estem fent una oposició ferma i constructiva, en dues paraules, som seriosos
i responsables. Delegada de Personal, vull imaginar que vostè amb aquesta introducció
està veient ja per què l’he realitzat aquesta introducció, però per si de cas la llum encara
no li ha arribat a les neurones, li ho vaig a donar mastegat. Escolta, jo crec que no ofenc
a ningú perquè les neurones, tots sabem que existeixen, correcte? Bé. Vegem, en primer
lloc, com s’atreveix a proposar la creació de noves places a aquest Ple abans de realitzar
un diagnòstic global de recursos humans i valoració d’aquests. De veritat que em
comença a preocupar que vostè comence la casa per la teulada, però moltíssim, de totes
maneres, pel que veig i la dinàmica que va en marxa, em vaig a haver d’acostumar a
veure com es fan les coses malament. Li diré, van a salt d’ànec, d’ànec, i mai ho diré
millor, sap per què? Perquè unes vegades volen, amb un vol molt curt, unes altres cauen
a l’aigua, i altres és el cua, cua, cua, cua. Vegem, el que vol dir, és que ara vostès diuen,
per imperatiu legal, es fa açò, i després, quan no saben per què i han de rectificar, no, la
culpa és d’altres, és que els anteriors, és que ens han deixat ací, és que, és que, és que,
és que, facen alguna cosa ja, entesos? Mire, jo li diré que m’ha ensenyat molt i encara
aprendré més, no tingues cap dubte, vegem, jo sí que els demane que treballen i que
treballen seriosament i abans de prendre decisions errònies, per favor! Aclarisquen-se,
escolten, sàpiguen i actuen. Una vegada dit tot açò, jo sí que els demane que no ens
facen ximples i, per descomptat, no ens donen motius per a pensar que les seues
intencions no tenen claredat en la gestió de personal. Una cosa molt fonamental, perquè
estem parlant de llocs de treball, és una cosa molt, molt, molt fonamental un lloc de
treball, no estem parlant de cap favada. I em referisc, amb tot açò, a la rapidesa que
s’han donat i amb la que han realitzat, diuen un estudi per a motivar la creació de 12
places més. Doncs sí, mire, és impossible, sense un estudi com Déu mana, crear cap
plaça, impossible, això ho tenim tots claríssim. I l’estudi es motiva i li ho explicaré
després. Vegem, vol dir-me que quan vostès parlen i ací ens porten la proposta de la
creació de 12 places més, 12 llocs de treball més, vostès em diuen a mi que no estan
incrementant despesa. Doncs miren, sí que incrementen despeses, ara els perquès, fins i
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tot amb l’informe a favor de l’interventor i a ell se l’ explicaré també, tot. Veurem, ens
diuen també en el seu informe o en el seu estudi, molt bo, molt cerebral fet, que resulta
que hi ha reclamacions en uns departaments. Escolte, si cada vegada que hi ha una
reclamació en un servei o departament cal incrementar la plantilla, què poquet està vostè
gestionant, Sra. Delegada, permeta’m que li ho diga, i seguiré explicant-li-ho si no li
importa. Per què em diu que fan falta unes places en uns departaments fan falta 3 i no 2,
o 10? Jo en cap lloc he vist el tema de gestió de personal han d’haver-hi i se’ns han
d’explicar amb quines ferramentes... quins paràmetres de gestió han treballat per a dir
quin nombre exacte de funcionaris fan falta en cada servei o departament? Mire, Sra.
Delegada, jo crec que la fórmula que han utilitzat per a dir que en un servei necessiten
més o menys treballadors, no sé quina ha sigut, jo crec que cap. Així de clar, sense cap
ferramenta de gestió, ja que, en cas contrari, si hagueren utilitzat ferramentes de gestió,
si hagueren utilitzat ferramentes i paràmetres de la gestió se’ls haguera omplit la boca,
senyors meus! Hagueren estat dient: hem fet aquesta flor. Que ja ho estem veient que és
el que estan fent. Mire, només s’han dedicat, en aquests quatre mesos gairebé, a parlar
de les meravelles que el govern anterior ja tenia projectades i que només han hagut
d’anar anant. I el que no saben fer, o s’ofeguen, que els toca ja, diuen: ah, això és la
culpa d’altres, home, estem. Espere que d’ací a sis mesos no siga així. Potser seguim
sentint el mateix, però, bo, espere que no. Vegem, vostè també ens està dient amb
lleugeresa que només falten funcionaris en alguns departaments i, a més de diferents
categories, i en altres han d’estar justos o en sobren, no ho sé, perquè això vostè no ens
ho diu per a res, per a res. Ho hauria de dir. D’altra banda, mai li he sentit, no he vist en
cap document parlar d’un altre instrument de gestió importantíssim per a adequar
recursos humans i per a planificar personal que faça falta en qualsevol institució, com és
l’índex d’absentisme. I tenen fórmula, i té fórmula, i és molt important. Llavors,
explique’m quins tipus de fórmules, d’instruments i d’indicadors han realitzat per a dir
el personal que fa falta en cada servei o departament o a l’Ajuntament en general.
Continuaré dient-li que amb aquestes mateixes preguntes. Mire, jo crec i li assevere que
no han utilitzat i, reitere, i reiteraré les vegades que facen falta, cap de les ferramentes
que s’han d’utilitzar en gestió per a dotar de personal l’Ajuntament. Entre altres coses
perquè crec que no les saben, i no s’han preocupat d’aprendre durant aquests quatre
mesos que porten amb responsabilitat de gestió. Sí que és veritat que en l’informe que
vostè diu, que han de crear places noves en aquells departaments que tenen més
reclamacions, i jo li dic, quina gestió de recursos més nefasta, Sra. Delegada! I em
pregunte: vostè em garanteix a mi o a algú d’aquest Ple, d’aquesta corporació, que el dia
que vostè pose els tres administratius en el departament que vulga, vostè donarà un
servei de qualitat al ciutadà? Amb quines bases i amb quins paràmetres m’està vostè
dient açò? O és que no es poden posar de baixa per IT? O és que no poden donar-se
permisos? De seguida acabe, vegem, d’altra banda vostè es permet dir-nos que amb
aqueixes 12 places d’increment, que la qualitat dels serveis serà moltíssim millor. Mire
vostè, no ofenga cap dels treballadors d’aquesta casa, siga quina siga la situació d’un
treballador d’aquesta casa, administrativament, temporal, fix, interí, en vacant, siga
quina siga els treballadors d’aquest Ajuntament són els que donen i presten la qualitat
dels serveis. I em consta que tenim una molt bona plantilla de treballadors per a donar
aqueixa qualitat. Però, mire, si vostè en algun moment creu que no, és la seua
responsabilitat de tots els treballadors de l’Ajuntament, de tots, si creu que algun dels
treballadors, vostè em considera, demostra, informa, i ens informa que algun dels
treballadors no ho fa bé, sap que hi ha uns procediments legals, però no ens impliquem
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ni parlem de qualitat, si és que la coneix. Vaig acabant, vaig acabant, acabe de seguida.
Crec haver indicat alguns dels paràmetres de gestió, però he de dir-li que en gestió, a
més, cal ser valents, valents per a prendre decisions, que són sempre a gust de tots, però
això sí, cal prendre-les perquè van implícites en el sou. Facen bé les coses, siga valenta,
i veurà com la qualitat estarà assegurada. De totes maneres, i al meu humil entendre, jo
crec que el que vostè necessita per via d’urgència, per a no entrar a la UVI, és realitzar
un màster de gestió de personal. Faça’m cas i realitze’l, encara que sé que són molt cars
els màsters, no crec que li dega preocupar perquè després del sou que cobra vostè dels
impostos dels ciutadans i portant exclusivament personal, crec que tots direm que se’l
mereix, de veritat, si això va bé. I ja per a acabar li diré que una vegada formada,
assessorada i amb bones negociacions jo crec que la primera cosa que ha de fer és
adequar tots i cada un dels recursos existents abans de sol·licitar-ne l’increment. Mire,
ens sembla bé que vulguen que els treballadors interins tinguen places fixes per un
equilibri personal del treballador, no perquè amb els contractats el treball no es realitze
bé. Un segon, d’acord, un segon. Així doncs, jo li demane que no facen cap empastre,
que treballen les coses bé, i en aquesta segona intervenció parlarem de la necessitat
d’aqueixa creació d’aqueixes noves places. Gràcies.”

La regidora delegada de Personal, Sra. SOLAZ, manifesta: “Bé, en primer lloc,
açò no és cap empastre, a pesar del que us semble a alguns. Açò està prou estudiat i jo
no tinc cap problema a justificar el que s’ha fet. En primer lloc nosaltres vam arribar ací
a finals de juny, ens vam trobar amb els administratius esmorzant, eren esmorzars de
protesta a l’escala, amb la qual cosa, lògicament, ens vam reunir amb la junta de
personal, vam plantejar la situació, què passava i aquells ens van dir un poc com veien
la situació. Ens conten els problemes dels interins, els cessaments en Gestió Tributària,
els d’Activitats, la Recaptació, coincidien en tota la junta de personal els problemes que
hi havia. I que la Tinència d’Alcaldia, i alguns altres serveis, estan atesos per personal
laboral, que jo no dubte en absolut ni qüestione la professionalitat de la gent, però és
evident que si una persona està sis mesos, com a màxim, al que en alguns serveis arriba
a aprendre, se li ha acabat el temps. Amb la qual cosa això és normal. Llavors, ací
aqueixos cessaments van suposar un desajust per a moltes persones, etc. Llavors, tot
açò, que és molt complicat explicar, però si algú vol estic disposada a explicar-li-ho
amb tots els pèls i senyals, com es va fer una xicoteta oposició, o una millora
d’ocupació de 26 auxiliars administratius, amb la qual cosa es van produir uns
problemes que, com que crec que no val la pena, però si val ho puc explicar
perfectament. Llavors, aqueixa és la situació amb què ens vam trobar quan hi vam
arribar. Llavors, lògicament, a més, van haver-hi cinc amortitzacions, que no estan ni
tan sols clares. Lògicament la junta de personal ens diu que parlem amb els serveis, amb
els caps de serveis, amb les direccions de serveis i nosaltres ens trobem amb aqueix tap
de botella, que no és tot l’Ajuntament, però que això és a llocs específics, i ens diuen
que algunes places que s’havien amortitzat, eren necessàries i que s’haurien de crear.
Tot seguit, lògicament nosaltres vam consultar els responsables dels departaments, ens
agrada parlar amb la gent i ens agrada que la gent ens diga els problemes que té, no
entenem que siga una altra manera de fer les coses, per a començar. Llavors, ens diuen
que en Gestió Tributària, per exemple, hi ha cinc contractades laborals per acumulació
de tasques, que estan sis mesos, que quan aprenen se’n van i això genera una mala
història. Després hi ha quantitat d’històries que les puc anomenar, per exemple, la borsa
de tècnics està recorreguda, el projecte, i quin està recorregut, la promoció dels arxivers
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està recorregut, hi ha dos administratius o diversos que també estan recorreguts. Tot açò
és la situació que es va plantejant al principi. En Activitats no hi ha borsa d’arquitectes,
en Gestió Tributària hi ha reclamacions d’un any, les multes estan sense cobrar, el
desfasament del padró té més de cinc mil persones. Les policies estan fent gestions
administratives. El tema de formació està bloquejat. Els permisos d’obres no es
controlen, els guals tampoc. Tot açò és la situació que ens pinten, perdoneu, jo no m’ho
he inventat, Alfred, ens ho pinten les reunions que hem tingut, perquè solem parlar amb
la gent. No, entesos, però és que, davant de les rialles, conteste. Llavors, la reunió amb
els caps de servei i negociat de Gestió Tributària, Recaptació, Activitats, Tresoreria,
amb aquests departaments no dóna lloc al fet que hi ha una coincidència, hi ha una
coincidència en què hi ha falta de tècnics, falta de directrius, que no es fan expedients,
que es perden molts diners, això ens ho diuen les caps de negociat, jo no m’he inventat
res, tot això són de reunions, i coincideixen plenament que molts contractes es fan per
acumulació de tasques i que han de crear-se les places. No hi ha TAG en alguns
moments, i tot açò ens diuen elles ja en aqueix moment que això no suposa augment,
suposa en la despesa, perquè s’està contractant igual, però no s’està professionalitzant
l’activitat. La qual cosa al final és una pèrdua de diners de l’Ajuntament i una mala
gestió. A més, s’han amortitzat cinc places, amb la qual cosa s’ha produït de fet una
reducció en la plantilla, es va produir una reducció, amb l’augment de treball que hi ha.
Tot açò és aquesta situació, a més d’altres que ens trobem. Amb tot açò, evidentment,
després de parlar i de negociar vam arribar a la conclusió que feia falta aquesta gent,
però pel mig hi ha escrits des de Gestió Tributària, des de l’any 2001, que hi ha
propostes que diuen que es creen les places, que les tinc jo, perquè me’ls han passat
aqueixos informes. Bé, que no se’ls ha contestat amb res, però és que el personal està,
està, perquè tenen contractacions laborals i això és el que hem d’evitar, i estem veient
que el capítol de personal no s’incrementa perquè és passar de gent amb inestabilitat a
tenir estabilitat, ni més ni menys, i ho assessora l’interventor, que crec que és l’autoritat
en això. Per tant, bé, ni tan sols se’ls va contestar, llavors, totes aquestes places que
nosaltres creem en un principi, finalment ho vam tornar a veure amb els sindicats, tots
els processos i amb l’interventor i el secretari, que crec que coneixen bé la casa, i ells
mateixos ens van animar a crear dues més, que eren les del PROP. Perquè és molt bonic
fer serveis nous, la Dona, el PROP, la Normalització Lingüística, o el que siga, i no
crear plantilla i traure’ls de la casa i després contractar personal on siga. De tot açò
aquest és l’estudi que hem fet, que és un estudi de xoc i que després farem l’estudi
global que corresponga, i no hi ha cap problema. Crec que s’entén perfectament per què
hem fet açò, i tinc més arguments legals que ho argumenten, que si fa falta els direm,
però que la situació està claríssima i no cal ser cap llumenera, ni tenir les neurones no sé
com, no cal, per a tot açò qualsevol ho veu, es veu a la primera, la gent d’ací t’ho diu.
És que m’han preguntat quins estudis he fet? Hem fet molts estudis, hem gastat moltes
hores en reunions, sindicats, comissió informativa, ho hem informat en les comissions
informatives, quina llàstima!, el secretari, l’interventor, cap estudi, tots hem perdut el
temps. Doncs ho sent, si vostès són tan llestos ho podien haver deixat molt millor.”

Obert el segon torn d’intervencions, el portaveu del grup SCP, Sr. CORTÉS,
diu: “La veritat és que estava dubtant si intervenir o no intervenir perquè la veritat és
que la situació meua és una situació prou bona. Vull dir-te que, per sort o per desgràcia,
em trobe en una situació en què ningú em pressiona ni res em pressiona. Per tant, sí que
estic d’acord amb la radiografia que ha fet del que és la situació del personal, això és
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una realitat del que estem vivint, però també és una altra realitat que, si estem disposats,
que jo no estic d’acord amb el plantejament d’aqueixa auditoria externa, perquè pense
que no servirà per a res, però bo. Vostès estan en tot el dret del món per a fer-la, però el
que no entenc és que es diga que és de xoc, que sí que és cert que hi ha departaments
que estan faltats d’aqueix personal. Però estan faltats perquè en un altre moment el Bloc
es va oposar, en un altre moment es va oposar que s’incrementara la plantilla de
personal en departaments que veritablement eren fonamentals per a l’obtenció dels
recursos que es necessiten si, veritablement, després es vol fer una política social. Per
tant, jo el que seguisc opinant és que, sobretot, a la Tinència d’Alcaldia, al meu
entendre, es queda una altra vegada com estava. És cert que sempre ha estat malament, i
és cert que jo, com a tinent d’alcalde, en el seu moment m’hauré engolit 40.000 gripaus
i hauré hagut, per responsabilitat, de cedir a un altre tipus de pretensions. Però jo crec
que, d’una vegada per sempre, i vostès ara tenen la possibilitat de dotar la Tinència
d’Alcaldia dels mitjans que necessita per a respondre a les necessitats d’un nucli
important com és el del Port. Jo crec que un administratiu és totalment insuficient en el
tema de Gestió Tributària. En el tema d’atenció al ciutadà, hi ha dues persones però que
són insuficients perquè en el moment en què una persona cau de baixa o agafa vacances,
la Tinència d’Alcaldia, quant a sistema d’informació i atenció al ciutadà, es queda amb
una persona, i les cues tots sabem on arriben. El tema que hi haja un conserge
encarregat de la Tinència d’Alcaldia. Jo crec que són temes fonamentals que, no
obstant, ací no es recullen com a tema de xoc i, no obstant això, pense que són
fonamentals. En aquest tema, si es recolliren aquestes propostes que, des del Grup
Centrista, es fan, nosaltres estaríem disposats a recolzar aquesta proposta.”

El portaveu del grup Bloc, Sr. CIVERA, exposa: “Bo, simplement per algunes
al·lusions, no? Vegem, jo ja porte, faré ús d’un recurs que diu Miquel Àngel, com ja
porte ací 14 anys, no, jo en porte 5. I ja sé com funciona la casa, no? Més o menys,
perquè no és tan fàcil, no és tan fàcil conèixer com funciona aquesta casa i com la fan
funcionar, que és el pitjor. Perquè el pitjor no és com funciona sinó com la fan
funcionar, i algú tindrà la culpa. Algú tindrà la culpa de la mateixa manera que en
aquest hemicicle, veritat, resulta que és més important l’argumentació que el problema,
sempre. Entesos!, continuem així, continuem així. Aclarir dues coses. Pel que respecta
al personal que en el qual es va dotar en el seu moment el Gabinet de Promoció del
Valencià, tot el món sap que no hem tingut massa sort amb els tècnics que hem elegit i
que, en un moment determinat, vam haver de fer ús d’una persona que treballava a la
casa i que, efectivament, per decisió de l’equip de govern, com no podia ser d’una altra
manera i de la delegada de Personal, en aquell moment va passar aqueixa funcionària i
evidentment es va crear una cosa que no s’havia d’haver creat i que és lamentable, i és
que aqueixa plaça queda sense cobrir i, per tant, falta una persona en aqueix
Departament, això és veritat i jo en sóc responsable com tot el món som responsables i
aqueixes coses passen. Però és que moltes vegades no hi ha instruments suficients,
d’agilitat em referisc, per a poder solucionar els problemes. En qualsevol cas, si això és
culpa, en aquell moment, de la nostra responsabilitat del Gabinet o del portaveu, que era
jo també, jo assumisc efectivament la responsabilitat com no pot ser d’una altra manera,
l’assumisc. Per tant, jo, a mi, això no em preocuparà gens, que una persona em diga: és
que el que tu has fet ho has fet malament, o ho has fet bé. Si ho he fet bé, per a això
estic ací, per a treballar i intentar fer-ho bé. Que m’ha eixit malament, intentaré que no
m’isca malament una altra vegada, però no dramatitzaré ací ni cremaré a ningú per això,
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això al respecte. Després, Miquel Àngel ha dit una cosa que em sembla que ha confós
algunes dates, és a dir, el Bloc no ha estat mai en contra d’un augment de plantilla si la
plantilla respon a les necessitats del servei, mai en la vida. Nosaltres ens vam oposar,
ens vam oposar en els últims plens no a una ampliació de la policia, que tampoc hem
estat mai en contra, sinó a un complement específic d’això. I tampoc és que ens
negàvem rotundament sinó que crèiem que això era necessari que s’estudiara molt
millor perquè podia crear greuges comparatius amb la resta de treballadors. Pel que fa al
Departament que s’ha anomenat, efectivament tot el món sap que Rendes és fonamental
que funcione en aquest Ajuntament, si no funciona Rendes no pot funcionar res perquè
és la recaptació, són els ingressos reals que té l’Ajuntament, i on ens hauríem d’entendre
a l’hora de fer el pressupost, i, per tant, ací estem, ací estem. I, quant a les matisacions
pel que fa a això, intentar que el Bloc o com si jo intentara que fores tu, o intentara que
fora el PP, em sembla que no té gens de gràcia, de veritat, és a dir, jo assumisc la
responsabilitat que puga tenir, però jo en aquell moment va ser la decisió que el meu
col·lectiu i els vostres col·lectius que estaven en la responsabilitat assumíem, però que
nosaltres mai, sistemàticament, ens hem negat no sols a això sinó a coses molt pitjors de
propostes de grups que són molt més parcials, i perquè l’Ajuntament funcionara vam
decidir que sí. Simplement era això.”

El regidor del grup SP, Sr. GOIG, indica: “Bo, uns retalls. Diu la Sra. Solaz que
no cal ser llumeneres per a entendre aquest informe. Segurament no caldrà ser
llumeneres, però vostès volen contractar una auditoria externa perquè s’encarregue del
personal. No, segur que no té res a veure, segur, és a dir, en el que els convé sí, en el
que no els convé no. I després parlen vostès que no és un empastre, miren, un empastre,
quan nosaltres parlem d’empastre nosaltres argumentem les coses, és a dir, nosaltres no
eixim ací i diem: és un empastre!, i tirem cap a davant únicament dient les coses només
per dir-les. Nosaltres diem que és un empastre perquè el que no es pot fer és una casa
sense projecte, això no cap en cap cap, en cap, mitjanament sensat. Quant al Sr. Civera,
volguera fer-li una matisació, diu que ací prevalen les argumentacions sobre el fons, bo,
per a argumentar un fons és l’únic mitjà que coneixem. De moment, de la telepatia
nosaltres no l’hem tocat, però ens posarem en això perquè pareix que és el que primarà
ací. Ací hi ha un tema que és fonamental per a nosaltres i que, per descomptat, està
passant de gairó en no ser per alguna intervenció del Sr. Cortès, que és el de la Tinència
d’Alcaldia. Una Tinència d’Alcaldia que té un tinent d’alcalde sense competències
resolutòries en la qual no es tramita, en la qual no es gestiona cap expedient i en la qual
no hi ha aqueixa famosa descentralització de serveis que s’està cloquejant en aquest
Ajuntament durant vint anys, però que nosaltres no veiem que existisca perquè al
màxim que s’ha arribat ací és a una desconcentració de serveis, mai a una
descentralització. Tinc l’informe que subscriu ací la cap de negociat de la Tinència
d’Alcaldia, li torne a repetir que porta durant sis anys sol·licitant una ampliació de
personal, i una ampliació de personal que no arriba. Estem d’acord que no és
responsabilitat de vostès com a equip de govern, ací abans, des de les files del PP, s’ha
parlat de la magnífica gestió d’abans. Bo, en el cas de la Tinència d’Alcaldia la
magnífica gestió brilla per la seua absència també. En matèria de secretaria s’ocupa de
registre d’entrada, eixides, informació d’atenció al públic en tramitació d’expedients,
llicències, serveis municipals, podria estar llegint-ho però ens anàvem a avorrir. I
endevina, endevinalla!, veritat que no saben vostès quin tècnic de gestió sí que hi ha a la
Tinència d’Alcaldia? Tatxin! Doncs el de pagar impostos, aqueix sí que el tenim, com
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sempre, els altres, és a dir, ciutadans desatesos a l’hora de recaptació executiva. Home,
curiosament ací sí que hi ha cap de negociat. En fi, nosaltres no podem, ja li ho dic, Sra.
Montse Solaz, sentint molt donar l’espatlla a la resposta que vostè planteja. Nosaltres sí
que estem disposats a treballar col·laborant amb vostè, no pense que ens neguem
simplement per fer una oposició destructiva, sempre que es tinguen en compte açò que
per a nosaltres és prioritari, perquè és que la Tinència d’Alcaldia és vergonyosa. Jo,
vaja, no li envege per a res el papeo de l’actual tinent d’alcalde perquè semblarà que
passarà a la història com els altres tinents d’alcalde, un poc com el príncep Joan de
Robin Hood, que es dedica a baixar per a cobrar impostos. Perquè és únicament per al
que val la Tinència d’Alcaldia. Jo sé que li assenta molt malament això del príncep
perquè vostè és republicà, però això dels impostos és cert. En fi, volguera concloure ací
la meua intervenció dient-li que, per descomptat, el nostre grup municipal votarà en
contra. Gràcies.”

El portaveu del grup EU, Sr. MARTÍN, assenyala: “Bona vesprada a totes i a
tots. Bé, en principi en el tema de personal, per les argumentacions que s’han anat fent
tant pel Grup Popular com el Grup de Segregació, jo la primera cosa que veig és una
certa contradicció, no? Vostès estan, en la seua majoria, comentant, fent referència a
una auditoria que jo, personalment, en aquest moment no sé si era interna, externa,
mixta, o de quin tipus serà, perquè és una qüestió que l’equip de govern està treballant,
però al mateix temps vostès fan referència a la situació anterior, a un informe d’un
tècnic de fa sis anys, amb la qual cosa estan posant patent que hi ha un problema i que
hi ha una necessitat. Però és que d’altra banda estan pressuposant que a l’Ajuntament
sobra personal, una qüestió que jo crec que cap dels qui estem ací podem atrevir-nos a
plantejar-la en aquest moment. Jo, per tant, en aqueixa qüestió, jo crec que sí que és cert
que necessitem, per molts motius, racionalitzar la posada en marxa dels serveis
municipals i la millora del servei públic, però el que és evident és que hi ha una situació
urgent que cal atallar, i de la qual la delegada de Personal un poc ha informat de les
qüestions que ella ha anat treballant i veient les necessitats que existien. Després, d’altra
banda, s’ha plantejat el tema de la Tinència d’Alcaldia, jo crec que és un tema
apassionant, jo no sé si el príncep Joan, jo em sent millor com Robin Hood, potser igual
Robin Hood ha pres la Tinència d’Alcaldia, qui sap, no ho sé. I, bo, respecte al tema de
Recaptació, jo crec que la Recaptació està al Port, però està en tot el municipi: Sagunt,
Port, Almardà. És a dir, no únicament al Port, ara mateix estem recaptant un poc tot el
municipi. Bé, en el tema de la Tinència d’Alcaldia, jo ho he comentat, estic
completament d’acord amb Miquel Àngel, és un punt, i aquest estiu s’ha demostrat que
és un punt molt delicat, és a dir, molt delicat per les contínues cues que hem vist aquest
estiu, pels problemes que hem tingut de personal, però, bo, també, jo crec que no hem
d’oblidar que ara per ara, i a vegades, jo crec que, i faríem un flac favor fins i tot a
l’anterior equip de govern, ara per ara al Port tenim dos punts, tenim un PROP, tenim
una Tinència d’Alcaldia. Jo crec que la Tinència d’Alcaldia, ho he comentat en premsa,
per si després hi ha alguna pregunta al final del Ple, però, bo, ho he comentat en premsa
i ho dic ara, crec que la Tinència d’Alcaldia ha de ser el vaixell almirall dels serveis que
es presten al ciutadà al nucli del Port. I jo crec que hem de fer molts esforços, no sols en
el tema de personal, sinó cal millorar les instal·lacions. Ara per ara la Tinència
d’Alcaldia, com moltes dependències municipals, ni tan sols reuneix les mínimes
condicions d’accessibilitat, i jo crec que això és importantíssim al segle XXI i més l’any
en què estem, que és el que més s’atalle, i, per tant, jo vull tranquil·litzar a tot
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l’hemicicle perquè hem començat a treballar en aqueix tema, volem millorar tots els
serveis municipals, però fonamentalment el Port, ara per ara, és una qüestió prioritària,
perquè jo aquest estiu he tingut l’oportunitat de constatar els problemes que hi ha ací.
Miquel Àngel ha parlat dels gripaus que s’ha hagut d’engolir, és cert que les
reclamacions són contínues i, per tant, jo crec que treballar en aqueixa línia hem
començat a treballar. Moltes gràcies.”

El regidor delegat d’Activitats, Sr. CHOVER, indica: “Bona vesprada, jo crec
que s’ha començat parlant de solucions abans de diagnòstics, i, clar, com que hem
anunciat la possibilitat de realitzar una auditoria, es tracta de relacionar i confondre. És
evident que hi ha un diagnòstic fet i l’ha exposat molt succintament la meua companya,
la delegada de Personal, i no és contraproduent amb el tema de l’auditoria. En
l’auditoria estem parlant de no únicament fer una auditoria de funcionament de personal
sinó d’organització interna de l’Ajuntament, de funcionament, d’establiment de
protocols, de relació entre les àrees. Ací estem assistint a situacions kafkianes, que el
que sap el departament de canvi de nom en els habitatges no ho sap el departament
d’aigües, i arriben potser rebuts sis anys després. I és una cosa que no té cap sentit, i
estem parlant de realitzar una auditoria d’organització i funcionament. Tractarem que en
la pròxima comissió informativa puga anar un esborrany d’un possible plec de
condicions. No és que comencem la casa per la teulada en aquest sentit, la casa està, la
casa existeix i té uns problemes. Estem tractant de posar unes solucions immediates.
Aqueixes solucions immediates es produeixen bàsicament perquè han estat cobertes
moltes places amb personal eventual i contractat per acumulació de tasques. I aqueix
personal als sis mesos se’n va, just quan ja està format, just quan ja està format se’n va i
llavors es queden els departaments una altra vegada buits i han d’agafar, en tot cas, si es
renova el contracte, amb una altra persona distinta i començar a ensenyar-li una altra
vegada. El que estem tractant de fer és de rendibilitzar aqueix recurs. Precisament no
està l’informe del Tribunal de Comptes perquè no hi ha un increment de pressupost. El
pressupost és el mateix, s’estan canviant els diners que es gasten en personal contractat
per diners que es gastaran en personal, encara que siga interí, la duració dels quals serà
superior a sis mesos. I quan als tres mesos aqueix personal estiga ensinistrat i sàpiga
com funciona es puga rendibilitzar el seu treball, no se’n pot anar als sis mesos. Gestió
nefasta, als tres mesos gestió nefasta. Jo crec que s’ha passat diversos pobles, igual que
de les neurones il·luminades, o de la il·luminació de les neurones. Gestió nefasta als tres
mesos, que estan ja cansats de veure fer les coses malament estant tres mesos? Estem
nosaltres cansats de veure’ls a vostès fer les coses malament sis anys i encara no ho hem
dit. Que nosaltres estem referint-nos que el que es fa malament és per culpa de l’anterior
govern? Estan vostès encara parlant del Partit Socialista, i fa mes de vuit anys que no
governa la Generalitat, i estan tirant-li la culpa de tot el que va malament, contínuament
i absolutament, contínuament. No té cap sentit aqueixes sortides de test de la portaveu
del Partit Popular, no té cap sentit. No es pot parlar de gestió nefasta quan s’està tres
mesos i el que es tracta de fer és dotar uns serveis que estan totalment faltats de personal
perquè aquest Ajuntament puga funcionar, i especialment l’àrea de Gestió Tributària, en
Recaptació i Inspecció que està totalment desatesa. És evident també el problema que
planteja el Sr. Cortès a la Tinència d’Alcaldia. I jo em pregunte: fan falta o no fan falta?
Perquè si fan falta, caldrà contractar-los o caldrà traure les places. És contradictori que
es diga que hi ha un problema a la Tinència d’Alcaldia i hi ha un problema als PROPS i
que, d’altra banda, es propugne no incrementar les plantilles, no ho entenc. S’han obert
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ací dos PROP en molt poc de temps, el compromís que assumia l’Ajuntament en
aqueixos PROP s’ha complit? D’on s’han tret aqueixes places que han cobert els
PROP? De la pròpia plantilla de l’Ajuntament, no s’han creat places noves. Clar, ens
fem la foto amb la, això és gestionar, sí, això és gestionar. No es poden crear serveis
nous i tractar de mantenir el nivell de treball en la resta dels serveis, això no pot ser. Per
això, precisament, el que es planteja és una auditoria en el sentit d’organització
d’Ajuntament, en el sentit d’organització de departaments i en el sentit de qualitat de
treball a l’Ajuntament. Hi ha certificats de qualitat de funcionament de moltes empreses,
i nosaltres tractarem d’anar per aqueix camí. És necessari, volem un estudi en
profunditat, una auditoria de l’Ajuntament, però no únicament centrat en el tema de
personal, sinó centrat en el tema dels serveis, la relació de les àrees, en els protocols de
funcionament, i en la documentació que es requereix en cada un dels protocols. En
aqueix sentit tractarem de fer-ho el més ràpidament possible, però necessitem un poquet
de temps, evidentment. Quins indicadors han d’utilitzar-se? Diguen-ho vostès, que han
estat molts anys governant aquest tema. Em preocupa quin és l’índex d’absentisme,
perquè l’índex d’absentisme en aquest moment serà, més o menys, el mateix que fa tres
mesos, o és que creu que perquè ha canviat l’equip de govern l’índex d’absentisme ha
variat? Mire, hem recuperat, almenys, ja dos caps de secció que ací no estaven, estaven
en comissió de serveis i que han tornat en aquest moment. No és absentisme, és una
altra cosa, això no és absentisme, és una altra cosa. Però l’absentisme jo crec que, mire,
vostè les xifres que vostè tenia quan estava en el seu departament, seran més o menys
les mateixes. No sé a què ve tot aqueix romanç dels indicadors, els indicadors els
manejarà qui els haja de manejar, i jo crec que, afortunadament, el tècnic que hem
recuperat per a personal és un tècnic molt competent i és un tècnic que ajudarà molt a
normalitzar la situació en aquest Ajuntament. Moltes gràcies.”

La regidora del grup PP, Sra. MURCIANO, manifesta: “Mire, ja ens anem
entenent, Sr. Chover. Coincidisc amb vostè en un punt especialment, que el tècnic que
hem recuperat és un gran tècnic per a aquest Ajuntament, comencem a entendre’ns.
Vegem, jo sí que volguera comentar, perquè en primer torn he fet una exposició i ara
aclariré tots els temes i el perquè nosaltres votarem en contra a aquesta proposta
d’increment de plantilla. Vegem, jo porte ja crec que és el tercer catàleg de llocs, o
relació de llocs de treball, que rep des de la nova corporació. Aquest se’ns va entregar el
dia 5 de juliol, que va ser la Comissió de Personal, a tots els sindicats i a tots els polítics
que estàvem allà i torne a fer, és cert que està rectificat, prou, però ací segueixen sense
cobrir vacants. I açò vol dir, vacants pressupostades, catalogades i sense cobrir de 18
administratives i una auxiliar administrativa. Vegem, jo els dic, què és el que nosaltres
proposem, no creen, perquè crear, i ho he dit al principi de la meua intervenció i parlava
de modificació i de creació, no és el mateix modificar que crear, ni que reconvertir ni
que amortitzar, i vostès ho han de saber bé i a mi em consta que, tant l’alcaldessa com el
Sr. Chover, ho saben perfectament, perquè ja ho vaig dir en altres intervencions. Hem
mamat en la mateixa font, l’ensenyament. El que signifiquen totes aqueixes paraules, en
gestió de personal. Mire, la nostra proposta, i així se li va fer i se li va manifestar en
personal era: col·loquen vostès noms a aqueixes 18 places vacants, siguen valents,
negocien amb els sindicats, adeqüen els recursos humans, no les centren i no les facen
immobilistes d’un departament, moguen-les on es considere que fa falta. Perquè, mire,
si açò no ho fan així, per descomptat ací hi ha quelcom que jo, almenys, igual la que he
d’anar a aprendre sóc jo al col·legi encara, potser, però jo sí que entenc l’informe de
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l’interventor perfectament. Ell diu: a més la seua modificació no suposa increment de
despesa, normal, si l’única cosa que modificarà és: quina despesa hi haurà si hi ha 18
vacants ací, 19 amb l’auxiliar administrativa? I en ficaran 12, jo els dic, si de veritat no
els farà falta aqueixes 18 més aqueixa 19, escolte, amortitzen, cobrisquen només les
dotze, però no diguen que crearan, diguen que cobriran el que està pressupostat i
catalogat, que no passa res, que em sembla que seria una bona gestió per part de tots
vostès. I res més, perquè, si no, açò es dóna a entendre que, a part de cobrir aqueixes 18
o deixar-la ací, en ficaran 12 més i això és el que no s’entén per cap de les maneres, ni
per aquest catàleg ni per tots aquests informes. Mire, vegem, nosaltres no hem parlat en
cap moment. Val, continue, val, Sra. Alcaldessa. Vegem, nosaltres, i jo torne perquè
aquestes coses, i jo els dic de veritat que m’ho crec, m’agrada i m’ho treballe. I, a més,
ho fem així tot el meu grup, què volen vostès que els diga? No tinc cap dubte que vostès
també, amb molt més temps que nosaltres, per descomptat, més dedicació. Vegem, a
nosaltres, i fem una història de fa dos mesos, la regidora delegada de Personal ens
convoca a una comissió urgent i extraordinària de personal i recursos humans. Aqueix
mateix dia 29, d’una forma com va haver-hi la protesta en aqueixa comissió pel Partit
Popular, per la forma en què s’havia convocat, però, bo, es va esmenar, la delegada va
demanar disculpes per la forma, i la veritat és que era un tema molt important, parlem
del dia 29 de juliol, importantíssim, l’Ajuntament s’afonava, no funcionava, si no es
creaven ja ràpid, ràpid, ràpid les 12 places. I jo estic mirant tot i llavors veig que el dia
28 de juliol, 24 hores abans d’aqueixa reunió tan urgent, a nosaltres, resulta que hi ha
una comissió que és la comissió amb els sindicats, fan la comissió el mateix dia 28,
perdó, que mire la data, no em vull equivocar en cap data per a res. Amb la mesa,
creació, i els convoquen amb l’únic tema: creació de places noves. Segons l’acta
d’aqueixa mesa de negociació vostè, com a delegada, diu: del que es tracta en aqueix
moment és de solucionar un tema puntual. Mire, és que sí que ens preocupa. Mire, els
temes puntuals, en gestió, se solucionen puntualment, a vostè ningú li garanteix que té
ací 30 treballadors i 10 els ha caigut un sostre i s’han quedat, què vol dir? Que no
l’anem a saber solucionar, el solucionarem puntualment. No cal crear places per a donar
una solució puntual i d’emergència. Llavors, també va tenir vostè, clar, lògicament, va
haver-hi una resposta en aqueixa acta per part dels sindicats en què diuen que ells,
consta en acta, fan una abstenció atès que no estaven d’acord amb una proposta
manifestant que, en abstenir-se, mantenen totes les reserves a posteriors accions en
aquest tema. I em sembla bé, i em sembla perfecte perquè aqueix és el treball i aqueixa
és la funció dels sindicats. I qui coneixem el sindicat, l’administració, la patronal i la
casa, coneixem moltes coses, val? Vegem, jo, de veritat, de veritat, Sra. Solaz, entenc
que arribara a un lloc nou i que li falte personal, això posa nerviós a qui siga, a mi m’ha
posat en els meus moments, a vostè i a tot el món. Però no oblide mai de la vida, mai,
mai, i és un suggeriment que li done, amb alguna experiència, que la seua
responsabilitat comença en el moment que assumeix la dita delegació, i ha de gestionar
Personal. I això ens cau així al que assumim. Vegem, ja acabaré de seguida, molt
prompte, i li diré que el que es refereixen al tema de l’auditoria, mire, l’auditoria, ací
ningú va parlar de l’auditoria, de l’auditoria en va parlar la delegada de Personal. I sí
que és cert que, bo, que tots ens vam quedar amb la cara admirada. Mire, jo sóc la
primera que m’admire amb aqueix tema de les auditories. Primer: perquè les auditories
costen molts diners a un ajuntament o a una administració. Segon: perquè crec que amb
les millors persones que podem comptar en aquest ajuntament per a auditar l’ajuntament
i el tema de personal, són els representants dels treballadors elegits per tots ells, que junt
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amb la delegació que té la responsabilitat i amb l’oposició que té la responsabilitat de
fiscalitzar, arribarem a fer la millor auditoria que s’haja pogut fer en tota la Comunitat
Valenciana, sense costar-nos una pesseta, i, si no, demostre’m el contrari, per favor.”

La regidora delegada de Personal, Sra. SOLAZ, manifesta: “Mire, jo lamente
que vostè sàpiga tant però no sàpiga sumar, o comptar, no sé què dir. Perquè resulta que
d’aqueixes 18 places que vostè està parlant de vacants, si vostè mira bé, resulta que
totes elles estan dotades per diferències. Vol dir això que no estan pressupostades amb
la seua totalitat, per què? Perquè aqueixes places responen a aqueixa millora d’ocupació
dels 26 administratius, ves per on. Llavors, els 15 que es van col·locar, i diguem que van
canviar de treball, estan al seu lloc. Els altres han d’estar, han d’estar, i si vostè mira bé,
posa del 2001, del 2002, del 2003, i això està en oferta d’ocupació d’aqueixos anys que
vostès no podien haver arreglat, l’any 2001, el 2002 o el 2003, i no deixar les 15 places,
o les 18 que hi ha, de les quals 15 estan dotades per diferència. Per la qual cosa, jo no
les puc crear amb personal del carrer perquè estan esperant que els mateixos auxiliars
que en el conveni. Van firmar al desembre. Sí, senyora, mire-s’ho..., quan vostè no ho
sap, home, és que és massa, llavors, sí, no és que, no, no, sí, no però estan dotades per
diferències, per això no es pot adjudicar ni crear així. Hi ha quatre vacants en total,
quatre comptades que sí que estan per cobrir, i les cobrirem, i les cobrirem
independentment de les que crearem, perquè són necessàries. Perquè una està a
Secretaria i és necessària, hi ha una altra de Personal, que és la baixa de Vicent Vayà,
que l’hem de cobrir, perquè ací hi ha un tap del cens de 5.000 persones i ho dic
prompte, una altra en Contractació i la de Normalització Lingüística. Després, aqueixes
estan dotades, estan pressupostades i les cobrirem, però com que tenen treball i tenen
una tasca a fer, específica allí, no les mesclarem amb les altres que hem dit que són per
al PROP, per a Policia, etc., cada una té la seua destinació i aquestes les cobrirem
primer, però aquestes no he de traure-les ací perquè estan dotades, estan pressupostades
i es cobriran en el moment que es puga. Les altres són per diferències i no les podem fer
de la mateixa manera. Per tant, no estem parlant de les mateixes coses, per a la seua
informació. I després, respecte a l’auditoria, escolte, nosaltres hem començat com
comença la gent normal, crec jo, parlant amb la junta de personal, que va ser la primera
reunió. Després amb els caps de servei, parlarem amb tots vostès. L’altre dia jo ja els
vaig avançar que vam pensar fer una auditoria de modernització, de gestió, de qualitat,
no sols de personal. I amb tot açò parlarem, i no estem parlant de res rar, estem fent el
que la majoria dels ajuntaments moderns han fet i estan fent a tot Espanya, no és cap
cosa de l’altre món. Llavors, mire vostè bé, i el que diga s’assabente perquè a mi també
m’està al·lucinant vostè, home, ja està bé.”

Per tot això, de conformitat amb el dictamen de la Comissió Informativa
Permanent de Règim Interior i Personal, el Ple de l’Ajuntament, per 13 vots a favor del
PSOE, EU i Bloc, 11 vots en contra del PP i SP i 1 abstenció de SCP, ACORDA:

La creació de les places proposades, així com la fixació de les seues retribucions
complementàries, és competència del Ple de la corporació.

Per a això es requereix:
a) Modificació de la Plantilla i de la Relació de Llocs de Treball vigent.
b) Compliment dels tràmits establits per a la modificació del Pressupost.
c) Acord previ amb el Comitè de Treballadors.
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d) Dictamen preceptiu de les comissions informatives de Règim Interior i
Personal i de la Comissió Especial de Comptes.

Una vegada aprovada la modificació de la Plantilla i de la Relació de Llocs de
Treball, s’haurà de remetre còpia a l’administració de l’Estat i, si és procedent, a la de la
Comunitat Autònoma.

8 CANVI REPRESENTANT SECTOR PARES/MARES D’ALUMNES EN
EL CONSELL ESCOLAR MUNICIPAL. EXP. 441/02

En la Resolució d’Alcaldia de data 3 de setembre de 2002, es va nomenar com a
representant del sector de pares d’alumnes en el Consell Escolar Municipal el Sr.
Joaquim Estal i Lizondo.

En compliment de la legislació vigent, la Coordinadora Comarcal de les APA
del Camp de Morvedre ens comunica que, amb motiu del nomenament com a regidor
d’Ensenyament i Esports de l’Ajuntament de Sagunt, el Sr. Joaquim Estal i Lizondo
causa baixa com a representant del sector de pares d’alumnes en el Consell Escolar
Municipal, i proposa en el seu lloc la Sra. Rosa Izquierdo Fuertes.

Qualsevol vacant que es produïsca en el Consell Escolar Municipal s’ha de
cobrir d’acord amb el mateix procediment que al seu dia es va utilitzar per a la seua
constitució. Considerant el que estableix l’article onze, punt tres, i l’article quinze, punt
dos, del Decret 111/1989, de 17 de juliol, del Consell de la Generalitat Valenciana, pel
qual regulen els Consells Escolars Territorials i Municipals.

Per tot això, el Ple de l’Ajuntament, per 13 vots a favor del PSOE, EU i Bloc i
12 abstencions del PP, SP i SCP, ACORDA:
 PRIMER: Deixar sense efecte el nomenament com a membre del Consell
Escolar Municipal, en representació dels pares d’alumnes, al Sr. Joaquim Estal i
Lizondo.

SEGON: Nomenar la Sra. Rosa Izquierdo Fuertes membre del Consell Escolar
Municipal en substitució del Sr. Joaquim Estal i Lizondo.

9 NOMENAMENT REPRESENTANTS ENTITATS COL·LABORADORES
EN JUNTA RECTORA FUNDACIÓ MUNICIPAL MENJADORS ESCOLARS.
EXP. 180/03

Ha conclòs el mandat de la junta rectora de la Fundació Municipal de Menjadors
Escolars.

D’acord amb el que disposen els estatuts que regeixen la Fundació Municipal de
Menjadors Escolars (FMME), segons la redacció definitiva acordada en el Ple del 27
d’abril de 1990, en el capítol II, l’article 4t estableix que la junta rectora de la FMME
serà nomenada pel Ple de la corporació municipal i estarà integrada pels següents
membres:

a) El president, que serà l’alcalde de l’Ajuntament o regidor en qui delegue.
b) Un màxim de 13 vocals, segons la següent distribució:
* Una persona per cada grup polític de l’Ajuntament, designada directament per
aquest. El grup que tinga la presidència no tindrà un altre vocal en aquestes
condicions.
* Els restants vocals seran nomenats pel Ple a proposta de les mateixes entitats
col·laboradores que s’indiquen i en el nombre que s’especifica:

• 2  representants dels directors dels col·legis
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• 2  representants dels pares d’alumnes
• 1  representant del Consell Escolar Municipal
• 1  representant de les treballadores

Per tot això, el Ple de l’Ajuntament, per 13 vots a favor del PSOE, EU i Bloc i
12 abstencions del PP, SP i SCP, ACORDA:

ÚNIC: Nomenar als següents vocals de la junta rectora de la Fundació
Municipal de Menjadors Escolars, a proposta dels respectius sectors de representació:
1. Directors/es de col·legis:
• Victòria i Joaquim Rodrigo: Sr. Aurelio Ruiz Lozano
• Cronista Chabret: Sr. José Mª Rubio Morales
2. Pares/mares d’alumnes:
• Montserrat Gracia Sánchez
• Manuela López Sanmiguel
3. Consell Escolar Municipal:
• Emiliano Martínez Sanz
4. Representant treballadores:
• Mª Teresa Ruiz Martínez

10 PROPOSICIÓ SOBRE ESBORRANY D’ADDENDA AL CONVENI D’1
D’ABRIL DE 1991 SUBSCRIT ENTRE LA CONSELLERIA D’AGRICULTURA
I PESCA, L’INSTITUT DE RELACIONS AGRÀRIES I L’AJUNTAMENT DE
SAGUNT

Sotmès a votació, de conformitat amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat es ratifica la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia.

En data 10 de juliol de 2003 el Servei de Relacions Agràries de la Conselleria
d’Agricultura, Pesca i Alimentació va remetre a l’Ajuntament de Sagunt l’esborrany de
l’Addenda al Conveni d’1 d’abril de 1991 subscrit entre la Conselleria d’Agricultura i
Pesca, l’Institut de Relacions Agràries i l’Ajuntament de Sagunt a l’empara del
Conveni-Marc entre la Generalitat Valenciana, el Ministeri d’Agricultura, Pesca i
Alimentació i la Federació Valenciana de Municipis i Províncies de 16 de maig de
1989.

Segons aquest esborrany d’Addenda, en el conveni subscrit l’1 d’abril de 1991
es va acordar “(...) la subrogació per l’Ajuntament en les relacions laborals que
mantenien el personal contractat per l’actualment extingida cambra agrària local de
Sagunt, subrogació que va fer efectiva l’Ajuntament després de la signatura del conveni.

Des d’aqueix moment han sigut transferides anualment a l’Ajuntament de
Sagunt els costos laborals del personal inclòs en el conveni, inicialment pel Ministeri
d’Agricultura, Pesca i Alimentació, i després de la transferència de funcions i serveis en
matèria de cambres agràries, efectiva l’1 de gener de 1993, per la Conselleria
d’Agricultura, Pesca i Alimentació.

Amb data 9 de juny de 2003, l’Ajuntament de Sagunt va emetre certificat remès
a la Conselleria d’Agricultura, Pesca i Alimentació, en el qual s’indica que els
treballadors inclosos en el conveni singularitzat de data 1 d’abril de 1991, després de la
superació de les proves pertinents ocupen llocs de caràcter funcionarial, inclosos en la
vigent Relació de Llocs de treball del Consell Agrari de Sagunt, organisme autònom de
l’Ajuntament de Sagunt, prestant els seus serveis en l’esmentat Consell Agrari, en
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tasques de vigilància rural i conservació de camins, com es contempla en el conveni
abans esmentat, açò suposa una modificació de les condicions inicials de la subrogació
laboral establida en el conveni.

Considerant-se la conveniència de mantenir les condicions econòmiques del
conveni, atès que l’objectiu fonamental d’aquest i del Conveni-Marc de 16 de maig de
1989, és la integració del personal propi de les cambres agràries locals, actualment
extingides, als ajuntaments, en especial la integració de la guarderia rural, en ser aquesta
una competència municipal, les parts acorden subscriure la present addenda al conveni
d’1 d’abril de 1991.

Clàusules
Primera:

Es mantindrà la subvenció prevista en la clàusula setena del conveni d’1 d’abril
de 1991, fins a la terminació de la relació de servei amb l’Ajuntament, fins i tot en el cas
que el personal a què es refereix aquesta clàusula, en virtut dels procediments legalment
establits, adquirisca condicions funcionari de carrera o modifique la seua relació laboral
anterior, sempre que es continuen complint les funcions de guarderia rural, si fa al cas
administratives, si aquestes van ser les seues funcions en el moment de la subrogació.
Segona:

Mantenen la seua vigència els altres aspectes que s’estableixen en el conveni d’1
d’abril de 1991 (...)”.

Aquest esborrany d’Addenda al conveni d’1 d’abril de 1991 remès per la
Conselleria d’Agricultura, Pesca i Alimentació, resulta adequat als interessos de
l’Ajuntament de Sagunt, per tal com implica un manteniment de la subvenció anual per
als llocs de treball previstos en la clàusula setena del conveni d’1 d’abril de 1991, fins a
la terminació de la seua relació de servei amb l’Ajuntament, i això fins i tot en el cas
que el personal a què es refereix aquesta clàusula, en virtut dels procediments legalment
establits, adquirisca condicions de funcionari de carrera -com així ha ocorregut després
del procediment de funcionarització corresponent- o modifique la seua relació laboral
anterior, sempre que es continuen complint les funcions de guarderia rural, si fa al cas
administratives, si aquestes van ser les seues funcions en el moment de la subrogació.

Obert el primer torn d’intervencions, el president del Consell Local Agrari, Sr.
FERNÁNDEZ, manifesta: “Bé, aquesta és una qüestió que ja, m’imagine que
coneixeran, Consell Agrari, des de la seua constitució va incorporar, com a personal
laboral, tota una sèrie de treballadors que procedien de les antigues cambres agràries.
Aquesta és una qüestió que ha aparegut en algunes ocasions i, en definitiva, es tracta
d’una addenda al conveni de l’any 91 perquè el personal passe a formar part,
definitivament, en el mateix règim jurídic del Consell Agrari i que es mantinga la
subvenció. D’aquesta manera tot el personal que en l’actualitat tenia, per dir-ho
d’alguna manera, dues condicions diferents, passaria tot a tenir la mateixa condició, i no
perdríem la subvenció, que des de la signatura del conveni venia de la mateixa
Conselleria. En fi, espere que no hi haja cap tipus de problema, perquè suposa, jo crec,
que una regularització de la situació i un benefici per al conjunt dels treballadors.”

El portaveu del grup SCP, Sr. CORTÉS, indica: “Només volia saber aqueixa
regularització quant ens costarà?”
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La portaveu del grup SP, Sra. MARTÍNEZ, exposa: “Bona vesprada, vegem, el
que està vostè plantejant que per a no perdre la subvenció, ja l’any 96 es va contestar
que el fet que passaren a ser funcionaris no implicava pèrdua de cap subvenció. Ara bé,
examinant el conveni de l’any 91, i és el que nosaltres direm el que sempre hem dit, és a
dir, en aquell any, l’any 91, a més d’absorbir els funcionaris provinents de l’IDIDA, de
l’administració de l’Estat, hi havia, crec que és, al voltant de tretze persones que
depenien de la cambra agrària i les despeses de les quals, de salaris, es pagaven per la
gent que es beneficiava dels serveis de la cambra agrària. En aquests moments, aquest
servei, a més de no ser obligatori, perquè no és obligatori, i de fet l’emplace com
emplaçava el Sr. Ariño que cride vostè al llarg i ample de tota la Comunitat Valenciana
a veure quins són els serveis actuals de guarderia rural i es portarà vostè una sorpresa
inaudita perquè, de fet, estarem pagant al voltant d’uns 130-140 milions de pessetes.
Nosaltres recolzarem la subvenció perquè segons m’informava l’interventor aquest
matí, la subvenció implica uns 150.000 € exclusivament, evidentment, per a la gent que
era de l’IDIDA i que va absorbir a la Conselleria d’Agricultura, per a la resta els vam
pagar absolutament al 100% més les diferències salarials que per conveni s’han
incrementat. Mire vostè, en breu discutirem les taxes i jo crec que un pacte que
s’autodenomina de progrés, quina cosa, no?, és que és el mateix, vosaltres no parleu del
pacte de progrés, val, de què parleu llavors, del tripartit?, bo, bé, el pacte de govern.
Algú que es denomina de pacte de progrés, vull dir, un és progressista en funció dels
seus actes i dels seus fets, no perquè un es pose autodenominacions, això la primera, i la
segona, es debatran les taxes les ordenances fiscals de taxes. En aqueixes taxes veurem
si hi ha pujada o no hi ha pujada del cost de les taxes, però sí que no hi ha cap empatx o
no hi ha hagut fins a la data amb l’equip de govern anterior, que és el que conec jo, a
produir increments per damunt de l’IPC per a serveis bàsics i obligatoris que usen tots
els ciutadans, els portenys i els saguntins. En serveis tan bàsics com la recollida de fem,
com l’aigua i com el clavegueram. No entenc, i seguisc sense entendre, per què un
servei que no és obligatori, que no és bàsic, no té una taxa, quan la llei d’hisendes locals
des de l’any 98, o la llei de taxes, permet que tinguen una taxa i, de fet, hi ha altres
municipis limítrofs que cobren aqueixa taxa de guarderia rural. O bé, si no es volen
gastar més diners perquè la despesa de personal de la plantilla actual, ja és prou elevada
en aquesta corporació, utilitzen vostès opcions que ha utilitzat el Bloc i el Partit
Socialista i el Partit Popular en altres municipis, que és integrar-los com a auxiliars de
policia local. Amb la qual cosa, a més, la vigilància i les mesures de seguretat i de
prevenció en tot el terme municipal estarien unificades, no dependrien de dos cossos
absolutament separats. Llavors, aprovarem la subvenció perquè ens costa menys diners,
però, per favor, açò és totalment injust mantenir un servei que és voluntari, que no és
bàsic, sense que es pague ni una pesseta o sense que es busquen opcions perquè aqueix
servei pal·lie una altra despesa corrent. Ja veurem, quan arriben les ordenances de taxes
i, aquesta manifestació meua, ho dic perquè jo tinc bona memòria i llig les actes, i açò
va per a Esquerra Unida, el Sr. Miquel Zaplana, perquè a mi em crida Miquel Zaplana
quan trac aquest tema, parle que s’hauria d’estudiar una ordenança reguladora, perquè jo
entenc que una ordenança reguladora puga establir exempció de pagament a algú que
viu del seu treball al camp, o que és un agricultor. Però a persones que tenen tres i
quatre fanecades com a segona activitat econòmica jo no els estic regalant els diners de
tots els altres. Això, per descomptat, s’anomenen vostès o no, això de progressista té el
que jo de rossa platí, està clar?, doncs res, aqueixa és la posició que volia explicar.”
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El president del Consell Local Agrari, Sr. FERNÁNDEZ, diu: “Sr. Cortés,
primer li contestaré a vostè perquè la contestació és ben senzilla, és a dir, ens costarà el
mateix que ens costava, ho té clar, no? Bé, la contestació a la Sra. Martínez, jo crec que
ja és reiterativa perquè jo crec que açò, no sé si és un Ple sí i un altre no, i en les
anteriors corporacions el meu company Ariño i el meu company Manolo Civera i el
meu company Paco Agües ja li han contestat jo crec que de manera suficient. Vegem,
Sra. Martínez, vegem, nosaltres tenim un servei de guarderia rural del qual estem
enormement satisfets perquè està complint unes funcions de vigilància, de seguretat, en
un àmbit rural que, com vostè sabrà si coneix el terme, és enorme. I, per tant, està
donant servei a tota una sèrie de població que, de manera continuada o de manera
estacional, viu a la muntanya, a la muntanya i en zones que no són de muntanya, també
en zones de marjal. Està fent una funció fonamental, jo crec que, pel que fa a la
regulació del territori en el control d’activitats considerades de caràcter irregular o, fins i
tot, de caràcter il·legal. Jo li ho puc constatar com a regidor d’Urbanisme, veritat?, que
hi ha nombrosos expedients que vénen informats per la guarderia rural. No sé si faria
falta que tornara a insistir en la mateixa qüestió perquè evidentment el Bloc, i nosaltres
com a representants institucionals de l’Ajuntament, defensarem la guarderia rural. No
defensarem efectivament les taxes perquè, tot el món sap que, evidentment, estem en
una situació en el món agrari, en una crisi crònica, i, efectivament, no podríem, diríem
que carregar els llauradors amb aquesta taxa, perquè entre altres coses, com he dit
abans, la guarderia rural no sols fa una funció de vigilància, seria la fonamental de
vigilància, diguem-ne, dels conreus agrícoles sinó també una funció de seguretat. En
moltes ocasions estan ajudant en intervencions, ajudant, coordinant-se amb altres forces
de seguretat, en accidents que hi ha en l’àmbit rural, o fins i tot fa molt poc a l’autopista.
I, per tant, jo pense que la seua obsessió en el tema de la guarderia rural, tot i que vostè
la justifica o intenta argumentar-la amb una sèrie de raons de caràcter tècnic o de
caràcter fins i tot jurídic, com dèiem que no és un servei obligatori. Jo crec que, i
perdone que li ho diga, no forma part més que de la seua obsessió per tot allò que vostè
identifica com a saguntí o com a agrícola, i crec que ací és la base de la seua obsessió,
no hi ha una altra, i jo crec que això s’acosta més a una patologia que a una opinió
política.”

La portaveu del grup SP, Sra. MARTÍNEZ, assenyala: “Mire vostè, les
patologies es tracten en els serveis mèdics. Hi ha una cosa a què a mi em té acostumada
el Bloc i és que algú ix ací plantejant, jo què sé, peres, i vostès contesten melons. Mire
vostè, quan vostè es vanta dels serveis de vigilància i seguretat de la guarderia rural,
sàpiga vostè que no és una autoritat pública ni són altres cossos de seguretat. Amb la
qual cosa vol dir, i jo si vol faig la prova i la dic públicament davant de la càmera de
televisió i ací en el Ple, vol vostè veure com jo me’n vaig a un camp de tarongers, em
pose a agafar quatre sacs de tarongers i a mi la guarderia rural ni em pot detindre ni em
pot exigir el DNI? Vol vostè que fem la prova? Senzillament perquè no és autoritat
pública, no ho és, no ho és. És a dir, que la patologia és de vostè. Nosaltres no estem ni
contra el camp ni contra els agricultors. Vostè, no sé si li ho han comentat, l’única
vegada que jo vaig ser al Consell Agrari els estatuts del qual són, incompleixen, la llei
de consells agraris, i quan vulga ens reunim i jo li ho demostre, el Consell Agrari, la
seua majoria, no són gent que treballe la terra, ni hi visca, ni obté les seues rendes de la
terra, no faça vostè demagògia barata. És gent que ho tenen com a segon recurs
econòmic, i treballen a Bancaixa, i són funcionaris, com jo, una part d’ells. Llavors, li
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estic emplaçant que no faça dramatisme ni faça victimisme del camp, quan el 80%, o el
70%, no cotitzen a la seguretat social agrària. És a dir, que anem posant les coses pel
seu nom. Sàpiga vostè, que el moviment segregacionista, els portenys, sempre que s’ha
parlat d’inversions les hem votat a favor, amb la qual cosa la patologia és de vostè. I
vostè li donarà les voltes que li vulga donar, però en aquests moments, dins del que
s’anomena població activa, no treballa, i cada vegada menys, gent al camp. Vostès, que
juguen al clientelisme polític d’una forma descarada, potencien el Consell Agrari perquè
és una pedrera de vots i de clientelisme polític. Vostès, que estan a favor del camp,
vostès, que s’omplin la boca d’estar a favor del camp, promouen modificacions puntuals
de pla general que impediran que hi haja transformacions agràries extenses, i, que
aqueixes transformacions agràries, siguen competitives. Mire vostè, i li ho he dit 50
vegades i ho continuaré dient, quan vostè vulga saber la importància que té la matèria
agrícola en un municipi pregunte quantes societats agràries de transformació hi ha. I
quanta concentració parcel·lària s’ha fet. Perquè, li repetisc, queda molt nostàlgic i molt
bé, però mentre estiga recolzant camps de tarongers de tres i quatre fanecades amb
parets de rajola i una escaleta per a passar, això no és competitiu, i vostès van vetar
aqueixa modificació. Llavors, pot estar molt satisfet de la guarderia rural, però no està
vostè responent que tots paguem un servei que no és obligatori. Jo li estic donant
diverses solucions que vostès han aplicat a la Vila-real, no es faça el ximple, i ací, pel
seu clientelisme, perquè vostès juguen a això meravellosament, no estan disposats. I és
que passen auxiliars de la policia local. Vostè em vol dir que el servei de guarderia
rural, integrada en el cos de policia local, amb la qual cosa estalviaríem un muntó de
despesa corrent, no prestarà el servei de vigilància als nuclis de segona residència, o en
la gent que hi viu permanentment? Aqueixes són les seues paraules, no les meues. Vostè
tindrà l’atreviment de posar-se l’etiqueta de progressista quan potser va aprovar una
taxa d’aigua potable, que supose una pujada d’un 8 o un 10% i li dirà a la gent que
usufructua, siga del Port o de Sagunt, que no passa res que ací estem molt contents i que
aqueix jubilat, o aqueix autònom, pagarà amb els seus impostos aqueixa festa? Faça
vostè una cosa, calle’ns la boca amb arguments, demostre’ns quanta gent hi ha d’alta
amb seguretat social agrària i ja veurà com una part importantíssima, i no vull dir un 80
o un 90 però segur que no m’equivoque, són rendistes. Si vostè està recolzant, diga-ho,
però després no tinga l’atreviment de dir que som obsessius, això és totalment injust i
immoral, totalment injust i immoral. I així es mantindrà per honor de vostès i de tota la
resta de partits que el recolza. Quan puge vostè l’aigua potable i el clavegueram,
recorde’s de tots els que paguem la guarderia rural.”

El president del Consell Local Agrari, Sr. FERNÁNDEZ, manifesta: “Bé, Sra.
Martínez, jo crec que no hem aportat res de nou al debat. Vostè ha insistit amb els
mateixos arguments i ha fet una anàlisi de la situació del camp. Efectivament, és una
situació, com he dit abans, preocupant. Nosaltres no estem recolzant una estructura
agrària tradicional, ni estem recolzant una estructura agrària que siga antieconòmica i
poc competitiva. Nosaltres estem fent dues coses: d’una banda protegir els interessos
dels llauradors, i, d’altra banda, ajudar-los en la línia d’aquests interessos agrícoles
perquè modernitzen les seues instal·lacions. El que passa és que les competències del
Consell Agrari, com vostè sabrà, són limitades i, en aquest sentit, poca cosa podem fer, i
tot el que puguem fer ho farem. De qualsevol manera, jo crec que està mesclant dues
coses: la qüestió econòmica, en definitiva el que vostè proposa ens costaria els mateixos
diners, ens costaria els mateixos diners aproximadament, per tant jo pense que
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l’argument econòmic no és vàlid i aquesta demagògia amb les taxes no podem mesclar
unes coses amb altres. I, en definitiva, l’objectiu que nosaltres hem perseguit i que hem
defensat ací sempre és mantenir un cos, i que com he dit no sols és de vigilància
agrícola, és de vigilància rural, i que, per tant, està intervenint en tots els problemes de
seguretat i de vigilància de l’àmbit rural, que torne a repetir que el nostre municipi és
enorme, tenim un dels termes municipals més gran, i jo pense que la vigilància d’aquest
terme rural i la casuística del tipus de problemes que es plantegen, necessiten un cos
específic. I d’això nosaltres estem convençuts. I el cos específic que necessita és la
guarderia rural que funciona en molts llocs, i que nosaltres estem disposats a continuar
defensant, i que m’imagine que tornarem i no discutirem ací de dates sobre el tipus
d’explotacions. Els problemes del camp valencià ja els coneixem, els coneixem molt bé,
i sabem com s’ha de solucionar, però evidentment això està en mans d’altres partits que
tenen competències a les conselleries. Nosaltres ací tenim bàsicament la competència de
vigilar i la competència de tenir cura, de reparar, tot el que és la xarxa diària, que com
vostè sap també és enorme, del nostre terme municipal. I això ho anem a continuar fent,
i evidentment no per clientelisme sinó per convenciment i per principis, perquè com
vostè ha dit hi ha molt poca gent que viu del camp, per tant si nosaltres buscàrem els
clients al camp la veritat és que tindríem poques expectatives. I el tema dels rendistes, al
qual vostè fa referència, al camp, efectivament, hi ha de tot. Hi ha molta gent que encara
està mantenint el territori, possiblement i en molts casos i desgraciadament, amb part
del seu salari i això ho sabem tots. I la veritat és que és trist però s’està fent, i jo crec
que ha de ser una voluntat d’aquest Ajuntament, prenguen totes les iniciatives perquè
aquestes situacions vagen millorant i perquè les condicions de vida dels treballadors
agrícoles, independentment dels rendistes perquè moltes vegades ja sabem que són
capitals aliens al món agrícola, lamentablement, i és una de les qüestions que nosaltres
hem plantejat de solucionar. Però els interessos generals del camp, i per tant dels
treballadors agrícoles i dels xicotets propietaris agrícoles, vagen endavant perquè, torne
a dir, i jo no estic fent ací ni drama ni tragèdia, tot el món sap i ací tenim molta gent
entre el públic, sap els problemes que hem d’afrontar. I només faltaria que el camp
estiguera desatès i ja tenim prou problemes com vostè sap, i ho ha dit, però que jo crec
que es poden solucionar. Respecte als estatuts del Consell Agrari, efectivament, hi ha un
cert desajust que intentarem solucionar en els pròxims mesos, som conscients i ho
farem, i esperem la seua col·laboració.”

Per tot això, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA:
PRIMER: Acceptar l’esborrany d’Addenda al conveni d’1 d’abril de 1991

subscrit entre la Conselleria d’Agricultura i Pesca de la Comunitat Valenciana, l’Institut
de Relacions Agràries i l’Ajuntament de Sagunt, a l’empara del Conveni-Marc entre la
Generalitat Valenciana, el Ministeri d’Agricultura, Pesca i Alimentació i la Federació
Valenciana de Municipis i Províncies de 16 de maig de 1989; que diu:

“REUNITS
D’una part, l’Hble. Consellera d’Agricultura, Pesca i Alimentació, de la

Generalitat Valenciana, Sra. Gema Amor Pérez, autoritzada per acord del Consell de la
Generalitat Valenciana de data             de 2003 per a la signatura d’aquest Conveni.

I d’una altra part la Il·lma. Sra. Alcaldessa-Presidenta de l’Excm. Ajuntament de
Sagunt, Sra. Glòria Calero i Albal, facultada per acord del Ple de la corporació
municipal de data                      de 2003 per a la signatura d’aquest Conveni.

EXPOSEN
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Amb data 1 d’abril de 1991 va ser subscrit conveni entre la Conselleria
d’Agricultura i Pesca, l’Institut de Relacions Agràries i l’Ajuntament de Sagunt, a
l’empara del Conveni-Marc entre la Generalitat Valenciana, el Ministeri d’Agricultura,
Pesca i Alimentació i la Federació Valenciana de Municipis i Províncies de 16 de maig
de 1989, on s’acorda la subrogació per l’Ajuntament en les relacions laborals que
mantenien el personal contractat per l’actualment extingida cambra agrària local
d’aqueix municipi, subrogació que va fer efectiva l’Ajuntament després de la signatura
del Conveni.

Des d’aqueix moment han sigut transferides anualment a l’Ajuntament de
Sagunt els costos laborals del personal inclòs en el conveni, inicialment pel Ministeri
d’Agricultura, Pesca i Alimentació, i després de la transferència de funcions i serveis en
matèria de cambres agràries, efectiva l’1 de gener de 1993, per la Conselleria
d’Agricultura, Pesca i Alimentació.

Amb data 9 de juny de 2003, l’Ajuntament de Sagunt va emetre certificat remès
a la Conselleria d’Agricultura, Pesca i Alimentació, en el qual s’indica que els
treballadors inclosos en el conveni singularitzat de data 1 d’abril de 1991, després de la
superació de les proves pertinents, ocupen llocs de caràcter funcionarial, inclosos en la
vigent Relació de Llocs de Treball del Consell Agrari de Sagunt, organisme autònom de
l’Ajuntament de Sagunt, prestant els seus serveis en l’esmentat Consell Agrari, en
tasques de vigilància rural i conservació de camins, com es contempla en el conveni
abans esmentat, açò suposa una modificació de les condicions inicials de la subrogació
laboral establida en el conveni.

Considerant-se la conveniència de mantenir les condicions econòmiques del
conveni, atès que l’objectiu fonamental d’aquest i del Conveni-Marc de 16 de maig de
1989, és la integració del personal propi de les cambres agràries locals, actualment
extingides, als ajuntaments, en especial la integració de la guarderia rural, en ser aquesta
una competència municipal, les parts acorden subscriure la present addenda al conveni
d’1 d’abril de 1991.

CLÀUSULES
Primera:

Es mantindrà la subvenció prevista en la clàusula setena del conveni d’1 d’abril
de 1991, fins a la terminació de la relació de servei amb l’Ajuntament, fins i tot en el cas
que el personal a què es refereix aquesta clàusula, en virtut dels procediments legalment
establits, adquirisca la condició de funcionari de carrera o modifique la seua relació
laboral anterior, sempre que es continuen complint les funcions de guarderia rural, si és
procedent administratives, si aquestes van ser les seues funcions en el moment de la
subrogació.
Segona:

Mantenen la seua vigència els altres aspectes que s’estableixen en el conveni d’1
d’abril de 1991.

I en prova de conformitat de tot això, ambdues parts signen per quadruplicat
exemplar la present addenda a conveni al lloc i data indicats a l’encapçalament.
L’alcaldessa-presidenta de La Conselleria d’Agricultura, Pesca
l’Ajuntament de Sagunt i Alimentació.

Glòria Calero i Albal                          Gema Amor Pérez”
SEGON: Facultar l’alcaldessa-presidenta per a atorgar la conformitat a

l’esmentada Addenda en representació de l’Ajuntament de Sagunt.
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11 PROPOSICIÓ SOBRE INCLUSIÓ NOUS MEMBRES EN LA JUNTA
RECTORA DEL CONSELL AGRARI I DACIÓ DE COMPTE SOBRE LA
COMPOSICIÓ DEFINITIVA DE LA JUNTA RECTORA I DE LA JUNTA
DIRECTIVA. EXP. 242/03

Sotmès a votació, de conformitat amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat es ratifica la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia.

Celebrada en data 15 de setembre de 2003 la sessió constitutiva de la junta
rectora del Consell Local Agrari de Sagunt per al present mandat, després de la
dissolució d’aquesta i la celebració de les últimes eleccions locals; havent-se procedit en
aquesta sessió constitutiva a l’elecció dels nou membres designats per les associacions
d’agricultors, ramaders i regants integrades en la junta rectora per a formar part de la
junta executiva, de conformitat amb el que disposen els articles 6, 8 i 9 dels estatuts del
Consell Local Agrari i en la Resolució de la presidència del Consell Local Agrari de
data 1 de setembre d’enguany.

Durant la celebració de la sessió constitutiva alguns dels membres de la junta
rectora van posar de manifest que diverses associacions d’agricultors i regants havien
expressat la seua voluntat de formar part de la junta rectora del Consell Local Agrari de
Sagunt en el present mandat, si bé no havien presentat la seua sol·licitud per escrit o
l’havien fet fora del termini establit a l’efecte en la resolució de la presidència del
Consell de data 1 de juliol de 2003.

Si bé s’ha comprovat que algunes associacions agràries d’agricultors, ramaders i
regants i sindicats no han presentat la seua sol·licitud per escrit expressant la seua
voluntat de formar part de la junta rectora designant el seu representant i suplent, o ho
han fet fora del termini establit en l’esmentada resolució de la presidència del Consell,
és cert que en l’actual redacció dels estatuts del Consell Local Agrari de Sagunt
aprovats en sessió plenària de data 29/01/91, no s’estableix cap termini per a efectuar el
tràmit de presentació de sol·licituds per a formar part de la junta rectora.

És voluntat d’aquest organisme autònom fomentar la participació de les
associacions d’agricultors, ramaders i regants i sindicats en els òrgans de govern del
Consell Local Agrari als efectes de garantir-hi la seua representació, segons el que
disposen els esmentats estatuts, es va requerir de nou a les associacions que van
manifestar la seua voluntat de formar part de la junta rectora perquè designaren els seus
representants, complint immediatament aquest tràmit.

La portaveu del grup SP, Sra. MARTÍNEZ, manifesta: “Mire vostè, vostè sap
perfectament que la representació actual, qui perd representació manifesta són els
sindicats, a favor de les associacions de propietaris de pous de reg, amb la llei de
Consells Locals Agraris. Molt bé, no es preocupen, que per la nostra part, perquè els
que treballen al camp tinguen la representació que mereixen i no la que estan rebent, i
vostès porten quatre o sis anys en el Consell Agrari, si hi ha aqueixa reforma d’estatuts i
en aqueix sentit, compte amb nosaltres. Perquè el que menys existeix és representació
dels sindicats agrícoles. Està clar?”

El president del Consell Local Agrari, Sr. FERNÁNDEZ, indica: “Bé, Sra.
Martínez, li he dir que en la rectora, és a dir, es comunica la possibilitat de representació
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en la rectora a totes les organitzacions agràries, sindicats, etc. I, per tant, dins de la
rectora i ho dic perquè el públic que segurament no coneix el procediment, simplement
es fa una elecció d’una executiva entre els membres de la rectora com en qualsevol altre
organisme. Evidentment el cens d’associacions agràries contempla també les
associacions de reg i els pous, i hi ha una nombrosa representació dels pous. De
qualsevol manera jo pense que és un tema que es pot estudiar perfectament, i ja li dic
que espere la seua col·laboració per a la millora dels estatuts del Consell Agrari però
sempre amb l’objectiu de millorar la situació del nostre camp.”

Per tot això, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA:
PRIMER: Nomenar vocals de la junta rectora del Consell Local Agrari de

Sagunt els representants de les associacions agràries d’agricultors, ramaders i regants
que no van ser nomenats en l’acord plenari de data 31 de juliol de 2003 i que són els
que tot seguit es relacionen:
Per l’Agrup. de Reg. Les Rambles

Sr. José María Sanchís Cosme (titular)
Per l’Agrup. Reg. El Saguntí

Sr. Vicente Arxiels Matíes (titular)
Per l’Agrup. Reg. El Salvador

Sr. Salvador Graullera Vera (titular)
Sr. Antonio Domínguez Martínez (suplent)

Pel sindicat UGT-PV
Sr. David Martí Arnau (titular)
SEGON: Donar compte al Ple de la nova composició de la junta rectora del

Consell Local Agrari de Sagunt, la qual queda configurada definitivament de la següent
manera:

En representació de la corporació:
- Pel Grup Socialista: Sr. Miquel García i Benítez.
- Per EU-Entesa: Sra. Rosa Vilalta i Villarroya.
- Pel Grup Bloc-EV: (No li correspon per tenir  presidència).
- Pel Grup Popular: Sr. Francesc Zarzoso i Usina.
- Pel Grup de Segregació del Port: Sr. Sergio Paz Compañ.
- Pel Grup CSP: Sr. Antonio Cardo Domínguez.
En representació d’associacions d’agricultors, ramaders i regants:

Pel sindicat CCOO PV
Sra. Amparo Aguilar Clofent (titular)
Sra. Amparo Ballester Mazcuñan (suplent)

Pel sindicat UGT
Sr. David Martí Arnau (titular)

Per l’Agrup. de Reg. Les Rambles.
Sr. José Mª Sanchis Cosme (titular)
Sr. Baltasar Quevedo Bru (suplent)

Per ASCOSA-AVA
Sr. Alberto J. Pallarés Devís (titular)
Sr. Enrique Amor Garrido (suplent)

Per l’Agrup. Reg. El Colomer
Sr. Francisco Campillo Salvador (titular)
Sr. Manuel Salvador Arnau (suplent)
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Per l’Agrup. Reg. El Paraíso
Sr. Vicente Huerta Rel (titular)
Sr. José Dura Adell (suplent)

Per l’Agrup. Regants El Quint
Sr. Francisco Martí Caruana (titular)
Sr. Vicente Archiles Maties (suplent)

Per l’Agrup. Regants El Pou Saguntí
Sr. Vicente Archiles Maties (titular)
Sr. Francisco Martí Caruana (suplent)

Per l’Agrup. Reg. L’Ami
Sr. Bernabé Gómez García (titular)
Sr. Francisco García Martínez (suplent)

Per l’Agrup. Reg. Sant Francesc
Sr. José Goda Rodrigo (titular)

Per l’Agrup. Reg. Ponera Alta
Sr. Pasqual Adria Ripolles (titular)

Per l’Agrup. Reg. Figueroles
Sr. Luis Alcaide Fabregat (titular)

Per l’Agrup. Reg. El Baladre
Sr. Ramón Peruga Martínez (titular)

Per l’Agrup. Reg. Pou El Reglo
Sr. Salvador Calvo Martínez (titular)

Per COVAPA
Sr. Pasqual Adria Ripollés (titular)
Sr. Juan Manuel Lluesma Melchor (suplent)

Per la Societat Cooperativa Valenciana de Sagunt
Sr. Antonio Gil Vitoria (titular)
Sr. Ricardo Juan Julve (suplent)

Per l’Agrup. Reg. El Cabanyal
Sr. Vicente Domínguez Adria (titular)
Sr. Francisco Belarte Borguñ (suplent)

Per l’Agrup. Reg. Sants Patrons
Sr. Francisco Bellido Escrig (titular)
Sr. Vicente Archiles Matíes (suplent)

Per l’Agrup. Reg. Sant Miquel
Sr. Vicente Miguel Peris García (titular)
Sr. Enrique Antoni Pitarch (suplent)

Per l’Agrup. Reg. Els Partidors
Sr. Luis Jaime Giménez Herrero (titular)
Sr. Vicente Graullera Monar (suplent)

Per l’Agrup. Reg. El Cabeçolet
Sr. Manuel Caruana Monar (titular)
Sr. Juan Condomina Ramón (suplent)

Per l’Agrup. Reg. Motor de Rodamilans
Sr. Vicente Pedro Graullera (titular)
Sr. Rafael Benavent Miret (suplent)

Per l’Agrup. Reg. L’Esperança
Sr. Francisco Belarte Borguñ (titular)
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Sr. Vicente Domínguez Adria (suplent)
Pel Sindicat i Jurat de Regs

Sr. Vicente Burdeus Claus (titular)
Sr. Francisco Civera Civera (suplent)

Per l’Agrup. Reg. Entrambasagues
Sr. Enric Ariño i Giménez (titular)
Sr. Antonio Tripiana Teruel (suplent)

Per l’Agrup. Reg. Sant Joaquim
Sr. Francisco Vera Rochina (titular)
Sr. Juan José Huguet García (suplent)

Per l’Agrup. Reg. La Malla
Sr. Manuel Puig Cuervo (titular)
Sr. Vicente Blasco Andrés (suplent)

Per l’Agrup. Reg. Pla de Maresme
Sr. Baltasar Quevedo Bru (titular)
Sr. Rafael Benavent Miret (suplent)

Per l’Agrup. Reg. El Salvador
Sr. Salvador Graullera Vera (titular)
Sr. Antonio Domínguez Martínez (suplent)
TERCER: Donar compte al Ple de la composició de la junta executiva del

Consell Local Agrari de Sagunt, la qual queda configurada de la següent manera:
Presidència:
- Sr. J. Francesc Fernández i Carrasco
En representació de la corporació:
- Pel Grup Socialista: Sr. Miquel García i Benítez.
- Per EU-Entesa: Sra. Rosa Vilalta i Villarroya.
- Pel Grup Bloc-EV: (No li correspon per tenir  presidència).
- Pel Grup Popular: Sr. Francesc Zarzoso i Usina.
- Pel Grup de Segregació del Port: Sr. Sergio Paz Compañ.
-  Pel Grup CSP: Sr. Antonio Cardo Domínguez.
En representació d’associacions d’agricultors, ramaders i regants:
- Sr. Pasqual Adria Ripollés
- Sr. Francisco Belarte Borguñ
- Sr. Francisco Bellido Escrig
- Sr. Vicente Burdeus Claus
- Sr. Francisco Campillo Salvador
- Sr. Antonio Gil Vitòria
- Sr. Vicente Huerta Rel
- Sr. Alberto J. Pallarés Devis
- Sr. Baltasar Quevedo Bru

En aquests moments, la Sra. Contreras abandona definitivament la sessió.

12 SOL·LICITUD SUBVENCIÓ A UNIÓ EUROPEA PER A PROJECTE
“CAMINANT CAP AL 2012”, DINS CONVOCATÒRIA ANY EUROPEU DE
L’EDUCACIÓ A TRAVÉS DE L’ESPORT

En el Diari Oficial de la Unió Europea de data 28 de maig de 2003 es va publicar
convocatòria de Propostes DG EAC 04/03 dins de l’“Any Europeu de l’Educació a
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través de l’Esport 2004”, orientada a la concessió d’ajudes a iniciatives apropiades que
presenten un interès comunitari.

Des del Patronat Municipal d’Esports i en col·laboració amb l’Àrea de Promoció
Econòmica d’aquest Ajuntament s’ha elaborat el projecte “Caminant cap al 2012” amb
el qual concórrer a l’esmentada convocatòria.

En la base 9 de les de la convocatòria s’estableixen els compromisos que ha
d’assumir l’entitat sol·licitant.

Obert el primer torn d’intervencions, el president del Patronat Municipal
d’Esports, Sr. ESTAL, manifesta: “Bo, bona vesprada a tots i a totes, abans de
començar la meua exposició de defensa d’aquest punt volguera agrair públicament a
totes i a tots els regidors que hi ha ací, també al públic i als mitjans de comunicació, tot
l’interès demostrat aquests dies anteriors quan em va pegar aqueix xicotet ensurtet i
donar les gràcies també, com no, a tots aquells que m’han animat que seguisca, que em
prenga les coses amb paciència, que això és un poc difícil amb mi, però intentarem,
almenys, que l’ensurtet es quede només en això. Gràcies a tots i a totes, mitjans de
comunicació, regidors i ciutadans que durant uns dies van estar un poc preocupats per la
meua salut. Gràcies, esperem que no torne a ocórrer, toquem fusta. Bé, i ara passem a la
defensa d’aquest punt. El projecte europeu ‘Caminant cap al 2012’, tots els regidors, si
tenen el projecte l’hauran mirat per damunt per baix, per tots els costats. Però jo
volguera aturar-me un momentet abans de passar a llegir, d’una manera un poc curta, el
més breument possible, que és un projecte europeu buscant una finalitat que és un poc
el foment de l’atletisme. Pretén crear vincles de treball, no sols entre el Patronat
Municipal d’Esports sinó les institucions educatives de la comarca del Camp de
Morvedre, pretén potenciar entre la població escolar hàbits de vida saludable i facilitar
el desenvolupament harmònic dels joves, pretén utilitzar l’atletisme per al
desenvolupament de coneixements i valors educatius com ara: les relacions socials, el
treball en grup, el compromís personal i la cooperació. I pretén establir relacions entre
joves de distintes localitats de la comarca i compartir activitats esportives i culturals
entre els distints centres educatius. Per què l’atletisme i no un altre esport? L’atletisme
té una important tradició a la nostra localitat, no en va disposem d’un club degà de la
Comunitat Valenciana, de tots és sabut que l’any 20 ja s’estava practicant atletisme i
tenim grans figures. Amb la remodelació de les pistes d’atletisme d’Emilio Villagrasa,
és a dir, les que estan al costat del poliesportiu, aquest esport s’ha reactivat d’una
manera important tant qualitativament com quantitativament. S’ha tornat a participar
d’una manera no sols activa sinó reeixida en campionats nacionals. Fa poc felicitàvem
un xic de 14 anys, Jorge Clemente, com a campió nacional. En l’anterior legislatura es
va felicitar Dori Iniesta, i s’ha incrementat el nombre de xiquets i joves que practiquen
aquest esport amb grans èxits també a nivell autonòmic i a nivell nacional, que no han
sigut campions, però si entre els primers llocs. Tot açò és possible, o tot açò ha sigut
possible, a més, de les excel·lents instal·lacions amb què compta en aquests moments el
Patronat, és a dir, el municipi, a la bona labor portada a terme pel Patronat Municipal
d’Esports quant a les escoles d’iniciació esportiva en l’àrea d’atletisme. En finalitzar la
campanya, maig del 2003, els tècnics involucrats en aquest esport van pensar que la
situació a què s’havia arribat amb tants recursos, com de resultats esportius i socials,
com de la motivació, cabria la possibilitat de preparar un projecte en què es
contemplaren una sèrie d’accions de promoció d’aquest esport i de treball conjunt amb
altres organismes (ajuntaments de la comarca, Consell Escolar, Federació Valenciana) a
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fi de potenciar aquest esport aprofitant l’estructura organitzativa de la que ja disposem
mitjançant les escoles d’iniciació esportiva. I la veritat és que quan jo vaig arribar i em
van plantejar açò vam començar a treballar en aquesta línia, elaborant un projecte
d’actuació. Jo, comentant amb ells, els vaig mastegar unes xicotetes línies del que a mi
m’agradaria que portara aqueix projecte, que portara aqueixes línies, que el meu era ni
més menys que completar el que ells estaven fent. Aqueix projecte hauria de tenir una
sèrie de campanyes esportives, de promoció, com les escoles d’iniciació esportiva, un
pla comarcal, un pla de coneixement de l’atletisme, un  pla de detenció de talents, un pla
també, per què no, de rendiment amb convenis amb les federacions. Com no, el
potencial, l’atletisme popular, com no, assessorar aquelles persones que simplement fan
esport per fer esport dins de l’atletisme i també una sèrie d’activitats extraordinàries,
com campaments d’estiu, atletisme nocturn, dia de l’amic, l’atletisme al carrer,
projeccions audiovisuals. I tot això amb una valoració, amb una informació, amb una
comunicació, amb una pàgina web i, com no, comptant amb aqueixes instal·lacions que
gaudim en aquests moments i que no tenen res a envejar a algunes de les instal·lacions
en què els que hem practicat atletisme hem anat per ací. Per tant, com he dit, comencem
a treballar en aquesta línia elaborant un projecte d’actuació i sent conscients, en tot
moment, de la limitació que té els recursos del Patronat, per la qual cosa sempre
comptem amb la intenció de portar a terme, per consegüent, convenis amb els
organismes implicats en aquest projecte perquè ells cobriren, perquè ells cobriren
l’excés de la despesa generada que ens puga ocasionar. Estant en aquest procés
d’elaboració del projecte, estàvem parlant d’això, que en principi no ho anàvem a
presentar a cap banda, pensàvem parlar amb els ajuntaments, parlar amb les federacions,
coneixent l’existència d’una subvenció per part del parlament europeu per a projectes
que s’ajusten a l’any del marc europeu d’educació a través de l’esport 2004. I ens posem
amb els tècnics de l’ajuntament que fins ara estan elaborant els projectes europeus, amb
Promoció Econòmica, a fi que ens assessoren, que ens sol·liciten i ens ajuden a
sol·licitar una subvenció pertinent i en aqueixa línia ens posem a treballar, ens posem a
fer l’annex, tenim reunions contínuament amb Promoció Econòmica, elaborem el
projecte conjuntament, elaboren un pressupost, que era el que per a nosaltres teníem
molt més perdut, perquè tot l’aspecte pedagògic el teníem claríssim. I es passa les línies,
l’esborrany, a la junta del Patronat perquè una vegada el Patronat el decidisca, l’aprove,
l’estudie i tal. Allí al Patronat es discuteix, es trauen els problemes i s’aprova amb
abstenció de dues persones, s’aprova per unanimitat traslladar-lo al Ple. Volguera
remarcar, abans d’acabar el meu primer torn d’intervenció, que la nostra intenció només
ha sigut i només és en aquests moments aprofitar una convocatòria de subvenció en
base a una inquietud existent a prop de la promoció de l’atletisme, i a un treball que, per
part dels tècnics del Patronat Municipal d’Esport, han considerat que estem i ens trobem
en unes condicions òptimes per a emprendre aquest projecte.”

El portaveu del grup SCP, Sr. CORTÉS, diu: “De nou bona vesprada, per
descomptat com deia Ximo, el Patronat en els darrers anys jo crec que ha sofrit un
increment important dels recursos econòmics i un increment important a les
instal·lacions. Hem potenciat des de les escoles d’iniciació esportiva, jo crec que
pràcticament tots els esports, però com ell deia, jo crec que hi havia una espina clavada
al Patronat que era el tema de l’atletisme. Perquè com bé s’ha dit Sagunt ha sigut el
bressol de l’atletisme a la Comunitat Valenciana. I, no obstant, a pesar de l’esforç que es
va fer en l’anterior corporació amb la pista d’atletisme, la veritat, jo entenc, com
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anterior president que, no obstant, no hem sigut capaços d’imprimir d’alguna manera la
inèrcia suficient perquè l’atletisme siga un dels esports més importants de la nostra
localitat. Aquest projecte ‘caminant cap al 2012’, jo vaig començar a conèixer-lo
pràcticament uns mesos o un mes abans de les eleccions i crec que és un projecte
interessant, d’alguna manera, per a potenciar l’atletisme, cosa que de per si, sense
aquests projectes a nivell europeu, són prou difícils, perquè en aqueix moment la
joventut no va per aqueixos camins, i lògicament no hi ha millor camí que l’esport per a
evitar a la joventut la droga, el botelló, o qualsevol altre tipus de problemes. El
problema com sempre és el mateix, els diners, però entenem que en aquest moment no
estem parlant de diners. En aquest moment estem parlant d’un projecte interessant que
en el seu moment, depenent de la subvenció de la Unió Europea, haurem de debatre en
aquest hemicicle i, sobretot, haurà de debatre l’equip de govern perquè, al cap i a la fi,
qui té l’obligació de governar i de gestionar i nosaltres de criticar o de lloar el que es fa
bé o el que es fa malament, però sobretot la responsabilitat a l’hora de destinar uns
recursos econòmics indiscutiblement correspon en la seua gran majoria, en el seu
màxim percentatge, a l’equip de govern. Però, bé, en aquest moment no estem parlant
de diners, en  aquest moment estem parlant d’un projecte que entenem que és
interessant i quan arribe el moment, depenent de la subvenció que s’obtinga de la
Comunitat Econòmica per a aquest projecte, llavors parlarem del segon tema que serà el
tema econòmic.”

La portaveu del grup SP, Sra. MARTÍNEZ, indica: “Jo valore l’esforç que ha fet
el regidor d’Esports, el Sr. Estal, a plantejar aquest projecte, que és un projecte molt
ambiciós, però, pel mateix, valore l’esforç i a més el mateix tema de l’esgotament
perquè li va portar al que li va portar, no?, a tenir un cert esglai. Però evidentment ell és
nou en aquests combats com a president del Patronat, i llavors es va començar un poc la
casa per la teulada, perquè la primera cosa davant de qualsevol plantejament, execució
d’un programa se sap amb quines disponibilitats pressupostàries, si hi ha diners, per a
cometre’l. I precisament una queixa nostra reiterada durant els quatre anys era la falta
d’informes preceptius al Patronat d’Esports i la falta d’estudis econòmics que
justificaren les diferents taxes. Durant tres anys, Sr. Estal, demanàvem en la taxa del
Patronat d’Esports que es justificaren els estudis econòmics i no hi havia manera
humana, amb la qual cosa no podíem saber mai si determinada activitat esportiva tenia
un suport social, no tenia un suport social i què suposava de cost per a les arques
municipals, això vaja per davant. Mire vostè, a la vista de l’informe de l’interventor, hi
ha ingressos previstos en aquest programa, 14.400 en drets d’inscripció, i l’Ajuntament
haurà d’aportar 329.624,9 €, per què dic jo açò? Perquè evidentment l’interventor a la
vista d’aquesta despesa desorbitada, perquè vostè i jo coincidirem que hi ha altres
prioritats en matèries esportives, s’ha tancat la piscina internuclis, i vostès pel que s’ha
vist tenen el plantejament de derrocar el Fornàs, ja em diran vostès els dos temes de
l’envergadura que són i de la prioritat que són. Per tant gastar-se 320.624 en açò seria
impossible. De manera que tornant al tema que es pot aprendre a fer les coses bé, si
vostès volen, l’interventor cita un acord que es va adoptar per unanimitat l’any 97,
estaven vostès també, i estava també el Partit Socialista, i evidentment el Partit Popular,
en virtut del qual, li repetisc, 25/11/97 que està en el Ple, cada vegada que s’aborde un
conveni, una obra o un projecte el manteniment i els costos, els costos que generarà no
sols l’execució del projecte sinó la posada en marxa d’aqueix projecte siguen avaluats i
siguen coneguts pels regidors. Perquè de què serveix muntar un PROP, com algú
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argumentava, si després no hi ha servei funcionarial per a atendre’l. Llavors, això seria
molt important perquè anem cara a un debat d’un pressupost i cara a un debat d’unes
taxes, i si el tarannà de transparència es demostra, tarannà de transparència que vostès
invoquen, res millor que cada regidor de servei, que és el que els demanava jo en la
compareixença, no el van voler fer, i era per a aquesta compareixença, ho expliquen
com el vulguen explicar, cada regidor delegat, que per a això estan vostès alliberats,
formule una memòria en què, en base a informes tècnics, s’avalue quines són les
prioritats dels serveis. Després vostès prenen, que per a això tenen 13 vots, la decisió.
Però una cosa no exclou l’altra. Mire vostè, Sr. Cortés, no hi ha manera d’obviar la
despesa aquesta enorme, però jo vaig estar parlant amb el sotsdirector del consell
superior d’esports i, evidentment, el màxim que ens podran donar d’ajuda europea no
sobrepassarà els 100.000 €, en cap cas, perquè hi ha unes normes reguladores d’aquestes
subvencions que parlen d’entre el 50 i 100.000 €, en el millor dels casos. Les normes
reguladores d’aquesta subvenció europea exigeixen que el pressupost, a més, estiga
equilibrat, i no es pot dir que estiga equilibrat quan hi ha catorze mil i escaig euros
d’ingressos previstos i quatre-cents i escaig mil de despeses. Finalment l’interventor al
final diu que si aquestes activitats, les que estan previstes en el programa que planteja el
regidor, estigueren ja en inici, o estigueren executant-se, literalment diu: si d’altra banda
les despeses que es pretén finançar amb la subvenció, que ara se sol·licita, es
corresponen amb activitats que el Patronat d’Esports ja ve realitzant, la concessió de la
subvenció suposarà una millora en els recursos de l’organisme autònom.
Lamentablement aquest no és el cas perquè si vostè examina la memòria del projecte
que ha elaborat i que presenta ací el Sr. Estal, no s’ha iniciat en cap cas, i és més, i és un
entrebanc que li posaran al projecte, li ho comunique, perquè ha de tenir
temporalització. No hi ha temporalització senzillament perquè no s’està executant cap
activitat. Amb la qual cosa, la hipòtesi que maneja en l’últim paràgraf l’interventor, o no
ha pogut veure amb detall la memòria del projecte o és totalment irreal. Perquè ja li dic
que l’única temporalització es troba en la pàgina 11 que s’anomena ‘coneix l’atletisme’,
i està prevista per al segon i tercer trimestre de l’exercici del 2003-2004. Mire vostè,
nosaltres, per demanar la subvenció no tenim problema, sabem que no prosperarà,
evidentment. Sabem que a data d’avui, que aqueix és l’informe de l’interventor, aqueix
plantejament maximalista li ho hagen dit els tècnics del Patronat, amb tot el respecte
s’haja deixat de dir, no prosperarà, també. I que, com a mínim, costarà 324.000 €. Si
vol, nosaltres no tenim cap problema a aprovar aqueixa sol·licitud de subvenció, però
subjecta a una condició i és a una esmena i és que abans de gastar-se qualsevol
consignació pressupostària d’esports, aqueix tema es debata en el Ple, Sr. Estal. Perquè,
a més, amb les prioritats que li estic anunciant faltaria més que es gastaren al voltant de
tres i escaig mil euros en un programa per molt meravellós que siga. Si volen el
restringeixen, si volen el redueixen, si volen el fan més modest. Però tot açò ve a
col·lació, si hi haguera hagut un informe de l’interventor de Fons de la Fundació
d’Esports aquest tema no hauria arribat al Ple com ha arribat. Llavors, per favor, a partir
d’ara que els expedients vagen amb l’informe d’interventor del Patronat d’Esports, que
és el que recorda l’interventor general, i, per favor, estaria molt bé que vostè prenguera
nota i a partir d’ara, com a regidor delegat, qualsevol plantejament porte un estudi de
costos de serveis. Jo crec que amb independència de qui governa o qui està a l’oposició,
això és fer transparent l’administració i ajuda a prendre les decisions. Gràcies.”
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El regidor del grup PP, Sr. MARTÍ, manifesta: “Bona vesprada, bo, la veritat és
que és el primer tema de, entesos, és que em sabia greu estar d’esquena, disculpa. Bo,
com deia, la primera de les que supose que seran moltes iniciatives d’aquest tipus que es
presentaran la veritat és que crec que motivat, sobretot, per aqueixes ganes que Ximo,
Sr. Estal, té ganes de demostrar-nos a tots, és el que li ha portat a llançar-se a aquesta
primera aventura que no sé quin final tindrà. Però, bo, la veritat és que les instal·lacions,
tal com diu el document que ens han entregat, la memòria, les instal·lacions esportives
de la ciutat havia dificultat per les carències que tenia la pràctica de molts esports fins i
tot la desaparició d’esportistes en algunes d’elles. Afortunadament, al començament
d’aqueixa mateixa memòria la situació ha canviat i és cert que ha canviat perquè en
aquests anys s’ha dotat d’una nova pista d’atletisme al poliesportiu, es va inaugurar el
Pavelló 3 d’Abril, es va inaugurar la piscina Almudàfer, es va inaugurar el poliesportiu
del nord del Palància amb un parc flotant que és l’enveja de moltes altres ciutats, i és
cert que hi ha molts reptes a afrontar. La piscina, ha eixit en premsa recentment que la
piscina del poliesportiu es tancarà, hi ha el repte de construir una nova piscina, el camp
del Fornàs està caient a trossos i encara més motivat pareix que per aqueixos moviments
sísmics que hem, moltes gràcies, deia que pareix que s’ha agreujat la situació del Fornàs
per aqueixos moviments sísmics que hem sofrit en aquests dies, però nosaltres el que
ens plantegem és que, què és més prioritari, aventurar la nostra entrada a un projecte
que ens pot costar prop de 55 milions de pessetes, per a potenciar, per descomptat que
tots estem d’acord a potenciar l’esport perquè és una de les coses més sanes que es
poden fer, però, com deia, apostem a gastar-nos 55 milions de pessetes o prioritzem el
condicionar les instal·lacions perquè els esportistes puguen algun dia ser part d’aqueixa
elit que es vol aconseguir? O ens gastem els diners a buscar només grans talents per a
sense tenir els llocs en condicions adequades on puga entrenar la gent? Estan sorgint
problemes, problemes amb els horaris, amb la disponibilitat de pavellons perquè
entrenen els equips arribant fins al punt que hi ha equips que militen en primera divisió
que tenen els seus horaris a les 11 de la nit. La veritat és que volem que en aquestes
condicions tinguem esportistes d’elit?, la veritat és que en tenim, en tenim perquè són
grans esportistes, són persones que tenen gran professionalitat, s’entreguen i en
ocasions, i no em mal interpreten, tenen més moral que l’alcoià, perquè tirar-se fins a la
una i les dues del matí entrenant, la veritat és que cal tenir molta, molta afició i moltes
ganes de treballar. Nosaltres creiem que cal potenciar l’esport base, hem de començar
des dels més xicotets, en els més xicotets és quan podrem començar a veure quines són
les persones que poden estar més capacitades per al món esportiu, i en ells, seran en els
que, en el futur, ens haurem de centrar. Possiblement aquest projecte, en un futur quan
tinguem unes instal·lacions esportives en tota la ciutat, en tota la gran ciutat que tenim,
possiblement com els dic, quan tinguem aqueixes instal·lacions totes en condicions,
aqueix projecte siga abastable, però en un futur. No vulguem ser líders d’un projecte a
nivell comarcal quan a nivell local tenim moltes carències, carències que no són de
l’actual equip de govern, carències que vénen de sempre, que vostès les tenen, i que els
que vinguen després, per descomptat, que també hauran de millorar perquè açò no para
de créixer i que seguisca creixent. A més, a tot açò, si analitzem el pressupost, o millor
dit, l’informe de l’interventor, com deia la Sra. Martínez, la veritat és que l’informe de
l’interventor no pot ser favorable el que és l’import perquè cal ser conscient de la
quantitat de diners que costa mantenir totes les instal·lacions esportives que tenim a la
ciutat, i arribar a la quantitat de persones que s’arriba. La nostra ciutat, per la nostra
part, crec que per la de tots, es mereix i té grans esportistes, potenciem-los des de la
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base, apostem des dels més xicotets perquè aqueix serà el futur del nostre esport local.
No ens fiquem en castells en l’aire sinó que fem les coses des de baix, no comencem la
casa des de la teulada.”

El president del Patronat Municipal d’Esports, Sr. ESTAL, assenyala: “Bo, jo
volguera agrair totes les intervencions per diverses coses, és a dir, algunes també m’han
servit per a aclarir una sèrie de temes, però també vull dir que, en cap moment, en cap
moment hem construït la casa per la teulada per una raó ben clara i ho he dit en el meu
argument principal, és a dir, que l’atletisme s’ha començat de baix, s’ha començat de la
base, i ara una vegada estan construïts la base i estan construïts, podíem dir, els pilars,
intentem estendre’ns un poc més. És a dir, torne a remetre’m un poquet més. Totes les
intervencions, que per a mi han sigut molt constructives en alguna sèrie d’aspectes, han
anat totes en base a l’informe de l’interventor al final, heu carregat les tintes en base a
aqueix informe, informe que jo també l’he llegit, informe que considere que és correcte
i informe caldrà analitzar i estudiar quan la sol·licitud, no la sol·licitud sinó quan la
subvenció ens vinga, és a dir, en aquests moments l’única cosa que es demana ací en
l’aprovació és una sol·licitud, és demanar el permís perquè aqueixa sol·licitud porte els
seus tràmits, vaja a Brussel·les i ens aproven. Aquest matí jo he estat a l’Eliana parlant
amb la regidora d’esports de l’Eliana, estàvem parlant perquè ells tenen un programa ací
de psicologia esportiva, i hem estat parlant un poquet d’aquest projecte europeu,
comentar-se’l un poc, i hem estat parlant de les escoles esportives, al·lucinaven de com
estaven les nostres escoles esportives. És a dir, aqueixa escola ha sigut premiada,
l’Eliana ha sigut premiada pel consell superior d’esports com a ciutat model en
l’activitat esportiva, i han al·lucinat amb el que nosaltres estem fent a les escoles
esportives d’iniciació. Per tant, pense que s’està fent d’abans i ara, i més jo una persona
que des del primer moment i si s’ha llegit la premsa, i ho estic dient a totes les persones,
un dels meus objectius primordials importants i el més important de tots en la meua
delegació d’esports serà el foment de les escoles esportives i el foment de la base, si no
tenim base no tenim de res. I jo no em vaig ficar, ni implicaré l’equip de govern ni
implicaré el Ple municipal que, al final, encara que nosaltres decidim l’aprovem tots
d’una manera en contra però, al final, som tots, perquè som representants dels ciutadans,
en res que puga ocasionar i que no marque les prioritats. Jo tinc unes prioritats, clar que
les tenim, i l’equip de govern les té, i jo com a regidor les tinc. Primer, cal arribar a la
base, després cal arreglar el que tenim, perquè tenim unes infrastructures, és a dir, jo
al·lucinava també aquest matí. És a dir, l’Eliana rep un premi per tota la seua tasca
esportiva i les seues instal·lacions són la desena part de les que tenim nosaltres. Però les
tenen totes juntes, nosaltres les tenim escampades, per sort o per desgràcia, jo no entraré
ací. Jo he entrat i m’he trobat com els altres anteriors regidors d’esports, o els que entren
posteriorment s’han trobat, hauran de treballar amb el que tenen. No cal especular, ni
cal criticar ni res, tenim el que tenim i cal treballar en això, ni més ni menys. Llavors, si
cal treballar en això anem a fer-ho, anem a fer-ho però conjuntament. I això és un
foment de la base, el de talents vindrà posteriorment, si arribem, si no arribem. Llavors,
diuen, pressupost, val. Jo demane simplement el permís per a la sol·licitud, quan vinga,
llavors analitzarem amb atenció tot el que molt bé has dit tu, Maribel, és a dir, caldrà
analitzar-ho. D’on traiem els diners, si hi ha diners, i caldrà prioritzar com deien per ací,
a veure si convé o no convé en el moment de prioritzar. Després, a l’hora de justificar,
per exemple: els de l’Eliana havien demanat un projecte europeu, els han concedit 300
€, 300 € per a un projecte europeu, i els han justificat amb un 0,2% del pressupost que
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tenien de personal d’un tècnic que tenien contractat laboral, que la llei ho permet, el que
no permet són els funcionaris, però et permet els contractes laborals. És a dir, que a
l’hora de justificar aqueixos tres-cents i escaig mil euros que diu que hi ha de diferència,
potser, a nosaltres se’ns pot quedar reduït en res, perquè podem imputar el 10% d’un
personal tècnic, el 15% d’un altre, el 10% de la llum, però això vindrà determinat pel
que ens diga el conveni, lògicament. En el conveni et dirà, vostè li pot imputar del
personal el 15%, sumem, podrà imputar el 10% d’electricitat, sumem, representa per a
l’Ajuntament aportar 100.000 €, alto, parem, analitzem, marquem prioritats. És prioritat
en aqueix moment segons el conveni que enfortim això? Endavant, no és prioritari en
aqueix moment perquè potser ja ha caigut el Fornàs amb un terratrèmol o qualsevol
constipat o algú que passe constipat per ací? Però, en aquest moment, el que es demana
és: primer, fomentar l’esport base i fomentar-lo amb una cosa que ja s’està fomentant
des de baix i que està aconseguint uns èxits, ni més ni menys, i demanar aqueixa
sol·licitud. Potser, la subvenció diu de 20.000 a 100.000 €, potser tenim la desgràcia que
no ens concedeixen res, potser, però el projecte anem a portar-lo a la pràctica però amb
els recursos que tenim en aquests moments, no aportarem res més a l’Ajuntament. És a
dir, continuarem fent el que estem fent, negociarem amb Faura, Benifairó, Benavites,
Gilet o el que siga perquè treballen amb nosaltres i convenien amb nosaltres, i ells
pagaran el seu transport, que ací està comptabilitzat en el pressupost, ells pagaran el que
siga, i serà el projecte. Es continuarà anomenant ‘caminant cap al 2012’ i no tindrem
subvenció europea, però si a més tenim aqueixa sort que tenim aqueixa subvenció
europea i l’Ajuntament pot no aportar res, magnífic, si ha d’aportar una quantitat
l’analitzarem. Perquè per a mi, i tornant al que abans Elionor deia molt bé, és a dir, en el
sentit del diccionari, subvenció està clar, subvenció és quelcom que et donen i que
després has d’aportar, perquè està clar, si jo he d’aportar més diners que els que m’han
donat jo no demane la subvenció, no em serveix per a res. Bo, per a fer el doble,
determinadament, perquè jo no faré el doble, jo no faré el doble en el projecte, faré
exactament el mateix, tinga la subvenció o no tinga la subvenció, i no li costarà res, és el
que volia dir amb el projecte, i no li costarà res a l’Ajuntament perquè ho vaig a fer amb
els recursos humans que tinc, entesos? El que passa, és que si tinc la subvenció podré
fer-ho millor i podré (sí, val, m’allunye del micro i així, perquè a més ja tinc una veu
prou suficient, val, jo, a mi em sobra el micròfon ja, això ja ho deia jo quan era també
això, bo, val). Llavors, en aqueixa situació, el que anem a fer és igual, amb els recursos
que tinguem si a més ens donen uns recursos, per mínims que siguen en aqueix sentit i
ens ajuda que a més a l’Ajuntament aqueixos recursos li siguen beneficiosos, endavant.
Si no els tenim, intentarem arribar fins on arribem, amb convenis, amb negociacions
amb els ajuntaments, amb el que siga, però sempre en base, Josep Lluís, i això vol que
quede en base clarament, amb una prioritat, per a mi és molt important, i per a l’equip
de govern nostre molt important perquè així li ho he fet saber i a través del Patronat i
saps que quan jo vaig entrar en el Patronat ho vaig dir ben clarament, enfortir l’esport
base, que per a mi és el bressol i l’intent que tinguem un bon esport.”

Obert el segon torn d’intervencions, el portaveu del grup SCP, Sr. CORTÉS,
exposa: “Bé, reiterant una vegada més, no entenc què perdem sol·licitant la subvenció.
Després m’agradaria dir tres coses. Una sobre l’informe d’intervenció, home, jo crec
que tampoc cal traure de context aqueix informe perquè aqueix informe sempre va en
contra, sempre que tracte temes com esport, cultura, serveis socials, menjadors, etc. Vull
dir, que sempre que siguen temes de tipus social lògicament l’interventor, amb bon
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criteri per a ell, però lògicament no des del punt de vista polític, sempre informarà que
és una despesa en què tindrà poca contrapartida referent a la recaptació. Jo, lògicament,
Josep Lluís, sí que vull dir-te una cosa, i possiblement siga un poc el no haver estat dins
del Patronat, jo crec que, ho ha dit també Ximo, que l’esport de base jo crec que està a
un nivell important en aquesta població, no sols l’esport de base quant a preparació,
quant a tècnics, sinó quant a mitjans de què disposa en l’actualitat. Jo sempre m’he fet
una pregunta: com era possible que una ciutat com Sagunt, amb més de 5 o 6.000
xiquets fent esport, no tinguérem ni un sol esportista d’elit? I quan en tenim, en tenim
un cada 50 anys, i és perquè ha fallat, és a dir, no és que haja fallat sinó que hem dedicat
tot l’esforç, en els anys anteriors i supose que des del principi, a fomentar aqueix esport
de base que no hi havia res o que estava en unes circumstàncies, que ell mateix ho ha
dit, és a dir, fa uns anys estava, bo, que feia pena perquè no es podien dutxar ni els
xavals. És a dir, un fill meu no haguera permès que haguera entrat en una dutxa de les
que utilitzaven per a canviar-se. No obstant, jo crec que avui és totalment distint, té unes
instal·lacions dignes i jo crec que estem ja a un nivell important i que, per tant, hem de
donar aqueix bot per a intentar almenys aconseguir que Sagunt siga una ciutat en què
aqueix importantíssim, perquè som la ciutat jo crec més important d’Espanya quant a la
participació de l’esport, esportistes, i no obstant això no es tradueix a tenir atletes o tenir
esportistes d’elit. Per tant, jo sí que estic en la línia d’intentar donar aqueix pas, aqueix
bot, per a aconseguir el que no hem tingut fins ara. Jo també volia dir-li a Maribel, i
amb tot el respecte, quan deia: faltaria més que tenint el problema de la piscina, faltaria
més que tenint el problema del camp del Fornàs. Mira, és un tema de prioritats, i
lògicament les prioritats les té l’equip de govern, i a mi em podrà saber greu que els
diners aqueixos, i possible potser, quan arribe el moment, igual, si cal aportar aquests
diners, no ho vote. Però no es pot dir ‘faltaria més’, faltaria més o faltaria menys, el que
està clar és que la prioritat de gestionar i de governar la té l’equip de govern, i nosaltres
ho criticarem o no, en el sentit de dir, escolta, jo crec que les meues prioritats són altres
distintes, però tampoc crec que, no sé, calga dir les frases tal com ho comentaves,
perquè pense que jo vull tenir molt clar, i crec que ho tinc molt clar, que qui té la
responsabilitat de governar són els senyors que estan en  l’equip de govern.”

La portaveu del grup SP, Sra. MARTÍNEZ, indica: “Quan jo m’he referit,
senyor Estal, que hi havia, sí, quan m’he referit que es començava la casa per la teulada
és perquè aquest projecte, a més de fomentar l’esport base, és un pla comarcal. Vull dir,
està coordinant tota la comarca, els ingressos previstos són de 14.000 €, ja veurem el
que vostè aconsegueix en conveni, vinga. Llavors, potser, i jo estic convençuda i li ho
dic i ho lamente, que aquest projecte no el va a aprovar, no passarà ni la primera
garbella precisament pel desajust que porta, pel desnivell entre ingressos i despeses,
perquè si és aquesta la documentació que s’enviarà jo crec que no eixirà, tant de bo
m’equivoque. Perquè a més, ara bé, del que li estic sentint parlar a vostè, jo vull que ens
aclarisca el següent. Amb independència que es demane la subvenció que jo li he dit,
nosaltres no tenim problema a demanar aqueixa subvenció, pensem que un projecte més
modest, econòmicament, cenyit en l’esport escolar de base al municipi actual potser
haguera sigut més factible de viabilizar, i jo li he exculpat perquè dic, mire,
aprenentatge ha d’aprendre tot el món com a regidor delegat. La primera cosa els
informes d’intervenció de fons perquè ací hi ha un treball enorme fet, hi ha un treball
enorme fet, que es pot quedar en foc d’encenalls, potser, precisament pel cost econòmic,
i sap que no li ho dic en mal pla. Bé, la meua pregunta és la següent, ara aprovem la
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sol·licitud, jo li he dit una cosa, vostè no té inconvenient, ni l’equip de govern, que
abans que, perquè una cosa és sol·licitar-ho però vostès el projecte el van a posar en
marxa, igual, al mateix temps que se simultanieja la subvenció vostès executaran aquest
projecte. Bé, vostè té inconvenient que abans de l’execució d’aqueix projecte, les
despeses que es generaran en aqueix projecte siguen conegudes pel Ple? Perquè ara
vostè va, per exemple, a les Valls i estableix un conveni i diu, bo, jo pague el transport,
què li costa a l’Ajuntament que els xiquets de les Valls practiquen esport o que hi vagen
els monitors?, això és el que havíem de conèixer. Perquè quan ja he parlat de prioritats,
he parlat, vull dir, això és així. Llavors, açò està començat, la casa per la teulada, per la
falta de disponibilitat i per, jo li lloe el gust, no?, d’aqueix pla comarcal d’esport, però
potser haguera sigut més sensat, o més ajustat a la realitat, uns objectius més lleus.
Llavors, si vostè adquireix aqueix compromís, potser ens plantegem aprovar-lo, si no, si
vostès amb independència de portar açò a Ple, després estaran executant despesa que al
final de la història no sabrem quant, ni com, ni on, estem caient en la falta de
transparència i en la falta d’informació. I a l’hora que vostè, d’ací a un mes, haja de
presentar el pressupost del Patronat d’Esports veurà vostè com tot el que es gaste en un
objectiu, que això és normal, el va a haver de restringir d’altres, i allí caldrà parlar de
prioritats. Gràcies.”

El portaveu del grup PP, Sr. BORRÁS, diu: “No estic en l’equip de govern per a
defensar el projecte. Bona vesprada, senyores i senyors regidors, Sra. Presidenta,
senyores i senyors del públic, ara amb un poquet més de formalisme. Mire, Sr. Estal,
nosaltres no estem en contra del projecte, no estem en contra del projecte, el que sí que
estem en contra de la despesa corrent, com es realitza i com s’administra. Jo vaig ser
president del Patronat Municipal d’Esports i vaig haver d’afrontar un fort deute del
Patronat (75 milions de pessetes) perquè ningú volia gestionar el Patronat com a
conseqüència d’aqueix fort deute. L’anterior equip de govern i en els pressupostos del
2003, que vostès han de gestionar també, hi ha unes partides molt importants, molt
importants, dedicades al Patronat Municipal d’Esports, entre inversions i gestió, prop de
700 milions de pessetes, ací les té. Entre la piscina coberta Almudàfer, el poliesportiu
nord del Palància (que és l’últim que s’ha fet) i la rehabilitació de la piscina del
poliesportiu. Però estem tenint notícies, i tots coneixem per informes que hi havia
anteriors, del que està succeint al Fornàs, i no sols al Fornàs, estan els camps del Xulla
també, que vam adquirir també nosaltres el mateix que al Poliesportiu Municipal vam
transformar la pista de tartà, i anteriorment s’havia modificat una piscina coberta ací al
nucli històric, la casa de la Joventut i el Pavelló 3 d’Abril. És a dir, que l’esforç que s’ha
fet econòmic ha sigut important. Patronat, entenc, el consell d’administració, que moltes
de les persones que estan allí no tenen responsabilitats, sobre estar proposat pels grups
polítics, no tenen cap responsabilitat de gestió i tractaran de fer l’única gestió que volen,
l’esport base que ells coneixen, tractar de potenciar-lo o bé el futbet, o bé el futbol, o bé
el handbol, o bé el basquetbol, etc., etc., etc. I la xiqueta pobra, en aquest cas de
l’esport, a la nostra ciutat i al Patronat ha sigut l’atletisme. I estem d’acord, d’ací
l’esforç de l’anterior president i de la corporació a dotar les millors instal·lacions al
Patronat. A l’Ajuntament, l’esforç que ha de demanar el Patronat és que dedique
inversió en instal·lacions, i les millors, i el Patronat ha d’assumir la responsabilitat de
gestionar i atendre les xicotetes reparacions perquè no s’acumulen els grans
desperfectes, com hi ha ara al Fornàs, perquè, si no, per descomptat ací a l’Ajuntament
se li pot produir una bretxa de conseqüències irremeiables. Crec que ve una modificació
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de pressupost important per a destinar 60.000 € també al Patronat d’Esports. I, en les
últimes comissions de govern de l’anterior equip de govern, es va destinar una quantitat
important del Pavelló 3 d’Abril. Per tant, el que ha de fer el consell d’administració del
Patronat Municipal d’Esports, és fixar prioritats dins del pressupost ordinari que ells
tenen i sol·licitar un esforç inversor a l’Ajuntament per a mantenir les instal·lacions
dignes, que és el que veritablement agraeix l’esportista. Si l’esportista no té
instal·lacions adequades, difícilment podrà eixir un esportista d’elit. No podem, no
podem, i no vaig a referir-me a l’informe de l’interventor, produir i augmentar més
despesa en el mes 9 d’aquest pressupost, d’aquest exercici pressupostari. Tinguen vostès
previst per a la despesa del 2004 sol·licitem el conveni, però sense major compromís
d’aportació municipal. Perquè, si no, no podrem. Per tant, nosaltres anem a abstenir-
nos, anem a abstenir-nos, i vostès, i l’equip de govern està davant, la responsabilitat és
única i exclusiva de vostès, perquè després ve quan s’aproven els ingressos, les taxes, i
les taxes al Patronat d’Esports són totalment deficitàries, aporten només un 20%, la
resta el paga també novament l’Ajuntament. Per tant, haurem d’arribar a un moment ja
que cal ser prudents. Res més, moltes gràcies.”

El president del Patronat Municipal d’Esports, Sr. ESTAL, manifesta: “Bo,
anem canviant i la veritat és que canviant un poc en el sentit que ixen tots els temes, i
cosa que m’alegre, és a dir, que al final hauré d’eixir també ací a donar compte de tot el
Patronat, fins i tot del que no he fet jo, però bo. És en aqueix sentit, és a dir, perquè jo
em trobe que tot just arribar al Fornàs, només arribar al meu càrrec, em trobe que la
piscina hi havia informes que calia tancar-la i em toca tancar-la, i la tanque perquè, a
més, considere que cal tancar-la. Em trobe amb el Fornàs i em trobe que quan passes per
ací davant de la petició del mateix Patronat Municipal d’Esports que caldria mirar les
instal·lacions m’acoste amb la delegada i em diu, en aquests moments, que el Fornàs
està, bo, gairebé declarat en ruïna total o una cosa per l’estil. I, clar, que jo sàpiga jo
vaig entrar al juliol, més o menys, al juny però al juliol, però, bo, me l’he trobat i hi ha
unes prioritats i unes coses a arreglar. Però també pense que cal fomentar l’esport base
en aqueix sentit, però amb això no vull indicar que no cal comptar amb això. Quan
estem parlant del pressupost que cal muntar la despesa de la partida 2, em sembla que
és, en aqueix sentit, està claríssim que jo no puc augmentar aqueix pressupost en
aqueixos moments per diverses raons, i ja ho parlarem després, és a dir, els diners que
em queden, és a dir, que llavors ficar ací 300.000 € em sembla una vertadera aberració,
així de clar. És a dir, estem parlant sempre d’un projecte que començarà el dia 1 de
gener de 2004, per tant hauria d’encausar, si entren una mica de diners, m’explique, si
hi ha alguna despesa addicional de l’Ajuntament serà en el pressupost de 2004. I,
llavors, el Patronat haurà de marcar les seues prioritats i haurà de marcar, veient el
conveni i si aquest Ple municipal l’aprova, haurà d’enquadrar dins d’aqueix capítol 2
aqueixa despesa, si l’aprovem i depenent de la despesa. Perquè a dir el mateix, mireu, a
mi el que la persona s’abstinga o vote a favor, o vote en contra és important, la cosa està
clara. Però no comprenc el que la gent no estiga a favor d’una cosa, la cosa és que es
demanarà una sol·licitud, ningú ha dit que direm que l’Ajuntament aportarà 300.000 €,
en aquests moments. L’única cosa que demanem és una sol·licitud, i després el que no
has parat de repetir, és a dir, et compromets que llavors l’estudiarem i tal? No és que
m’haja de comprometre i haja de posar una esmena, Maribel, és a dir, està claríssim que
quan arribe el conveni i segons les coses que arriben en el conveni haurem de discutir-
ho, no és que haja d’acceptar l’esmena, hem de discutir-ho. Exactament, i també caldrà
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fer uns costos del que ens pot costar i tal, i mentrestant, nosaltres negociarem ja amb els
ajuntaments. Ací dèieu, però quant ens costarà l’autobús de la gent que vinga? Bo,
nosaltres no hem dit mai, s’ha hagut de posar en el projecte perquè el projecte està ací,
però si quan a nosaltres ens aproven, perquè vegeu un exemple, ens aproven una
quantitat de diners, 300 €, està clar que l’Ajuntament no pagarà els autobusos de Faura,
haurem de conveniar amb Faura i dir, nosaltres us donem les classes, que ja les estan
donant, ja tenim gent de Faura venint a fer atletisme, i gent de Canet, i gent d’altres
pobles de les Valls, enteneu? Que no ens costa res. Llavors, és a dir, Sr. President o
alcalde-president de Faura, nosaltres oferim aqueixes instal·lacions, nosaltres us oferim
els nostres monitors, que ja ho estan fent, és a dir, que no significarà això. I vosaltres
pagareu l’autobús que arribarà fins allí, ni més ni menys. No ho voleu? Doncs bo. És a
dir, que açò s’ha intentat ja, és que això s’ha intentat i s’ha aconseguit. Ara hi ha una
idea de fer una escola comarcal de pilota. Vegem, no és el mateix, no és el mateix, i no
és el mateix perquè ací estem parlant d’un projecte europeu i de quelcom que s’està
fent, el conservatori els estava fent en aquells moments, d’acord? És a dir, que això és
quelcom que ja està fet, és a dir, nosaltres, Maribel, l’anem a fer, és a dir, si no ens
donen diners europeus arribarem a menys, arribarem a menys però l’anem a continuar
fent. És a dir, jo ja tinc una entrevista amb l’alcalde de Faura, amb l’alcaldessa de
Benifairó, per a dir-los: escolteu, açò l’anem a portar endavant, si ens donen diners,
magnífic, ni a vosaltres us costarà ni a nosaltres ens costarà. Si no ens donen diners, si
vosaltres voleu participar en aquest projecte, endavant. És el mateix que el de la pilota
valenciana que estem parlant, volem fer una escola comarcal de pilota valenciana i
nosaltres tenim una instal·lació, que és el Trinquet, que això sí que caldrà millorar, però
és independent, en  aqueix sentit. Però jo no pagaré als qui vinguen de Benavites cap
ací, en aqueix sentit, això d’una banda. D’altra banda, i amb això acabe, en aqueix
sentit, això de les taxes, que ho heu tret molts, està claríssim i jo ho he dit a la gent del
Patronat que em faça un estudi molt conseqüent i això també vaig un poc amb el que ha
dit el Sr. Borrás perquè facen unes taxes  que siguen reals, que siguen un poc del cost
del servei per a aplicar-les i fer-les. I jo espere que quan es presenten les taxes per part
de tot l’equip de govern tinguem nosaltres també, el Patronat, una vegada passat també
pel Patronat, les taxes que vagen un poc adequat a això. Jo simplement tornaria a
remetre’m al mateix i al mateix que diu l’interventor; la proposta que es desprèn
únicament porta al Ple la sol·licitud de subvenció. Per tant, en funció d’aquesta, serà el
mateix Ajuntament o Patronat qui haurà d’acordar si accepta o no la seua realització de
conformitat amb les seues disponibilitats pressupostàries i havent de renunciar si
concedida la subvenció no es disposen els esmentats recursos. I encara que semble
estrany jo demanaria que ningú s’abstinguera, si votàrem a favor, perquè és a favor de la
gent i de l’esport de base.”

Per tot això, el Ple de l’Ajuntament, per 14 vots a favor de PSOE, EU, BLOC i
SCP i 10 abstencions de PP i SP, ACORDA:

PRIMER: Sol·licitar subvenció a la Unió Europea per al Projecte “Caminant cap
al 2012” dins de la convocatòria de propostes DG EAC 04/03 de l’Any Europeu de
l’Educació a Través de l’Esport 2004.

SEGON: Adoptar compromís que, en el cas que no s’accepte la proposta,
s’autoritza la Comissió a publicar la informació contemplada en el punt 10 d’aquesta
convocatòria de propostes.
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TERCER: Declarar que s’és conscient que aquesta institució no pot rebre més
d’una subvenció de la Comissió per a l’acció coberta per aquesta sol·licitud; en
conseqüència, adoptar compromís a retirar qualsevol altra sol·licitud de subvenció si
s’accepta aquesta proposta, o a retirar aquesta proposta si s’accepta una altra sol·licitud.

13 QUALIFICACIÓ I + E ACTIVITAT CLÍNICA VETERINÀRIA. EXP.
16/03-ADL

Mª Jesús Berzosa Pérez, tècnica de Promoció Econòmica, respecte a la
sol·licitud de suport municipal formulada pel Sr. Marcos Campos Cervera per a la
qualificació d’una activitat (hospital veterinari) com a I+E, informe:

El Llibre Blanc de la Comissió Europea sobre Creixement, competitivitat i
ocupació. Reptes i pistes per a entrar en el segle XXI, estableix els nous jaciments
d’ocupació com els àmbits més adequats per a la creació d’ocupació en el context de la
Unió Europea. Els serveis d’atenció veterinària es perfilen com una activitat emergent,
directament relacionada amb la millora en la qualitat de vida de la població, la qual cosa
ha contribuït a un increment en la seua demanda. En aquest sentit, aquesta activitat s’ha
convertit en un servei més de la vida diària necessari en els nostres dies i en un dels
camps per a la creació de noves ocupacions.

Reforçant les seues consideracions i destacant el paper dels ens locals, en
aquests processos de lluita contra la desocupació, la Comissió Europea ve explorant des
de mitjans de la dècada dels noranta el potencial dels jaciments d’ocupació i de les
activitats emergents a través de les Iniciatives Locals de Desenvolupament i Ocupació
(ILDE).

En aquest marc es pot inserir la iniciativa empresarial presentada en aquests
serveis tècnics municipals pel Sr. Marcos Campos Cervera, en la seua qualitat de
promotor d’un projecte consistent en la construcció d’un hospital veterinari a la nostra
ciutat. Es tracta d’una iniciativa que està enquadrada en la línia d’activitats
econòmiques emergents i a més generadora d’ocupació estable.

La sol·licitud presentada pel Sr. Marcos Campos Cervera, com a soci promotor
del projecte, en data 4 de juliol de 2003 indica que pretén sol·licitar a la Generalitat
Valenciana la qualificació d’aquest com a activitat I+E, per a la qual cosa, d’acord amb
la normativa reguladora en la matèria (Ordre de 29 de desembre de 2000, de la
Conselleria d’Economia, Hisenda i Ocupació, per la qual s’estableixen les bases
reguladores i el procediment general per a la concessió de subvencions de foment de
l’ocupació dirigida a emprenedors –Diari Oficial de la Generalitat Valenciana núm.
3.925 de data 25 de gener de 2001-, en la seua redacció donada per l’Ordre de 26 de
desembre de 2002, de la Conselleria d’Economia, Hisenda i Ocupació, de modificació
de l’Ordre de 29 de desembre de 2000 de la Conselleria d’Economia, Hisenda i
Ocupació, per la qual s’estableixen les bases reguladores i el procediment general per a
la concessió de subvencions de foment de l’ocupació dirigida a emprenedors –Diari
Oficial de la Generalitat Valenciana núm. 4.410 de data 2 de gener de 2003), és
necessari disposar del suport d’una corporació local.

Tal com recull aquesta regulació legal (article 20.1 de la normativa esmentada),
s’entén que hi ha suport d’una corporació local quan s’han posat a disposició del
promotor de l’activitat que pretén la seua qualificació com a I+E l’aportació de recursos
econòmics i/o materials, com ara infrastructures o serveis que li ajuden en la posada en
pràctica i gestió del negoci. Aquest suport ha d’establir-se mitjançant acord plenari i
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amb referència expressa al projecte empresarial que pretén la seua qualificació com a
I+E.

D’altra banda, des d’aquests serveis tècnics de Promoció Econòmica, la tècnica
que subscriu ha prestat als promotors d’aquesta activitat assistència i serveis per a la
posada en pràctica del projecte, per a l’obtenció d’ajudes públiques i per a la tramitació
administrativa pertinent davant de les instàncies corresponents. Aquesta assistència
prestada s’avalua en 1.800,00 €.

En última instància, cal considerar que l’Ajuntament de Sagunt ha previst també
en la vigent Ordenança Fiscal Reguladora de l’Impost sobre Instal·lacions,
Construccions i Obres, article 6.3.e), una bonificació en la quota d’aquest per a les obres
de construcció destinades a activitats empresarials que s’acullen al programa d’ajudes a
empreses qualificades com a I+E. Aquesta bonificació, tal com està recollida en l’article
7.4.a) de les esmentades ordenances ascendiria al 60 per 100 de la quota íntegra de
l’impost.

Obert el primer torn d’intervencions, el regidor del grup PP, Sr. SERRANO,
manifesta: “Bona vesprada, bo, a mi m’agradaria que la delegada isquera i ens explicara
un poquet més aquest projecte, perquè en la comissió informativa el va explicar un poc
de pressa i corrents, jo m’ho he estat estudiant i la veritat és que hi trobe algunes
llacunes que, com a mínim, són importants per a debatre. En primer lloc estem a favor
de les iniciatives empresarials, però el que més ens preocupa és la generació d’ocupació
local. Jo crec que l’esperit d’aquests projectes són la generació d’ocupació local.
Llavors, clar, ací hi ha una sèrie de coses que m’agradaria que m’ho aclarira millor la
delegada. En primer lloc nosaltres hem aportat ja una ajuda econòmica, podem aportar
més ajudes en concepte de bonificació, i el que m’agradaria és que ens explicara
realment en què consisteix tot açò. I una vegada que ens ho explique, llavors a veure si
jo ja sóc capaç d’entendre-ho un poquet millor, perquè, clar, el projecte aquest que ve
presentat per una empresa de veterinària, llegint-lo tinc algunes coses que m’agradaria
que em convencera la delegada.”

La regidora del grup PSOE, Sra. CAMPAYO, indica: “Vegem, com bé ha dit el
Sr. Serrano, aquest expedient va passar per la comissió informativa en aquest mes de
setembre, el dia 10, crec. Aquest expedient tracta fonamentalment d’una sol·licitud de
suport municipal per a la qualificació d’una activitat que seria un hospital veterinari,
considerant-lo com I+E, és a dir, un projecte d’innovació més ocupació. Aquest hospital
veterinari, segons el projecte que ha presentat el promotor, estaria ubicat, seria una nau
amb dues plantes, estaria ubicat al municipi de Sagunt al nucli del Port, en concret al
carrer Siderúrgia. És una nau industrial amb dues plantes que oferirà com una cosa
innovadora una sèrie de serveis que seria: estètica i higiene, alimentació i nutrició,
medicina i cirurgia animal. És una societat limitada, com bé posa en el projecte, i
aproximadament cobriria 9 llocs de treball. Aquest tipus d’iniciativa està enquadrada en
la línia d’activitats econòmiques emergents i a més generadores d’ocupació, segons ho
estableix la comissió europea sobre creixement, competitivitat i ocupació. La sol·licitud
d’aquest promotor va ser presentada ací el dia 4 de juliol, indicant el promotor que volia
el suport de la corporació municipal perquè la Generalitat Valenciana, segons ho regula
l’ordre, el qualificara com I+E, i aquest grup de joves emprenedors l’única cosa que vol
és el suport municipal perquè la Generalitat Valenciana li done una sèrie de
subvencions. S’entén com a suport municipal: primer; que es pose a disposició del
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promotor l’aportació de recursos econòmics o materials com ara infrastructures o
serveis que l’ajuden en la posada en pràctica. En aquest tema es considera suport per
descomptat l’atenció prestada per la tècnica de Promoció Econòmica on se li va
informar de la posada en marxa, informació de subvencions, tràmits i assessoraments.
Amb açò es contempla el que seria el suport municipal, però a més, si la Generalitat
Valenciana li concedeix la qualificació d’I+E les nostres ordenances municipals, en
ordenança fiscal, si té la qualificació d’I+E hi hauria una bonificació en la quota de
l’impost sobre instal·lacions, construccions i obres. És a dir, que perquè aquests joves
emprenedors puguen, que són gent jove, que ha acabat la seua carrera de veterinari, que
volen començar a crear llocs de treball, a treballar, i l’única cosa que sol·liciten a aquest
Ple és el seu suport perquè la Generalitat Valenciana els done una subvenció i començar
a treballar. Senzillament és això. I aquest suport es considera, segons la normativa que
ho regula, es considera que hi ha suport en el moment que hi ha hagut un suport per part
d’un tècnic on se li ha assessorat en la posada en marxa d’aqueix tipus de projecte.
Senzillament és això, gràcies.”

El regidor del grup PP, Sr. SERRANO, assenyala: “Mire, Sra. Campayo, tot el
que vostè ha llegit és el que està en l’informe i això ja ho havia llegit, el que passa és
que a mi el que em molesta, o el que em suscita els meus dubtes és que açò no vaja a ser
un colador. És a dir, que vinga una empresa, que sol·licite alguna cosa al Ple que
nosaltres, de bona fe, l’aprovem i vagen a la Generalitat a demanar una sèrie de
subvencions. Perquè, clar, l’esperit de l’I+E és, i a més l’esperit d’aquest Ajuntament és
generar i recolzar l’ocupació local. Llavors, clar, quan jo ací llig en la memòria de
l’empresa que els promotors són tots de fora, és a dir, un d’Alacant, tres de València, i
que després a l’hora de veure els llocs de treball que generaran ens diu: quan estiga en
ple funcionament obtindrem 9 ocupacions de treball, 5 veterinaris i 4 auxiliars. Però açò
serà a partir del quart any. En un principi comptarem amb dos veterinaris que seran
socis i dos auxiliars. Clar, si són els dos socis veterinaris, i ací s’especifica d’on són, ja
sabem que no és ocupació local, que són dues persones de fora que vénen ací a muntar
un negoci i que volen demanar una subvenció per a muntar un negoci. Nosaltres hem
d’assegurar-nos que els altres dos auxiliars, com posa més endavant, siguen locals,
perquè, si no, no estem generant ocupació local, s’està generant ocupació però no local.
I la finalitat nostra és la de recolzar l’ocupació local, Sra. Campayo. Jo veig molt bé que
aquesta gent vinga ací, els munte un negoci, ho veig perfectament, però, clar, la nostra
finalitat, el nostre esperit, és un altre, és el de vetlar per l’ocupació local. Què ocorre?
Que si nosaltres, per exemple, açò ho aprovem, bo, en cap moment podem exigir-li que
l’ocupació siga local, ells ja tenen la qualificació I+E, se’n van a la Generalitat,
aconsegueixen les subvencions, sol·liciten les subvencions, se les concedeixen, ells
munten el seu hospital veterinari i pot ser que no siga ja empleat a ningú d’aquest
municipi. Llavors jo crec que quan també nosaltres diem que podem fins i tot fins a
donar-los unes bonificacions, efectivament del 60% de la quota íntegra, sí que
especifica en el mateix article que açò obeeix per foment d’ocupació majoritàriament
local. Què ocorre? Que a mi, per exemple, m’agradaria que vostè s’ho prenga açò, bo,
amb més temps, sobretot perquè nosaltres hem de vigilar l’ocupació local. Si nosaltres,
per exemple, home, Sra. Campayo, és que és lògic, jo ací no eixiré a defensar l’ocupació
perquè estic parlant des de l’Ajuntament de Sagunt, llavors si no muntem ací una
oficina perquè tot el que vulga venir, sap el que va passar quan va tancar la Siderúrgia?
Que ací van venir infinitat d’empreses, van sol·licitar les subvencions, ens van muntar
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ací empreses o no, les van agafar i després se’n van anar. A veure si ací ara resulta que
nosaltres que hem de vetlar pels llocs de treball de gent d’ací del poble o, com a molt,
de la comarca no ho anem a fer, és la nostra obligació, aqueixa és la nostra obligació. Jo
li recomanaria en primer lloc que ja que la setmana que ve em sembla que té concertada
una entrevista amb el consell econòmic i social, que ho parle també amb el consell
econòmic i social a veure què opinen. Perquè és molt bo tenir opinions. Si tot açò està
molt parlat, molt dialogat, i nosaltres veiem que tot açò obeeix, perquè imagine’s el que
podria açò suposar, un greuge comparatiu per a totes aquelles empreses del sector que ja
estiguen instal·lades, xavals que han acabat, com aquests, la seua carrera de veterinària,
que s’han hagut d’empenyorar, que no han sol·licitat un duro de subvenció i que s’han
muntat la seua clínica veterinària. Llavors resulta que la munten ací, són gent d’ací, són
gent d’ací, la munten ací. I ara vénen aquests, sol·liciten una subvenció, llavors jo sóc
un veterinari que tinc la meua clínica veterinària, i dic: bo, i aquesta gent que és més
espavilada que jo, resulta que té una subvenció i jo no he aconseguit tenir-la. Doncs allò
lògic seria que escoltem primer el consell econòmic i social per a veure què és el que
opinen de tot açò. Perquè insistisc que el nostre esperit és el de generar ocupació local.
En principi, nosaltres no tenim res en contra d’aquest projecte i no volem que aquesta
empresa, bo, ni satanitzar-la ni de bon tros. Ací jo no vaig ni a citar el nom de l’empresa
perquè a més em sembla que tot açò es fa possiblement amb un esperit digne, però,
home, insistisc, Sra. Campayo, que el que haurien de fer perquè aquestes coses no
ocórreguen és potenciar més la publicitat a nivell local i dir que siguen els mateixos
saguntins, els mateixos habitants d’aquest poble i d’aquesta comarca, els que sol·liciten
tots aquests projectes, que siguen ells perquè és la nostra finalitat, i sobretot, sobretot,
que s’escolte el consell econòmic i social ja que el té la setmana que ve, una reunió
concertada amb ell, em sembla que també tenen pensat fer un Ple extraordinari, el porta
ací, el parlem i no passa res. Jo recomanaria, no votarem en contra, però recomanaria
que el deixen damunt de la taula, que s’esperen unes setmanes, uns dies, el parlem
tranquil·lament. Que aquesta empresa també es comprometa que l’ocupació que generen
dels que no són socis siguen d’ací i ja està. Perquè és que més endavant posa que els
altres dos auxiliars que contractaran també seran socis. És a dir, que els quatre
veterinaris, dos faran de veterinaris i dos faran d’auxiliars, que és perfectament legítim,
però ja els dic que no són persones que visquen ací ni que residisquen ací, llavors.
Moltes gràcies.”

La regidora del grup PSOE, Sra. CAMPAYO, exposa: “Bo, jo vull dir-li que
efectivament estic d’acord amb el tema d’ocupació local, però per aqueix argument que
vostè dóna, Sr. Serrano, la majoria de personal d’aquest Ajuntament no hauria de
treballar ací perquè vostè està potenciant senzillament que l’ocupació només persones
d’ací de Sagunt. L’ocupació és per a tots, i tot el món ha de tenir la mateixa oportunitat,
la mateixa. I jo crec que no hi ha cap colador, senzillament, està a disposició de totes les
persones joves emprenedores aquesta normativa de la Generalitat Valenciana a la qual
qualsevol pot accedir-hi. Amb la qual cosa, no hi ha cap irregularitat. Això, punt primer,
i segon punt: estic d’acord amb ocupació local, clar que sí, clar que sí, i què?, i què té a
veure? És a dir, què té a veure amb aquesta normativa? On les persones que estan
accedint a aquest projecte està regulat, no hi ha res, no hi ha cap colador, és un projecte
i ja està. Vull dir, no veig per què. Jo senzillament crec que és ànim i la voluntat de
qualsevol proposta que es faça des d’ací al final siga en contra, siga empresa de joves
d’emprenedors, de veritat, de veritat. Jo crec que no hi ha cap irregularitat, que
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senzillament és un suport als joves emprenedors i que açò està regulat i que no ens
podem, de totes maneres, tirar-nos cap a arrere perquè no té cap sentit. Però si és que
està contemplat, llija’s la normativa que ho regula, i és més, li ho deixaré jo ara i ho llig
sense cap problema, d’acord?”

Despres de les votacións:
El regidor del grup PP, Sr. CASTELLÓ, diu: “Miren, res més lluny de la nostra

voluntat que haver de votar en contra un tema com aquest. El portaveu en aquest
assumpte no ha volgut donar ni una sola dada de la petició que fa l’empresa sobre
qüestions molt concretes que parla de llocs de treball a crear, costos de llocs de treball,
beneficis que es pretenen obtenir, etc., i ha sigut amb la intenció que entengueren que,
havent anat només a una comissió informativa en la qual es va comentar l’assumpte i
portat al Ple, allò lògic és que s’haguera tingut un poquet més de cintura per la seua
banda. Només volíem que el consell econòmic i social, del qual també es va parlar fa un
parell de plens per part de la delegada, tinguera el dret de tractar aquest tipus de temes.
Tan greu és que el consell econòmic i social tracte aquests temes?, ens sembla que si
està, almenys caldrà atendre els suggeriments que faça. Com que vostès ja han decidit
aprovar-lo, els pregue que almenys el porten un colp passat al consell econòmic i social,
i que s’hi valore, els ho demane als membres del consell econòmic i social que estan en
aquest Ple i que són tots de l’equip de govern, els demane que valoren el fet que pot
haver-hi gent del municipi que tinga una empresa del mateix sector que estiga donant
treball local i que, gràcies a nosaltres i a aquest Ple, estiguem creant llocs de treball
d’una banda i destruint llocs de treball per un altre en el mateix sector. Perquè ens
sembla que és una cosa important. A veure si resulta que hem muntat tot en estructura
funcionarial per a donar llocs de treball als de fora i carregar-nos llocs de treball locals.
Caldrà atendre el sector en concret, quina és la seua opinió sobre l’assumpte i ens
sembla que, abans d’haver fet açò, es podia haver deixat sobre la taula. Per això ens ha
tocat votar en contra un assumpte en què nosaltres creiem fermament.”

La Sra. ALCALDESSA manifesta: “De totes maneres, perquè no hi haja dubte
en el públic, vull informar que aquest tema es va tractar en una comissió informativa,
que per a això estan les comissions informatives, el dia 10 de setembre, on es tracten les
coses i es posen totes les objeccions i es fan totes les preguntes oportunes. A més
d’això, estan els expedients en temps i forma per a aquest Ple, amb la qual cosa crec que
hi ha hagut temps suficient per a fer totes les preguntes de l’empresa, de no l’empresa, i
a la regidora corresponent.”

Durant el debat, el Grup Popular Municipal proposa que l’assumpte quede sobre
la taula. Proposta que, sotmesa a votació, és rebutjada per 11 vots a favor de PP, SP i
SCP i 13 vots en contra de PSOE, EU i Bloc.

Per tot això, de conformitat amb el que preveu la Llei 7/85, de 2 d’abril,
Reguladora de les Bases del Règim Local i en l’Ordre de 29 de desembre de 2000, de la
Conselleria d’Economia, Hisenda i Ocupació, per la qual s’estableixen les bases
reguladores i el procediment general per a la concessió de subvencions de foment de
l’ocupació dirigida a emprenedors (Diari Oficial de la Generalitat Valenciana núm.
3.925 de data 25 de gener de 2001) en la seua redacció donada per l’Ordre de 26 de
desembre de 2002, de la Conselleria d’Economia, Hisenda i Ocupació, de modificació
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de l’Ordre de 29 de desembre de 2000 de la Conselleria d’Economia, Hisenda i
Ocupació, per la qual s’estableixen les bases reguladores i el procediment general per a
la concessió de subvencions de foment de l’ocupació dirigida a emprenedors (Diari
Oficial de la Generalitat Valenciana núm. 4.410 de data 2 de gener de 2003);  el Ple de
l’Ajuntament, per 17 vots a favor de PSOE, EU, Bloc, SP i SCP i 7 vots en contra de
PP, ACORDA:

PRIMER: Suport de l’Ajuntament de Sagunt al projecte presentat pel Sr. Marcos
Campos Cervera, en qualitat de promotor d’un projecte empresarial consistent en la
construcció d’un hospital veterinari a efectes de sol·licitar la seua qualificació com a
projecte I+E.

SEGON: Quantificar el suport prestat fins al moment en 1.800,00 € en concepte
de serveis d’ajuda a la posada en pràctica de l’activitat, i destacar que aquest suport es
pot ampliar actualment, en obtenir-se la qualificació com a projecte I+E, en una
bonificació en la quota de l’Impost sobre Instal·lacions, Construccions i Obres.

14 MODIFICACIÓ DE L’ARTICLE 84 DEL PGOU DE SAGUNT,
PROTECCIONS ARQUEOLÒGIQUES. APROVACIÓ PROVISIONAL. EXP.
22/03

“A. Antecedents.
L’art. 84 del PGOU de Sagunt estableix la següent previsió normativa:
... es podrà traslladar l’aprofitament superficial afectat sobre l’altura de cornisa

màxima de l’edifici projectat. Perquè aquesta mesura siga efectiva, la resta arqueològica
haurà de conservar-se en un espai d’altura mínima de 2’20 m i, almenys, 1 metre per
damunt de la rasant de la vorera  per a assegurar llums i ventilació...

Cal tenir en compte la normativa que regula la situació dels propietaris de solars
en què es troben restes arqueològiques, i que essencialment es troba recollida en la Llei
4/98, de Patrimoni Cultural Valencià.

En concret, cal estar al que estableixen els arts. 58 i ss.
D’especial transcendència és el que estableix l’art. 62. Expressament s’hi

assenyala que en el cas que calguera una intervenció arqueològica prèvia a l’execució
de les obres, ho serà a càrrec del promotor de les obres privades que provoquen la
intervenció.

Així mateix s’hi assenyala que la Conselleria de Cultura fixarà les condicions a
què s’ha d’ajustar l’obra a realitzar.

Cal destacar que la llei, en determinats casos, parla del dret d’indemnització del
propietari afectat, sent que en altres situacions no planteja aquesta circumstància.

Així, per exemple, parla del dret de preu just en l’art. 60.2, quan s’ocupa
forçosament un terreny per a realitzar excavacions. O bé, en l’art. 63.2, quan es
produeix la suspensió d’obres en què han aparegut restes; es parla d’un dret
d’indemnització de forma expressa.

Quan la llei considera necessari indemnitzar ho diu expressament.
Així, en casos com l’esmentat, d’intervenció a costa del promotor de les obres,

és evident que aquest dret d’indemnització no existeix. I el mateix es dedueix de les
càrregues que puga comportar els condicionants imposats per part de la Conselleria de
Cultura.

Es dóna a més la circumstància que la llei procedeix en el seu art. 64 a la
qualificació com a béns de domini públic de les restes arqueològiques trobades, de
titularitat de la Generalitat.
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S’estaria davant d’una situació en la qual la llei defineix l’estatut jurídic de la
propietat dels propietaris afectats per actuacions arqueològiques, en els quals, sense
buidar el contingut del dret de propietat, el limita, definint-lo en el seu contorn, establint
una sèrie de càrregues davant d’unes determinades premisses, en aquest cas concret,
trobar-se en una zona de protecció arqueològica, o en la que hagen aparegut restes
d’aqueix tipus.

Punts permesos a la llei, reconeguts a aquesta en els termes de l’art. 33.1 de la
Constitució, i que el Tribunal Constitucional ha declarat compatibles amb la Constitució
en nombrosos casos de lleis reguladores de béns de domini públic, que establien
limitacions significatives en la propietat privada confrontant, o que reduïen, a vegades
de forma important, el conjunt de facultats del dret de propietat privada.

En aqueix sentit hi ha prou a veure els fonaments de la STC 149/91, de 4 de
juliol. També els de la STC 227/88, de 29 de novembre.

Tot això unit a la circumstància que les condicions en tot cas les està fixant la
Generalitat, que exerceix les funcions d’administració tutelant, la qual cosa evidencia el
caràcter supramunicipal de l’interès públic en joc; i a més el caràcter de bé de domini
públic de la Generalitat que tindran aquestes restes en el cas que apareguen, la qual cosa
exclou en tot cas un deure d’indemnització per part de l’administració municipal, i
inexistència de responsabilitat patrimonial d’aquesta.

Amb independència de tot això, per part d’aquest Ajuntament, en el seu moment
es va establir la previsió de l’art. 84 abans transcrit, que intentava pal·liar, sense afectar
l’interès general, aqueixa situació de minva o reducció.

Previsió semblant a altres existents en l’articulat del PGOU-92, com ara la que
eximeix parcialment del compliment de la reserva d’aparcament com a conseqüència
del nivell freàtic existent en diversos punts del terme.

En definitiva, casos en què s’intenta conciliar l’interès general amb la iniciativa
privada, de forma que impere un paràmetre de proporcionalitat.

El contingut de l’art. 84 és relativament senzill en el seu plantejament.
Es legitima a compensar l’aprofitament perdut com a conseqüència dels

condicionants imposats per la Conselleria de Cultura davant de l’aparició de restes
arqueològiques.

Analitzada la casuística amb què es troba aquest Ajuntament en la seua
experiència diària, s’observa que és possible realitzar una compensació més
complementària, sense que per això l’interès general es veja perjudicat.

Es mantindria el plantejament base de compensar aprofitament per aprofitament,
però a més s’inclouria en aqueixa compensació determinats conceptes: el sobrecost de
les especials condicions de fonamentació a què obliguen la conservació de les restes,
així com els forjats addicionals que calga realitzar per a materialitzar la compensació.

No és el fi de la modificació procedir a cobrir la totalitat d’aquests costos perquè
no hi ha un deure a fer-ho.

El fi pretès és fer més assumibles les càrregues que la llei estableix per a aquells
que tenen la condició de propietari de terrenys on apareixen restes arqueològiques.

Aquesta compensació operaria d’una forma automàtica, conforme a la fórmula
que figura en la nova redacció de l’art. 84 del PGOU.

El mateix articulat estableix una solució alternativa a la dita fórmula general i
que operaria amb caràcter potestatiu. Consisteix en la possibilitat de conveniar per part
de l’ajuntament amb la promoció de l’obra, aplicar paràmetres de compensació referents
a la inversió a realitzar no sols dels conceptes abans indicats sinó a més dels necessaris
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per a adequar per a la seua visita pública els locals on es trobarien les restes. Punt que se
supedita al que evidencien les possibilitats de cada cas concret, i que com s’ha dit
exigiria una opció expressa per part de l’administració municipal, i que hauria de
comptar amb l’informe favorable de la Conselleria de  Cultura.

B. Informe tècnic.
Per part de l’arquitecte municipal, en data 9.5.03, s’informa el següent:

El present informe sorgeix de la voluntat de la corporació de compensar, en la
mesura que es puga, aquelles majors despeses derivades de l’edificació en solars en què,
d’acord amb la Llei 4/98 del Patrimoni Cultural Valencià, s’exigeix el preservar restes
arqueològiques.

Es pretén, d’una manera senzilla i raonada, establir uns paràmetres que
determinen, per a cada cas concret, una compensació d’aquelles majors despeses
conseqüència del deure de preservar restes arqueològiques aparegudes al solar.

En un solar en què es done la circumstància que l’aparició de restes
arqueològiques derive en una afectació directa sobre l’edificabilitat d’aquest, el PGOU
en l’article 84 té previst traslladar l’aprofitament superficial afectat sobre l’altura de
cornisa màxima de l’edifici projectat.

Simplificant la problemàtica de la construcció en aquests solars, i sense entrar
en els costos previs com ara excavació arqueològica ni moviment de terres, així com
tampoc entrar en costos derivats de finançament i promoció, només ens anem a centrar
en la consideració dels següents sobrecostos:

Fonamentació, obeeix al canvi de tipus de fonamentació, en passar d’una
fonamentació tradicional per sabates aïllades a una fonamentació per pilotatge.

Estructura, d’una banda cal considerar que, encara que l’article 84 permeta
traslladar l’aprofitament superficial afectat sobre l’altura de cornisa, aquest aprofitament
afectat s’ha de construir, cosa que es tradueix que cal construir tants metres d’estructura
com metres es vegen afectats per la protecció. I d’altra banda, cal reconèixer la dificultat
de compatibilitzar l’alineació vertical dels pilars entre restes arqueològiques, garatges i
habitatges, la qual cosa es tradueix en la necessitat de desplaçar algun pilar a nivell de
planta baixa per a no afectar les restes.

Amb caràcter general el mètode parteix de la valoració de les obres a partir del
mòdul orientatiu que edita el Col·legi Oficial d’Arquitectes de la Comunitat Valenciana
i considerem que el cost d’un edifici a la zona que estem suposa 3,5 vegades el mòdul
en base a les edificabilitats mitjanes i que aquests dos capítols suposen el 18% del
pressupost total, amb la qual cosa podem deduir que, per metre quadrat de solar, P = 3,5
x Mòdul x 0,18 = 0,63 Mòdul.

Sobre aquest pressupost establirem un sobre cost total xifrat en el 20%
d’aquest i el denominarem cost a compensar (Cc) i l’obtindrem de la següent fórmula
matemàtica:

Cc = 3,5 Mòdul x 0,18 * 0,20 = 0,126 Mòdul
Aquest cost es passa a compensar en metres quadrats sostre, l’obtindrem a

partir dels mòduls actualitzats de la ponència de valors vigent per a cada solar i seria el
resultat de multiplicar el MBR corresponent pel coeficient de valor de repercussió per
usos.

Obtindrem els metres quadrats de compensació (M, expressats en M2T) a
compensar de la següent expressió:
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Als valors anteriors caldrà introduir un coeficient d’afecció de solar i que
resulta de dividir la superfície afectada per la superfície total del solar.

C. Redacció proposada:
Es proposa la següent redacció de l’art. 84 del PGOU-92:

“Tot el casc urbà del nucli històric es declara zona de protecció arqueològica als efectes
de la llei de patrimoni dins d’aquesta zona es considera com de protecció especial el
perímetre comprès pels carrers: Dos de Maig, E. Llopis, Sant Francesc, M. Monzó,
Diana, Sants de la Pedra, País València i límit. Aquesta declaració s’estén a la zona del
Grau Vell.

De conformitat amb l’esmentada llei, és obligatori comunicar a l’administració
competent qualsevol troballa arqueològica moble o immoble, responsabilitat d’abast a
tots els afectats per les obres. L’administració amb la màxima urgència avaluarà
mitjançant informe respecte d’això si les restes són susceptibles del seu enterrament,
trasllat o destrucció, o, al contrari, de la seua conservació indicant les condicions
d’aquesta, en aquest cas, previ estudi detallat de l’entorn i de l’impacte visual, es podrà
traslladar l’aprofitament superficial afectat sobre l’altura de cornisa màxima de l’edifici
projectat. Perquè aquesta mesura siga efectiva la resta arqueològica haurà de conservar-
se en un espai d’altura mínima de 2.20 m i, almenys, 1m per damunt de la rasant de la
vorera per a assegurar llums i ventilació. Queda exclosa d’aquest supòsit la zona
monumental intramuralla del conjunt historicoartístic. Quan fóra necessari es dispensarà
de l’obligatorietat de reserva d’aparcaments.

Així mateix, i de forma addicional, a efectes de compensar sobre costos de
fonamentació i forjats, es podrà ubicar l’aprofitament resultant de l’aplicació de la
següent fórmula:

Cost a Compensar: Cc
 Cc = 3,5 Mòdul x 0,18 * 0,20 = 0,126 Mòdul

Aquest cost es passa a compensar en metres quadrats sostre, obtingut a partir
dels mòduls actualitzats de la ponència de valors vigents per a cada solar i serà el
resultat de multiplicar el MBR corresponent pel coeficient de valor de repercussió per
usos.

Els metres quadrats de compensació (M, expressats en M2T) a compensar
s’obtindran de la següent forma:

Als valors anteriors caldrà introduir un coeficient d’afecció de solar i que
resulta de dividir la superfície afectada per la superfície total del solar.

L’aprofitament addicional al de substitució per compensació de sobre costos
podrà ser substituït per l’articulació d’un conveni entre l’Ajuntament i la propietat dels
terrenys.

Aquest conveni definiria l’aprofitament addicional que és possible materialitzar
al solar i que pretendria compensar els sobre costos que suposarien no sols les especials
condicions de fonamentació i de forjats addicionals sinó també els costos de
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condicionament de local on s’ubicarien les restes. El condicionament estarà orientat a la
visita pública de les restes.

La promoció del conveni serà voluntària, i no es podrà invocar un dret a exigir la
seua celebració.

En aquells casos en què l’Ajuntament considere adequada la subscripció del
conveni haurà d’haver realitzat una ponderació objectiva dels següents punts:

-     Els sobre costos indicats de fonamentació i forjats.
- Els sobre costos que suposarien les obres d’adequació dels locals per a la

seua visita pública, degudament motivats a efectes de la seua compensació.
- L’entitat i importància d’aquests.
En cap cas el resultat d’aquest conveni determinarà un increment d’aprofitament

superior al ja atribuït per la substitució de l’aprofitament afectat pels condicionants de la
Conselleria de Cultura, i addicionals a aquests.

Pel que fa als jaciments puntuals catalogats o de nova aparició al medi rural,
s’estableixen zones de respecte o defensa amb ràdio mínim de 100 m a partir de
l’element que es pretén protegir. En aquesta zona es prohibirà inicialment qualsevol
tipus d’edificació o de moviments de terra o extraccions, abocaments o instal·lacions de
cartells publicitaris, o qualsevol activitat que el puga alterar, desfigurar o deteriorar tant
l’element protegit com a la pròpia zona de respecte o defensa d’aquest.

Serà preceptiva per a avaluar la incidència i alteració al jaciment l’informe previ
de la direcció general d’arqueologia de la Conselleria de Cultura de la Generalitat
Valenciana.

L’Ajuntament redactarà conjuntament amb el Pla Especial una ordenança
arqueològica que regulara l’edificació en tot l’àmbit que de forma justificada delimite
com a objecte de protecció.”

D. Procediment.
L’art. 55 de la Llei 6/94 estableix que per a la modificació dels instruments de

planejament és necessari seguir el mateix procediment que per a la seua aprovació.
L’art. 38 estableix les previsions per a l’obertura de la informació pública.

A la vista del que exposa ES PROPOSA al Ple de la corporació:
PRIMER i únic: L’obertura del període d’informació pública de la modificació

de l’art. 84 del PGOU de Sagunt, en els termes indicats en la part expositiva.”
Actuacions procedimentals realitzades:
En data 11.6.03 es procedeix a publicar el corresponent extracte en un periòdic

de tirada provincial.
En data 9.7.03 es procedeix a la seua publicació en el DOGV, procedint-se a

l’obertura del còmput del període d’informació pública.
En data 19.6.03 es remet a la Conselleria de Cultura còpia dels acords a efectes

que emeta l’informe preceptiu corresponent.
També s’ha sol·licitat a la Conselleria de Territori i Habitatge el preceptiu

informe.
Informes emesos:
No s’ha rebut a data d’avui informe de cap tipus per part de cap dels organismes

requerits.
La Conselleria de Territori i Habitatge va assenyalar en data 4.7.03 que se

sol·licitava informe a la Conselleria de Cultura, a la qual cosa se li va contestar per part
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d’aquest Ajuntament, en data 4.7.03, que aquest informe ja havia sigut sol·licitat per
part municipal.

L’art. 38 assenyala respecte d’això que:
La falta d’emissió en el termini d’un mes dels informes o dictàmens no interromprà la
tramitació.

Al·legacions realitzades:
No s’han formulat al·legacions durant el període d’informació pública:
Actuacions procedimentals a realitzar:
L’art. 38.3 de la LRAU assenyala:
3. Conclosos els tràmits anteriors, el Ple de l’Ajuntament o òrgan competent de

l’administració que promoga o supervise la redacció del Pla resoldrà sobre la seua
aprovació provisional, amb introducció de les rectificacions que estime oportunes, i
podrà remetre’l a la Conselleria competent en Urbanisme interessant la seua aprovació
definitiva.

L’òrgan competent per a l’adopció de l’acord, en els termes de la Llei 7/85,
RBRL, en la seua actual redacció, és del Ple, art. 22. Es requereix majoria qualificada,
tal com es desprèn de l’art. 47.3 de la Llei 7/85, RBRL.

Obert el primer torn d’intervencions, el regidor delegat d’Urbanisme, Sr.
FERNÁNDEZ, indica: “Bé, començaré aquest punt fent una breu introducció perquè
tots sapiguem de què estem parlant, especialment el públic. Vostès saben que el nostre
terme municipal, i en concret el nucli històric, presenta, qui més i qui menys en coneix
algun veí, algun familiar o ell en persona, que a l’hora de portar endavant una
construcció es troba amb un problema i és que té restes arqueològiques, no? Llavors, ja
l’equip de govern anterior, del qual nosaltres formàvem part, i, per descomptat, en
l’actual equip de govern, es va proposar una modificació de l’article 84 del Pla General
per a compensar, diguem-ne, la resta d’aprofitament, el problema d’aprofitament, o la
pèrdua d’aprofitament que tenen aquestes construccions, que tenen, per tant, els
propietaris i els promotors dels habitatges. Ja teníem un sistema de compensació que
bàsicament consistia a compensar, diguem-ne, la superfície que es perdia per una altra
superfície en unes determinades condicions, en el mateix edifici, i ara es tractaria
d’afegir altres compensacions complementàries perquè, efectivament, quan un
constructor, quan el propietari d’un habitatge que se’l construirà, promotor d’un
habitatge, no pot cimentar de la manera habitual perquè ha d’establir un sistema de
pilotatge, quan ha de modificar el forjat, en definitiva modificar l’estructura, té un
sobrecost que moltes vegades fa inviable la construcció. Clar, algú podia pensar: no hi
ha cap problema, no?, en definitiva, com que l’obligació de respectar la resta està
imposada i condicionada per la Conselleria, que siga la Conselleria la que compensa.
Sobretot, quan hi ha compensacions importants. Bé, la veritat és que no ho fa, no ho fa
i, per tant, l’Ajuntament de Sagunt, que té un problema real i una situació real, es veu
amb l’obligació de donar solució a aquest problema que, com he dit, és la compensació
de la superfície de l’aprofitament perdut i dels sobrecostos que la construcció, podríem
dir, singular li suposa el propietari. Evidentment, no és una obligació ni tampoc estem
parlant d’assumir de manera total el sobrecost. Es tracta d’ajudar, per dir-ho d’alguna
manera, que es puguen construir respectant i, per tant, respectant l’interès general i al
mateix temps l’interès privat, i que aquestes restes que moltes vegades, i jo crec que la
nostra ciutat lamentablement ha vist al llarg de la història la destrucció del seu
patrimoni, segurament el cas més sagnant és el cas de circ romà, que aquestes situacions
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que tots hem pogut veure, a la Moreria o al Marvi o en altres edificis, les puguen
solucionar d’una manera satisfactòria tenint en compte que mai trobarem la solució
òptima. Aquesta seria un poc la introducció perquè tots entenguem un poc de què es
tracta. Bé, l’article 84, tal com estava redactat, o una part del que estava redactat, deia
exactament: es podrà traslladar l’aprofitament superficial afectat sobre l’altura de
cornisa màxima de l’edifici projectat. Perquè aquesta mesura siga efectiva, les restes
arqueològiques hauran de conservar-se en un espai d’altura mínima de 2,20 metres i
almenys 1 metre per damunt de la rasant de la vorera per a assegurar llums i ventilació.
Això és el que deia l’article que ara a nosaltres ens està afectant. I sobre això és el que
nosaltres volem afegir una altra compensació. Torne a dir que la llei de patrimoni de
l’any 98, patrimoni cultural valencià, estableix tota una sèrie de condicions. Ja ho he dit
abans, però ara ho torne a repetir, és a dir, que és la Conselleria la que determina la
protecció de les restes, i la que, en definitiva, serà la que aprove el projecte de
construcció, i la que, per tant, dirà si es pot posar un pilar ací o no es pot posar o si
l’obra es pot fer d’una manera o es pot fer d’una altra. Evidentment, no cal que torne a
insistir perquè jo crec que s’ha entès perfectament que els costos aniran a càrrec del
propietari, és a dir, que el propietari té l’obligació de respectar les restes i de construir
en les condicions que estableix la mateixa Conselleria. I, per tant, nosaltres el que estem
fent és intentar pal·liar aquesta situació sense afectar l’interès general. Volem, en
definitiva, una compensació complementària que no és una altra cosa que afegir a la
base de compensació d’aprofitament per aprofitament la compensació per altres
conceptes, sobrecost de les especials condicions de cimentació i dels forjats addicionals.
Torne a dir, que no pretenem cobrir la totalitat del cost, perquè entre altres coses no
estem en l’obligació i, a més, hi ha una altra situació, que jo crec que és molt interessant
i és que s’estableix la possibilitat de conveniar amb el promotor de cara que les restes no
queden amagats i que puguen ser posades en valor, i que tinguen un ús, si no museístic,
en alguns casos, puguen ser visitats i que a més, puguen tenir fins i tot una exposició.
Evidentment aquestes fórmules de compensació són complexes i, de fet, estan
informades tècnicament i bàsicament, no entrarem en els detalls entre altres coses
perquè jo sóc filòleg i no sóc matemàtic i moltes d’aquestes qüestions se m’escapen,
però bàsicament es tracta d’unes fórmules d’aplicació per a establir la compensació en
l’aprofitament. No es tracta mai, diguem-ne, d’augmentar l’aprofitament per damunt del
que permet el planejament. Bé, aquest és un acord que es va adoptar, si no recorde
malament, al mes de març o al mes de maig, millor dit, per l’anterior equip de govern, i
bàsicament ara el que demanem és la seua aprovació provisional, perquè evidentment
hauria d’anar a una aprovació definitiva. En definitiva, el que es proposa és aprovar
provisionalment la modificació puntual de l’article 84 del Pla General d’Ordenació
Urbana de Sagunt, objecte d’aquest expedient, ratificant els extrems de l’acord plenari
de data 14/05/03 pel qual es procedia a l’obertura del període d’informació pública.
Hem de dir que en el període d’informació pública no hi ha hagut al·legacions i que
d’altra banda les consultes, o els informes, demanats a la Conselleria tampoc han tingut
una resposta i, per tant, després de passat un mes de la tramitació, entenem que nosaltres
podem procedir a continuar amb la tramitació i, en última instància, l’aprovació
definitiva correspondrà a l’organisme competent. Bé, això és tot.”

El regidor del grup SP, Sr. GIL, exposa: “Bona nit, vegem, Segregació del Port
mantindrà la mateixa postura que va mantenir en el Ple extraordinari del 14 de maig
d’enguany. És a dir, nosaltres, tal com està plantejat açò, no ho anem a votar a favor i
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m’explicaré: no es tracta que els particulars que tinguen un solar a la ciutat històrica de
Sagunt, quan vulguen edificar els isquen restes, hagen d’anar al seu càrrec tot el cost
que porte l’edificació, però en el fons de la proposta que se’ns planteja, ja vam dir
llavors que no hi estàvem d’acord, i continuem manifestant-ho perquè no s’ha canviat
res del que es va plantejar al 14 de maig. El Sr. Fernández ha guardat una cosa que no
ha dit a l’hora d’explicar l’articulat en el que es vol canviar. Nosaltres som partidaris
que el volum que es perd en l’edificació es recupere a l’edifici. És a dir, imaginem, en
aquest cas el Marvi, que crec que és més o menys en planta baixa on han aparegut les
restes, no són a dos metres davall terra, més o menys a nivell del sòl, després la part que
es perdrà, amb aqueixos 2,20, serà la planta baixa. I estem a favor que l’Ajuntament
concedisca damunt de la línia de cornisa actualitzada, la planta que es perd. Fins ací
correcte. I és una postura que vam defensar quan la plaça de la Moreria, l’Ajuntament
amb l’empresari va tenir un gran problema que s’ha derivat a anar fins al Suprem i hem
perdut el litigi, on haurem de pagar no sé quants milions, però seran pel que s’ha vist
prou. Fins on estem d’acord nosaltres amb açò? Doncs a compensar la volumetria
perduda, i fins on no? Bo, quan en l’articulat s’explica el sobrecost que portarà
emparellat aqueix tipus d’edificació especial, hi ha un cas curiós, és a dir, l’Ajuntament
diu: el sobrecost l’anem també a donar en volumetria, si hi ha previst planta baixa i tres,
perdem la planta baixa, la posem dalt. Fins ací conforme, i ja tenim aconseguida la
planta perduda, però, un però molt important, és que ara el cost de les obres especials,
que és lògic que se li abonen a la persona que té el solar perquè l’obliguem que guarde
les restes, es transformen en sostre però sempre, ací està la trampa, però sempre que el
sostre que s’adjudique amb aqueix sobrecost no sobrepasse el que en el Pla General té
assignat. Si perd la planta baixa, jo li done l’altura més, i segueix tenint el sostre
assignat en el Pla General, però si li he de pagar amb sostre el sobrecost de les obres
especials, ja he complit el sostre, per tant no li puc donar volumetria, he de pagar-li amb
diners. I quants? La indefinició és enorme, fins on cal pagar? Perquè si ens posem a
mirar un poc amb detall els sobrecostos poden ser enormes, micropilotatge, canvi de
suports no estar alineats, altura distinta en l’espessor de forjat i, per tant, igualar forjats,
el sobrecost es pot anar en una obra un poc gran a molts milions, i és on Segregació del
Port no està disposada que pague l’Ajuntament. Que pague la Conselleria o, per damunt
de totes les indicacions fetes, eliminar aquest paràgraf que diu: en cap cas el resultat del
dit conveni determinarà un increment d’aprofitament superior al ja atribuït en la
substitució de l’aprofitament afectat pels condicionants de la Conselleria de Cultura i
addicionals a aquests. És a dir, ja marca, la normativa que li estem fent, que mai li
donarem més sostre del que té assignat, després cal pagar, però cal pagar amb una
indefinició immensa, no sabem fins on, ni quant serà, ni com se solucionarà. La
Conselleria vol pagar, de meravella! O fem una altra cosa, encara que hàgem esgotat el
sostre previst en el Pla General admetem que puga construir fins i tot altra planta. Si
vostès canvien aquest paràgraf nosaltres li’l recolzarem, però si el deixen com està jo no
estic disposat que aquest Ajuntament estiga subvencionant els costos de les obres
especials per mantenir unes restes, això li correspon a la Conselleria. I cap de vostès té
capacitat per a dir-nos ací ara quin tant per cent pot suposar en el valor de l’obra
aqueixes obres especials, i els remet només en dos punts a la plaça de la Moreria, l’obra
feta amb Joaquin Aranda i lleve a part els costos que hi ha hagut per la pèrdua de temps
que va haver-hi a alçar la finca, el que val realment, el micropilotatge, les bigues
especials, a veure en quant està. Però ara ve la segona part del solar de Moreria, alerta!
Amb el que hi ha davall, quan fem els pilars i els forjats què és el que pot resultar. I això
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ho va a admetre pagar aquest Ajuntament? Quants diners són? Han fet algun compte
aproximat per a donar-nos un valor, perquè la indefinició és immensa? Fins on haurem
d’arribar a pagar? Ni ho saben vostès, ni ho sap ningú en aquests moments i, per tant, no
estem disposats a aprovar-lo així. Si lleven aquest paràgraf, si fa falta una planta, una, i
si en fan falta dues, dues. El que no podem és agafar el tocihuevo, és a dir, en la norma
el sostre previst és tant, li pose el que perd, però per guardar l’entorn ja no fem més
sostre. Sr. Fernández, està vostè disposat a llevar aquest apartat? És a dir, pagarà
l’Ajuntament? Doncs no comptaran amb el nostre vot, ho sent. Ho sent i, a més, tindran
els propietaris vertaders problemes a l’hora d’entendre’s amb l’Ajuntament, serà una
guerra sense quarter, Aranda l’ha passat, la passarà el pròxim i aquell que tinga la
desgràcia que li isquen restes als solars. Açò ho hauria de pagar o la Conselleria, per
declarar-lo BIC, o admetent més sostre, que en aquest moment li han posat una condició
molt important. Jo crec que havien de pensar-ho abans d’arribar al que podem arribar,
poden ser molts diners. A veure quan li diuen: no, pagarem una part, la resta no la
paguem. Conten una obra que se’n vagen 40 o 50 milions i vostès diuen: no, en pague
dos. A veure com ho solucionen.”

El regidor del grup PP, Sr. CASTELLÓ, indica: “Bona vesprada, estava donant-
li voltes al tema per a contestar-li a Marcel·lí, però he caigut que jo no t’havia de
contestar d’aquest tema perquè ja Quico l’ha expressat perfectament en què consistia
l’assumpte i, per tant, Quico, supose que et sabrà contestar. Jo faré labor d’oposició
constructiva en aquest tema ja que és un assumpte que vam iniciar nosaltres en l’equip
de govern. Ací, en aquest món boig de la política, quan Marcel·lí diu: SP mantindrà la
mateixa proposta que fa dos mesos, i tot el món diu, ah, clar, lògic, doncs no, lògic no,
què pensava EU d’aquest tema quan el vam portar a aprovació en el Ple de maig?, i què
pensava el PSOE? A part que era immoral portar l’assumpte al Ple, que era el que va dir
l’alcaldessa, que era immoral fer un Ple per a deixar arregladet algun compromís, veritat
que no ha heretat cap compromís? No n’hi havia, supose que no l’haurà heretat. Perquè
per part d’EU sorprèn com un quan està a l’oposició diu que ja està bé d’edificar, que ja
està bé, o no, Miquel Àngel, això de predicada i al blat?, ja està bé de fer tanta
edificació, ja està bé d’omplir espais públics, i ara es mostren perfectament d’acord ja
que està en l’equip de govern, que es canvien restes arqueològiques per major
aprofitament. Molt bé, això és evolucionar, s’evoluciona en açò, s’evoluciona en això de
la competències del Ple, s’evoluciona en el tema dels sous per a 25 o per a 13, però en
açò també han evolucionat, estan canviant l’eficàcia d’haver de governar per les
històries que els poden passar pel cap a un partit de progressistes, d’esquerres, i
mediambientalment sostenible, com és EU, quan s’entra en l’equip de govern. Però el
PSOE, autor del Pla General, autor junt amb el vot de Marcel·lí Gil i el nostre de la
modificació del Pla General per a donar sortida més o menys airosa al tema d’Aranda,
una vegada estava executat allò, una vegada estava l’obra acabada i ja estava ben
muntat el rebombori, es va fer la modificació que deia Marcel·lí, de canviar
l’edificabilitat que es demanava per davall i passar-la a un pis superior. Es va arribar a
un acord en aqueix sentit i es va modificar el Pla General i el portem a terme. Bo, com
que ara estaven a l’oposició, ja no els agradava que nosaltres portàrem aquesta
normativa i ens van dir des d’immorals a qualsevol altra cosa, què no hauran dit del que
és urbanisme a la carta en aquest Ajuntament? Quan sí que era urbanisme a la carta,
però a la carta del Pla General, aqueix és l’urbanisme que s’ha fet en els darrers sis anys
i que veig que ells ara comencen a fer també. Però va més enllà, va més enllà, no és
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només que es canvien les postures per estar en l’equip de govern i on abans es van
abstenir ara es vota que sí, i ja està, perquè per a això estem governant, encara que siga
a canvi de més edificabilitat. És que el tema és més greu, perquè fa només un any, i
estic parlant d’incoherència del Partit Socialista, el Grup Socialista, en el qual hi ha gent
ací que estava llavors, deia que la primera gran responsabilitat dels representants
municipals amb les generacions venidores, amb tota la gran eloqüència del món, és
deixar-los el millor entorn mediambiental possible i és per això que, davant de la falta
d’espais verds de zones de recreació i d’escampament que pateix el nostre poble, els
socialistes apostem per l’obertura d’espais urbans que faciliten el gaudi dels ciutadans
de Sagunt. Saben a què es referien? Que les ruïnes de la Moreria no s’edificaren,
aqueixa era la solució que tenia el PSOE per a aquests temes fa un any quan estava a
l’oposició, que es respecten les ruïnes, que es facen zones verdes, que hi haja parcs, que
hi haja espais oberts, que hi haja zones per al gaudi de les persones, eh, Calero, la
primera cosa les persones quan s’està a l’oposició, quan està en el govern sembla que
canvies de criteri. I afegien en la seua moció en el punt primer: que l’Ajuntament de
Sagunt realitza les gestions oportunes a fi d’incorporar l’esmentat solar al patrimoni
municipal del sòl. No que s’edifique el que diu el Pla General o una planta més, o més
encara, o que s’indemnitze el promotor com s’està aprovant en aquesta ordenança. Que
nosaltres compartim perquè l’hem fet per a la preservació de restes arqueològiques, és
que vostès volien que no s’edificara i que la plaça es mantinguera com a espai lliure, fa
un any, i novament quedaran en dubte en aquest Ple. És que no hi ha ni un Ple en el qual
no hagen canviat i no hagen canviat una incoherència en un punt, és complicat, és
complicat, però sempre ho aconsegueixen. I ja els dic, açò no és dels anys 80 ni res
d’açò, és de l’any passat, de l’any passat. Deien que realitzar aqueix edifici allí era
seguir aprofundint en l’error que, sota el nostre punt de vista, un punt de vista polític, ha
suposat entestar-se a fer una finca de cinc altures a la plaça de la Moreria, en les
condicions que està el sòl. Per tant, en la moció deien: ja no és una qüestió d’àmbit més
local per la zona d’alta densitat que es tracta, ja que es justificaria en si mateixa, sinó
també, és un toc d’alerta a la política urbanista que feu, a la política que fem, que fem. I
afegien que seria una llàstima permetre que la plaça es construïra pilotatge, matxucant
les restes arqueològiques que puga haver-hi al subsòl perquè ja es va aturar l’obra del
costat. I, com dic, fer una finca de cinc plantes ací dalt quan aqueix espai es pot enterrar
a la plaça i, en la mesura que es puga, a la zona on no hi haja pedres perquè no hi ha
pedres en totes les zones, segurament al subsòl del solar. Jo, de veritat, jo no a vostès
com se’ls queda el cos. Especialment als qui estaven en els debats del grup la legislatura
passada, als qui deien que era immoral portar aquestes qüestions al Ple, i als qui avui
han canviat completament d’opinió. Deixant ben clar que si hi ha alguna actuació
immoral és la que va tenir el Partit Socialista respecte a aquesta ordenança i és la que té
avui canviant completament el sentit de la seua votació senzillament pel fet que avui els
toca governar. Res més i moltes gràcies.”

El regidor delegat d’Urbanisme, Sr. FERNÁNDEZ, exposa: “Bé, jo pense que
estem parlant, i ací s’està intentant enterbolir la situació amb acusacions i altres, jo
pense que estem parlant d’una situació o d’un tema que és realment molt interessant.
Realment ací el que estem intentant és defensar el patrimoni històric i, a més, estem
intentant defensar podríem dir que en solitari. És a dir, l’Ajuntament en solitari està
defensant el patrimoni històric de la ciutat. Jo crec que tots estem molt contents del
nostre patrimoni històric, veritat? Jo crec que hi ha poques ciutats al país i poques
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ciutats a l’estat que tinguen el patrimoni que tenim nosaltres, i poques ciutats que
l’hagen tractat de la manera que l’ha tractat l’administració. He fet referència abans al
circ, però jo crec que tots som conscients que el subsòl de la nostra ciutat guarda encara
tresors per descobrir i alguns que no descobrirem mai. Afortunadament, i estem parlant
de la Moreria, estem trobant, amb aquestes iniciatives, restes que tenen una importància
extraordinària i que requereixen necessàriament la intervenció de l’administració
sectorial que en aquest cas és la Conselleria de Cultura, que únicament està
inspeccionant i determinant les formes de construcció. Però, i per això nosaltres hem
modificat, o estem intentant modificar, el Pla General en la línia que s’havia plantejat en
l’anterior equip de govern per a poder compaginar el que és l’interès públic i la
preservació i la posada en valor dels restes del nostre patrimoni en la promoció
perfectament legítima del propietari del terreny, sobretot, perquè l’Ajuntament no té
capacitat econòmica, no tenim capacitat econòmica, per a donar una altra solució. En el
cas en concret de la Moreria, i amb açò comence a contestar a Marcel·lí, en el cas en
concret de la Moreria, que potser siga en aquests anys, el cas més espectacular perquè
estem entrant en un tram de via romana de les més importants que hi ha a la península, i
alguns edificis que tenen jo crec que tindran una transcendència per a rellegir la història
de la ciutat, jo tinc molt clar que és el que caldria fer. Segurament la primera cosa que
caldria fer és no construir, segurament, però això no ho puc compensar, segurament.
Però tenim exemples en altres ciutats, a Oriola, a Cartagena, a Tarragona, a Saragossa,
en moltes ciutats tenim exemples de com es pot compaginar la construcció amb la
perfecta preservació de les ruïnes i amb la perfecta posada en valor, que no vol dir una
altra cosa que la gent puga entrar a les ruïnes, visitar-les i veure alguns dels objectes que
s’han trobat a la ruïnes. També tinc molt clar com s’hauria de construir damunt de la
Moreria, claríssim, i, de fet, així li ho hem plantejat al constructor. Però també tinc molt
clar que no tenim capacitat per a compensar, és a dir, Marcel·lí, no estem bojos, és a dir,
no es tracta de dir: no, ací veurem la manera de compensar que seria sense pilotatge i
això és tècnicament viable, i, per tant, aguantar tot l’edifici amb els laterals i deixant una
planta diàfana que es poguera veure des de fora, sense baixos comercials, etc., etc.,
perquè jo tinc molt assumit que no podem compensar perquè seria una barbaritat la
compensació, seria una barbaritat la compensació. Per tant, no, però què farem? Al final
arribarem a una solució, Marcel·lí, perquè ací ha d’imperar el sentit comú i, com ja t’he
dit, hi ha unes formes de compensació que estan calculades matemàticament i que
s’ajusten a la realitat, i que a més en el cas del conveni no es pot superar l’aprofitament,
en el cas del conveni s’ha sumat per les altres compensacions. M’estàs escoltant,
Marcel·lí, no? Bo, en aquests casos, evidentment, jo crec que ha d’imperar el sentit
comú, però podria haver-hi casos, podrien donar-se casos que haguérem de fer una
compensació important, podrien haver-hi casos i jo pense que, després d’haver destruït
el patrimoni que hem destruït, nosaltres tenim l’obligació, davant de les generacions
presents que són els que hem de gaudir del nostre patrimoni, perquè el nostre patrimoni
és per a gaudir-lo i per a generar riquesa, i generar riquesa significa que aqueix
patrimoni estiga posat en valor. I, evidentment, i amb això crec que li conteste a la seua
pregunta, hem de tenir un marge de compensació que en determinats casos ens permeta
salvaguardar, protegir i posar en valor el nostre patrimoni. I amb això, el Bloc, jo crec
que ha donat suficients mostres que ha fet una aposta decidida pel patrimoni de la nostra
ciutat, de tota la ciutat, i ara estem parlant d’un patrimoni molt especial, des de sempre i
ho va a continuar fent. I jo no crec, sincerament, Alfred, que ens posem ací a mesclar
qüestions que jo crec que no tenen res a veure amb el que és el creixement, o el que són
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actuacions, i a buscar, no sé, buscar la contradicció, perquè jo crec que estem davant
d’una situació, com he dit al principi, molt important. Jo crec que hem sigut valents,
perquè si no som valents el nostre patrimoni al segle XXI tornarem a perdre’l ja de
manera irreparable. Jo crec que la ciutadania deu estar satisfeta i ha d’estar contenta,
il·lusionada en un projecte que jo crec que molt prompte, en aquesta legislatura, serà
contemplat pels ciutadans.”

Obert el segon torn d’intervencions, el regidor del grup SP, Sr. GIL, assenyala:
“Sr. Fernández, que bonic ha quedat l’última cosa que ha dit, serà vostè un conservador
de les restes històriques, però, mire, a això no ens guanya ningú. El que ocorre és la
forma de fer que es preserven. Vostè vol, i dóna a entendre, que com que estem
motivats, el que està fent el Bloc, que preocupats que estem, i jo li diria que estan, si no
mentint, quasi, almenys t’ha faltat la veritat. El patrimoni no es defensa soltant-lo ací
pel micròfon, es defensa fent coses. Sagunt, per desgràcia, té empremtes molt roïnes a
recordar. Algú recorda el solar de la família Quevedo?, les restes que estan?, quant de
temps porten donant voltes aqueixes restes?, quant de temps ha durat solucionar aqueix
problema? I, bo, sembla que encara no s’ha solucionat del tot, encara que
econòmicament crec que ja ha anat cobrant la part que va acordar amb l’Ajuntament.
Què ha ocorregut amb el solar d’Aranda a la plaça de la Moreria? Sr. Fernández, vostè
diu que està motivat per tenir cura i protegir les restes? Per què en els sis anys que està
el Bloc governant en aquest Ajuntament no han fet res, no, no, vostè, Sr. Civera, que
també està molt motivat per tenir cura de les restes, per què no han fet el buidatge de
l’arena que té la part on estan les restes? No, però és que és un joc molt curiós de cara a
la gent, i a la premsa, i a la ràdio, i a tot el món, dir que estan molt motivats però
després no fer res. Vostès volen respectar les restes a costa de la hisenda municipal i, de
cara als companys d’EU, a mi també sí que em preocupa que no sé si sabeu bé en quin
embolic ens anem a ficar, perquè ningú sap la quantia econòmica. Serà una quantitat, jo
crec que serem incapaços en algun moment de poder-la suportar, i ja veurem el plet que
se’ns organitze amb algun promotor que haja de defensar els seus lògics drets d’edificar
al solar. És a dir, primer, nosaltres no estem en contra que es preserven, es tinga cura i
es respecten, però no de la forma que ho volen fer, que siga, per això he dit abans això
de tocihuevo, és una xicoteta anècdota d’una mamà que té tres xiquets i té per a
esmorzar cansalada i ou, i li va preguntant a cada un què vol perquè només poden
demanar una cosa. Un diu cansalada, un altre diu ou, i el tercer diu, no, jo vull
tocihuevo, vull de tot. I ací vostès estan fent el mateix. És a dir, preservem les restes, no
pagarem res i damunt no els volem deixar edificar la volumetria que abone aqueixa
quantitat de diners que hi ha en el sobrecost, és a dir, en això no, però a més una altra
cosa que també he estat veient en vostè, és preceptiu tenir l’informe de la Conselleria de
Cultura, és preceptiu. I si el que s’acorde ací en aquest Ple, quan arribe l’informe, ho tira
tot a terra? Ens tocarà fer un altre Ple, tornar a pagar als regidors, tornar a embolicar la
troca. Home, perquè no és lògic que açò es moga si no tenim l’informe preceptiu de la
Conselleria, i no el tenim. Bo, jo m’havia deixat per a la segona ocasió la postura del
PSOE i m’anava a preguntar que estava anotat en el segon punt, el PSOE d’ara és el
mateix que el d’abans? O són una família distinta perquè en aqueix Ple també estava jo,
estava el seu company al costat, estava Miquel García, i, clar, ara ha aparegut açò per art
d’encanteri sense canviar-li ni una coma quan allò es demanava que es retirara de
l’ordre del dia, i jo m’he quedat quan veig que en la comissió de l’altre dia, bo, va ser
vist i no vist, i ningú va dir, dels que estàveu, dir res. I jo, bo, caldrà portar-lo al Ple i
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allí comentarem, per això pregunte si és que part dels del PSOE ara és una altra família
distinta a la d’abans i es pensa distint. No s’entén un poc aquesta situació. I a EU, la
veritat, és que m’estranya que es recolze açò sense saber el cost econòmic que anem a
haver de pagar, i d’exemples n’hi ha que no s’han solucionat, que estan pendents de
pagar. Escolte, siguen pràctics amb l’Ajuntament, siguen pràctics, lleven aqueixa nota,
anul·len-la i es pague sostre/volumetria, els milions que valga. Almenys una gran part i
es reduïsca la quota a pagar per l’Ajuntament, és que no és lògic el que volen fer. I si
volen preservar els sostres comencen a donar-nos exemples, agafen cabassets els
dissabtes, vagen buidant el solar del Sr. Aranda, la part de baix, i ens ho ensenyen als
ciutadans. Home, sis anys que han estat en el govern i no han donat un pas en aqueix
sentit, a mi em xoca un poc. A veure com compensarem la part del solar que ens queda
de la plaça de la Moreria. Xe, el que cal fer és pagar, home, donar un pas, uns o altres
per a posar-se d’acord en una incidència de sentència i pagar i que les coses es puguen
veure. Solucioneu tot i el més senzill no sou capaç de solucionar-ho? D’acord, a veure si
és veritat que el que diuen és per a gaudir el patrimoni o per a alguna altra cosa. Llavors,
si algú dels assistents que hi ha ací que no crega que SP està en contra dels seus
interessos, està en contra que hàgem de pagar diners municipals i no es pague amb
volumetria, que seria allò lògic.”

El portaveu del grup EU, Sr. MARTÍN, diu: “Bé, jo, simplement i respecte a la
intervenció d’Alfred Castelló, jo realment no sé, Alfred, la postura vostra, m’imagine
que ara l’aclariràs, quina és la postura vostra sobre això, sí, sí, no, és que només t’he
sentit parlar del PSOE i d’EU, però no, no. Bo, bé, jo crec que tu planteges diverses
qüestions i almenys el que ens toca a nosaltres, és a dir, respecte a la incoherència d’EU
en alguns temes, crec que des que estem en aquest equip de govern hem donat poques
mostres d’incoherència, poques mostres. Les mostres, potser la incoherència que hem
donat és el preu que m’imagine que vosaltres també pagaríeu quan vau fer l’anterior
pacte de govern i l’anterior pacte de govern, i que a nosaltres ens toca pagar, ens toca
aqueix peatge. Però és la incoherència, diguem-ne, pròpia d’un acord entre tres forces
polítiques. Per la qual cosa, jo crec que hi ha qüestions, com que has parlat del tema de
competències, pràcticament avui estem lligant ací competències que han vingut al Ple i
que no estaven en el Ple. Has parlat també una altra vegada del tema de les dedicacions
exclusives, nosaltres és un tema que teníem en el nostre programa i sé que el coneixes
perquè l’has consultat i l’has portat ací i tal, i després has plantejat, crec que alguna
qüestió més, però, bo, a mi el que em xoca és aqueix plantejament d’incoherència. Jo
crec, mira, Alfred, que la incoherència en la vida política a vegades es deixa veure molts
signes, per un, tu ho has dit molt bé, una cosa és estar governant, una altra cosa és estar
a l’oposició. A mi, per exemple, avui mateix en aquest Ple m’heu donat tres o dos claus
bàsiques d’incoherència. Per a començar, a veure, si us heu abstingut en una subvenció
o en un programa europeu, quan vau muntar un enrenou en el primer Ple ací perquè
nosaltres rebutjàvem una subvenció que pensàvem que no havia d’executar
l’Ajuntament perquè l’anava a executar un urbanitzador. Però, bo, també és un producte
d’aqueixa incoherència. Després, aterreu ací un partit com vosaltres, el PP, de tall i no
liberal amb unes mesures proteccionistes respecte a una proposta que es feia des de
Promoció Econòmica, cosa que, bo, a mi m’ha deixat perplex, jo aqueix tema crec que
serà qüestió que el reprenguem en altres assumptes. I després, respecte a algunes
qüestions que jo crec que no és únicament la bancada popular, sinó altres bancadas, no?,
respecte a qüestions per exemple com la Gerència, cal veure a vegades com un canvia
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d’opinió d’uns anys a altres. Però, bo, tornant al tema del patrimoni i de la cultura, jo
crec que tots som conscients, Marcel·lí ho ha dit, no, no, bo, la qüestió, el que estava
dient, perquè és que m’estan, m’estan. Bé, el que deia, respecte al patrimoni, és cert,
Marcel·lí, que tu comentaves que qui lògicament hauria de fer-se càrrec d’aquestes
qüestions és la Generalitat, que té les competències, ho declara, assumeix les despeses i
tal. La veritat és que això no està ocorrent, tu saps millor potser que nosaltres que la
Generalitat i la Conselleria de Cultura el que normalment sol fer és invitar amb els
diners dels altres, perquè diu: vostè faça açò i busque’s la vida. I jo crec que, davant
d’aqueix tema, cal buscar una solució, una solució que jo crec que tampoc és una
qüestió que afectarà pràcticament tot Sagunt, sinó que ara per ara avui les faves estan
comptades. Amb la qual cosa, jo crec que l’Ajuntament sí que tenim l’obligació de
buscar una solució per a preservar aqueixes restes arqueològiques. En fi, jo únicament
vull mostrar que el nostre grup sí que recolzarà la proposta del regidor d’Urbanisme, el
Sr. Fernández. Gràcies.”

El portaveu del grup PSOE, Sr. CHOVER, manifesta: “Bé, quasi sempre més
que parlar del fons dels temes, encara que també es tracta, sempre de comparar la
família d’abans amb la família d’ara. Podem dir que, reunit el consell de família, diem
que fer un Ple el dia 14 de maig era immoral i no precisament per aquest tema, tots
sabem quin era el tema estrella d’aqueix Ple del dia 14. No era precisament aquest tema,
era donar eixida a aqueixa macrourbanització del nord del Palància bàsicament.
Nosaltres no estem, en aquest moment, gestionant una cosa nova, una cosa que acaba de
començar, el solar del Marvi està ací, el solar de la Moreria està ací des de fa, per cert,
prou temps, per cert prou temps. Nosaltres hem de gestionar el que hem de gestionar i,
en aquest cas, una part del que es rep i cal fer-ho amb molt o poc de gust. Nosaltres
podem continuar pensant el mateix, però a vegades allò desitjable està renyit amb allò
possible i, en aquest moment, tenim aqueixos temes ací damunt de la taula i aprovar
aquesta modificació no implica, creiem, renunciar al desitjable. Cada cas podrà ser
estudiat per separat i puntualment, i podrà haver-hi una eixida, que és el que aquest
poble està necessitant en aqueixos temes del patrimoni, una eixida. Molts casos que han
quedat penjats i tenim experiència en litigis que, com bé s’ha dit, han arribat fins al
Suprem. I en el nostre ànim està poder permetre que es done un millor tractament a
aquestes restes històriques. Tractament que, com també s’ha dit, hauria de donar la
Generalitat i hauria de donar la Conselleria que té la competència assumida. Aqueixa
preocupació que es trasllada ací per part del Grup Popular de defensa, podria
perfectament plantejar-la al conseller, per cert del seu partit, que s’aplique en la
recuperació del patrimoni i, per a començar, no estaria de més que incrementara la
dotació que té per a excavacions. Que vull recordar-li que per a tot el País Valencià i per
a un any no arriba a 25 milions de pessetes, això és vergonyós.”

El regidor del grup PP, Sr. CASTELLÓ, assenyala: “Si no he parlat pel fons del
tema és perquè en el Ple del mes de maig vam defensar nosaltres el punt, perquè és un
assumpte d’una delegació que portava el PP i, per tant, hi estem per descomptat d’acord
i ho he dit al principi, he dit: com que l’ha defensat Quico perfectament, no crec que
haja de parlar més del fons del tema perquè és una ordenança que portàvem quan
formàvem part, fa uns mesos, de l’equip de govern. I de veritat que no es tracta de
buscar la contradicció per buscar-la, no es tracta d’això, Quico, t’ho dic sincerament,
però em sembla que és molt greu que una formació política que ha fet un Pla General
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l’any 92 renegue del seu propi pla perquè resulta que està en l’oposició, i als qui l’hem
portat endavant i als qui l’hem executat en una gran part, no paren de donar-nos canya.
Veus, això em sembla absolutament incomprensible, i que es vaja amb arguments
completament pelegrins i que no tenen res a veure amb la realitat. Clar, si haguera sigut
un tema, bo, és un tema i ja està, però nosaltres hem vist com es canviava de postura en
el tema de l’A-7. L’últim partit polític que es va sumar a la circumval·lació de l’A-7 va
ser el Partit Socialista. Hem vist com el tema del soterrament de les vies del tren, quan
governava Manolo Girona ens deia que aqueix projecte calia portar-lo a terme i tal i
qual, i el vam recolzar. I quan resulta que acaba la legislatura passada i entra l’any 99 un
nou grup municipal socialista, diuen que ara cal soterrar les vies, i ara que estan
governant tornen a canviar d’idea i pensen una altra cosa. I ens parlen sempre de la
mateixa història per a justificar els seus canvis d’opinió del govern a l’oposició, que està
renyit allò desitjable amb allò possible, que el bo és enemic del millor, miren, això és
incoherència, això, en política, és incoherència, cal ser coherent quan s’està en l’equip
de govern i quan s’està a l’oposició. I, clar, quan no sols ens ha passat amb aqueixos
temes, quan ens ha passat amb el polígon químic, quan ens ha passat amb les
al·legacions de l’esborrany del catàleg de zones humides, que el vam votar per
unanimitat excepte els dos regidors d’EU i després s’ha canviat, quan ens ha passat amb
el SUP-4, quan ha passat amb el tema de la Gerència, la Gerència té una edificabilitat en
el Pla General, alta, per cert, alta, per cert, no és cap favada el que ha dit Miquel Àngel i
després es canvia de postura, bo, no pot canviar mínimament de postura, però de fer un
Pla General a renegar d’ell em sembla una aberració, tanta, tanta, com que quan jo cite
la frase de l’alcaldessa de Sagunt que era immoral portar al Ple de maig alguns temes
pel tema dels compromisos. Ara ve el portaveu del PSOE i ens diu que no era per això,
que no era pel tema aquest en concret, amb el qual es van abstenir i van passar
olímpicament de comentar tan important com és aquest assumpte, i amb totes les
qüestions que nosaltres li vam comentar al delegat en aquell Ple, que era fonamental per
a Sagunt, era importantíssim, però no sols pel tema aquest, que ho és. Però, vegem, que
vostè, que un Partit Socialista en el seu sa judici que ha sigut, junt amb altres partits
polítics, dels que sempre ha cregut que Sagunt havia de créixer al nord estaria en contra
de la urbanització de l’Alt Palància, però açò què és, per a riure?, però si els van
paralitzar a vostès aqueix PAI. Les unitats que nosaltres tornàvem a posar en marxa se
les havien paralitzat vostès. Moltes gràcies, li pregaria que li fera el mateix record a la
resta de companys, és que l’intervinent del seu partit ha fet al·lusió a aqueix tema i li
estic contestant a aqueixa al·lusió, si ell haguera fet al·lusió d’aqueix tema jo no li
haguera contestat, però li estic contestant, si em permet. A vostès, fa sis anys, estant la
Sra. Calero de regidora d’aquest Ajuntament, la Conselleria els va paralitzar les unitats
1 i 2 de les unitats d’execució 3 del SUNP-4 del nord del Palància, i aqueix acord
tractava que, i es va quedar només executant-se a la UE-3, aqueix acord tractava de
tornar a posar en marxa l’acord que a vostès li van paralitzar. I ara em ve amb el romanç
que resulta que és que vostès es van abstenir perquè això del nord del Palància, això,
què passa?, hi hauria algun informe d’algun tècnic que canviaria? O l’expedient com
estava acabat el deixem i ara al setembre s’anaven a canviar els informes? O es
mantindrien els mateixos? Una setmana, o un dia, escolte. Les legislatures duren quatre
anys, elecció a elecció, diga-li-ho al seu company que m’està interrompent, per l’amor
de Déu, però açò què és? Bé, supose que tinc el meu dret a expressar-me com bonament
vulga. El tema és que aqueixa ordenança la va portar el PP a aquest Ple, que estem
orgullosos d’ella i que la votarem a favor, i que ens congratula que, gràcies a la seua
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incoherència, grups com EU, el PSOE, ara, avui que estan en el govern, la voten a
favor.”

El regidor delegat d’Urbanisme, Sr. FERNÁNDEZ, diu: “Bé, se m’ha oblidat
abans explicar-ne una, i perdona que se m’ha oblidat dir-ho, però a veure el cas de la
construcció de la Moreria, la que ja està feta és precisament un exemple del que no s’ha
de fer. I el cas del solar del carrer dels Horts és precisament un dels problemes que hem
de solucionar, si precisament per això es fa la modificació, si aquesta modificació
l’haguérem tingut abans no haguérem tingut el problema en aqueixa edificació, no
l’haguérem tingut, com no l’anem a tenir al solar que en l’actualitat tenim a la plaça de
la Moreria, perquè l’hauríem pogut compensar, no hauríem tingut el problema perquè el
contenciós del Sr. Aranda amb l’Ajuntament és anterior a la modificació, ara no tindrien
el problema perquè li hauríem buscat una solució. I de fet la solució que se li ha donat a
l’edifici no és satisfactòria, i, bo, jo li agarre la paraula i crec que ens ha donat una
magnífica idea perquè estic convençut que podríem entre tots buidar de terra i d’arena el
solar que és propietat municipal que hi ha davall de la Moreria. Segurament és una bona
idea, i efectivament, doncs, a nosaltres, a qui et refereixes quan dius nosaltres?
Nosaltres, Manolo i jo, l’equip de govern, i tres o quatre més, no?, tu no ens ajudaràs?
Ah, bo, si dirigeixes jo crec que tu seràs un bon director perquè coneixes el tema.
Efectivament el cas del solar dels Horts al qual s’ha fet referència, que també ha calgut
passar per un contenciós, també l’intentarem solucionar, d’una banda amb aquesta
modificació i d’altra banda amb una altra de les iniciatives que és el conegut com a
registre de solars i que té com a finalitat evitar precisament aquests solars abandonats
que degraden la qualitat de la ciutat. Respecte del tema de la compensació ja t’ho he dit
abans, la compensació està calculada en un coeficient que jo m’imagine que està ajustat.
I, d’altra banda, el projecte definitiu que s’aprove en aquest Ajuntament ja haurà de
contemplar la compensació per a veure si és realment realitzable, li he explicat abans un
cas ben clar. És a dir, damunt de la Moreria es pot construir de diverses maneres i de
diverses maneres que pot aprovar la Conselleria, unes són més interessants i altres són
menys interessants, unes tenen menys compensació i altres tenen més compensació,
quina és la que t’haurà d’aprovar l’Ajuntament? Aquella que sent satisfactòria permeta
una compensació que siga raonable, i no la solució desitjable que ja he explicat abans
quina era. Jo crec que tot el món ho pot entendre. Hi ha una qüestió que jo crec vostè ha
fet una al·lusió als ciutadans en el sentit que sembla que perquè es facen aquestes
compensacions estiguem lesionant els interessos dels ciutadans o l’interès públic en
general, al contrari, al contrari, si precisament el que volem és posar a disposició de la
ciutat un patrimoni que d’una altra manera no podríem posar a disposició de la ciutat,
dels ciutadans, de la gent que ve a aquesta ciutat buscant un patrimoni que moltes
vegades no troben. Per tant, jo pense que una solució més positiva nosaltres no podríem
trobar, i que és una decisió, torne a dir, valenta, i que tindrà resultats en aquesta
legislatura perfectament visibles per tots. Alfred, jo crec que tots i especialment els
ciutadans agrairien que ens centràrem en el fons dels assumptes. Jo pense que els
ciutadans ja estan cansats d’aquest dóna-me’n que te’n donaré entre els partits que tu no
sé què, que tu no sé quants, i el que realment interessa als ciutadans és el fons dels
assumptes que nosaltres l’obligació que tenim és buscar solucions als problemes i
generar riquesa i augmentar la qualitat de vida dels ciutadans. Jo crec que als ciutadans
els interessa molt poc els problemes que puga haver-hi dins dels partits o entre els
partits, ací venim a parlar de temes que són interessants per als ciutadans i per això jo
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crec que no hem de gastar esforços en aquestes qüestions i centrar-nos més en el que és
el fons de les coses. Moltes gràcies.”

Per tot això, de conformitat amb el dictamen de la Comissió Informativa
d’Urbanisme, Inversions i Manteniment, el Ple de l’Ajuntament, per 21 vots a favor del
PSOE, EU, Bloc, PP i SCP i 3 vots en contra de SP, ACORDA:

PRIMER: Aprovar provisionalment la modificació puntual de l’art. 84 Pla
General d’Ordenació de Sagunt, objecte d’aquest expedient, ratificant els punts de
l’acord plenari de data 14.5.03, pel qual es procedia a l’obertura del període
d’informació pública.

A les 20 hores i 45 minuts se suspèn momentàniament la sessió per a permetre
les intervencions del públic, que figuren com a annex a l’acta; fins a les 22 hores en què
es reprèn la sessió; no s’hi reincorporen inicialment el Sr. Chover, Sr. Borrás, Sr. García
i Sra. Gómez.

15 MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL PGOU. AMPLIACIÓ DE SISTEMA
GENERAL 18. OBERTURA D’INFORMACIÓ PÚBLICA. EXP. 12/03-PL

En data 20.3.03, l’entitat FEVASA, RE núm. 4110, sol·licita a l’Ajuntament la
realització dels tràmits oportuns perquè aquesta entitat puga instal·lar una subestació
transformadora en la ubicació confrontant a l’actual subestació existent.

Per part de l’arquitecte municipal, en el seu informe de data 15.9.03, s’assenyala
el següent:
ANTECEDENTS
El Pla General d’Ordenació Urbana de Sagunt va ser aprovat definitivament el 14
d’abril de 1992, i publicat en el BOP del 7 d’octubre del mateix any. En els seus
documents trobem clarament definit el sistema general de dotacions públiques que
forma part de la seua estructura general i orgànica, avui denominada xarxa primària o
estructural segons nomenclatura de la Llei Reguladora de l’Activitat Urbanística L.6/94.

Dins d’aquesta xarxa primària i en la subcategoria del sistema general
d’equipaments i serveis es troba el SGES 18. Es tracta de la subestació elèctrica
pertanyent a l’empresa IBERDROLA, una dotació de caràcter privat, però inclosa amb
aqueixa qualificació pel seu innegable caràcter de servei bàsic.

Aquest equipament es troba dins del MSECTOR IV, que forma part de
l’entramat residencial de sòl urbanitzable no programat del pla de Sagunt. Tota la
superfície del perímetre pertany a l’empresa, i cobreix inicialment les necessitats de la
instal·lació. No hi ha prevista ampliació dels aproximadament 18.900 m2 que posseeix.

Amb data març de 2003 s’ha presentat a l’Ajuntament de Sagunt una proposta de
l’empresa FEVASA per a la instal·lació d’una altra subestació.
JUSTIFICACIÓ

La mercantil FUERZAS ELÉCTRIQUES DE VALENCIA SA, empresa filial de
la Societat Cooperativa Valenciana de Consum d’Electricitat “Sant Francesc d’Assís”
de Crevillent, projecta la construcció d’una subestació elèctrica 220/20 kV de 2x25
MVA a la localitat de Sagunt, província de València, subrogant-se aquesta en totes les
obligacions i drets per cooperativa contretes per a les noves instal·lacions de distribució
autoritzades a la comarca del Camp de Morvedre, tal com se li va comunicar als Serveis
Territorials d’Indústria i Energia de València de la Conselleria d’Indústria, Comerç i
Energia de la Generalitat Valenciana el passat 9 de desembre de 2002.
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En una primera fase, i d’acord amb el que indica el present projecte, aquesta
subestació serà executada amb dos transformadors de 25 MVA, amb una potència total
instal·lada de 50 MVA. Es contempla, d’acord a l’evolució de la demanda, una futura
ampliació en altres dos transformadors més.

Aquests treballs es realitzen a fi de suplir l’augment de demanda generada en la
dita zona i com a compliment de la Resolució de conseller d’Indústria i Comerç de la
Generalitat Valenciana de 13 de desembre de 2000, que obliga aquesta Cooperativa a
accedir a la xarxa de transport per a qualsevol nova zona de distribució, tot això una
vegada concedit l’accés en el node Sagunt per part de Xarxa Elèctrica d’Espanya;
millorant amb aquesta nova instal·lació la qualitat del subministrament.

El present projecte s’ajusta a la normativa establida en la Reglamentació que
regeix sobre aquest tipus d’instal·lacions.

La nova subestació elèctrica estarà ubicada al costat del node d’obertura de la
línia de 220 kV “L’Eliana – La Plana” – subestació existent propietat d’Iberdrola
Distribución – REE – INALTA –  al terme municipal de Sagunt, situat a la província de
València.

Estarà ubicat al polígon 87 Cadastral – corresponent al macrosector SUNP-IV
del PGOU de Sagunt, en la seua revisió de 14 d’abril de 1992.
El sòl on s’ha d’ubicar la SET correspon a Sòl Urbanitzable No Programat segons les
normes del PGOU de Sagunt.
MODIFICACIÓ QUE ES PROPOSA

D’acord amb les premisses esgrimides s’estima procedent qualificar com a
equipament privat en sòl urbanitzable ambdues parcel·les: l’ocupada per l’actual
subestació, antiga SGES 18, ara EP-1, i la nova EP-2 per a ser ocupada per nova
subestació, definida com a idònia per les raons exposades. Per part del departament
d’urbanització s’ha comprovat la justificació de l’emplaçament triat.
EP-1 EQUIPAMENT PRIVAT EN SÒL URBANITZABLE SUBESTACIÓ
IBERDROLA
SUPERFÍCIE:
EP-2 EQUIPAMENT PRIVAT EN SÒL URBANITZABLE SUBESTACIÓ FEVASA
SUPERFÍCIE:
Es defineixen en el pla PROPOSTA
NORMATIVA D’APLICACIÓ PER A LA PARCEL·LA EP-2

S’especifica una franja de protecció de 20 m als límits est i nord, confrontants
amb la resta del Sector de planejament.

S’estableix un índex d’edificabilitat de 0,2 m2T/m2.
D’altra banda l’enginyer municipal, en el seu informe de data 12.8.03, assenyala

el següent, a efectes de determinar la idoneïtat de la ubicació concreta, així com la seua
justificació.

Examinada la sol·licitud d’ubicació de subestació elèctrica 220/20 KV, 2x25
MVA a Sagunt presentat en aquest Ajuntament per Registre d’Entrada el 20 de març de
2003, amb núm. 4110 i a la vista de la documentació que consta en l’expedient,
s’informa sobre els següents aspectes i consideracions:
• Que hi ha una impossibilitat legal d’accés a la xarxa de distribució indicada per la
Conselleria en escrit de data 4 de febrer de 2001, que obliga l’empresa sol·licitant a
accedir a la xarxa de transport.
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• Que atenent a la potència demandada prevista i a la condició d’accés a la xarxa de
transport imposada per Xarxa Elèctrica Espanyola, l’empresa sol·licitant haurà
d’efectuar la connexió de les instal·lacions previstes en el node Sagunt.

• Que la solució tècnica més racional i proporcional, atenent a la configuració de la
subestació existent del node Sagunt, es considera la prevista, per la seua proximitat a la
connexió situada al costat nord i per la seua no incidència sobre les instal·lacions
existents.

• Que els nodes que reunirien les condicions d’accés semblants a les de node Sagunt
serien L’Eliana i la Plana, lluny de la demanda que es preveu.

• Que realitzar una connexió amb el node Sagunt com a antena d’aquest, implicaria la
instal·lació aèria de xarxes de transport des de l’actual subestació fins a la ubicació que
es determinara per a la nova subestació, travessant en tot cas terme municipal de
Sagunt i per tant un impacte molt major.

• Que s’hauria de justificar (en cas de ser necessària) la modificació puntual del PGOU
en la totalitat dels 13220 m² previstos per a la parcel·la de la subestació, incloent la
previsió a 10 anys vista indicada en la documentació, o bé per a la superfície mínima
requerida per a aquest ús.

Cosa que li trasllade als efectes oportuns.
Respecte de la necessitat efectiva de tota la superfície plantejada, l’enginyer

municipal assenyala respecte d’això el següent:
Examinada la documentació annexa presentada en data 14 d’agost de 2003 amb

número de registre 12881, com a contestació a l’informe de data 12 d’agost de 2003,
s’informa que les necessitats d’ocupació destinades exclusivament a les instal·lacions de
subestació elèctrica, són únicament i tenint en compte l’ampliació prevista de 4.905m²,
quedant la resta de parcel·la sotmesa a declaració d’utilitat pública fins als 13.220 m²
com a zona de seguretat enfront de proximitat de futures edificacions.

Cosa que li trasllade als efectes oportuns.
Consideracions addicionals:
1. Superfície realment afectada.
Enfront de la inicial proposta de l’operadora del sector, que afectava a més de

13.000 m2, s’ha reduït la mateixa a aquella que s’ha justificat com de necessària
ocupació per les instal·lacions i la seua futura ampliació (4.905 m2), així com una franja
addicional de 20 m d’ample, afecta en tot cas amb caràcter exclusiu a l’ús com a
equipament privat.

2. Actuacions procedimentals a realitzar.
Es pretén la implantació de la subestació transformadora sobre un terreny que

està classificat pel PGOU com a sòl urbanitzable residencial.
Aquesta classificació no permet la implantació física de les instal·lacions de

forma reglada i en execució del planejament urbanístic.
Caldrà procedir a la tramitació de la modificació del planejament per a permetre

i emparar aquest ús.
En aqueix sentit cal indicar que els terrenys sobre els quals es pretén la

implantació són confrontants a l’actual SGES-18, suposant en definitiva una ampliació
del dit sistema general per a idèntic ús.

3. Situació legal dels propietaris dels terrenys afectats per la proposta.
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La legislació sectorial reguladora d’aquest tipus d’activitats, la Llei 54/97,
d’Ordenació del sistema elèctric, estableix a favor dels operadors del sector la condició
de beneficiaris de l’expropiació corresponent, a instruir per l’estat.

De fet, consta en l’expedient l’inici de les actuacions administratives realitzades
respecte d’això.

4. Ordenació estructural. Competència autonòmica.
Tal com indica l’arquitecte municipal en el seu informe, l’element que es veu

afectat per la modificació és el SGES 18, de caràcter privat, i que es pretén ampliar.
És un element que segons l’esmentat informe té el caràcter d’equipament privat

amb categoria de xarxa primària o estructural.
Cosa que determina que s’haja d’entendre inclòs entre els extrems de l’art. 17 de

la LRAU i, en conseqüència, que la competència per a decidir definitivament sobre el
tema siga de la Generalitat, que aprovarà la modificació de forma definitiva.

5. Tramitació.
L’art. 55 de la LRAU estableix que 1. El canvi o substitució de determinacions

en els plans i programes exigeix complir el mateix procediment legal previst per a la
seua aprovació.

L’art. 38 de la LRAU, ve a establir respecte d’això:
2. L’òrgan competent de l’administració que promoga o supervise la redacció del Pla,
conclosa aquesta, el sotmetrà simultàniament a:
A) Informació pública per un període mínim d’un mes, anunciada en el «Diari Oficial
de la Generalitat Valenciana» i en un diari no oficial d’àmplia difusió a la localitat.
Durant ella, el projecte diligenciat del Pla, haurà de trobar-se dipositat, per a la seua
consulta pública, a l’ajuntament o ajuntaments afectats pel canvi d’ordenació i, si fa al
cas, en un local de l’administració promotora siti a la capital de província.

 No serà preceptiu reiterar aquest tràmit en un mateix procediment, ni encara que
s’introduïsquen modificacions substancials en el projecte; hi haurà prou que l’òrgan que
atorgue l’aprovació provisional notifique aquesta als interessats personats en les
actuacions.
 B) Informes dels distints departaments i òrgans competents de les administracions
exigits per la legislació reguladora de les seues respectives competències, llevat que ja
s’hagueren aconseguit previs acords interadministratius. Excepte en aquest últim cas,
quan es tracte de plans generals, serà preceptiu l’informe de les conselleries competents
en matèria d’Educació i Sanitat.

La falta d’emissió en el termini d’un mes dels informes o dictàmens no
interromprà la tramitació.

Competència per a l’adopció de l’acord:
De conformitat amb el que disposa l’art. 38 de la Llei 6/94, RAU, així com l’art.

22 de la Llei 7/85, RBRL, la competència per a obrir el període d’informació pública és
del PLE, havent d’adoptar l’acord per MAJORIA ABSOLUTA segons l’art. 47.3 de la
mateixa llei.

Obert el primer torn d’intervencions, el regidor delegat d’Urbanisme, Sr.
FERNÁNDEZ, indica: “Bé, donada l’hora, intentaré ser breu i també voldria demanar
disculpes als regidors de l’oposició si en aquest mes només hem fet una comissió
informativa i alguns temes que tenen moltes consideracions tècniques d’una certa
complexitat, però ací va el meu compromís que quan aquestes coses es puguen estudiar
en el temps suficient, ja que l’experiència dels regidors segurament els ha facilitat
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l’estudi i no crec que hi haja hagut cap problema. Bé, la qüestió que es planteja és la
modificació puntual del Pla General d’Ordenació Urbana en base a una ampliació del
sistema general 18 i, per tant, la seua obertura i informació pública. Bé, en definitiva,
del que es tracta és d’ampliar un sistema general d’equipaments i serveis que està en el
macrosector 4, no recorde ara exactament la parcel·la, però per a tota la gent la
identificarà fàcilment perquè seria la subestació elèctrica d’Iberdrola. És a dir, en el
camí que va des de l’estació cap al polígon Sepes, sabem que hi ha una subestació
elèctrica d’Iberdrola des de fa molts anys. I ara el que es planteja és la instal·lació d’una
altra subestació elèctrica a petició, en concret, de l’empresa Fevasa, que són Forces
Elèctriques de València Societat Anònima, el dia 20 de març de 2003 se sol·licita a
l’Ajuntament la realització dels tràmits oportuns per a la instal·lació d’una subestació de
transformació elèctrica al costat de l’existent. Aqueixa seria, podíem dir, la qüestió. És a
dir, volen posar una subestació elèctrica, la poden posar en base a l’augment de la
demanda elèctrica i el lloc que consideren adequat per a la instal·lació és al costat de
l’altra subestació elèctrica, això implica un canvi de planejament i ha requerit una sèrie
d’estudis per part de l’arquitecte municipal i per part de l’enginyer municipal que,
d’alguna manera, determinen que és el lloc adequat. Totes aquestes raons estan
motivades en l’expedient, moltes són de caràcter, ja dic, tècnics, si de cas després és
necessari que llegim alguna o que l’expliquem, l’explicarem. I, vaja, en definitiva
aqueixa és la qüestió, acceptar la ubicació o proposar com a ubicació per a la subestació
elèctrica una parcel·la situada al costat de la subestació elèctrica actual. Això implica un
canvi perquè seria un equipament privat en una pastilla, que és sòl urbanitzable o sòl no
urbanitzable programat, que és el macrosector 14, i evidentment s’ha de fer aquesta
modificació. En última instància la paraula la tindria la Conselleria perquè evidentment
açò s’hauria de traslladar a la Conselleria i passe a llegir senzillament la proposta que
és: primer, l’obertura d’informació pública en el període mínim d’un mes de la
modificació del Pla General en els temes indicats en la part dispositiva del present
acord, publicar l’acord en el DOGV i en un diari no oficial d’àmplia difusió a la
localitat i, finalment, requerir informe dels serveis d’administratius sectorials així com
donar tràmit d’audiència a les entitats interessades així com als propietaris dels terrenys,
perquè evidentment, encara que la proposta que ha arribat és d’una empresa. El mercat
elèctric, com vostès saben, està liberalitzat i és una qüestió prou evident que ha d’haver-
hi una concurrència pública per a ubicar aquesta subestació elèctrica que té, per dir-ho
d’alguna manera, el vistiplau de l’administració sectorial. En definitiva, com he dit al
principi, no es tracta d’una altra cosa que de fer una modificació del planejament per a
possibilitar la ubicació de la subestació.”

El regidor del grup SP, Sr. GIL, exposa: “Bé, vaja per davant en principi en
aquest expedient la meua felicitació més bella als tècnics d’aquesta casa. Açò no es veu
tots els dies. Informes d’un dia, el 3 de setembre, contestació el 4 de setembre, el dia 12,
el 13 d’agost, és a dir, una velocitat, m’he quedat esbalaït, de veritat. Porte anys ací i cal
felicitar en la tramitació de l’expedient, però papers demanats el 21 i entregats el dia 22
del mateix mes. És a dir, açò, sóc vell al lloc i per descomptat m’ha cridat. El 12 d’agost
un informe i el 13 d’agost el següent, i, bo, això és bo. A veure si estén l’exemple i
l’anem repetint. El 3 de setembre un i el 4 el següent. M’he quedat meravellat, entesos.
Per això dic que felicite la ràpida tramitació que açò ha portat i la traslladen a qui
corresponga. Bé, mirant un poc l’expedient, la requalificació que es vol fer, o sí, la
requalificació del terreny, parla de 13.000 i escaig de metres quadrats, parla de 13.220 la
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parcel·la que es vol requalificar, però la planta de l’energia elèctrica necessitarà 4.905.
Açò porta per indicacions d’indústria unes franges de protecció per a les desviacions
confrontants, però jo agafe la suma dels 4.905 metres i agafe la suma dels 2.500 metres,
que és la franja de protecció pintada en el plànol, i em queden encara lliures 5.815, un
camp de futbol queda lliure. I llavors la pregunta que jo faig fa realment falta tant de
terreny per a muntar una planta de transformació elèctrica que ja està al costat
transformada i l’única cosa que faig és entrar-la en la meua parcel·la per a després
repartir-la en la resta del municipi? És a dir, usant el terreny que usarà la planta usant les
franges de protecció encara queden 5.815 metres sense destinació. A mi em sembla que
és molt de terreny, crec que és una barbaritat, un camp de futbol a part del que s’use per
a la col·locació de la planta transformadora. Li avance que l’anem a votar a favor. Però
les xifres a mi m’han cridat un poc l’atenció que crec que són excessives la quantitat de
terreny que es requalifica. I una xicoteta nota, no sabem si la línia després de
repartiment serà aèria o enterrada, vostè ho sap, Sr. Fernández, les línies de distribució
són enterrades o aèries? Bo, és un dubte que tinc. I, en compte una altra cosa,
l’ampliació del cementeri no sé si estan col·locant al SUNP-6, o siga a la part de dalt del
cementeri, ha aparegut una esplanada de formigó amb molts rotllos per a cable, no sé si
és vinculat a açò o l’ampliació no pot arribar a agafar aqueixa zona que estan fent,
atenció.”

El regidor delegat d’Urbanisme, Sr. FERNÁNDEZ, assenyala: “Bé, jo
m’imagine que la resposta a per què tant de terreny, evidentment d’una banda hi ha una
zona de seguretat i, d’altra banda, totes les empreses que s’ubiquen plantegen una
superfície d’ampliació, és a dir, si la parcel·la d’Iberdrola. Iberdrola, perquè ho sapiem,
té 18.900 m2, ací està plantejant una parcel·la de 13.000 i escaig, ocuparà 4.000 i escaig
ha de deixar una zona de protecció per a la seguretat, sobretot tenint en compte que, de
moment, la zona està plantejada com a residencial, és un tema que haurem de plantejar
pròximament també, la modificació del Pla en aquest sentit llevant-li l’ús residencial, i
ha de deixar una zona de seguretat i una zona per a una possible ampliació. Vostès
observaran com moltes de les indústries que hi ha al nostre municipi ocupen només una
part de la parcel·la, seria el cas per exemple de BOSAL i pràcticament tenen el doble o
el triple de terreny per a una futura ampliació. És una qüestió des del punt de vista de la
planificació, comprensible, normal i jo pense que racional. I ja els traslladaré als tècnics
interessats la seua felicitació. Molt bé, moltes gràcies. I me la faig extensiva a mi
mateix, amic Castelló.”

Per tot això, de conformitat amb el dictamen de la Comissió Informativa
d’Urbanisme, Inversions i Manteniment, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat,
ACORDA:

PRIMER: L’obertura d’informació pública en el període mínim d’un mes de la
modificació del PGOU, en els termes indicats en la part expositiva del present acord.

SEGON: Publicar l’acord en el «Diari Oficial de la Generalitat Valenciana» i en
un diari no oficial d’àmplia difusió a la localitat.

TERCER: Requerir informe dels serveis administratius sectorials, així com
donar tràmit d’audiència a les entitats interessades, així com als propietaris dels
terrenys.
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En aquests moments, es reintegren a la sessió el Sr. Chover, Sr. Borrás, Sr.
García i Sra. Gómez.

16 ESTUDI DE DETALL, PARCEL·LES 5 I 6 DEL POLÍGON E-1 DEL PLA
PARCIAL DE PLATGES D’ALMARDÀ. APROVACIÓ DEFINITIVA. EXP.
46/02

A les 22 hores i 15 minuts l’alcaldessa abandona momentàniament la sessió, i és
substituïda en la presidència pel primer tinent d’alcalde, Sr. Martín.

Posteriorment, a les 22 hores i 30 minuts s’acorda una recessió, i es reprèn la
sessió a les 22 hores i 35 minuts, sota la presidència de l’alcaldessa.

Així mateix es fa constar que durant el debat abandonen momentàniament la
sessió el Sr. Martí, Sr. Castelló i Sr. Estal.

Obert el primer torn d’intervencions, el regidor delegat d’Urbanisme, Sr.
FERNÁNDEZ, diu: “Bé, en aquest cas ens trobem davant d’una situació que presenta
una certa complicació. Saben vostès que tenim una delimitació de domini públic
marítim, el que normalment diem la línia de costa, tenim una línia de costa de l’any 46 i
hi ha hagut una modificació l’any 95, però encara no és una modificació aprovada
definitivament. En qualsevol cas, el simple fet de planejar aquesta línia de costa té una
afectació sobre el planejament, perquè la línia de costa imposa una sèrie de servituds
que per distàncies impedeixen des de la instal·lació d’una tanca a una construcció. I, en
aquest cas, ens trobem al polígon E-1, la zona de Corint, és a dir, la zona de Corint que
dóna al mar on hi ha ja de fet cases construïdes, una sèrie de parcel·les, si no recorde
malament són tres parcel·les, i en concret estem parlant de la 5 i de la 6, que no poden,
diguem-ne, fer tot l’aprofitament perquè la línia de costes està feta. Llavors, els afectats
plantegen que s’ha de redactar, com de fet està contemplat en el Pla General i en el Pla
Parcial, un estudi de detall que comatibilice el que seria la construcció respecte a la línia
de costa. Això ho traslladen a l’Ajuntament, l’Ajuntament li dóna el seu curs, presenta
una línia de detall perquè els drets d’edificació siguen compatibles amb l’interès públic
que suposa la servitud, el respecte a la servitud, de la zona de costa, que en aquest cas, si
el comparem en altres municipis, té una franja, és un dels comentaris que vam fer en la
comissió informativa, que en algunes altres ciutats hi ha encara una franja de costa. Bé,
l’infome de la Conselleria en aquell estudi de detall va ser desfavorable, bo, de la
Conselleria, perdó, de la direcció general de costes que depèn del Ministeri de Medi
Ambient. En qualsevol cas, la proposta que es planteja, perquè això ho permet la llei, és
veure de quina manera podem compatibilitzar un tractament homogeni de la façana
marítima, perquè de fet estem parlant de parcel·les que ja hi ha construïdes i altres que
estan sense construir. Açò fa un plantejament que siga compatible respecte a la línia de
costes i que al mateix temps permeta una construcció homogènia per als propietaris que
hem vist lesionats els seus drets. En qualsevol cas, com he dit en el cas anterior, i en la
major part dels casos que estem veient, aquest estudi de detall ha de ser dictaminat per
l’administració sectorial i en qualsevol cas nosaltres hem de sotmetre, com no pot ser
d’una altra manera, el nostre planejament al que determina l’administració sectorial, en
aquest cas al Ministeri de Medi Ambient en la Direcció General de Costes. Moltes
gràcies.”

El regidor del grup SP, Sr. GIL, diu: “Vegem, comptaràs amb el vot favorable de
Segregació del Port perquè açò és una passada el que els ha ocorregut als propietaris
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d’aquestes parcel·les amb el transcurs del temps. Però la veritat és que estem molent
aigua perquè tots els nostres papers s’estavellaran contra l’informe desfavorable de
Costes, de la Conselleria d’Obres Públiques. Però, no obstant això, hem de complir un
requisit, que no ha anomenat, i és que perquè açò, l’estudi de detall, prenga camí ha de
ser aprovat en el Ple o no es mou el document. Què hem fet des de l’Ajuntament? Bo,
un poc llevar-nos les puces de damunt, nosaltres, els qui tractem aquest assumpte, molt
bé, però dependrà del que diga Costes i al cap i a la fi l’única cosa que ens fiquem
nosaltres és a dibuixar un poc la façana marítima que és el que has dit. Quina conclusió
trac d’açò? Bo, la indefensió dels propietaris de les parcel·les està garantida. Què podria
tocar-se per l’Ajuntament? Potser una reunió a alt nivell perquè açò és greu, açò i que al
Port tinguem la línia marítima terrestre per dins de la ciutat del Port, per l’avinguda del
Mediterrani. Que 20 metres de les cases havien de tirar-se, però allí no hi haurà nassos
per a tirar-les, clar, perquè està consolidada la població molts anys. Crec que estem un
poc, això, complint potser amb aquest Ple el que s’establisca l’obligació d’aprovar-lo en
aquest Ple, i enviar-se, si no, no se li donaria curs, independentment que estiga en aquest
moment denegat per la Direcció de Costes. Tant de bo, tinga sort el propietari perquè ho
té ben complicat.”

El regidor del grup PP, Sr. CASTELLÓ, exposa: “Abans ja ho he comentat amb
el delegat. Bo, m’agradaria dir dues coses, prèviament si em permet l’alcalde accidental.
Una, que no em sembla adequat aquesta forma de seguir el Ple amb uns menjant-se un
bocata per allí, li ho dius a Glòria quan acabe, perquè em sembla que el normal és tallar
el Ple durant mitja horeta, se sopar, a les nou i mitja, a les deu, a les deu i mitja, a l’hora
que siga, i després es prossegueix perquè ja han parlat els veïns i per tant no crec que
aquesta siga una forma adequada de seguir el Ple. En segon lloc, contestant encara que
siga eixir-me del tema al que ha dit Quico en l’anterior punt, que fa ja una hora i mitja
d’ell, sobre que ens centrem en el fons dels temes i que no ens n’anem per les branques i
tal i qual. Mira, nosaltres tenim una oportunitat al mes de parlar dels temes que vénen al
Ple i entendràs que per la nostra part tinguem llibertat para en el nostre temps que tenim
per a usar de la paraula, usar els arguments que entenguem convenients i que
sincerament no crec que corresponga ni tan tan sols aconsellar en aqueix sentit. Jo no et
diré en l’última moció que ve al Ple, que per a què portes mocions d’aqueixes que si els
segells estan en castellà o estan en valencià perquè em sembla perfectament lícit que ho
porteu siga més o menys important, interesse més o menys a la gent, perquè esteu ací
com a partit polític i teniu opinions polítiques i les manifesteu, i nosaltres fem el mateix.
I em sembla que no he dit cap barbaritat, ni he faltat a ningú ni tal, sinó que simplement
estic recordant actituds a més de fixar la meua postura, o, perdó, la postura del meu
grup. Ja t’he comentat anteriorment respecte al tema aquest, que si fem només una
comissió informativa difícilment podrem salvar assumptes en què hi haja problemes
tècnics perquè ací no estan els tècnics i has de respondre tu. Amb la qual cosa si saps la
resposta tècnica, perfecte, però si no saps la resposta tècnica ens quedem sense Elvis. I
ha comentat Marcel·lí que el vertader escull no estarà a l’Ajuntament sinó que estarà en
Costes, però que també sembla que l’estudi de detall és l’única eixida que tenim perquè
Costes torne a veure l’expedient. Nosaltres, si no la deixa sobre la taula, qüestió que et
demanem per les qüestions que et comentarem, no votem a favor i ja està, no tenim
major inconvenient. Ara ens agradaria que tingueres aqueix gest ja que hi haurà un Ple
extraordinari segons Alfons el dia en la Comissió d’Hisenda, es pot portar, fer una
comissió extraordinària i portar-lo posteriorment. Per què? Bo, mira, no entenc per què
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si tota la façana que ens queda per regularitzar en el LE1 consta de la parcel·la 2, 3, 4, 5,
6 i 7, només afecta aquest estudi de detall les parcel·les 5 i 6, màximament quan es diu
en l’informe d’Ángel, crec que és: encara que abraça la totalitat de l’illa com és efectiu,
el seu fi persegueix justificar la construcció d’un habitatge unifamiliar a la parcel·la 5.
És a dir, que nosaltres estiguem intentant justificar la construcció només d’una parcel·la,
només d’una casa, quan tenim el problemàs que deia Marcel·lí de la façana marítima
terrestre, crec, crec que efectivament caldrà agafar la façana i veure de quina forma es
pot resoldre la 2, la 3, la 4, la 5, la 6 i la 7, no perquè ens la porte el de la 5 amb l’estudi
de detall fet, farem nosaltres un estudi de detall que proposem a Costes des de
l’Ajuntament i que resolga de veritat la façana marítima i no el problema que té una
senyora en una parcel·la. Per què? Molt senzill, per això d’urbanisme a la carta que deia
Marcel·lí. Aqueixa parcel·la que té aqueixa delimitació de la línia marítima terrestre i
que té 20 metres de servitud o la 7, o la 6 que encara els afecta prou més, tenen un preu
de mercat, avui tenen un preu de mercat. Primeríssima línia de platja que no es pot
construir, preu X. Si a partir d’aqueix estudi de detall una persona que ha comprat a
preu X una parcel·la que no es pot construir, resulta que ara va i pot construir,
multiplicarà automàticament, gràcies a nosaltres que hem fet un estudi de detall per a
modificar una parcel·la, o dues parcel·les en  aquest cas, duplicarà, a quintuplicar o a
multiplicar per 10 el preu d’una parcel·la que va comprar que no es podia construir. A
més, succeeix una altra cosa, resulta que tenim recorreguda aqueixa línia marítima
terrestre és l’Ajuntament, en quina forma en nosaltres modificar el nostre plantejament
inicial de línia marítima terrestre i no ratificar-nos en la que vam proposar al seu dia a la
demarcació territorial de Costes, podrà influir o no en el recurs que tenim presentat,
perquè igual per fer una modificació en açò ens estem carregant la postura que va
adoptar l’Ajuntament per a tota la línia marítima terrestre en tot el terme, i em sembla
que no seria adequat tampoc, no ho sé, m’agradaria preguntar-li-ho al tècnic. Clar, la
proposta al Ple de la corporació, què diu? Està molt ben redactada. L’aprovació de
l’estudi de detall de les parcel·les tal, tal, tal, i en el punt segon diu: l’aprovació del dit
instrument de planejament ha d’entendre’s limitada a aspectes merament urbanístics. Tu
no pots canviar la línia de Costes. Detallament urbanístic homogeni del conjunt del
conjunt de la façana marítima, mira, no, no, correspon al que diu el punt primer, a
l’aprovació de l’estudi de detall de les parcel·les 5 i 6 per a poder edificar a les
parcel·les 5 i 6. En les quals hi ha gent que no està d’acord en el propi estudi de detall i
que han fet al·legacions. En les quals, Costes ha dit que no, que no mourà la línia de
Costes. Així que dir que el tractament urbanístic homogeni del conjunt de la façana
marítima no té res a veure amb l’expedient que s’ha portat ací. A més hi ha una altra
qüestió que m’agradaria que s’aclarira i que no s’esmenta en tot l’expedient des que
arriba a l’Ajuntament. Parla efectivament, com ja es va dir en la comissió, i has
comentat tu i ha dit Marcel·lí, que si no fem l’estudi de detall ni el van a mirar, molt bé,
fem l’estudi de detall de tot, general de tot de veritat i no sols d’una o de dues parcel·les,
però diu una altra cosa que no s’ha comentat en cap punt. Diu: no és possible accedir a
la petició de la sol·licitant per tal com l’estudi de detall presentat com a document
urbanístic i necessari per a poder acollir-se a l’única via possible de la vigent llei de
costes, contempla per a poder portar a terme edificacions i llindes en parcel·les
afectades per la servitud de protecció del domini públic marítim terrestre, no pot ser
admesa a tràmit per a la seua aprovació per pretendre una ordenació urbanística que al
marge d’altres consideracions, a la de la línia marítima terrestre i a la servitud dels 20
metres, intenta homologar construccions exemptes específicament prohibides en la
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disposició transitòria tercera a la llei de Costes, i considera a si mateix que no compleix
els apartats A, B, C, E i F. No sabem res d’això, no se’ns ha comentat res d’això en la
Comissió d’Urbanisme que vam tenir. Si haguérem tingut una segona, jo us conte açò i
diu: no, home, no, açò és una bestiesa perquè açò és tal, tal, tal, ah, entesos, s’ha acabat.
Però, clar, aquest punt no s’ha comentat en cap paràgraf de l’expedient, per cap costat es
diu. En canvi sí que està fet des de Costes, des de la COPUT i també des de la Direcció
General de Costes a Madrid, que es diu exactament el mateix. S’observa que no es
compleix els requisits necessaris per a aplicar l’excepcionalitat contemplada de la
disposició transitòria tercera, etc., etc., etc. Per tant, ve ratificat tot el que t’estic dient a
més, pel que diu l’arquitecte Juan Flors, el cap dels serveis tècnics diu: com a
aclariment a l’estudi de detall (en negreta), regularitzar aqueixa línia només per a les
parcel·les 5 i 6 prenent com a referència el porxe de la parcel·la 4, aqueix és l’objecte.
Les construccions existents a les parcel·les 2 i 3 queden fora d’aquesta façana marítima.
Home, anem a resoldre-ho tot, serem un poc més generals en el tractament de tota la
façana marítima si es pot, si es pot, si no es pot, bo, salvarem la 5 i 6. Però veurem
quines implicacions té també amb el recurs que té plantejat l’Ajuntament, què passa la
disposició addicional aqueixa que posa? I en qualsevol cas que s’estudie la possibilitat
de resoldre en el seu conjunt la façana marítima terrestre i no sols d’aqueixes dues
parcel·les que podria ser, si altres grups estigueren a l’oposició, un curs més
d’urbanisme a la carta com són els tres punts que vénen al Ple, que són tres
modificacions de Pla General per a tres qüestions concretes, per a una empresa que vol
fer una subestació, per a unes empreses que tenen restes arqueològiques i per a dos
xalets que volen canviar la línia marítima terrestre. A veure si tenim menys urbanisme a
la carta a la següent i ens portes algun PAI, Quico, que estem expectants per veure el
primer PAI d’aquest equip de govern.”

El regidor delegat d’Urbanisme, Sr. FERNÁNDEZ, diu: “Bé, jo crec que el Sr.
Castelló ha exposat arguments raonables que hauríem de valorar i el que demanaré ara
és una recessió per a intercanviar una sèrie d’opinions sobre el tema i valorar-lo i, per
tant, li demane a la presidència que fem una recessió de 10 minuts. Però jo demane una
recessió perquè ho comentem i després.”

Després de la recessió, el regidor delegat d’Urbanisme, Sr. FERNÁNDEZ,
manifesta: “I de comprovar que no hi ha una qüestió peremptòria que s’acabe un
termini, hem decidit que la proposta seria que es quedara el tema sobre la taula i el
portaríem en el Ple que segurament es convocarà de caràcter extraordinari per a altres
qüestions i entre altres aquesta, al mes d’octubre.”

Durant el debat, el ponent proposa que l’assumpte quede sobre la taula. Sotmesa
la proposta a votació, el Ple de l’Ajuntament, per 21 vots a favor de PSOE, EU, Bloc,
PP, SP i SCP i 3 abstencions del Sr. Castelló, Sr. Martí i Sr. Estal (en aplicació de l’art.
100.1 del ROF), ACORDA:

Deixar l’assumpte sobre la taula.

En aquests moments es reintegren a la sessió el Sr. Martí, Sr. Castelló i Sr. Estal.

17 CANVI TITULARITAT PER TRASPÀS PARADA VENDA NÚM. 16
MERCAT SAGUNT-PORT. EXP. 87/03
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El Ple corporatiu municipal, en la sessió que tingué lloc el dia 7 de maig de
1996, va acordar aprovar el Plec de Condicions Jurídiques i Economicoadministratives
a regir en l’adjudicació del concurs obert per a l’explotació del Mercat Municipal de
Sagunt-Port.

El mateix òrgan, en la sessió ordinària que tingué lloc el dia 8 de juliol de 1996,
va acordar adjudicar la parada de venda núm. 16, del Mercat Municipal de Sagunt-Port,
al Sr. JOSÉ MANUEL CASTELLAR DEVIS.

El Sr. CASTELLAR ha presentat tota la documentació requerida per a procedir a
aquest canvi a favor del seu fill, incloent la valoració de la parada en qüestió.

S’ha produït una modificació en l’Ordenança Municipal de Mercats, aprovada
pel Ple de l’Ajuntament, en la sessió que tingué lloc el dia 31 de juliol de 1997, que
afecta al traspàs de les parades del Mercat.

En aquesta modificació de l’Ordenança es concreta en un 10 per 100 del preu del
traspàs la quantitat que el transmetent haurà d’ingressar a la Tresoreria Municipal, en
concepte de participació de l’Ajuntament en la plusvàlua de la parada concedida.

En aquest document, “Disposició Addicional”, s’estableix que no es meritarà
cap quantitat en el supòsit de traspàs de pares a fills o entre esposos, en el supòsit de
separació legal.

Segons informe de la tècnica assessora de Comerç, s’informa favorablement el
canvi de titularitat sol·licitat, sempre que el cedent no tinga pendents dèbits a la Hisenda
Municipal en concepte de cànon de la concessió o taxes per prestació de serveis de
mercat.

Emès informe pel recaptador municipal, no hi ha dèbits pendents de pagament
pel cedent.

Segons es reflecteix en la Llei Reguladora de les Bases del Règim Local, article
4.1.a) i Text Refós de 1986, article 55, les corporacions locals estan dotades de potestat
originària als efectes de dictar disposicions de caràcter general, havent dictat respecte
d’això l’Ordenança de Mercats per aquest Ajuntament, establint en el seu article 25.1r
que podrà traspassar-se el dret d’ocupació de les parades quan l’Ajuntament l’autoritze
conforme els seus requisits i amb petició instada de l’adjudicatari.

És competència del Ple de l’Ajuntament la contractació de serveis la duració de
la qual excedisca d’un any o exigisca crèdits superiors als consignats en el Pressupost
anual de l’entitat, així com l’aprovació dels Plecs de Condicions Generals, art. 50.22)
ROF RJEL, i 23.c) del RDL 781/86, de 18 d’abril.

És competència de les comissions informatives l’estudi, informe o consulta dels
assumptes que hagen de ser sotmesos a la decisió del Ple i de la Comissió de Govern
quant aquesta actue amb competències delegades pel Ple – art. 123 ROFRJEL.

Per tot això, de conformitat amb el dictamen de la Comissió Informativa
Especial de Comptes i Serveis Econòmics, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat,
ACORDA:

PRIMER: Aprovar el canvi de titularitat, per traspàs, de la parada de venda núm.
16 del Mercat Municipal de Sagunt-Port, passant a ser el nou titular el seu fill Sr. IVÁN
CASTELLAR PEÑA.

SEGON: Requerir a l’adjudicatari perquè en el termini de 25 dies, comptats a
partir de l’endemà de la recepció de la notificació del present acord, justifique
documentalment haver ingressat en Tresoreria Municipal la quantitat de 34,22 €, en
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concepte de garantia definitiva, havent de concórrer en el mateix termini a formalitzar el
corresponent contracte administratiu.

TERCER: Tornar al Sr. JOSÉ MANUEL CASTELLAR DEVIS la garantia
definitiva constituïda, per import de 34,22 €, segons carta de pagament núm.
200200005526, de data 28-02-2002, una vegada s’haja formalitzat la garantia definitiva
i el contracte per part del cessionari.

QUART: Tornar així mateix al Sr. CASTELLAR DEVIS la garantia provisional
constituïda per raó del contracte, per import de 16,83 €, segons carta de pagament núm.
200100046400, de data 27-11-2001.

CINQUÈ: La concessió s’atorga per un període de vigència de 33 anys, comptats
a partir de la notificació de l’acord d’adjudicació, i pel temps que resta per a finalitzar la
vigència de la concessió en les restants parades de venda, excepte denúncia del
contracte per alguna de les parts amb dos mesos d’antelació. L’abonament de l’import
contracte es realitzarà durant un període de 18 anys, termini previst d’amortització de
les parades.

SISÈ: Facultar l’alcaldessa-presidenta per a la subscripció de l’oportú contracte
administratiu.

18 SOL·LICITUD SUBVENCIÓ I COMPROMÍS ECONÒMIC D’OBRES A
INCLOURE EN EL PLA PROVINCIAL D’OBRES I SERVEIS, ANY 2004
(PPOS 2004). EXP. 26/03

Donat compte de les directrius per a l’elaboració i gestió de Plans Provincials
d’Obres i Serveis 2004, en les quals es contenen la delegació als municipis de la
província, de la contractació de les obres, amb l’obligació que, pels ajuntaments es faça
constar expressament l’acceptació d’aquesta delegació.

Vista la circular remesa per la Diputació Provincial de data 4 d’agost de 2003,
on es contenen les instruccions per a la inclusió d’obres en el Pla Provincial d’Obres i
Serveis per a l’any 2004, i donat que per aquest Ajuntament es vol portar a terme la
construcció de la “Casa de la Joventut” per a donar cabuda a distintes iniciatives socials
i culturals necessàries per a la població.

Vista la quantitat a subvencionar per la Diputació per a aquest exercici que
ascendeix a una quantitat de 203.808’73 euros i que comporta una aportació municipal
de 305.713’11 euros i de conformitat amb l’esmentada Instrucció, que requereix
ratificació de la sol·licitud mitjançant acord de Ple de la corporació.

És competència de les comissions informatives l’estudi, informe o consulta dels
assumptes que hagen de ser sotmesos a la decisió del Ple i de la Comissió de Govern
quan aquesta actue amb competències delegades pel Ple –art. 123 ROFRJEL.

Obert el primer torn d’intervencions, el portaveu del grup EU, Sr. MARTÍN,
indica: “Bé, per a fer un poquet de, o explicar un poc el plantejament d’aquesta inversió,
des de l’equip de govern, sobretot vist l’equipament que ara per ara al nostre municipi hi
ha respecte al que és el sector de joves, tenim una Casa de la Joventut, una Casa de la
Joventut històrica ací al nucli, al carrer Albalat. És una casa que, bo, necessita certes
remodelacions, però érem conscients que aquest tipus d’equipament específic per les
demandes que hi ha, sobretot de diferents col·lectius juvenils, és necessari completar-lo
amb una altra casa al nucli del Port. Per tant, aquest equip de govern és conscient que en
certa manera hem tingut desatès aquest col·lectiu durant molt de temps, amb aquesta
proposta que presentaré ara tancaríem, diguem-ne, els equipaments específics dedicats a
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la joventut, pensem que amb aquests equipaments cobriríem una etapa. Evidentment
seria necessària i creiem que necessari, però no és el tema d’avui, una forta inversió pel
que fa a la modernització i l’adequació en diferents aspectes de l’actual Casa de la
Joventut, però, per tant, hem assumit el compromís de dedicar el Pla Provincial d’Obres
i Serveis a la creació d’una Casa de la Joventut al nucli del Port. Llig la proposta al Ple:
Sol·licitud, subvenció i compromís econòmic d’obres a incloure en el Pla Provincial
d’Obres i Serveis any 2004.

Donat compte de les directrius per a l’elaboració i gestió de Plans Provincials
d’Obres i Serveis, en les quals es contenen la delegació als municipis de la província, de
la contractació de les obres, amb l’obligació que pels ajuntaments es faça constar
expressament l’acceptació d’aquesta delegació.

Vista la circular remesa per la Diputació Provincial de data 4 d’agost de 2003,
on es contenen les instruccions per a la inclusió d’obres en el Pla Provincial d’Obres i
Serveis per a l’any 2004, i atès que per aquest Ajuntament es vol portar a terme la
construcció de la ‘Casa de la Joventut’, per a donar cabuda a distintes iniciatives socials
i culturals necessàries per a la població.

Vista la quantitat a subvencionar per la Diputació per a aquest exercici que
ascendeix a una quantitat de 203.808’73 euros i que comporta una aportació municipal
de 305.713’11 euros i de conformitat amb l’esmentada instrucció, que requereix
ratificació de la sol·licitud mitjançant acord de Ple de la corporació.

És competència de les comissions informatives l’estudi, informe o consulta dels
assumptes que hagen de ser sotmesos a la decisió del Ple i de la Comissió de Govern
quant aquesta actue amb competències delegades pel Ple –art. 123-, en conseqüència i
de conformitat amb el dictamen favorable de la comissió especial de comptes i serveis
es proposa al Ple de la corporació que adopte acord del següent tenor literal:

PRIMER: Sol·licitar la inclusió en el Pla Provincial d’Obres i Serveis de l’any
2004 i adquirir el compromís econòmic d’afrontar el pagament de la part de
finançament que correspon a l’Ajuntament, de la següent obra i segons el següent
desglossament:

En la construcció, en la població municipal ja ho he comentat, la despesa total
seria 509.521,84 €.

SEGON: Fer constar la disponibilitat de terrenys i cabal d’aigua necessaris per a
portar a terme les obres.

TERCER: Acceptar la delegació en aquest municipi de la contractació de les
obres esmentades.

QUART: Autoritzar la redacció del projecte, redactat per a l’adjudicació i
execució de les obres, ampliant i concretant els aspectes descrits en la memòria tècnica
subscrita per l’arquitecta municipal, en compliment de la normativa legal que controla i
empara els actes d’edificació.

CINQUÈ: Comprometre’s a l’exacte compliment de les directrius que
s’esmenten, en el procés d’execució de les obres.”

El regidor del grup SP, Sr. GOIG, assenyala: “Bé, hem sol·licitat el torn de
paraula per a expressar que votarem, per descomptat, a favor d’aquesta proposta. I no
sols per a açò, volem felicitar des de Segregació del Port l’equip de govern per aquesta
iniciativa que jo crec que s’ha portat a terme amb promptitud, i que presenta un projecte
efectivament necessari, més que necessari, jo crec que acaba o és el primer pas per a
acabar amb una greu discriminació que sofria la joventut del Port fins ara, i per a
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nosaltres és un pas important. És un pas molt important, però sempre estem parlant d’un
primer pas. De totes maneres, sí que volguérem reiterar d’alguna manera el nostre
compromís i mostrar voluntat a l’equip de govern perquè compten amb Segregació del
Port en aquest tema, no sols per a donar el vot positiu i el vot a favor, sinó per a
qualsevol tipus de treball, qualsevol tipus de suggeriment, estem a la disposició sencera
de l’equip de govern. Sí que volia que, per favor, quan es poguera i quan estiguera més
avançat el projecte, se’ns tinguera puntualment informats de, per exemple, les sales
d’assaig com es dividiran, com es repartiran entre els grups. Volguérem saber també de
quin personal comptarà, o disposarà, o d’alguna forma serà necessari per a portar a
terme aquesta Casa de la Joventut. I simplement una vegada més reiterar que estem a la
sencera disposició de l’equip de govern en alternatives d’aquest tipus, que sempre
beneficien, pense jo, la ciutadania i en concret el nucli del Port. Gràcies.”

El portaveu del grup PP, Sr. BORRÁS, manifesta: “Bona nit novament, sí,
nosaltres som partidaris de recolzar una Casa de Joventut al Port i així ho expressàvem i
ho portàvem clarament en el nostre programa electoral, però diferim en dues coses
importants. Una, la ubicació, i l’altra, entenem que en aquests moments el Patronat
Municipal d’Esports necessita reparar una de les seues instal·lacions i que el Pla
Provincial d’Obres i Serveis és el medi adequat a fi de traure’l més barat. Per tal com no
va prosperar en el PIE (en el Pla d’Instal·lacions Esportives) algunes de les coses.
Assenyalar-los també que en el Pla General d’Ordenació Urbana, en aqueixos
dotacionals, en un es contempla el Centre de Salut, raó per la qual no veiem adequat que
s’ubique allí, atès que el Centre de Salut al llarg de tot el dia té afluència de ciutadans i
que normalment es desplacen alguns caminant, però altres, la immensa majoria, en
vehicles. I l’altra parcel·la annexa a aquesta separada per la diagonal, en el Pla General
d’Ordenació Urbana, figura també com a educacional. Amb la qual cosa,
necessàriament, entenc que s’ha de desafectar abans. Raons per les quals nosaltres
recolzem i proposem, sí, que una Casa de Joventut, encara que prioritàriament ha de ser
la inversió de cara a afavorir al Patronat Municipal d’Esports en el que he dit
anteriorment, i amb temps el lloc idoni no tinguen cap dubte, i per les condicions que
reuneix l’edifici el solar i el solar confrontant és la Casa de Noguera. La Casa de
Noguera precisament dóna la casualitat que des de fa més de 20 anys, els grups de rock
del Port normalment assagen allí, sempre han tingut facilitats tant amb l’anterior
propietari com amb l’actual, a la nau que hi ha annexa a l’edifici de la Casa Noguera i
les següents que integren l’edifici, com així a la zona dels patis i forns que perfectament
permet una distribució semblant al projecte ací grafiat. Fins i tot la nau és moltíssim
major, i a la nau permet guanyar espai en altura també, amb la qual cosa es duplicaria la
capacitat perfectament per a allotjar els grups de rock. És una cosa que conec prou bé,
perquè en la meua família, els meus fills els ha donat per la música i a més en aqueixes
matèries, dos d’ells estan dedicats de ple a açò, i crec que convindria, convindria
escoltar els joves un poc. Ja sé que la pressa d’açò, almenys, amb la qual ens l’han
portat a nosaltres, no ha permès que ens posem d’acord en una comissió extraordinària,
que és lamentable, però, en fi, també que el Pla Provincial d’Obres i Serveis,
normalment quan es convoca és precipitat entre preparar una memòria valorada i algun
pla. Però crec, crec que un any podria esperar-se i seria preferible l’adquisició d’aqueix
edifici. De fet, de fet el que proposem ja l’equip de govern passat ja el portàvem, inclòs
per part dels tres grups, i en el programa electoral, nosaltres per descomptat que el
portàvem i entenc que la resta de diners s’ha de dedicar al Patronat Municipal d’Esports,
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donades les dificultats que han eixit amb el tancament de la piscina i la necessària
intervenció en part del Fornàs, llevat que també es decidisca tancar. I aqueixa decisió la
tenen vostès.”

El portaveu del grup EU, Sr. MARTÍN, diu: “Bé, escoltant el Sr. Borrás un entén
per què sempre porten la Casa de la Joventut en el seu programa, no? Perquè és un tema
que van posposant, van posposant i van posposant. Nosaltres la primera cosa que vam
plantejar era, bo, la primera cosa que m’agradaria aclarir és que una Casa de la Joventut
no únicament solucionarà el problema dels assajos, el problema dels assajos és un
problema més de les necessitats d’un espai propi que tenen els joves. Nosaltres quan ens
vam plantejar el Pla Provincial, el Pla Provincial sap que té un límit màxim d’inversió,
tant per part de l’Ajuntament com per part de l’aportació de la Diputació Provincial. I,
clar, hi ha equipaments que sí que és cert que serien urgents i que serien necessaris però
que no caven en aqueixa inversió. Amb la qual cosa, a més d’això, nosaltres sí que
tenim una prioritat, per a nosaltres el Pla Provincial durant molts anys s’ha dedicat a
l’equipament esportiu, i una de les voluntats d’aquest equip de govern és que els joves i
els equipaments socials tinguen la seua cabuda en el Pla Provincial. Respecte al que
vostè plantejava, plantejava el problema de la ubicació. Per a nosaltres la ubicació
pensem que és la perfecta, és un lloc cèntric, per aqueix motiu vostès van elegir la nova
ubicació del Centre de Salut, amb la qual cosa pensem que és un lloc molt apropiat. I al
mateix temps, pensem que els usos o els fluixos de personal no són els mateixos els que
té el Centre de Salut que els té una Casa de la Joventut. El Centre de Salut té un horari i
la Casa de la Joventut, per la pròpia idiosincràsia dels usuaris és diferent, no? Per tant,
nosaltres pensem que aqueixa ubicació és perfecta perquè estem plantejant que aqueixa
Casa de la Joventut cobrisca el nucli, igual que la Casa de la Joventut de Sagunt, perquè
cobreix aqueix recurs específic. Respecte al dotacional, des de l’equip d’urbanisme es
porta ja treballant uns dies, s’ha comentat amb el regidor d’Ensenyament la possibilitat
o la necessitat en un futur d’aqueix sòl com a escolar i s’ha desestimat, perquè realment
no serà la destinació, no hi ha previsions que es vaja a destinar com a ús escolar. I res
més, simplement nosaltres pensem que, jo crec que ací s’ha parlat molt d’aquest equip
de govern, del que fa, del que deixa de fer, del seu programa, jo crec que avui és un, bo,
també aprofite per a agrair les paraules del portaveu en aquest cas de SP. Però sí que és
una qüestió que nosaltres portàvem en el nostre programa, que crèiem fonamental, i per
a nosaltres és la satisfacció, la satisfacció, bo, serà quan ens el concedisquen, però és
una satisfacció poder sol·licitar aquesta subvenció i dedicar-la a aquest tema. Res més,
moltes gràcies.”

El regidor del grup SP, Sr. GOIG, indica: “Bé, nosaltres hem dit que prestaríem
suport a aquesta iniciativa, i prestarem suport des d’aquest mateix moment, perquè no
comprenc en absolut la postura del Grup Popular en relació amb aquesta Casa de la
Joventut. La Casa de la Joventut és un tema, jo crec, prioritari per sagnant. És a dir, ací
es parla amb la boca molt gran dels joves, els joves necessiten açò, ara tenim una ocasió
que, bo, ens la pinten calba, mai millor dit, per a poder abordar un problema que és
endèmic del nucli del Port. El nucli del Port, Sr. Borrás, tots coneixem el seu fill Silver,
que és un guitarrista excepcional, i que ell li podrà dir que al nucli del Port hi ha ara
mateix un muntó de grups musicals que no tenen assajos, però és que la Casa de la
Joventut va molt més lluny, va molt més lluny d’aquests. La proposta a mi em sembla
que és molt més que acceptable. Les coses crec que per electoralisme no cal rebutjar-les
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i pensem que al pa, pa i al vi, vi. Pensem que aqueixa proposta és una proposta que està
ben pensada, ben realitzada, ben portada a terme, que s’adapta perfectament a les
necessitats d’un nombre de persones molt importants del Port, d’una gran i àmplia
majoria de joves del Port i no entenem aquesta posició. Lamentem, jo sincerament
lamente la posició del PP en aquest aspecte. Tornem a ratificar-nos en el mateix.
Nosaltres, açò també ho teníem en el programa des de l’any 99 i jo pense que quan es té
una oportunitat així, cal aprofitar-la i més quan acaba amb una situació que és
francament discriminatòria per als joves del Port que, fins ara, han estat passant la mà
per la paret, havent de desplaçar fent grans recorreguts, perquè la Casa Noguera no cal
enganyar-se, era una iniciativa privada per on es pagaven uns preus moltes vegades
abusius, sense cap tipus d’assegurança, estem parlant de coses que coneixem, sense cap
tipus d’assegurança, on s’entrava a robar, on es perdien instruments. Llavors nosaltres
volem reiterar el nostre suport, i una vegada més les felicitacions a l’equip de govern.”

El portaveu del grup PP, Sr. BORRÁS, assenyala: “Sr. Martín, en les nostres
prioritats també passa per atendre la joventut. Per tant, no entenc el que ha dit, el mateix
que el Sr. Goig. La Casa Noguera està construïda, la nau està construïda, els terrenys
estan, més facilitat per a aparcar allí en cap lloc, amb terrenys annexos totalment lliures.
Mentre que açò altre s’ha d’aprovar pel Pla Provincial a la Diputació que porta un
temps, s’ha de canviar el dotacional, en una zona totalment saturada del Port, que serà
difícilment poder aparcar. S’ha de fer encara el projecte i, el que és més greu, s’ha de
construir encara, Sr. Goig. Jo crec que hi ha una enorme diferència en una predisposició
de propietari que ve durant anys ja insistint-nos i que estàvem pràcticament d’acord, i
que seria simplement reprendre les converses, igual que el de Bancaixa, i problema
resolt. Així que fixe’s la diferència que hi ha de tractament, fixe’s la diferència de
tractament, amb una particularitat, recuperem l’edifici històric del Port de Sagunt. Amb
aqueixa particularitat, que pocs ací presents saben el que és i el que ha representat la
Casa de Noguera al Port de Sagunt. Així que, senyors, Sr. Martín, de tenir-lo fet a
haver-lo de fer canvia una enorme diferència. En aqueixa zona per desgràcia està
saturada. Així que vostès veuran, nosaltres volem una Casa de la Joventut, més ràpid no
pot ser, però també volem atendre les necessitats que han sorgit, que cal atendre que hi
ha una piscina tancada, hi ha una piscina tancada, i que sabem les necessitats que hi ha
d’això. No sols pels joves que vulguen practicar esport sinó precisament pels majors
que compleixen un gran paper avui en dia la piscina. Res més i moltes gràcies.”

El portaveu del grup EU, Sr. MARTÍN, manifesta: “Bé, en primer lloc, Sr. Goig,
que no el veig, però sí que m’agradaria contestar-li, estarem oberts a la màxima
col·laboració per part del seu grup i els grups que vulguen sumar-se a l’elaboració del
projecte i el disseny d’aquesta Casa de la Joventut. Bé, respecte al que comentava el Sr.
Borrás respecte a la Casa de Noguera, jo la veritat és que no l’entenc, si era tan fàcil per
què no el va fer. Era una qüestió, jo crec que, rapidíssima. Ah, a vegades els pactes
sembla que a un no li deixen fer el que vol. Bé, ja, ja, ja, vaig de compte. Bé, bé, és un
tema de coherència, és un tema de coherència. Bé, jo, la veritat és que amb aquest
plantejament nosaltres sí que pensem que és el lloc idoni, és un lloc cèntric. Jo, si el Sr.
Borrás o qualsevol altre membre del Grup Popular demà ve amb el propietari de la Casa
de Noguera, i per 80 milions adequada ens la cedeixen a l’Ajuntament, estaríem
encantats a canviar aquest projecte per aqueix, entesos? Però de moment jo crec que és
una, no és que nosaltres ja hem fet la gestió, nosaltres hem optat, no és que vostès vénen
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ací, no, no, vostès vénen ací durant sis anys, no han fet absolutament res, el porten en el
seu programa. Respecte al tema de la Casa de la Joventut res, res, res, cero patatero,
com diria algun amic seu, cero patatero. Vostès no han fet res, arriben ací, presentem
una proposta en el Pla Provincial a menys de 100 dies d’estar governant i a vostès se’ls
ocorre la Casa de Noguera perquè és millor, és històrica, és tal. Doncs miren, nosaltres
hem optat per anar al Pla Provincial amb una nova ubicació, que serà davant del Centre
de Salut, un edifici cèntric i que pensem que és el més adequat, entesos? Moltes
gràcies.”

Per tot això, de conformitat amb el dictamen de la Comissió Informativa
Especial de Comptes i Serveis Econòmics, el Ple de l’Ajuntament, per 17 vots a favor
del PSOE, EU, Bloc, SP i SCP, i 7 abstencions del PP, ACORDA:

PRIMER: Sol·licitar la inclusió en el Pla Provincial d’Obres i Serveis any 2004 i
adquirir el compromís econòmic d’afrontar el pagament de la part de finançament que
correspon a l’Ajuntament, de la següent obra i segons el següent desglossament:

  Subvenció     Ajuntament           Total
Construcció Casa de la
Joventut................................               203.808’73       305.713’11      509.521’84

TOTAL...............................               203.808’73       305.713’11      509.521’84

SEGON: Fer constar la disponibilitat de terrenys i cabal d’aigua necessaris per a
portar a terme les obres.

TERCER: Acceptar la delegació en aquest municipi de la contractació de les
obres esmentades.

QUART: Autoritzar la redacció de Projecte, redactat per a l’adjudicació i
execució de les obres, ampliant i concretant els aspectes descrits en la memòria tècnica
subscrita per l’arquitecta municipal, en compliment de la normativa legal que controla i
empara els actes d’edificació.

CINQUÈ: Comprometre’s a l’exacte compliment de les directrius que
s’esmenten, en el procés d’execució de les obres.

19 MODIFICACIÓ ORDENANÇA FISCAL REGULADORA DE L’IMPOST
SOBRE BÉNS IMMOBLES. EXP. 2528/03

El Ple de l’Ajuntament, a proposta de l’Alcaldia, per unanimitat, ACORDA:
Deixar el present assumpte sobre la taula.

20 MODIFICACIÓ ORDENANÇA FISCAL REGULADORA DE L’IMPOST
SOBRE VEHICLES DE TRACCIÓ MECÀNICA. EXP. 2536/03

El Ple de l’Ajuntament, a proposta de l’Alcaldia, per unanimitat, ACORDA:
Deixar el present assumpte sobre la taula.
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21 MODIFICACIÓ ORDENANÇA FISCAL REGULADORA DE L’IMPOST
SOBRE L’INCREMENT DEL VALOR DELS TERRENYS DE NATURALESA
URBANA. EXP. 2533/03

El Ple de l’Ajuntament, a proposta de l’Alcaldia, per unanimitat, ACORDA:
Deixar el present assumpte sobre la taula.

22 MODIFICACIÓ ORDENANÇA FISCAL REGULADORA DE L’IMPOST
SOBRE CONSTRUCCIONS, INSTAL·LACIONS I OBRES. EXP. 2540/03

El Ple de l’Ajuntament, a proposta de l’Alcaldia, per unanimitat, ACORDA:
Deixar el present assumpte sobre la taula.

23 DONAR COMPTE DE L’ESTAT D’EXECUCIÓ DEL PRESSUPOST I LA
TRESORERIA DE L’AJUNTAMENT

Considerant el que preveu l’article 188 de la Llei 39/1988, de 28 de desembre,
Reguladora de les Hisendes Locals, i de conformitat amb l’acord del Ple de la
corporació municipal de data 28 de desembre de 2000.

Obert el primer torn d’intervencions, la regidora delegada d’Hisenda, Sra.
HERNÁNDEZ, manifesta: “Bona nit, la veritat és que vaja unes hores per a parlar de
xifres, no? Però, bo, ens toca, ara toca a les xifres. Vegem, jo no sé si algú dels qui està
ací ho recordarà, però jo recorde al Sr. Zarzoso quan, què, perdó? Estava dient que
recordava al Sr. Zarzoso quan per allà per l’any 2001 ens deia que aquesta és la primera
vegada en la història que, de la història d’aquest Ajuntament, que es complirà amb
l’article 188 de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals i es donarà compte de
l’execució del pressupost. Jo volguera començar dient que aquesta és la segona vegada,
després de dos anys, i que no serà l’última evidentment. I a més vull concretar també
que, i que quede clar, que en l’article 188 de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals
es preveu que es done compte de l’execució del pressupost trimestralment, com
comprendran amb els esdeveniments que hi ha hagut en el mig d’aquests dos trimestres,
en aquest moment es donarà compte dels dos primers trimestres, és a dir, des de gener
fins a juny i deixarem aquest trimestre quan acabe el mes de setembre per a donar
compte al mes d’octubre, entesos? Bé, amb el que acabe de dir resulta evident que
donaré compte d’un estat d’execució que no ha sigut portat a terme, no s’ha executat per
aquest equip de govern, per tant intentaré ser el més objectiva possible i intentaré donar
les dades d’una manera un poc més relaxada, si és que a aquestes hores cap aqueixa
manera més relaxada. Bé, de l’anàlisi de la documentació que tenen tots els grups
polítics, podem observar que en matèria d’ingressos hi havia una previsió definitiva de
53.073.052 €, que s’han reconegut drets per la quantitat de 25.242.544 €, la qual cosa
ens proporciona un grau global d’execució del 47,56%, percentatge un poc baix si tenim
en compte que en la previsió d’ingressos del capítol 6, ingressos per venda de terrenys,
la previsió era de 1.806.000 € i s’han reconegut drets per 4.550.663 € en incloure’s ací
el conveni amb la Conselleria per la venda dels terrenys de Parc Sagunt, aconseguint
amb això el capítol 6 un grau d’execució del 251,97%. El que evidentment ve a
incrementar el percentatge global d’execució de tots els ingressos. Igualment s’observa
un grau baix d’execució de les subvencions a rebre situant-se el percentatge, en el cas de
les subvencions corrents, en el 41% i en les de capital en el 36%. Quant a la recaptació,
és a dir, la part que hem cobrat dels drets que tenim reconeguts el percentatge és del
40,60% que, si bé és baix, cal tenir en compte que no estan aplicats els cobraments del
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padró de l’IBI. En relació amb les despeses la situació és totalment diferent, ací no hi ha
partides pendents d’aplicació. La previsió definitiva de despeses era de 52.303.075 € i
s’han reconegut obligacions per import de 20.012.260 €, la qual cosa representa un grau
d’execució global del 32,26%, que si bé pot semblar baix, en analitzar per capítols les
despeses el resultat és diferent. En el capítol 1 de despeses de personal, el grau
d’execució és del 43,57%, la qual cosa suposa un percentatge massa ajustat tenint en
compte que queda pendent de pagament els retards per l’IPC. En el capítol 2 de
despeses en béns corrents i serveis, la previsió era de 15.534.215 € i s’han reconegut
obligacions per 7.722.022 €, la qual cosa suposa un grau d’execució del 49,71%,
percentatge excessivament alt tenint en compte que per retards en la presentació de
factures i la comptabilització de les mateixes segueixen en l’actualitat arribant factures
que es corresponen a despeses efectuades en el període que estem analitzant, amb la
qual cosa es pot presumir que aquest percentatge es veurà notablement incrementat en el
moment de comptabilitzar-se aqueixes factures. Respecte al capítol 6 d’inversions, la
previsió de despesa en el pressupost és de 16.307.168 €. S’han reconegut obligacions en
aquests sis mesos per un import de 3.276.496 €, la qual cosa representa un grau
d’execució del 20%, un percentatge evidentment baix. I és que en aquests sis mesos, de
les inversions previstes no s’ha executat res, entre altres, de les següents: de la Font
Monument, de les inversions previstes en la Policia, de les obres de desocupació, del
Centre sociosanitari on està pendent tot el crèdit previst en el pressupost i el procedent
d’exercicis anteriors, l’edifici d’oci que encara no s’ha executat res, però dels 600.000 €
pressupostats al mes d’abril, s’acorda una modificació de crèdit i es transfereix
d’aquesta partida un total de 292.480 € per a la terminació de la piscina Almudàfer del
pavelló del Nord del Palància i per a altres finalitats. Tampoc s’ha executat la
rehabilitació de la piscina coberta del Pavelló. Bé, per a finalitzar i quant a la Tresoreria,
en aquests moments hi ha unes existències finals d’11.574.184,42 €, si bé hem de tenir
en compte que 4.600.000 € es corresponen a la pòlissa de crèdit i 3.796.332,73 € a les
vendes dels terrenys del Parc a Ingruinsa que, com tots saben, no podem moure.
L’última? La dels terrenys? 3.796.332,73 €. Res més.”

La portaveu del grup SP, Sra. MARTÍNEZ, assenyala: “Com vostè molt bé ha
assenyalat, és la segona vegada que es dóna compte de l’execució del pressupost,
regidora d’Hisenda. El tema de donar compte de l’execució del pressupost es va deure a
una moció del nostre grup, perquè s’estava incomplint la llei manifestament. Bé, la
proposta que portàvem nosaltres va ser modificada per l’equip de govern anterior. La
primera vegada que es va donar el material als regidors per a poder avaluar l’estat de
compliment era al voltant d’uns 500 fulls, amb la qual cosa ningú és expert
pressupostari i, per tant, no es pot valorar. Jo el que fet a faltar ací, perquè, clar, vostè
s’ha reunit amb l’interventor, em sembla magnífic, ha tret els percentatges i fa unes
valoracions. Jo crec que, el que li deia el Sr. Estal, el tema de control i de fiscalització és
un tema espinós o és un tema agradable, en funció de la vocació d’un equip de govern
de ser transparent i de ser progressista. Bé, jo ací trobe a faltar, en aquest i en totes les
relacions de compte, un informe valoratiu de la intervenció de fons, que és el que
realment es fica. Ací hi ha uns estats d’execució, però falta un informe de valoració de
l’interventor de Fons, avisant, preveient o valorant. Jo crec que això, que vostès ho
coneguen com a equip de govern verbalment, em sembla molt bé, però crec que la resta
de regidors també. Com més taquígrafs hi haja millor. La vegada anterior va ser una
autèntica burla perquè ningú podia analitzar 500 fulls. Jo ara repte els presidents dels
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organismes autònoms a explicar amb aquest material quin és el resultat. Jo estic
convençuda que no el van a saber fer. Llavors, per favor, home, és que o vols eixir tu i
em dónes una lliçó d’açò? Ja està, o el Sr. Civera tampoc. Llavors, açò és literatura.
Vull dir, o fem les coses, la relació de comptes és la responsabilitat de l’equip de govern
davant del Ple municipal. Llavors, si en el dictamen de la comissió informativa no hi ha
un informe de la intervenció de fons valoratiu sinó s’obri el suficient temps perquè açò
es debata i es puga argumentar, llavors estem fent de la llei i de la transparència i del
control democràtic, paper mullat. Llavors jo li demanaria, vostè m’ha dit que no tenia
inconvenient, que açò es complemente per a la pròxima relació de comptes amb un
informe valoratiu de la intervenció de fons. Que l’equip de govern anterior ha callat?
Evidentment, estem parlant de la seua execució de pressupost, per això estan callats, no
estaran tan callats la segona vegada li ho assegure. Llavors és qüestió de responsabilitat
i del que un, hi ha algun problema en què? Perquè és que jo treballe en un ajuntament i
la intervenció de fons sí que fa un informe valoratiu i de previsions. O vostè és capaç,
aquests nombres?, ni vostè, ni aquest senyor, ni aquesta senyora, ni aquesta senyora ni
ningú. Després ací estem jugant a literatura. Llavors, en aqueix sentit, fixe’s vostè, jo li
recorde al seu grup municipal quan apareixien les liquidacions. Vostè sap quina era la
previsió inicial de l’estat del pressupost de 2003? Era uns vint i escaig milions inferiors.
Et trobes açò i dius, bo, d’on han vingut les transferències? Perquè tots aqueixos temes
no es toquen en Ple, ni tan sols es toquen en Comissió. Per això jo li demanava a vostès
en les primeres sessions que els temes econòmics que s’adopten en la Comissió de
Govern, no perquè jo estiga encabotada sinó perquè és un tema legal. És a dir, els actes
que realitza la Comissió de Govern de contingut econòmic que es done compte en les
comissions informatives. Perquè ací no sols s’ha de fiscalitzar els acords plenaris, s’ha
de fiscalitzar, vostè mateixa ho veu, les resolucions d’Alcaldia, li estan demanant
explicacions. Els acords de modificació de crèdits s’haurien de portar, s’haurien de
portar perquè si hi ha un discurs organitzat de previsió de pressupost, que és el que li
estava dient jo al Sr. Estal, si ara quan ell presente el pressupost del Patronat hi ha uns
informes tècnics que estan parlant de prioritats, vostès tenen 13 vots. Bo, elegiran les
prioritats que siga, però van avalats per uns informes tècnics que estan manifestant
aqueixes prioritats. El que no pot ser és el que estem veient ací. Des de l’any 95 s’estava
avisant que la piscina internuclis se n’anava a terra, però hi havia altres compromisos
electorals. Molt bé, un ha d’assumir, o de pacte, un ha d’assumir els seus compromisos
de pacte i ser capaç d’explicar-los a l’opinió pública i després reconèixer que, gràcies a
aqueixos compromisos de pacte, la piscina ha calgut tancar-la i punt. Vull dir, és
preferible anomenar les coses pel seu nom que estar sempre jugant al gat i al ratolí,
perquè el dia de demà vostès igual estan a la banqueta de l’oposició, i el que hem
plantejat els segregacionistes ho hem plantejat davant del PP i davant de vostès. I
aquests plantejaments l’única cosa que beneficien és a l’interès general i a la
participació ciutadana, perquè vostès volen uns pressupostos participatius. Si entenen
els pressupostos participatius com una assemblea d’entitats i que allí, al bot, cada un
diga el que vulga, això no és formar els ciutadans en una cultura democràtica de gestió.
No, és que aquest tema val per als quatre punts de l’ordre del dia, si vostès accepten el
compromís que açò vaja amb informes d’intervenció en un llenguatge assequible i ja
està. Si ho fan, per favor, ho declaren i jo em done per assabentat, però, vaja, realment
no em puc donar per assabentada, el mateix que jo no m’assabente no s’assabenta
ningú.”
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El regidor del grup PP, Sr. ZARZOSO, indica: “Bona nit, llarga nit. Núria, tu
efectivament tens raó, no feia l’execució del pressupost cada tres mesos com tu la fas.
Avui portes intenció de fer-ho. Em sembla molt bé. Jo pense que amb tal que ho feres
només sis mesos el PP tindria prou, però et recorde que hi ha coses més importants que
jo esperava que hagueres portat avui a aquest Ple, com per exemple són els comptes
generals de 2002, que estan sense aprovar. I això sí que és important. Hi ha coses que
pense que des de la teua delegació d’Hisenda són francament molt importants. El 15 del
mes passat a les teues mans ha de doblar ja el pressupost municipal de 2004 dels
organismes autònoms. Segons tinc entès encara no estan en el teu poder. El 15 que ve
del pròxim mes has de portar a aquest Ple els pressupostos del 2004 per a complir amb
la Llei Reguladora de les Hisendes Locals. Pense que hi ha coses molt més importants.
Desgraciadament no hi ha temps per a tot i cal exigir un ordre de prioritats. Jo no
compartisc el teu ordre de prioritats, l’haguera canviat pel meu, però efectivament estàs
en el teu dret. Quant a l’execució del pressupost, coincidim que hi ha uns factors que
són determinants i que fan que es puga, una partida, es puga executar amb major
rapidesa que altres. L’important, per això et dic el fet que presentes execució del
pressupost cada tres mesos crec que sobra, és que al final de la correguda és quan es veu
com s’ha executat el pressupost. Jo l’única cosa que et demanaria és que aqueixa última
execució del pressupost la portes a aquest Ple abans de presentar els pressupostos de
2004. Efectivament les dades que has donat coincidisc plenament amb tu, coincidisc
plenament amb tu. El pressupost inicial era 42,9 milions d’euros, hi ha hagut
modificacions, ens hem ficat en un pressupost definitiu molt copiós, de 53,8 milions
d’euros. Els drets reconeguts són 30 milions i escaig d’euros. Els ingressos nets
15.986.000 €, fixa’t, són sis mesos i pràcticament aquesta quantitat coincideix amb la
meitat del recorregut de l’any. I el més important, l’execució del pressupost ha sigut, i
estic parlant del capítol d’ingressos, del 56,50%. En  general, pense que està prou bé i és
prou acceptable. Amb el capítol de despeses ocorre pràcticament el mateix, en aquests
sis primers mesos el seu estat d’execució, segons dades que consten en l’expedient, és
d’un 49,76% pràcticament, un altre 50%, quantitat que coincideix perfectament. Jo,
l’única cosa que et demanaria és que en aquests sis mesos que falten executes de veritat
el pressupost, l’executes, perquè jo crec que sobraran prou diners, sobretot en inversions
sobraran prou diners i és una llàstima que això ocórrega i no et vull dir res més, només
això.”

La regidora delegada d’Hisenda, Sra. HERNÁNDEZ, exposa: “Vegem, Sr.
Zarzoso, no m’estranya que vostè parle ací de prioritats i de tot el que nosaltres hem de
fer i amb els terminis que haurem de complir, segurament això serà, no el que faria en
un futur, perquè en el passat no ho va fer, eh, perquè en el passat no ho va fer, llavors
seria en un futur. Però dic que entenc, entenc perfectament que m’estiga parlant de totes
aquestes coses, ho entenc, perquè segurament les dades de l’execució, de l’estat
d’execució del pressupost no li han agradat en absolut i això que he intentat ser prou
objectiva, eh, i ho he dit abans. Però no li han agradat en absolut, per a començar, un
error que ha comès i és que el grau d’execució global dels ingressos no és el del 57, és
del 47,56%. Bé, ha dit el cinquanta i tants per cent. De totes les maneres, és igual, el que
està clar i és evident és que no li han agradat les dades que llança l’estat d’execució del
pressupost. I és que durant prou temps ja, diversos mesos, vostès s’han vingut omplint
la boca dient que ens han deixat un ajuntament amb una gestió econòmica, vaja,
econòmicament, vaja, està fenomenal, i ho han vingut vostès dient durant molts mesos i
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avui, avui hem pogut comprovar que a part de ser un pressupost restrictiu, que
efectivament sí que ho era, molt restrictiu, era restrictiu en els papers. I això ho hem
pogut comprovar avui, perquè sent restrictiu el pressupost vostè havia d’haver
encarregat que en aquests sis mesos de gestió, de gestió seua, s’haguera controlat, per
part dels seus regidors, la despesa corrent. I la despesa se’ls ha anat de varetes durant
aqueixos sis mesos. Però, a més d’haver hagut de controlar això, és que vostè sabia molt
bé quan va pressupostar que estava pressupostant malament. I estava pressupostant
malament com coneixent com coneixien la liquidació del 2002, perquè li recorde que la
liquidació del 2002 s’aprova per resolució d’Alcaldia el 31 de març, i el pressupost no
s’aprova definitivament fins a abril. I coneixent com coneixien la liquidació no van fer
en absolut res per a modificar determinades qüestions que ara li contaré. I és que moltes
partides amb gran contingut econòmic, vostès sabien perfectament que en l’exercici
2002 havien costat un import. I després, en l’exercici 2003, les van pressupostar per
davall d’aqueix import. Això ja no és restrictiu, això és allunyar-se totalment de la
realitat, i això està tenint ara les seues conseqüències i després les veurem, i una d’elles
és la transferència de crèdit que anem a haver de fer en l’últim punt d’avui. És per això,
per la situació tan pròspera que té aquest Ajuntament, sí. Miren, per exemple, li posaré
diversos exemples, i a més estem parlant d’exemples amb molts diners pel mig. El
subministrament de l’enllumenat públic es liquida al 2002 amb un cost de 353.000 € i
vostès el pressuposten per a l’any 2003 en 285.000 €, per davall del que ja sabien que
havia costat al 2002. Evidentment què ha ocorregut? Que no tenim consignació
pressupostària en aquests moments per a poder pagar l’enllumenat públic dels mesos
d’agost, setembre, octubre, novembre i desembre. Aqueixa és la situació econòmica
magnífica en la qual ens va deixar l’Ajuntament. Anem a la recollida de fem i neteja de
platges. Es liquida al 2002 amb un cost, entre allò que s’ha pagat a la Diputació i a la
SAG, de 136.000 € i es pressuposada per al 2003 la quantitat de 103.000 € sabent, a
més, que estaven sense consignació factures del 2002 per un import de 23.000 € que
devien ser pagats al 2003. En neteja urbana, recollida de fem. Es liquida el 2002 amb un
import de 5.359.000 €, quantitat que suma la part que correspon al contracte amb la
SAG com la quantitat per al Consell Metropolità per l’abocament al pic dels Corbs. I
vostès per al 2003 consignen exclusivament per al contracte amb la SAG, perquè allò
altre ja no està, el Consell, la quantitat de 5.461.000 €. Miren vostès la diferència com
està d’ajustada, però, clar, quan consignen els 5.461.000 € s’obliden vostès del
sobrecost per la transferència i eliminació del fem, i s’obliden també que està pendent el
pagament al Consell dels mesos de març a juliol de 2002 i que s’havia d’afrontar
aqueixa quantitat en aqueix exercici. Això significa que no hi ha consignació per a
pagar els mesos d’agost a desembre, i que estem parlant d’un sobrecost no tingut en
compte de prop de 300 milions de les antigues pessetes. Mire, la situació tan pròspera
en la qual ens va deixar vostè l’Ajuntament.”

Obert el segon torn d’intervencions, la regidora del grup SP, Sra. MARTÍNEZ,
diu: “Açò que està vostè dient ací, ho ha dit vostè a l’oposició també. Què ocorria? Que
amb totes les males arts la liquidació del pressupost sempre es donava després de
presentar-se els pressupostos del 2003, sí o no? Clar, efectivament, amb la qual cosa, no
sé de què et rius, Manolo, perquè tu jugaves amb aquests. És a dir, que, i vaja, i vaja que
el reconeixement extrajudicial de crèdit el portàveu bé, el portàveu bé, i ja veurem del
dit al fet, ja veurem si corregim. Mira, quan ací s’està parlant pomposament de la relació
de comptes de l’estat d’execució, una de les coses que a més la intervenció, és a dir, el
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pressupost està equilibrat, doncs està equilibrat. M’estàs sentint, Núria? Quan la
intervenció deia: el pressupost està equilibrat, doncs equilibrat està, entesos. Què ens
omplim nosaltres de dir 200.000 vegades? Senyors, Patronat d’Esports, per quines
punyetes es consigna 100.000 € si sabem, d’acord amb la liquidació, que aquestes
despeses importen 150.000 € de l’any anterior? Tretze són tretze, i tornant al tema de la
necessitat d’informes d’intervenció, perquè, clar, ara estàs tu ací, espera’t a l’any que ve
amb l’execució del pressupost, perquè tots també aprenem. És molt important que
aqueix informe d’intervenció analitze molt bé les desviacions d’execució pressupostària.
Perquè això que es denomina, que sembla que tots sapiguem i no ho sabem, dació de
compte de l’estat d’execució és en relació a unes previsions que es van aprovar. Després
si tu et desvies i fas modificacions i fas ampliacions, és perquè d’aqueixes
modificacions i previsions han d’estar argumentades i justificades, i valorades. Mira si
és important l’informe de la intervenció. Per això, et reitere el mateix i l’estat de
desviació de les partides és importantíssim, si no tu ara li estàs llegint la cartilla molt
ben llegida al Sr. Zarzoso, però com no aprengueu la lliçó, d’ací a sis mesos te la
llegirem els altres a tu i tant de bo no tinga, tu ho saps perfectament, no tinga cap
necessitat de llegir-te res, entesos.”

El portaveu del grup PP, Sr. BORRÁS, manifesta: “Novament salutacions i sent
no tenir el temps que puga tenir vostè, la Sra. Núria, perquè volguera contestar-li perquè
fa mes i mig va dir vostè unes coses als mitjans de comunicació que em va afectar prou,
perquè algun mitjà de comunicació va interpretar allò amb el baixa i em va fer mal, eh,
el puja i el baixa i coses d’aqueixes. Mire, Sra. Hernández, em preocupa enormement la
interpretació que ha fet vostè del pressupost, em preocupa enormement perquè demostra
que no sap el sentit que tenen les partides. Vostè sap que aquest Ajuntament, per
herència de vostès, el mateix que vostès l’hereten de nosaltres, pràcticament la despesa
és constant mensual perquè tenim contractes de manteniment durant tot l’any per
quantitats fixes, la SAG, Electromur, tot pràcticament el mateix que les despeses de
personal. I només les diferències són les inversions, pràcticament. I les inversions, si
vostè sap, és la voluntat del grup polític que mana, o dels grups polítics que manen, per
a realitzar determinades inversions que ha de constar en l’expedient de la intervenció.
Il·luminarem el final del carrer de Camí Reial i il·luminarem el Centre Cívic, els jardins
del sanatori. Per tant, no cap més en la partida, no cap més en aqueix pressupost perquè
és la voluntat del grup polític que aprova els pressupostos, realitzar aqueixes coses. Per
tant, senyora, no ens parle ara de sis mesos, que no hem estat sis mesos ni de bon tros,
de l’estat d’execució d’aqueix pressupost. I fins i tot vostè parla de platges, quan de
platges han  sigut vostès els qui les han treballat, pràcticament perquè la platja comença
l’1 de juny. Les eleccions van ser el 28 de maig i l’ordre de l’alcalde va ser contundent,
contundent, una vegada celebrades les eleccions, i abans de celebrar les eleccions, ací es
paralitza la despesa. Però hi ha coses que no es poden paralitzar com són els contractes
de manteniment de pràcticament la totalitat del que té l’Ajuntament, de pràcticament la
totalitat, fins al contracte de manteniment de les màquines fotocopiadores. Està clar? Ho
té clar, senyora, eh? Doncs ja està. Té vostè el pressupost de manteniment sobrat i
després, per a això està la gestió també, perquè el Departament de Contractació, i el
delegat de Contractació i adquisicions d’aquesta casa, quan traga un concurs del
contracte de manteniment dels transformadors de l’Ajuntament de propietat municipal,
potser hi haja ací una empresa que faça una baixa. I per tant, es pressuposta en aqueix
exercici la baixa corresponent. M’entén? Però l’execució, com vostè ha vist, estem
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pràcticament al 50% si comptabilitza els sis mesos. I l’interventor ja li diu en el seu
propi informe que algunes coses han pogut comptabilitzar al 30 de juny, però altres no
s’han pogut comptabilitzar al 30 de juliol. I de fet vostè en la informació que ha donat,
prematurament i en una comissió extraordinària sense haver celebrat cap de les
ordinàries programades, això s’ho reservava per als impostos, però m’he hagut de callar
precipitadament la informació ací per a analitzar-la. Mire, senyora, la informació és
bona perquè dels índexs d’endeutament que estaven vostès pel 85% i ací estan les
dades, ho pot comprovar, estem en aquests moments, estàvem en l’aprovació del
pressupost, que va ser a l’abril, inicialment al març, i a l’abril difícilment podíem gastar
en un mes, difícilment podíem gastar, està en el 637 en aquests moments. I això és el
que val, el mateix que l’estat de tresoreria, per les factures que vostè diu que puguen
estar guardades, doncs no senyora, no hi ha guardades només que les programades, per
la senzilla raó que estem tancant tots els mesos amb un superàvit de tresoreria amb un
arqueig superior als 8 milions d’euros. El que vol dir que estem per damunt dels
1.300/1.400 milions de pessetes als bancs o a la caixa de l’Ajuntament. No amb els cent
i escaig milions de pessetes que hi havia antany. I si fóra un sol mes diria: és que ens
han enganyat vostès, però no, resulta que ha sigut juny, resulta que ha sigut maig,
resulta que ha sigut abril, resulta que ha sigut març, febrer, gener, desembre de l’any
passat, novembre de l’any passat. Aqueixa és la diferència, això és el que li ha de
preocupar, i vostè afortunadament ací hereta, el mateix que la Sra. Alcaldessa, un gran
pressupost a l’Ajuntament, una gran situació econòmica de l’Ajuntament perquè no està
endeutat. I políticament poden fer tot el que vulguen fins al màxim que els permeta de
fet la llei. Cosa que ens va ocórrer a nosaltres i tenen tresoreria per a pagar aqueixes
factures. Per tant, no pretenga enganyar el Ple i els ciutadans de la mala situació.
M’alegre enormement i els felicite i els done les gràcies, sincerament, per haver
presentat açò, perquè açò és un document que consta, aquest és el document que consta.
I, per tant, això afavoreix la gestió de l’anterior equip de govern i el control, que en part
l’alcalde, perquè obligava els seus delegats, i per això l’enuig potser d’alguns en la
contenció de la despesa. Per tant, entenga, i ara particularment li dic, per a mostra tres
botons, qualsevol empresa el control de qualitat de cada deu peces en trau una i extrau i
comprova si tot està bé, vostè es va ficar amb mi en la partida pressupostària, ja ha
passat, de publicitat i propaganda. Com que això afecta normalment i gairebé
normalment als mitjans de comunicació, resulta que els havia deixat pràcticament sense
diners, però vaig dir clarament que havia complit els objectius que ens havíem marcat,
almenys des de l’Alcaldia, a pesar d’haver retallat 9.000 € sobre el pressupost anterior
de l’any passat. Però el que no es pot ni el que es deu, errors n’hi ha, sabem en aquesta
casa que els dos departaments que més treballen i millor treballen són la Secretaria
General i el d’Intervenció. Sempre m’he sentit orgullós d’ells. I possiblement entenc
que vostès també el dia de demà. Perquè van a contrarellotge, som massa polítics a
demanar i afortunadament ens atenen i atenien, però de tant en tant es cola el que es
cola. I en aqueixa partida pressupostària de poquet diners resulta que estava
Reparaciones Egea, resulta que segueix estant l’edició de 1.000 exemplars, a part la
felicitació que corresponga a l’alcalde per pagar-lo, del llibre la marjal dels Moros; la
publicitat de la volta ciclista, que té el seu ingrés a part per a pagar això del que es
recapta de les empreses, i que ara vostès porten un punt en modificació que tiren mà del
sobrant d’això, i el tenen carregat ací, el mateix que unes targetes de visita, el mateix
que l’edició també d’un vídeo sobre la marjal, etc., etc. Que hi ha altres partides per a
poder-ho carregar i no ací. Això en aqueixa i en una altra, la de combustible dels òrgans
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de govern, està desviada també i resulta que la primera partida que hi ha d’aqueixa
entrada és, ni més ni menys, que l’amortització d’un préstec. Senyora meua!, què té a
veure una cosa amb altra? Veritat, què té a veure? És una partida desviada, és el que li
vull dir simplement, que partides desviades o partides no desviades no té major
importància, el que té importància són els índexs d’endeutament, no tinga cap dubte,
l’estat de tresoreria, la situació real dels diners que té encaixa, i la voluntat que té de
realitzar un equip de govern unes coses i si les executa, és molt bo, felicitar-la perquè
les ha executat com nosaltres ens ha ocorregut amb aqueixa partida d’inversions
d’enllumenat. I per a això està al llarg de l’any, al llarg de l’any no conec cap municipi,
cap, cap entitat pública que al llarg de l’any no haja fet modificacions dels seus
pressupostos, dels seus pressupostos aprovats, perquè per a això està la llei que també
ho contempla i ho permet. Per tant, repetisc i reitere donar-li les gràcies per haver portat
açò, perquè són uns nombres bons que a vostès per descomptat afortunadament els
valdran i per a molt.”

La regidora delegada d’Hisenda, Sra. HERNÁNDEZ, indica: “Vegem, Sr.
Borrás, jo porte poc de temps ací en aquesta Regidoria, la veritat que tres mesos, i
potser no em conega totes les partides, però vostè que porta sis anys, no té ni idea
d’hisenda, ja podia haver parlat vostè un poquet més amb el Sr. Zarzoso perquè ell sí
que en sap una miqueta més. No té ni idea perquè el que ha dit ací no té ni cap ni peus.
Per descomptat que hi ha contractes, però què té a veure el contracte de manteniment de
l’enllumenat públic amb el subministrament de l’enllumenat? Què té a veure una cosa
amb l’altra? Què té a veure que vostès el subministrament de l’enllumenat, que no cal
escalfar-se molt el cap per a poder pressupostar-lo perquè li ve donat amb el que ha
pagat al 2002? Què tindrà a veure això amb el conveni de manteniment de l’enllumenat,
Sr. Borrás? El que li estava dient és que l’enllumenat públic, que representa un
percentatge alt de despesa, de despesa en aquest Ajuntament, vostès el van pressupostar,
sabent que havia costat més, per davall del que havia costat en l’exercici anterior. I no té
res a veure amb el contracte de manteniment. Però anem al fem, clar que hi ha un
contracte amb la SAG, però i què té a veure el contracte de la SAG que vostès no hagen
previst el sobrecost de no tenir ací al costat el pic dels Corbs? Això, què té a veure, Sr.
Borrás? Vegem, tu sí que no saps el que estàs dient. Vostès, li ho he dit abans però si
vol li ho torne a dir. Es van oblidar del sobrecost de la transferència i l’eliminació del
fem. És que entén? És que no té res a veure els convenis amb el que jo ací li he estat
plantejant, i clar que em preocupa moltíssim la situació, em preocupa moltíssim perquè
vostè no sap que tinc els tècnics darrere dient-me què farem per a poder arribar, a les
cases és a final de mes, ací és a final d’any. I ha confós una altra cosa, vostè m’ha estat
parlant de, no, és que ara el tema és molt més seriós que tot això i no és per a riure’s,
saben?, no és en absolut per a riure’s, perquè estem parlant de molts milions, de molts
milions, i vostè també ha confós dues parts del que jo he dit. D’una banda que no es van
controlar determinades despeses, les despeses corrents, i d’altra banda el tema d’haver
pressupostat el tema d’haver pressupostat malament. Me l’ha mesclat tot i no té res a
veure una cosa amb l’altra. Però la realitat és que en aquests moments tenim, ja, partides
esgotades, sense consignació pressupostària, i estem parlant en aquests moments quan
fins i tot estan arribant les factures dels sis mesos de la seua gestió.”

Es dóna compte al Ple de l’estat d’execució i la Tresoreria de l’Ajuntament de
Sagunt.
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24 DONAR COMPTE DE L’ESTAT D’EXECUCIÓ DEL PRESSUPOST I LA
TRESORERIA DEL PATRONAT MUNICIPAL D’ESPORTS

Considerant el que preveu l’article 188 de la Llei 39/1988, de 28 de desembre,
Reguladora de les Hisendes Locals, i de conformitat amb l’acord del Ple de la
corporació municipal de data 28 de desembre de 2000.

Obert el primer torn d’intervencions, el regidor delegat del Patronat Municipal
d’Esports, Sr. ESTAL, indica: “Bo, bo, torne aqueixa alegria ací, una altra vegada bona
nit a tots i a totes, lògicament, per l’hora que és ja. Un poc més i cal dir bon dia, en
aqueix sentit. I a mi el que em resulta curiós, tal vegada perquè siga novell, i com a
novell, em resulta encara més curiós que haja de donar compte jo de sis mesos que jo no
he estat ni governant ni fent res, però, bo, si he de donar compte, jo done compte. És a
dir, jo m’he reunit, clar, perquè és que donar compte jo d’uns comptes que jo ni he
treballat ni he negociat, però, bo, supose que açò ve com quan un compra una casa i ha
de pagar les costes que es deuen, bo. He heretat altres coses també, el Fornàs, que se’m
cau, la piscina que l’he hagut de tancar, però, bo, va inherent al càrrec, això supose que
va inherent al càrrec. Bo, de totes maneres com que està ací Miquel Àngel, si em fique
amb ell, que ell em diga: escolta, home, que això era la meua despesa. Bo, vegem, jo,
fent una reflexió amb l’interventor, que tinc assignat en el Patronat, estem veient que la
cosa va com va i que ens queda els diners, bo, els diners que no ens en queden, parlant
d’això. És a dir, que ens queden molt poquets diners per a poder sobreviure en el
Patronat i per això que en una altra intervenció se’ns demane un crèdit per a poder
passar el que ens puga això. Fonamentalment, pel que fa al capítol 2, que és el capítol
que pitjor tenim. Faré un xicotet resum d’aqueixos sis mesos, que torne a repetir que jo
no tinc res, és a dir, són els nombres que tinc ací i que no puc valorar excepte les
despeses i el que, quan jo he entrat, m’ha quedat, i en base a això dic jo: ací què passa?,
si no tinc res. És mes, i en pla anecdòtic encara estic firmant factures compromeses de
l’anterior legislació, és a dir encara factures compromeses. Sí, en l’anterior en el sentit
de despeses que tu t’havies compromès en un moment determinat, tots els del Campus i
tota aqueixa sèrie de coses encara les estic firmant. Bé, les previsions que teníem
inicials eren de 2.176.506 €, no dic els cèntims. Va haver-hi una modificació d’aqueixes
previsions per un romanent de tresoreria acceptat a despeses amb finançament acceptat
que eren de 55.620,35, aqueixos romanents eren de l’1 del 3, generació de crèdits per
increment d’aportació municipal a l’ampliació del pavelló Bedal, són les dues parts
aqueixes que teníem, per una quantitat de 33.509 €, una generació de crèdits d’una
subvenció de la Generalitat de Conselleria i Benestar Social per l’organització dels jocs
esportius de 1.297 €, i una subvenció de Bancaixa per al Depor Platja i Campus de
4.800 €. A part hi havia una generació de crèdits per increment d’aportació municipal de
8.349 €. Tot això feia que les previsions definitives del pressupost per a tot l’any foren
de 2.232.126 €. Hi havia una sèrie de drets reconeguts, concretament els drets
reconeguts eren de 1.129.110, la qual cosa representava que en el capítol 3, que eren les
taxes, el 57,18%, el capítol 4t, que era l’aportació municipal, el 50%, i el capítol 5, que
és la concessió de la piscina, que no estava pressupostada, en principi, era de 197,74%.
En poques paraules, que estava pressupostada, hi havia uns drets reconeguts en
aqueixos moments, en aqueixos sis mesos, del 50,58% d’aqueix pressupost inicial.
Sobre que ha eixit una recaptació que representaven les taxes, les aportacions, els
convenis, etc., que representen 1.129.110 €, la qual cosa representa, lògicament, el
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100% en aqueix sentit. Això eren els ingressos que teníem previstos per a tot l’any. La
liquidació de despeses en les previsions inicials eren de 2.176.506. La modificació de
previsions que us he dit anteriorment eren de 55.620, la qual cosa implicava 2.232.126
€. I obligacions reconegudes de 1.275.555 €, obligacions també reconegudes en
aqueixos sis primers mesos al capítol 1, al personal 48,48%, al capítol 2, i aquest és el
que més em preocupa, en aqueixos sis mesos ja obligacions reconegudes era del 71,97%
de despeses corrents, però que després de pagar el que havíem de pagar falta encara una
factura que ens han presentat fa poc i que hem dit que jo no he volgut pagar-la encara
fins no reconèixer una despesa en concret perquè no estava clar, en realitat sumarà el
100% d’aqueix capítol 2, després de pagar el Depor Platja i el Campus. Les obligacions
reconegudes també de liquidació de despeses, és el 63,23% en aqueixos sis mesos i el
capítol 6, que és el més important, les inversions crec que estava ja reconegut era el
8,54%, però queden factures adjudicats pendents per pagar. Això què significa? Això
significa que actualment amb les obligacions reconegudes implica que el 92,56% del
pressupost està esgotat, 92,56%. Per això que en un altre moment es demane un crèdit
suplementari. Aqueixa és la situació i és la que he volgut explicar dels sis mesos que,
com he dit, jo res tenia a veure.”

El portaveu del grup SCP, Sr. CORTÉS, manifesta: “Bé, vegem, el tema del
Patronat jo crec que m’hauré de creure aqueixes xifres indiscutiblement, però el
Patronat sempre, bo, econòmicament tot el món ha sabut com estava. Hi ha, jo crec, que
hi ha un tema que és fonamental, que és fonamental, que ha sigut, jo crec al meu
entendre, el tema de la piscina d’Almudàfer. Jo crec que el tema de la piscina
d’Almudàfer ha sigut un tema que ha desmuntat tot el que era el funcionament del
Patronat al llarg dels últims anys. Posar en marxa la piscina d’Almudàfer jo crec que ha
tingut un cost molt per damunt del que en principi es va pressupostar i que lògicament
ha fet que el capítol 2 s’haja pràcticament esgotat. Diu d’alguna manera també que el
tema que encara li arriben factures del Campus i del Depor Platja. El Campus i el
Derpor Platja es van fer al juliol i agost, hi havia una solució, no haver deixat res
preparat i no haver fet el Campus i el Depor Platja, que això es podia haver fet, mire,
potser s’haguera estalviat uns quants milions si el Campus, perquè sí que ha sabut amb
el Campus eixir en la fotografia i dir que ha sigut un èxit rotund, i que han participat
400 o 500 xavals, això també quan es diu una cosa s’ha de dir també l’altra. Però, vaja,
el tema del Patronat jo crec que no pot estranyar a ningú de quina és la circumstància
del Patronat, i, sobretot, des del moment que el Patronat ha fet una piscina nova i que
lògicament jo crec que tindrà un cost molt per damunt del que es va pressupostar. En el
Patronat, en els anys anteriors, el pressupost sempre s’ha salvat, sempre s’ha salvat al
final pel tema de personal, per la reducció de costos en el capítol 1 en el tema de
personal. En aquest moment no sé perquè, bo, el personal diu que s’havia cobert el 48%,
crec que sis mesos el 48% està prou bé. Ara veurem què passa en els sis mesos
anteriors. I les despeses corrents, el 71%, home, el 71% si tenim en compte que ha
entrat en funcionament una piscina que, quant ens costa tots els mesos la piscina
d’Almudàfer? De 9 a 14.000 € cada dos mesos, tu dis-me a mi, és a dir, això no es va
pressupostar de cap manera, a banda del que va ser posar-la en marxa. És a dir, que la
piscina no tenia absolutament res. Bé, jo amb açò només vull dir que lògicament el
Patronat necessita més diners i, si no se li donen més diners, al final passarà el que s’ha
fet sempre, vostè sap el que feia jo?, el que li he dit abans, quan arribava el mes de
novembre els deia als proveïdors: escolta, passeu-me les factures a gener, per què?,
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perquè no arribava i... clients, doncs feu les mateixes perquè... Patronat, serà misèria i
companyia. Per tant ara té l’oportunitat el seu equip de govern, nosaltres trobem el
Patronat amb 60 milions de pessetes, d’un pressupost de 60 milions, avui el pressupost
són 350 milions. Nosaltres trobem al Patronat un deute de prop de 70 milions de
pessetes, el deute l’any passat era de 10 milions de pessetes. En aqueixa línia és en la
qual cal anar treballant i, per descomptat, el que s’ha de fer des de l’equip de govern és
donar-li un altre impuls al Patronat per a, d’alguna manera, posar-lo al dia i fer els
recursos que el Patronat necessita. També els pot obtenir des de les cases.”

La portaveu del grup SP, Sra. MARTÍNEZ, assenyala: “El Sr. Ximo Estal em
comentava feia una estona que el tema aquest que li venia, bo, que no havia executat el
pressupost. Allò curiós, Sra. Calero, és que el regidor delegat té una informació que no
tenim la resta de regidors, i quan li he dit: escolta, aquesta informació, perquè jo tinc un
gràfic i tres estats d’execució que cal ser un expert coneixedor per a poder valorar. I
vostè què m’ha contestat: jo, és que tots els dies vaig a Intervenció. Clar, vostè està
alliberat, jo no. Llavors, al que anem, és a dir, fa falta un informe i no entenc per què un
regidor té una documentació que els altres no tenim en els expedients, perquè això és
sostreure informació o donar informació incompleta. El que ha fet el Sr. Ximo Estal és
agafar els llistats d’execució, que se li han preparat, i a partir d’ací és molt fàcil veure el
que s’ha executat, d’on ve una modificació de crèdit o què ha passat. Amb açò és
impossible, jo li done al Sr. Ximo Estal açò i no sap dir ni Pamplona. Llavors, torne al
mateix, torne al mateix, home, és que és molt clar el tema, és que és claríssim, o fem
d’açò una farsa, perquè acaba convertint-se en un diàleg de besucs, o posem les coses al
seu lloc. Que hi ha deu milions, sí, que et conte el Sr. Cortés els reconeixements
extrajudicials de crèdit que hi ha hagut en quatre anys, 460 milions de reconeixement
extrajudicial de crèdit. Saps per què? Perquè com que cal ajustar els pressupostos i hi ha
pactes de govern, en comptes de debatre clarament quines són les prioritats i després
eixir al bou, el que diu el Sr. Cortés és veritat, o no? Entesos, doncs fica 50 milions i
llavors eixia el Sr. Zarzoso i deia: aquests pressupostos són molt socials, perquè tenim
una partida de 200 milions. Quan tiraries mà dels 200 milions et quedaven 100 o 90 o
110. I aqueixa és la literatura que sempre s’ha venut en aquesta casa, però no el Partit
Popular, que el Partit Socialista els podia donar classes a ells, això també. Que recorda’t
del pla de sanejament.”

- La Sra. Alcaldessa indica: “Sra. Martínez, vostè no està alliberada, però té una
persona alliberada per a demanar tota la documentació que vostè crega oportuna i crega
convenient.”

- La Sra. Martínez diu: “Mire vostè, per l’al·lusió, fins ací podíem arribar. A mi
se’m pot demanar, com a càrrec electe, i jo sóc funcionària i llicenciada en Dret,
condició que no reuneixen molts companys meus, que jo m’estudie els temes, ara si
vostè pretén que jo, o el meu alliberat, sàpiga demanar el que en cada cas és necessari,
vostè per a què consulta l’interventor?”

- La Sra. Alcaldessa diu: “Vostè també pot consultar l’interventor.”
- La Sra. Martínez diu: “No, bé, jo li puc demanar a l’interventor, per això estic

demanant.”
- La Sra. Alcaldessa diu: “Molt bé.”
- La Sra. Martínez diu: “És a dir, no em diga vostè que jo puc, jo estic demanant

que a aqueixa informació tinguem accés tots els regidors, perquè els vots que m’han
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votat a mi i em fan estar ací són d’igual categoria que els que li han assegut a vostè ací.
Llavors, no comencem a tocar el tabal quan no toca perquè llavors la tindrem.”

- La Sra. Alcaldessa diu: “Vostè té accés als mateixos papers que tinc jo, Sra.
Martínez, vostè té accés, en aquest ajuntament, als mateixos papers que tinc jo, sí, Sra.
Martínez, sí.”

- La Sra. Martínez diu: “No senyora, no senyora, jo demane un informe a la
intervenció i se’m fa quan es pot, ho té clar?”

- La Sra. Alcaldessa diu: “Algunes vegades com a mi, quan es pot.”
- La Sra. Martínez diu: “No, però el Sr. Estal, el senyor del Consell Local Agrari,

porta un extracte que això és de l’expedient aquest que els altres no portem. Després li
estic insistint en els mateixos, ha d’haver-hi un informe en termes assequibles per a tots
els regidors en les dacions de compte pressupostari. El mateix que tenen, a veure si
vostès són capaços i jo els felicitaré, que nosaltres no tenim problema, els mateixos que
li vam dir que eren uns incoherents amb el tema de patrimoni i amb el tema de la
devolució de competències al Ple, amb el tema de la Casa de la Joventut no hi ha cap
problema, i jo he referendat molts dels arguments que ha dit el seu regidor d’Hisenda,
perquè els he patit, val, val. Però que sàpiga vostè que açò és fer les coses d’una altra
manera, si volen les fan, si no tornarem a fer un diàleg de besucs, perquè aqueix
informe, jo no m’estic inventant res, cride vostè a Borriana, cride vostè a altres
ajuntaments i veurà com en la dació de compte hi ha un informe valoratiu, i es valoren
les desviacions d’execució, i s’adverteix de com va el tema. Ací per què no? Ací per què
no? Perquè no, perquè tant omplir-se la boca del gran Sagunt i fins que no va presentar
una moció Segregació del Port amb 20 anys de democràcia posades, ací no es complia
la dació de compte al Ple, ho tens clar, Sr. Civera? Vinga, això va passar l’any 2000.”

El regidor delegat del Patronat Municipal d’Esports, Sr. ESTAL, assenyala: “Jo
acabe de seguida, perquè a més, com més prompte millor acabem més prompte ens
n’anirem per a demà, en aqueix sentit. Bo, el que jo estiga alliberat o no estiga alliberat
respecte a la informació, no ho sé, jo simplement he anat a l’interventor, a qui tinc
adjudicat de manera així, en aqueix sentit, que m’ha dit que l’Interventor que tinc jo en
el Patronat. Li he dit: escolta, necessite que em passes l’estat de comptes com està i ja
està, no he fet res més. És a dir, si a mi m’han donat una informació i a altres persones
els han donat una altra, és qüestió de mirar-ho i dir: escolta, a mi explica-m’ho d’una
altra manera perquè jo açò no ho entenc, i menys els nombres, no? A banda sóc de
lletres en Magisteri, és a dir, que els nombres tampoc és que siga una cosa, vaja, molt
fàcil, no? Bé, quan, Miquel Àngel, jo tinc molt clar que el Campus ha sigut un èxit, ho
he dit per activa, per passiva, en premsa i tots els costats, he felicitat a tot en aqueix
sentit. És a dir, que si és car o no és car serà qüestió que haurem d’analitzar-ho i mirar-
ho perquè supose que tu ho faries en el seu moment en aqueix sentit, i serà qüestió de
mirar-ho. Però això no significa el que jo, el comentari que t’he dit, no és que no haja
sigut un èxit en aqueix sentit, és a dir que, clar, estic pagant-ho encara i això, la despesa
corrent, se m’ha quedat com se m’ha quedat. És a dir, ni més ni menys, és a dir, també
sé clarament que quan jo entre la primera cosa que m’assabente és que la piscina
d’Almudàfer té unes despeses superenormes, en aqueix sentit, i el simple fet, el simple
fet, fixa’t que a vegades és qüestió simplement d’alguna cosa, és a dir, escolta,
controla’m aquest mes perquè jo això no ho veig clar que es paguen aqueixes despeses,
em controlen aqueix mes que l’augment anava a més, jo dic cal cridar l’empresa perquè
aquesta despesa és enorme. Mira, s’ha rebaixat en 3.000 € el rebut simplement perquè
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era de 3.000 a 4.000 € em sembla que era, simplement perquè hi havia un maneguí
espatlat i tenia una pèrdua des que es va inaugurar la piscina, i estàvem pagant 4.000 €
més cada mes, o cada dos mesos, perdó, per culpa que hi havia una fuga i no s’havia
detectat. Jo vaig arribar, vaig pensar que això era caríssim el que s’estava pagant i que
m’investigaren als tècnics a veure per què era. És a dir, que a vegades, a vegades això
ocorria per això, però no us vull dir que en aqueix sentit no hi haguera una deficiència ni
res, sinó que passa això. Jo torne a dir el mateix, el Patronat, abans ho heu dit, el
Patronat té els diners que té. Tenim una problemàtica que ni tu vas heretar, que jo he
heretat, que es va heretar en el seu moment i tal, que en la nostra situació, i ho deia en la
nostra situació, i ho deia en la meua primera intervenció aquesta vesprada, era la
situació que a l’Eliana, per exemple, tenen una instal·lació més xicoteta però fa la
sensació que siga molt més gran. Nosaltres ho tenim tot molt més dispers i en tenir
tantes instal·lacions el pressupost se’ns dispara, i aqueix és el problema. És a dir, jo veig
clarament que el problema està ací. Jo, el que he vingut ací a donar comptes de quelcom
que no correspon, pense jo, personalment i sense entendre la política a nivell general,
donar compte jo de quelcom que no he gestionat, jo donaré compte i em podreu criticar
el que siga de quan gestione i em direu: escolta, aquest home, tu t’has passat ací en
aquest sentit, no ho sé, no ho veig. Llavors, davant d’aqueixa situació, jo he dit, m’he
limitat a donar les dades que m’ha passat l’interventor i a dir, senyors, m’ocorre una
cosa, tinc el capítol 2 esgotat, i jo he de donar resposta a això, en aqueix sentit. Com?,
serà qüestió que ho parlem, ho discutim i de tot. Què això és el normal o no normal?,
quan fem el pressupost mirarem a veure de quina manera es pot fer, el que està clar és
que tenim moltes instal·lacions. El manteniment compromès en cada una de les
instal·lacions és fix i cada vegada va en augment, per desgràcia, i així estan les coses, i
per a postres em trobe amb el Fornàs i la piscina. Sí, és bo, si no les estiguérem
disperses també seria bo, perquè també seria un estalvi, també es pot acostar als barris,
però acostant-la als barris utilitzes altres recursos que a vegades es poden dispersar
d’una altra manera. És a dir, el problema és que tenim instal·lacions molt bones,
instal·lacions bones, altres bones però deficients per la seua estructura i ens estan
generant una despesa i cal cobrir-lo.”

Es dóna compte al Ple de l’estat d’execució i la Tresoreria del Patronat
Municipal d’Esports.

25 DONAR COMPTE DE L’ESTAT D’EXECUCIÓ DEL PRESSUPOST I LA
TRESORERIA DE LA FUNDACIÓ MUNICIPAL DE CULTURA

Considerant el que preveu l’article 188 de la Llei 39/1988, de 28 de desembre,
Reguladora de les Hisendes Locals, i de conformitat amb l’acord del Ple de la
corporació municipal de data 28 de desembre de 2000.

Obert el primer torn d’intervencions, el president de la Fundació Municipal de
Cultura, Sr. CIVERA, exposa: “Bo, ací fins, efectivament, efectivament, jo segurament
seré, dels qui parlen avui ací, el qui té quasi tota la raó, perquè he estat en l’equip de
govern anterior i estic en l’equip de govern actual. No, jo sempre jugue a la mateixa,
però jugue bé, alguns no. Bé, vegem, la veritat és que jo també opine que a aquestes
hores no val molt la pena, però, bé, si vostès han analitzat les xifres jo pense que açò
està perfecte. Jo crec que està perfecte. I jo no comence com Miquel Àngel ni com
Ximo, jo dic que amb la meitat faig quatre voltes més, la qual cosa, en la meitat, faig
quatre voltes més. Bé, diré el més significatiu i en principi em limitaré a llegir les xifres.
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Quant a ingressos, la Fundació de Cultura té unes previsions d’ingressos de 1.128.703 €.
Això repartit en els capítols corresponents, que no repetiré, veritat?, i aqueixos
ingressos, si vostès han vist l’expedient, em limitaré a dir que els drets reconeguts són
els següents: el 49,92 quant a l’aportació municipal, el 41,44 quant als ingressos
patrimonials. És a dir, que anem perfectes, sis mesos, quasi el 50%, prop del 50%,
perfecte. Veuran que el percentatge de 28,10% respecte d’això de les taxes, sembla que
estiga baix, però si tenen en compte que una bona part de les taxes, el 75% procedeix de
les matrícules i entrades, matrícules sobretot, de la UP i que les matrícules es realitzen
ara estan realitzant-se, els ingressos, aqueix 70% es veurà executat, es veuran realitzats,
aqueixos ingressos es realitzaran en el que ens queda de l’any. Això és el més
significatiu, perfecte, tot perfecte. Quant a les despeses, per no allargar-nos massa
tampoc, veurem que hi ha obligacions reconegudes en el capítol 1, com és natural, el
49,34%, estem pràcticament en el 50, com és lògic, és la meitat de l’any, són els sous,
capítol 1. Del capítol 2 que són les despeses corrents estem en el 61,82%, per què
aqueix desequilibri del 50%? Perquè lògicament abans d’entrar a la tardor ja s’està
programant i per tant aqueixes desviacions previsibles, ja estan ací comptades. I
pràcticament és això el que cal dir, el que passa, el que passa és que el secret de la sàrria
segueix pel cornaló, però això no és un capítol d’avui, això és d’un capítol del següent
semestre. I jo ara ací no vaig a contar-lo perquè tots tenen raó i ningú diu la veritat, no?
Jo el que diré és que lògicament és difícil executar un pressupost amb un equilibri total,
no s’aconsegueix, això són ideals i el que passa és que evidentment hi ha departaments
en què les necessitats són moltíssimes i que fem mànegues, braços i mànegues, per tirar
endavant uns serveis que costen diners i que tots volem que cada vegada siguen majors i
que els mateixos tècnics i el mateix personal, per molt que s’ajuste, sempre hi ha coses i
qüestions. El que passa, i amb això ja els desvelem més qüestions, és que lògicament,
lògicament, com s’arreglen aqueixos desajustos? Aqueixos desajustos s’arreglen quan
resulta que en l’equilibri del pressupost es presta a arreglar-los, però això no és qüestió
ni del PP ni del PSOE ni de ningú, al meu entendre. Això és una qüestió de tenir dos,
anava a dir braons, ja es necessita tenir-ne, de braons, voluntat decidida per a fer
aqueixes rectificacions en el seu moment, i això, eh, Paco, no és gens fàcil, no és gens
fàcil. Bo, per tant, jo m’aplaudisc, tal i perfecte.”

Es dóna compte al Ple de l’estat d’execució i la Tresoreria de la Fundació
Municipal de Cultura.

26 DONAR COMPTE DE L’ESTAT D’EXECUCIÓ DEL PRESSUPOST I LA
TRESORERIA DE CONSELL LOCAL AGRARI

Considerant el que preveu l’article 188 de la Llei 39/1988, de 28 de desembre,
Reguladora de les Hisendes Locals, i de conformitat amb l’acord del Ple de la
corporació municipal de data 28 de desembre de 2000.

Obert el primer torn d’intervencions, el president del Consell Local Agrari, Sr.
FERNÁNDEZ, manifesta: “Jo, com comprendreu, tampoc criticaré l’execució del
pressupost anterior, segurament en els últims 10 anys tampoc. Bé, la nostra situació a 30
de juny és un pressupost real de 1.153.000 € després de la modificació de 184.000 € i la
previsió inicial de 969.000 €. Els drets reconeguts, o el que és el mateix, la previsió de
diners que havíem d’ingressar a dia 30 de juny, és de 451.000 €, i això representa
aproximadament un 40% del pressupost. En realitat el que hem ingressat, que seria la
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recaptació neta, són 449.224 €. De fet encara ens deuen diners, 1.800 €. I vaja, és
evident que en el nostre cas tenim algun desfasament perquè una part important del
treball i, per tant, de les despeses i dels ingressos ve sobretot en el tema del treball que
es desenvolupa en el conveni amb l’INEM i això sempre fa que l’execució del
pressupost, sempre es concentre, diguem-ne, que en el segon semestre. Pel que fa a les
despeses, gastos per al Sr. Marcel·lí, faré la traducció, jo sempre que utilitze alguna
paraula que crega que no entendrà se la traduiré personalment amb molta dedicació. Bé,
les previsions inicials de despeses 969.888 €, hi ha una modificació en la previsió de
114.000, per tant la previsió definitiva de despeses és de 1.084.000 €. Les obligacions
que teníem reconegudes a 30 de juny és de 440.000 €, és a dir, les factures que teníem
reconegudes, les obligacions reals, i no les hem pagat totes, hem pagat, seria el
pagament net que hem fet és de 385.000 €, i, per tant, encara devem 54.000 €, però com
he dit abans no tenim cap problema de liquiditat i jo crec que són uns pressupostos que
estan en una execució normal, perquè, com he dit abans, una part important del
pressupost s’executa en el segon semestre perquè una part important la tenim
precisament en el període d’estiu, de fet vam acabar 30 de setembre, tot el conveni amb
l’INEM i ací ja s’estan amortitzant de pagar, els salaris, la seguretat social, etc. Moltes
gràcies.”

Es dóna compte al Ple de l’estat d’execució i la Tresoreria del Consell Local
Agrari.

27 DONAR COMPTE DE L’ESTAT D’EXECUCIÓ DEL PRESSUPOST I LA
TRESORERIA DE LA FUNDACIÓ MUNICIPAL DE MENJADORS
ESCOLARS

Considerant el que preveu l’article 188 de la Llei 39/1988, de 28 de desembre,
Reguladora de les Hisendes Locals, i de conformitat amb l’acord del Ple de la
corporació municipal de data 28 de desembre de 2000.

Obert el primer torn d’intervencions, la presidenta de la Fundació Municipal de
Menjadors, Sra. SOLAZ, assenyala: “Bé, bona nit de nou, el pressupost que tinc és
anual, i de manera que les encarregades ho fan, el pressupost per a enguany era de
655.000 € d’ingressos. Aquests ingressos vénen per les taxes que paguen els alumnes o
per les beques que reben, per la subvenció de l’Ajuntament i l’aportació de Conselleria,
i els interessos bancaris que és res pràcticament. Llavors, en aquests tres conceptes són
els ingressos que es perceben i les despeses vénen en el capítol 1, que són de personal,
que lògicament és el capítol més fort, que el pressupost per a tot l’any eren 426.300 €,
després compres de véns corrents, que es compren materials, enguany s’han comprat
llavaplats i una furgoneta, llavors, sí, sí, reposició de material per a tots els col·legis.
Això suposaria, a final d’any, 207.000 €, i després altres equipaments, en aquest apartat
estaria el llavaplats. Llavors, tancant els comptes al final de l’any quadraran, el que
passa és que com que estem a mitjan any, la veritat és que açò és un poc atípic, diguem
no?, perquè ací hi ha una parada al mes de juny amb la qual cosa sí que s’ajusten, jo
crec que no val la pena que llija els percentatges, els he calculat, però s’ajusten prou al
que se suposa que és el mes de juny. Perquè, clar, encara que el curs comence al
setembre, ells han de fer el càlcul sobre l’any natural, amb la qual cosa, calculen els
preus dels menús, els pagaments que han de fer, hi ha una parada un juliol i agost que
d’altra banda és quan es reben els diners de Conselleria, fonamentalment. Llavors, en
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aquest moment estan rebent aqueixes ajudes, no les han rebut totes, però gairebé, amb la
qual cosa puc parlar de percentatges però s’ajusta el que seria sis mesos i s’ajusta, més o
menys, el que serà els altres sis mesos. Com que ací el tema un poc està en l’aportació
municipal, en principi, enguany possiblement en relació amb l’any passat per una
qüestió, perquè l’any passat va haver-hi alguna dificultat a pagar als educadors i
enguany s’està rebent un poc més de diners d’aqueix capítol. Llavors, ara no podem fer
aqueixos comptes exactes perquè estan rebent, però sí al final segurament hi haurà un
superàvit a final d’any. Amb la qual cosa, bo, bé, no, si volen percentatges els done,
però no crec que valga la pena.”

Es dóna compte al Ple de l’estat d’execució i la Tresoreria de la Fundació
Municipal de Menjadors Escolars.

28 PLA ECONÒMIC FINANCER DE CORRECCIÓ DE DESEQUILIBRI
PRESSUPOSTARI

Vist l’informe-proposta efectuat per la regidoria d’Hisenda i la Intervenció, en
virtut del qual:

“En el Pressupost Municipal de l’any 2003 aprovat definitivament per Ple el dia
8 d’abril passat, es va presentar amb un desequilibri pressupostari en la quantitat de
1.303.243,2 euros segons es desprèn de l’informe de l’interventor a aquest, en els
termes de la Llei 18/2001, de 12 de desembre, General d’Estabilitat Pressupostària.

Segons l’article 22 de l’esmentada Llei d’Estabilitat Pressupostària, aquesta
situació de desequilibri ha de ser corregida dins del termini dels tres mesos següents a
l’aprovació del Pressupost, aprovant el Ple de la corporació un pla econòmic financer
que el corregisca.

Sent voluntat de l’actual equip de govern reconduir la situació de desequilibri
generada amb l’aprovació del Pressupost per al 2003 per l’anterior corporació,
estudiades les possibilitats econòmiques actuals, es considera possible presentar un
pressupost equilibrat en base a les següents circumstàncies: en primer lloc, la no
necessitat de presentar un superàvit en el pressupost, atès que la liquidació de l’exercici
2002 ha donat un romanent de tresoreria positiu, cosa que permet derivar aqueixos
recursos a la reducció del préstec en 790.048,59 euros. En segon lloc, els majors
ingressos que s’han produït en el concepte d’alienació de terrenys com a conseqüència
del conveni de venda amb la Generalitat de les propietats municipals afectades per Park
Sagunt. I en últim lloc els problemes sorgits en l’obra de Can Berenguers estan retardant
la seua execució, cosa que obliga a modificar les anualitats per resultar antieconòmic
mantenir una dotació pressupostària en 2003 i el seu finançament mitjançant préstec,
quan se sap que no es van a reconèixer obligacions a càrrec d’aqueixa partida
pressupostària.”

Obert el primer torn d’intervencions la regidora delegada d’Hisenda, Sra.
HERNÁNDEZ, manifesta: “Bé, com tots saben ja a aquestes alçades el pressupost
municipal de 2003 es va aprovar amb un desequilibri econòmic xifrat en la quantitat de
1.303.243 €, quantitat que es correspon a la diferència entre la quantitat prevista com a
préstec, que ascendia a 2.761.253 €, i la quantitat de 1.458.010 € consignada com a
amortització. Aquesta situació de desequilibri ha de corregir-se segons la llei general
d’estabilitat pressupostària mitjançant un pla econòmic financer que devia haver estat
elaborat dins dels tres mesos següents a l’aprovació del pressupost, i, en compliment de



114

l’esmentada llei, l’equip de govern sotmet a aprovació d’aquest Ple un pla econòmic
basat en tres premisses fonamentals, primer: que el pressupost del 2003 s’aprova amb
un superàvit sent del tot innecessari, ja que l’exercici anterior no es va liquidar amb
dèficit, qüestió que a més el Sr. Zarzoso també coneixia per la liquidació de 2002; en
segon lloc, que s’han produït majors ingressos en concepte d’alienació de terrenys pel
conveni de venda amb la Generalitat de les propietats afectades per Parc Sagunt; i, en
tercer lloc, la no necessitat de mantenir la dotació pressupostària que al 2003 per a la
rehabilitació de Ca Berenguer i el seu finançament amb préstec, perquè l’anualitat de
2002 a causa dels retards que estan havent-hi amb l’execució de l’obra, queden fins i tot
disponibles en aqueixa anualitat de 2002 1.148.882,86 €. Per tant, per a corregir el
desequilibri pressupostari, es proposa reduir el préstec en la quantitat de 1.303.243 €
traslladant l’anualitat de 486.508, 29 € de la rehabilitació de Ca Berenguer, finançada
amb préstec a l’any 2004, i canviant el finançament exclusiu mitjançant préstec de
l’anualitat de pàrquing subterrani establint el següent finançament, és a dir, que quedaria
el pàrquing finançat de la següent forma: amb préstec 1.114.240,29 € amb recursos
propis 790.048 € i l’alienació d’inversions 26.686,32 €.”

La portaveu del grup SP, Sra. MARTÍNEZ, indica: “Com el seu nom indica ací
estem en termes formals, no materials o reals, Sra. Núria, el cognom quin és?
Hernández, Hernández o Fernández? Hernández, Núria Hernández, no és que estic ara
cansada. Entesos, en termes formals, que no reals i, per tant, aqueix desequilibri
pressupostari que denunciem els segregacionistes en l’aprovació del pressupost,
efectivament, cal corregir-lo ara. Per què dic jo que és formal i no real? Mire vostè,
perquè el romanent de tresoreria positiu, que és el que permet derivar aqueixos recursos
a la reducció de préstec en 790.048,59 €, està tenint en compte un concepte formal i no
real, que són les obligacions reconegudes, perdó, els drets reconeguts a favor de
l’Ajuntament, que no els cobrats efectivament. M’explique? Vostè recordarà
perfectament, com al llarg d’aquests quatre anys s’han declarat saldos de dubtós
cobrament, centenars de milions de pessetes. Després aqueixos 790.048,59 € no és que
siguen diners comptants, d’ací hi ha un muntó de diners pendents de cobrament. El que
passa és que està reconegut el dret a favor de la corporació, i ja veurem del dret declarat
a favor de l’Ajuntament al dret efectivament cobrat, que se situa. Jo li remet al nou
equip de govern simplement a la liquidació d’ingressos de 2002, perquè vegen el que
són previsions i després el que són cobraments, això d’una banda. D’altra banda, s’està
imputant per a aquesta reducció l’alienació de terrenys, com a conseqüència el conveni
de venda amb la Generalitat de les propietats municipals afectades per Parc Sagunt.
Molt bé, aquesta alienació que és fruit d’un conveni i que fa que aquests béns siguen de
caràcter patrimonial, nosaltres entenem que té la condició, per imperatiu legal, de
patrimoni municipal de sòl. Per què diem açò? Perquè el mateix que hem recorregut en
el tema d’inversions per a patrimoni municipal de sòl, i els assenyale, i al secretari li ho
he comunicat, que ja hi ha 10 sentències del Tribunal Suprem que declaren
contundentment que no es pot destinar a inversions els productes, o els diners, o el
patrimoni municipal de sòl, és a dir, la venda d’aqueix patrimoni, només que per a
habitatges socials o d’altres usos d’interès social, per això que siguen, mire quina bona
idea li done a la regidora de serveis socials perquè comencen a fer més residències que
efectivament no n’hi ha, la Conselleria, clar, la Conselleria de Benestar Social, el Sr.
Blasco ha promogut com a alternativa a les residències aquestes edificacions per a gent
gran. Bo, mire vostè, si tindran ocasió d’agafar i fer el que toca. Què estem dient? Que
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alerta!, que aqueixos 26 mil i escaig euros vagen a finalitat distinta de la de patrimoni
perquè tindran un altre contenciós, i, a més, demanarem, en aquest cas, el suport del PP,
perquè curiosament el PP, que governa en l’oposició a Gandia, li ha tocat una sala més
ràpida que la que està tramitant el nostre contenciós administratiu en el Tribunal
Superior de Justícia de la Comunitat Valenciana, i ha obtingut una sentència favorable
en els mateixos termes que la vam sol·licitar nosaltres. És a dir, en aquests moments al
govern socialista de Gandia li tocarà reposar crec que és al voltant de 600 i escaig
milions en les partides pressupostàries. Si algú de vostès es pensa que estem perdent el
temps i els diners per a aconseguir una declaració de nul·litat i que aqueixos diners de
patrimoni, que està tret exclusivament de patrimoni del Port, no revertisca a les partides
pressupostàries, tinc molt clar que no ens coneix. Ho dic perquè vagen llevant-se les
alegries amb els diners d’alienacions de patrimoni, perquè fins a l’últim euro
s’ingressarà encara que açò coste un procés de 10 anys, seguim o no seguim de regidors.
I li recorde encara com està el tema d’Ingruinsa. Llavors, per aquestes raons, nosaltres
pensem que aquest equilibri pressupostari sí es compleix formalment, però que falta
informació que ens permeta valorar si aquesta operació d’equilibri pressupostari és
correcta o l’adequada. Perquè no tenim criteris ni paràmetres per a ponderar si aquest
equilibri formal no provocarà, a l’hora que vegem la liquidació de 2003, la situació que
hem viscut en aquests anys anteriors. Per tant, nosaltres no ho anem a aprovar.”

El regidor del grup PP, Sr. ZARZOSO, exposa: “De nou, bona nit, mire, Sra.
Hernández, jo no puc consentir-li sota cap aspecte que vostè diga en quina situació
econòmica hem deixat l’Ajuntament. No li ho puc consentir. I li donaré dades reals, no
previsions, dades reals. La liquidació del pressupost de l’any 2002: estalvi net 70,6
milions de pessetes, resultat pressupostari 452,7 milions de pessetes, romanent de
tresoreria per a despeses generals 39,8 milions de pessetes, índex de liquiditat 0,58. És a
dir, indica la capacitat que té l’Ajuntament per a afrontar qualsevol despesa imprevista.
El coeficient òptim, segons els serveis d’intervenció és el 0,5. Si parlem d’endeutament
som el municipi menys endeutat de la Comunitat Valenciana de poblacions majors de
50.000 habitants. Efectivament, Sra. Alcaldessa, m’hi ajuste perfectament perquè a
partir d’ací és on ve l’equilibri pressupostari. Així que estic dins perfectament del punt
corresponent. Sra. Hernández, vostè em recorda la xica de l’Hostal, la xica de l’Hostal,
sí, que parla poc i per a mal, i efectivament és així, i efectivament és així, sí, pot riure
però li estic donant dades econòmiques reals. Si parlem d’endeutament som el municipi
menys endeutat de la Comunitat Valenciana, entre poblacions majors de 50.000
habitants i la majoria de 20.000 habitants. El nostre deute total a 31 de desembre serà de
3.529,9 milions de pessetes, ara encara serà menor, encara caldrà descomptar 216
milions, a llarg termini 2.764,5 milions de pessetes, i d’operació de tresoreria 832
milions. El nostre nivell d’endeutament és del 68%, quan està permès fins a un 110%, el
68%. Però la nostra càrrega financera és de 6,17% dels ingressos corrents. És a dir,
estàvem pagant 152,2 milions en concepte d’interessos i 242,2 milions en concepte de
capital, si parlem del pressupost de 2003, no sé vostè del que s’està queixant. En primer
lloc produeix, o produirà, uns estalvis nets de 407 milions de pessetes, però a més, per
trobar-se aprovat de forma desequilibrada, vostè es trobarà amb 131 milions que li
cauen del cel, que li cauen del cel, més 500 milions dels terrenys de propietat municipal
de Parc Sagunt. Es trobarà damunt del pressupost amb 631 milions de pessetes per a
gastar en el que li done la gana. Si, damunt, vostè es troba amb un compte bancari per
un import de 592 milions de pessetes de venda de patrimoni municipal de sòl, i als quals
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caldrà afegir, aproximadament segons un estudi fet per serveis d’intervenció, del 50%
de 622 milions de la venda de terrenys d’Ingruinsa, que per cert ja dirà vostè quan tanca
el tracte. Aqueixa és la realitat com el Partit Popular ha deixat en aquest municipi
l’Ajuntament de Sagunt. Però, mire vostè, ja que es posa en el pla que s’ha posat, com
va deixar el Partit Socialista quan va deixar el govern municipal en quines condicions
li’l va deixar al Partit Popular, en quines condicions. Escolte, vostè haurà d’assumir el
que representa i vostè està ací assumint el Partit Socialista. A mi m’ha dit, m’ha
preguntat, ha dit en quines condicions econòmiques havia deixat, no senyora, no
senyora, ha dit en quines condicions econòmiques havia deixat el Partit Popular
l’Ajuntament de Sagunt, i se les he dit molt clar. Ara a vostè li sap greu que li diga en
quines condicions econòmiques el seu partit va deixar aquest Ajuntament, com si fa 50,
però vostè assumeix la gestió del seu partit, com jo assumiré la gestió del meu. Llavors,
em permetrà que el llija: estalvi net menys, menys 271,8 milions de pessetes, resultat
pressupostari 313,8 milions de pessetes, romanent de tresoreria menys 294,9 milions de
pessetes, endeutament 4.335,6 milions de pessetes de llavors. Cosa que representava un
nivell d’endeutament del 123,6%, però pare més: factures sense consignació
pressupostària, vostès van deixar 391,7 comptabilitzades i 811 milions als calaixos.
Analitze i veja en quina situació el Partit Socialista va deixar el govern municipal al
Partit Popular i en quines condicions el Partit Popular deixa el govern en mans del
PSOE. Efectivament se’ns produeix un desequilibri pressupostari com a conseqüència,
no que no complim la llei d’estabilitat pressupostària, la complim perfectament menys
en un punt, que, per cert, com vostè ho ha explicat no m’he assabentat en absolut i
pense que vostè no sap el que és el desequilibri pressupostari, de la forma que ho ha
explicat. És molt fàcil d’entendre, molt fàcil, l’endeutament anual no pot ser superior a
l’amortització de capital, exactament. Com que nosaltres vam demanar un préstec de
459,4 milions de pessetes i vam amortitzar capital per un import de 242,5 milions de
pessetes, ací ve el desequilibri pressupostari. La diferència són 216 milions. Això jo ho
tenia ja parlat amb l’interventor, per cert que em pregunte: i d’on vam treure aqueixos
216 milions? Recorde perfectament que li vaig dir, home, dels ingressos que tinguem no
pressupostats. Vostès què han fet? Han agafat 131 milions i els han ficat per a baixar de
deutes al pàrquing, jo, de veritat, pense que amb el deute en la forma que tenim no tenia
per què haver-ho fet, però, bé, ho podien haver dedicat a altres coses. Això és l’equilibri
pressupostari que faltava anivellar. Mire vostè amb quina facilitat i quin esforç tan gran
ha de fer vostè per a anivellar l’equilibri pressupostari en aquest Ajuntament i complir la
llei d’estabilitat pressupostària. Fixe’s si és poc fàcil i poc senzill, i diners 631 milions
no pressupostats que té, mire, després d’anivellar l’equilibri pressupostari li sobren 448
milions de pessetes.”

La regidora delegada d’Hisenda, Sra. HERNÁNDEZ, diu: “Vegem, Isabel,
vegem, sí que, jo compartisc totalment amb el tema del superàvit i els deutors de dubtós
cobrament, però hi ha una altra manera també d’aconseguir-lo i és demanant més
préstec. També s’aconsegueix demanant més préstec el superàvit. En el tema del Parc
Sagunt, que comentaves, és que no partim del mateix supòsit, tu ho fiques tot com a
patrimoni municipal del sòl, sí, i jo per les consultes que he fet amb l’interventor, una
cosa és el patrimoni municipal del sòl, per les cessions a les urbanitzacions, de totes
aquestes coses entra dins del patrimoni municipal del sòl i coincidisc totalment amb
vostè, i crec que coincidim tot l’equip de govern en què la destinació d’aqueixos diners
ha de ser el que recull la llei i, per descomptat, caldrà mirar-ho molt amb lupa perquè
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també coneixem les sentències que està plantejant. I nosaltres, en principi i fins que la
llei no es modifique, que ja sona que hi haurà una modificació de la llei pels problemes
que açò ha estat causant, en principi nosaltres compartim totalment amb vostè que
aqueixos diners han de ser destinats a habitatges de protecció oficial. Però en el tema
dels terrenys de Parc Sagunt, entenem que tenen una altra consideració i que, si bé han
de ser destinats a inversions i no a despesa corrent, no té perquè ser exclusivament a la
venda. Bé, vegem, Sr. Zarzoso, jo no sé si és que quan han parlat els ciutadans vostè no
ha estat ací, quan han parlat i han pres la paraula els ciutadans és que vostè no ha estat
ací, no els ha escoltat almenys. I vostè és que s’encabota a repetir contínuament i no
aquesta legislatura o avui, sinó contínuament en l’anterior també, el tema de
l’endeutament, i per a vostè és que pareix que el fet d’estar poc endeutat és equivalent a
bona gestió, i li hem dit milers de vegades que estar endeutat no és equivalent a bona
gestió, perquè vostè pot estar molt poc endeutat però si als ciutadans, com hem vist
avui, no se’ls solucionen els problemes, els serveix de molt poc, sap? Li serveix de molt
poc. Vostè diu: tenen un muntó de diners per a gastar-se’ls en el que vulguen. Mire, jo
abans li he estat parlant de despesa corrent, vostè em barreja els terrenys de Parc
Sagunt, perquè jo crec que Isabel no l’ha escoltat bé, però barreja tots els diners de Parc
Sagunt i diu: i ara se’ls gasten vostès en el que vulguen. Mire, no, no ho podem fer i
vostè ho sap, vostè ho sap molt bé. I en el tema del punt concret, que era el que estàvem
tractant, no tota la dissertació que vostè ens ha soltat, li he de dir que ha dit vostè
exactament el mateix que jo, amb el tema de l’estabilitat, no, no, exactament igual,
només que vostè es manté en les pessetes i jo ho he dit amb euros, però ho hem dit
exactament igual, entesos? I pel que fa a la gestió del Partit Socialista, que jo sé que no
és el moment ara, però ja que vostè ho ha esmentat, vull recordar-li, perquè vostè no
estava, jo no sé si vostè estaria ni afiliat ja al Partit Popular, o si era membre del Partit
Popular, sí, mire, m’alegre molt, m’estranya que no se n’haja assabentat, m’estranya
molt que no s’haja assabentat vostè. El Partit Socialista, m’estranya molt que no
s’assabentara que el Partit Socialista va estar durant molt de temps amb pressupostos
prorrogats, i vostè sap molt bé el que això significa, veritat que sí? Que va intentar en
nombroses ocasions renegociar el deute i que l’oposició en aquell moment, després
equip de govern per una moció de censura, li ho va impedir, i que la primera mesura que
va prendre, dins del seu pla de sanejament, va ser refinançar el deute precisament la que
dies abans li havien negat fer al Sr. Girona. Així que quan parle, mire molt bé vostè el
que està dient, perquè per a poder gestionar aquest Ajuntament en minoria, sense que
t’aproven pressupostos i sense que et permeten renegociar el deute, tenint en compte
que tots els anys pugen les cosetes, veritat?, puja l’IPC i totes les coses. Però els
pressupostos són els mateixos. Comprendrà vostè que no és la mateixa situació que 6
anys amb majoria.”

Obert el segon torn d’intervencions, el regidor del grup PP, Sr. ZARZOSO,
exposa: “Només, només per al·lusions, només per al·lusions, no és que l’equilibri de la
llei d’estabilitat pressupostària no dóna més de si ja. Hem dit el que havíem de dir, per
la qual cosa en al·lusions al que has dit del Partit Socialista. Sí, és que sembla que això
és una espina que teniu clavada i no és així. Quan un govern municipal no pot governar
per dignitat pròpia, per dignitat personal, el mínim que ha de fer és dimitir i anar-se’n a
sa casa.”
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Per tot això, d’acord amb el dictamen de la Comissió Informativa Especial de
Comptes i Serveis Econòmics, el Ple de l’Ajuntament, per 21 vots a favor del PSOE,
EU, Bloc, PP i SCP i 3 vots en contra de SP, ACORDA:

PRIMER: Reduir el préstec previst en el Pressupost a la quantitat d’1.303.243,2
euros, quedant així mateix modificada la disposició addicional tercera de les bases
d’execució que autoritza un préstec fins a 2.761.253,53 euros, es xifra ara en
1.458.010,33 euros.

SEGON: Reajustar l’annex d’inversions en el següent sentit:
Ø Traslladar l’anualitat de 486.508,29 euros de la Rehabilitació Edifici Can

Berenguers (partida 4510.63200) de l’any 2003 al 2004 per retards produït en
l’execució del projecte.

Ø Canviar el finançament exclusiu mitjançant préstec d’1.930.975,20 euros de
l’anualitat de 2003 del pàrquing subterrani Sants de la Pedra per 790.048,59 euros
de recursos propis, 26.686,32 euros d’alienació d’inversions i 1.114.240,29 euros
de préstec.

TERCER: Realitzar els següents ajustos pressupostaris:
Ø Declarar no disponible el crèdit existent de 486.508,29 euros en la partida

pressupostària del Pressupost municipal de 2003 4510.63200 “Rehabilitació
Edifici Can Berenguers”.
QUART: Modificar a la baixa les previsions existents en el concepte 91701

“Préstec a llarg termini finançament inversions any 2003” en la quantitat 1.303.243,2
euros, quedant una previsió d’1.458.010,33 euros.

CINQUÈ: Augmentar la previsió existent en el concepte 600 “Venda de solars i
edificis públics” en 26.686,32 euros.

29 TRANSFERÈNCIES DE CRÈDIT DISTINT GRUP DE FUNCIÓ
Vist l’informe-proposta efectuat per la Intervenció, en virtut del qual:
“Vist l’expedient tramitat per a efectuar transferències de crèdits dins del vigent

Pressupost Municipal, segons autoritzen els articles 160 i 161 de la Llei 39/88, de 28 de
desembre, Reguladora de les Hisendes Locals, i els articles 40, 41 i 42 del Reial Decret
500/1990, de 20 d’abril, conforme al que disposen les bases d’execució del pressupost.

Les transferències de crèdit que es proposen, afecten partides del Pressupost de
despeses que no estan dins del mateix grup de funció, per la qual cosa conformitat amb
el que disposa les Bases d’Execució del Pressupost, la seua aprovació és competència
del Ple, sent necessari seguir les normes sobre informació, reclamacions, recursos i
publicitat a què es refereixen els articles 150, 151 i 152 de la Llei esmentada.

La referida transferència ha sigut efectuada observant les limitacions imposades
per l’article 161 de la Llei esmentada i article 41 del Reial Decret a què s’ha fet
referència, en base a tot això procedeix informar que l’expedient compleix amb els
requisits legals exigits.

Els crèdits de les partides afectades i en els imports que es pretenen minorar són
de lliure disposició en no estar declarats indisponibles pel Ple de la corporació, no estar
retinguts ni trobar-se en situació d’autoritzats, compromesos ni reconeguts, per la qual
cosa va comptabilitzar una retenció de crèdits per a transferències a mesura que
estableix la Regla 100 apartat 2n de la Instrucció de Comptabilitat per a l’Administració
Local.
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En conseqüència, s’emet informe favorable a la modificació de crèdits
proposada, en l’expedient núm. 11/2003, segons el següent detall a nivell de grup de
funció:
Augments
FUNCIÓ DENOMINACIÓ IMPORT
Gr. Func. 1r Serveis de caràcter general 70.000,00
Gr. Func. 2n Protecció civil i seguretat 15.000,00
Gr. Func. 3r Seguretat, protecc. i promoc. social 30.000,00
Gr. Func. 4t Produc. béns públics caràcter social 363.000,00

TOTAL 478.000,00

Disminucions
FUNCIÓ DENOMINACIÓ IMPORT
Gr. Func. 0 Deute públic 300.000,00
Gr. Func. 4t Produc. béns públics caràcter social 18.000,00
Gr. Func. 5è Produc. béns públics caràcter econòmic 160.000,00

TOTAL 478.000,00

Obert el primer torn d’intervencions, la regidora delegada d’Hisenda, Sra.
HERNÁNDEZ, manifesta: “Bé, açò, ja li ho he dit abans, és conseqüència de la situació
que hem exposat abans amb l’estat d’execució del pressupost. Hi ha diverses partides
que s’han quedat sense consignació pressupostària i que necessitaven una aportació
d’energia, per dir-ho d’alguna manera. Llavors, es tracta, com saben, de minorar
algunes partides per a augmentar altres i poder afrontar el pagament de factures que ja
es troben sense consignació pressupostades per haver tancat la partida. Vull que quede
clar, ja ho he dit abans però ho torne a repetir, que amb aquestes transferències que
proposem avui salvem la situació fins al mes d’agost, això en el millor dels casos. Bé, es
transfereix un import total de 478.000 €, dels quals 300.000 s’obtenen de les partides
d’interessos a causa de la rebaixa en el tipus d’interès, 18.000 € de les partides de
biblioteques i 160.000 € del projecte anual de repavimentació. Amb aquests 478.000 €
s’augmenten les partides que es trobaven sense consignació, fonamentalment en
administració general, protecció civil i seguretat, enllumenat públic, manteniment,
neteja urbana i contracte de recollida de fem i neteja de platges.”

La portaveu del grup SP, Sra. MARTÍNEZ, indica: “Nosaltres no podem aprovar
aquesta transferència de crèdit perquè durant dos anys, des de la banqueta de l’oposició,
hem estat denunciant l’estat gravíssim de la pavimentació de les vies públiques. Fa dos
exercicis, gràcies al Bloc, aqueixa partida de repavimentació no es va aprovar o m’estic
equivocant, o fa tres, sí, no et recordes? Que va ordenar llevar-la. I ara, encara que la
licitació va eixir per menor import del pressupostat per a repavimentació, pensem que
les de, home, Manolo, home, que teníem el pressupost i de sobte va aparèixer canviat,
tampoc considerem seriós que s’estiga llevant 18.000 € de biblioteques de mobiliari, Sr.
Civera, per a augmentar 13.000 en publicitat i propaganda, no ens sembla seriós. És a
dir, llevar el mobiliari de les biblioteques per a publicitat i propaganda de biblioteques,
per a res. I, per tant, no estem d’acord perquè això suposaria una valoració més general.
Llavors, no estem d’acord amb aquestes modificacions. Pensem que és una demanda
generalitzada i ací han tingut ocasió de sentir-ho en el públic l’estat de les calçades i de
les vies públiques de Port i de Sagunt, perquè un senyor deia el que deia jo, llevant la
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flor i nata al del glamour hi ha carrers a Sagunt que dóna horror. Exactament passa el
mateix al Port. Vull dir, ací hi ha necessitats bàsiques i hi ha altres que no són tan
bàsiques. Per tant, nosaltres pensem que aquesta partida de repavimentació hauria de
mantenir-se i d’eixir a licitació. Gràcies.”

El regidor del grup PP, Sr. ZARZOSO, assenyala: “Bo, Sra. Hernández, vostè
també ací ens vol ficar la burra, el carro, els arreus, però vostè no ven ni l’albarda. Mire
vostè, vostè diu que l’enllumenat públic, que vaig pressupostar molt malament, ha dit
no ací sinó en la premsa també, que abaixe l’enllumenat públic, mire, efectivament, les
6 partides crec que hi ha d’enllumenat públic en el seu conjunt abaixen un 5%, però
vostè sap per què? Li ho vaig a explicar: arran de l’any 2001, el capítol 2n se’ns va
disparar al 19% i calia tallar la mamella. O es talla, o a veure per on tiràvem. Fins que
vam aconseguir fixar-lo en el 7% i això requereix un sacrifici i un retall, i llavors el que
parla vostè de la gestió, el problema és de gestió i té dificultats. Però no diu vostè
tampoc tota la veritat. Vostè diu en la premsa, ací no ho ha dit però en la premsa, que ho
ha dit, baixen totes les partides corresponents a enllumenat públic. Doncs no senyora, sí,
sí, això ho ha dit vostè, i a més si vol li ho ensenye, si vol li ho ensenye. La partida
corresponent a energia elèctrica, consum d’energia elèctrica, no baixa, puja, puja, i la
partida d’inversions es manté constant en 25 milions de pessetes. A pesar d’aqueixa
baixada global de 5% hi ha partides on no vaig pressupostar a la baixa, sinó vaig
pressupostar a l’alça, la vaig pujar poc però la vaig pujar, no la vaig baixar. Però mire
vostè, mire vostè, jo pressuposte molt malament, pressuposte molt malament, ara ho
anem a veure. En aquestes modificacions de crèdit que vostè posa per import de 79,5
milions de pessetes veurem a on van dirigides i com estaven pressupostades, si estaven
malament, o estaven bé. Mire, en primer lloc va a esports, ja m’eixirà el nom, Patronat
Municipal d’Esports, mire el Patronat Municipal d’Esports el vaig pressupostar,
l’aportació ordinària va ser de 271,4 milions de pessetes amb un increment del 26,24%,
prenga nota, prenga nota, que parla per a mal no n’encerta una, el 26,24%. I dins del
Patronat Municipal d’Esports hi ha entitats esportives, Estal, 14,4 milions de pessetes
amb un increment del 20%. Això és pressupostar a la baixa, increments del 26,24 i del
20% a la baixa. Per cert, el que sí que volia dir-li, Sr. Estal, sobre el PMD, des del punt
de vista econòmic, allò altre no ho conec, és que vostè té pressupostats un total de 537,3
milions de pessetes, la taxa és francament deficitària, un 22%, a penes... i personalment
pense que ha arribat el moment d’haver de recórrer... Si no va per aqueix camí,
l’Ajuntament no podrà mantenir-lo. Mire vostè, pressupost molt malament, Sra.
Hernández, molt malament. Servei de recollida de fem, una altra transferència bancària,
una altra transferència que fa vostè entre partides de diferent funció, que és la primera
vegada que ve a aquest Ple, en la passada legislatura no en vaig veure ni una, no en vaig
veure ni una, són partides de diferent funció, no oblide vostè això. Va dirigida al servei
de recollida de fem i neteja diària, també necessita més diners, doncs bé, el total del
pressupost són 909 milions de pessetes amb un increment del 13,3%, això és
pressupostar a la baixa. Vostè es veu que creia que caminarien en l’opulència i en el
luxe, però els increments que li estic llegint són molt considerables, molt considerables,
perquè vostè diga que vaig pressupostar malament. Una altra, una altra partida on va
dirigida, que necessita molts diners, no fa res, és el contracte de recollida de fem i neteja
de platges. Jo açò ja és que no li trobe cap explicació. Mire vostè, hi havia pressupostats
17,2 milions amb un increment del 18,52% respecte a l’exercici de l’any 2002, i vostè
em demana pressupostats 17,2 milions i vostè demana 12,5 milions. És a dir un 72,7%
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per damunt de la quantitat pressupostada. Quico, jo no sé, la bandera blava la vam tenir
aquest estiu i l’anterior, i l’anterior, jo he pensat què voldràs plantar melons a l’arena i
que a més siguen dolços? Jo no ho sé, perquè, vaja, això és pressupostar, segons la
regidora d’Hisenda, és pressupostar a la baixa. Bé, però el que més em dol de tot, no és
on vaja a dirigir l’equip de govern, allà ell amb la seua responsabilitat, on fique els
diners a partir d’ara és la vostra responsabilitat, és d’on es trauen, de la partida de
pavimentació i terraplenament de carrers que tenia 200 milions de pessetes l’anterior
equip de govern ja el va adjudicar, i en van sobrar crec que 26 milions de pessetes. Sr.
Civera, que vostè 26 milions per a arreglar carrers permeta que se’n vagen a altres
partides pressupostàries no m’ho explique, no, jo és que crec que quan eres xicotet vas
entropessar al carrer, i vas caure, i, des de llavors, li la vas jurar als carrers, sí, jo et diré
per què, sí, l’any 2001, no, no, Civera, l’any 2001 per a aprovar-me el pressupost vaig
haver de llevar una setmana abans 200 milions de pessetes per a arreglament de carrers,
i m’ho fas al 2001 i ara permets que 26 milions de pessetes per a arreglar carrers, me les
permets que me les desvies i me les manes a altres parts, Civera. Això pense que no és
seriós. I, res més, jo per descomptat li votaré un no com una catedral, i si tinguera 50
vots, 50 vots que li votaria no, açò és vergonyós, això és vergonyós.”

La regidora delegada d’Hisenda, Sra. HERNÁNDEZ, exposa: “Mira, començaré
pel final, vergonyós és no recolzar aquesta modificació de crèdit que corregirà el mal
pressupostat que açò deia, i a despeses que han fet vostès, a despeses que han fet vostès.
Mire, jo no li he dit que vostè, jo no li he dit en cap lloc, i si així ha eixit m’han
interpretat malament, jo no li he dit en cap lloc que vostè haja pressupostat totes les
partides a la baixa. Això no ho he dit jo en cap lloc. He dit que moltes de les partides
estan esgotades, sense consignació pressupostària, i que, en moltes d’elles, es deuen a
despeses que han fet vostès durant el període dels sis mesos. I que fins i tot algunes
d’elles no estan en la dació de comptes que he donat perquè estan arribant ara, ho té
clar?, ho té clar? I és el que ocorre amb aquestes partides que vénen ací. En el tema de
la neteja de les platges, mire, no, és que li ho torne a repetir perquè sembla que com que
ell parla en pessetes els nombres no són iguals, veritat que no? Doncs no, veurà, vostè
l’any 2002, en la liquidació de 2002, entre les despeses de la neteja i la recollida de fem
a les platges, entre, sap que llavors actuava la Diputació i la SAG, entesos? No, ara ja
no, no, entre els dos vostè, però això no vol dir que no facen la neteja i que haja
d’augmentar la SAG la neteja. Vostè al 2002 es gasten, es gasten en aqueixa neteja, i
així ho diu la liquidació del 2002, 136.000 €. Sap el que pressuposta vostè per al 2003,
103.000, què passa, que com que només ho fa la SAG no ha de complementar la neteja,
no? Vaja, vaja. És que jo no li he parlat de l’increment, li estic parlant d’unes
transferències de crèdit que només tenen com a finalitat cobrir unes partides que estan
sense consignació pressupostària, sense consignació pressupostària, perquè s’han gastat,
perquè s’han gastat, ho entén? Entesos. Vegem, el tema de les vies públiques, per
aclarir-li-ho també el del terraplenament, per aclarir-li-ho també a Isabel. Vegem,
nosaltres, per descomptat, que tenim interès a escometre, com més prompte millor, el
tema del terraplenament, però com més prompte millor. I la prova és que s’ha adjudicat
el contracte, fa res, hem adjudicat el contracte i que, a part de l’adjudicació d’aqueix
contracte, hem ampliat l’import en el 20% que ens permet la llei. Perquè açò, vegem,
açò tenia un pressupost de 1.200.000 €, els senyors del PP, ja pensant a gastar-se els
diners en altres coses en comptes de traure la licitació per la totalitat del pressupost, van
licitar per 720.000 €. S’ha adjudicat per 566.640 i nosaltres, a part d’aqueixa
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adjudicació, hem incrementat en un 20% aqueix percentatge per a seguir fent
terraplenament. No, és que també, és que també se m’ha oblidat dir-li que ací lleve
aqueixos 160.000 € que són els únics que queden perquè al mes d’abril, l’equip de
govern anterior, va fer una modificació de crèdit per 228.385 € i que els van destinar a
altres coses. Doncs s’ho pot imaginar el que va ocórrer d’abril a maig en aquest poble
per a unes eleccions.”

Obert el segon torn d’intervencions, el portaveu del grup PSOE, Sr. CHOVER,
diu: “Jo, simplement no he intervingut en el primer torn, igual que vostè tampoc ha
intervingut en el primer torn. Però ella és la ponent. És que no ha intervingut. Bé, no, jo
volguera que no s’enutjaren tant quan es comenten aspectes de gestió. Jo crec que hi ha
hagut un error d’interpretació, ací en cap moment se li ha assenyalat que ha pressupostat
a la baixa en cap moment, ací se li ha assenyalat que amb la liquidació de l’any 2002 a
la mà hi ha hagut partides en què s’ha pressupostat per davall del que gasta l’any
anterior. Supose que el pressupost de l’any anterior seria encara més baix, però no se li
està dient que haja pressupostat a la baixa o a l’alça. Se li ha dit que, tenint la liquidació
de l’any, almenys el pressupost l’any següent, sobretot quan es tracta de despesa corrent
en serveis que són previsibles, es poguera pressupostar almenys la despesa que s’ha
generat l’any anterior, això és el que atribueix únicament. Em sembla molt bé, i
segurament perquè seria necessari, que en el Patronat s’haja pressupostat a l’alça en un
60% crec que ha dit, o un 26%, però és insuficient, és insuficient. Jo, jo no dic, és
insuficient en la despesa real, en la despesa real. Jo no estic dient que hi haja que, quant
s’havia gastat l’any anterior? Segurament més d’aqueix 26% que s’ha incrementat l’any
següent. O una de dos, o es generarà ja directament el dèficit o es posa la quantitat
suficient perquè no es genere, això és el que se li ha estat dient tot el temps i no té per
què enutjar-se, perquè això és una realitat que estem vivint en aquest moment en què no
hi ha consignació pressupostària per a determinades partides, partides amb despeses
previsibles tan clares com l’enllumenat o com la neteja urbana i la recollida de fem. No
se li està dient una altra cosa. Jo crec que és prou raonable el plantejament tal com s’ha
fet. Vostè l’ha interpretat, segurament, d’una altra forma, però jo crec que en totes les
intervencions que ha tingut la meua companya Núria Hernández, ha vingut dient que en
el pressupost de despeses ha sigut restrictiu, però restrictiu fins i tot sobre el paper.
Perquè després en la despesa real no s’ha sigut restrictiu, i se li ha atribuït una
descoordinació entre el que gasta l’any anterior i allò que s’ha pressupostat per a l’any
següent. Simplement això, no se li ha estat dient que es pressupostara a la baixa, en
absolut. Jo crec que això està ben clar i, conseqüència d’aquests desajustos que es
produeixen entre el pressupost real, el pressupost sobre el paper, i el pressupost gastat,
és necessari fer unes transferències que, fins i tot encara que siguen a distinta funció,
són necessàries. Simplement això.”

El portaveu del grup PP, Sr. BORRÁS, indica: “Ha començat dient, senyora,
anteriorment que del propi informe d’intervenció es dedueix que algunes partides
corresponen fins agost i altres fins a juny. Per tant, la neteja de platges tinga molt clar en
quina data s’ha fet, tinga molt clar en quina data s’ha fet. I una altra cosa és el que ha
comentat vostè de l’any passat que va haver-hi temporals, com li pot ocórrer ara, i,
encara que la platja no s’utilitze, hi ha moltes persones que passejaran per allí en ple
hivern. I, per tant, li aconsellaré fer una neteja. I els esdeveniments extraordinaris
produïts per catàstrofes no crec que vostè els preveja en el pressupost, ni vostè ni ningú.
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Aqueixa és l’explicació que té clara, i vostè agafa el llistat, de vostès mateixos,
d’ordenació de les factures per la SAG, observa perfectament fins maig i juny que tot
segueix un ordre cronològic i pràcticament constants les factures amb les mateixes
quantitats, 455.113,58 que correspon a cada mes, assentades perfectament 1.780 i 2.543,
1.951 per mes en funció de la neteja viària o allò altre que se segueix cronològicament. I
veu perfectament el bot al mes d’agost, que les té, a més, vostè en un altre llistat. Per
tant, està perfectament pressupostat i el que caldrà esbrinar a la SAG, perquè jo sí que sé
el que vaig deixar firmat fins a l’últim dia en la SAG, que no haja vingut després una
miqueta més que no corresponga i no estiga ordenat, que s’haja ordenat després. Per
tant, li repetisc, té un gran pressupost perquè té partides i no ho ha dit per a res, no ho ha
dit per a res, té partides del 100% sense tocar, sense tocar, i quantitats importants.
Perquè nosaltres vam aprovar el pressupost al mes d’abril, vam entrar en funcionament
en el mateix mes de maig amb aqueix pressupost, excepte el que contrau els mesos
anteriors de despesa corrent normal, i no ens va donar temps a poder-lo executar, no ens
ha donat temps a poder executar-lo. Una altra cosa és que vostès no compartisquen els
criteris d’aqueixes coses a executar, que això és polític, aqueix seria en el pressupost de
vostès, però no ocorre ací l’efecte del que va ocórrer l’any 95, que aprovàvem nosaltres
el pressupost l’any 95 amb vostès per a poder-lo aprovar el 23 d’octubre. Recorde-ho, i
era tot contret i, com a conseqüència, desviat. I a pesar d’això es va originar la crisi del
96 i del 97. Per tant, tenen un gran pressupost encara que calguen moure les partides
perquè aqueixa decisió política de vostès, dir: aquesta despesa nosaltres no l’anem a
afrontar, i afrontarem aquest altre. Estan en el seu perfecte dret si tenen els vots. Però
tenen, i vostè mateix ho ha dit, l’estat d’execució del pressupost en despeses és d’un
49%. I el que no ha dit és, en els ingressos, la recaptació d’ingressos, si ací està
contemplada o no està contemplada ja l’aportació de la Generalitat, o si està aportada ja
l’aportació dels pressupostos generals de l’estat, si els ha arribat ja. Lògicament no,
lògicament no perquè arriben moltíssim més tard, i, per tant, el que està contemplat és el
que recapta exclusivament per taxes o pels impostos de vehicles de tracció mecànica i
IBI urbana o rústica.”

Per tot això, d’acord amb el dictamen de la Comissió Informativa Especial de
Comptes i Serveis Econòmics, el Ple de l’Ajuntament, per 14 vots a favor del PSOE,
EU, Bloc i SCP i 11 vots en contra del PP i SP, ACORDA:

Aprovar la modificació de crèdits proposada en l’expedient núm. 11/2003, segons el
següent detall a nivell de grup de funció:
Augments
FUNCIÓ DENOMINACIÓ IMPORT
Gr. Func. 1r Serveis de caràcter general 70.000,00
Gr. Func. 2n Protecció civil i seguretat 15.000,00
Gr. Func. 3r Seguretat, protecc. i promoc. social 30.000,00
Gr. Func. 4t Produc. béns públics caràcter social 363.000,00

TOTAL 478.000,00

Disminucions
FUNCIÓ DENOMINACIÓ IMPORT
Gr. Func. 0 Deute públic 300.000,00
Gr. Func. 4t Produc. béns públics caràcter social 18.000,00
Gr. Func. 5è Produc. béns públics caràcter econòmic 160.000,00



124

TOTAL 478.000,00

30 PROPOSICIÓ SP, SOBRE PATRIMONI MUNICIPAL DEL SÒL. EXP.
18/03-M

Sotmès a votació, de conformitat amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat es ratifica la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia.

Llegida la proposició presentada per SP, que diu:
“La carestia d’habitatge és de tots coneguda, sense que la política de construcció

d’habitatges de VPO haja paralitzat els preus del mercat immobiliari. Aquesta situació
ha sigut denunciada per dos dels partits integrants a hores d’ara de l’equip de govern
(PSOE i EU) i això sense perjudici que els òrgans responsables de la promoció pública
d’habitatges de la Generalitat Valenciana han realitzat reiterades crides als ajuntaments
perquè per aquests es realitzen cessions de terrenys de Patrimoni Municipal del Sòl amb
la finalitat de construir habitatges de promoció pública per a la seua venda o
arrendament.

La finalitat social del Patrimoni Municipal del Sòl es recull en la normativa legal
des d’antic. En aquest sentit, i davant de les actuacions municipals relatives a destinar
els ingressos provinents de la venda d’aquests solars a inversions diferents de les
desitjades per les normes legals van propiciar la creació de doctrina del Tribunal
Suprem declarant nuls de ple dret els acords de diferents ajuntaments per què aquests
ingressos es destinaven a inversions de tota classe.

Així les coses, durant l’any 2001 es van publicar les sentències del Tribunal
Suprem que permeten parlar de doctrina jurisprudencial, en aquest sentit, el grup
municipal segregacionista va recórrer en via contenciosa administrativa els pressupostos
municipals corresponents a l’exercici l’any 2000 amb fonament en què en l’annex
d’inversions d’aquest, els ingressos provinents de la venda de patrimoni del sòl no es
destinaven a la construcció d’habitatges de promoció pública.

En els programes electorals de les recents eleccions locals, tant el PSOE com EU
van adquirir el compromís de potenciar i destinar el Patrimoni Municipal del Sòl a la
construcció d’habitatges socials. Per tot això i davant de la situació d’alienació contínua
d’aquest patrimoni, es proposa al Ple municipal l’adopció d’acord del següent tenor:

1. Que l’Ajuntament de Sagunt adopte l’acord de retirar-se del contenciós
administratiu promogut pel grup municipal de Segregació del Port, deixant amb això
d’oposar-se a la declaració de ser il·legals l’acord mitjançant el que es va decidir
destinar a determinades obres d’urbanització i inversió els ingressos provinents del
Patrimoni Municipal del Sòl.

2. Que previs tràmits pertinents declare la nul·litat de l’annex d’inversions on es
contempla la destinació dels ingressos de Patrimoni Municipal de Sòl per a inversions
diferents de les d’edificació d’habitatges socials.

3. Que adquirisca el compromís públic de no destinar cap ingrés provinent de la
venda de Patrimoni Municipal del Sòl a obres i inversions diferents de les d’habitatge
social i que en el mateix sentit, estudie, propose i sotmeta a deliberació del Ple les
mesures que en reposició d’aquest Patrimoni Municipal pensen adoptar en aqueixos
quatre anys.”

Durant el debat, el portaveu d’EU presenta una esmena a la totalitat, que diu:
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“És conegut per la campanya electoral de les passades eleccions municipals que
els partits integrants de l’actual equip de govern hem deixat patent la nostra sensibilitat
respecte a la problemàtica de l’habitatge al nostre municipi. Problemàtica que afecta
tota la població, però fonamentalment les famílies amb menys recursos econòmics i
els/les joves de la nostra localitat. Ara per ara podem afirmar que l’anterior equip de
govern durant el seu mandat no ha realitzat cap política municipal de l’habitatge,
deixant la iniciativa únicament en mans del mercat immobiliari. Política d’abstenció que
ha donat els seus fruits econòmics, primordialment als promotors que han intervingut a
la nostra localitat.

Per això, els partits integrants de l’actual equip de govern, conscients de la
necessitat d’una major implicació municipal en els temes relacionats amb el sòl públic i,
en general, de l’habitatge, proposa al Ple de l’Ajuntament de Sagunt l’adopció del
següent acord:

 1. Que les futures actuacions d’aquest Ajuntament que implique la venda de sòl
públic provinent del patrimoni municipal del sòl, els ingressos generats es destinaran a
la conservació i ampliació d’aquest, tal com marca la legislació vigent, i que en
aplicació d’aquest, es convertisca en dret positiu.

2. A desenvolupar una política activa en l’àmbit de l’habitatge, i afavorir-hi
l’accés d’aquells col·lectius que per les seues peculiaritats socioeconòmiques més ho
necessiten, sempre dins de les necessitats econòmiques de la nostra administració. Per a
això l’Ajuntament, en el seu moment, es dotarà dels mitjans necessaris així com
adoptarà les mesures oportunes.”

Obert el primer torn d’intervencions, la portaveu del grup SP, Sra. MARTÍNEZ,
exposa: “Al llarg i ample, perquè es pot dir així, l’hemicicle és semicircular, al llarg i
ample de la sessió d’avui la regidora d’Hisenda ha ratificat, ningú l’ha corregit que la
voluntat de l’actual equip de govern és destinar el patrimoni municipal del sòl a les
finalitats. Nosaltres hem advertit que hi ha 10 sentències, hem advertit el cas de Gandia
que s’ha fallat recentment, i nosaltres demanàvem que es retirara la corporació, retirar-
se no vol dir renunciar, simplement que no gasten diners en un plet que, a data d’avui,
tot el món sap que està perdut per part de la corporació municipal. Simplement que no
gasten més diners en aqueixos plets, que es retiren, que siguen coherents amb els seus
programes. I demanàvem que es retirara i que es decidira a adscriure que previs els
tràmits pertinents es declarara la nul·litat de l’annex d’inversions, on es contempla la
destinació dels ingressos. Enfront de la proposta nostra, que era aplicar i fer efectiva
aqueixa declaració de patrimoni municipal de sòl que vostès han recollit també, hi
havia, i a més que s’adquirira el compromís de no destinar cap ingrés provinent de la
venda municipal de sòl a obres i inversions diferents de les d’habitatges socials, i en el
mateix sentit s’estudia, propose i se sotmeta a deliberació les mesures que en reposició
del dit patrimoni pensa adoptar en aquests quatre anys, perquè el Sr. Martín va presentar
una esmena que deia que els partits integrants de l’actual equip de govern, conscient de
la necessitat d’una major implicació municipal en els temes relacionat i general
l’habitatge, proposa al Ple de l’Ajuntament un acord que diu: que les futures actuacions
d’aquest Ajuntament que implique la venda de sòl públic provinent de patrimoni
municipal de sòl, els ingressos generats es destinaran a la conservació i ampliació
d’aquest, tal com marca la legislació vigent. I que, en aplicació d’aquests, es convertisca
en dret positiu. I dos: a desenvolupar una política activa en l’àmbit de l’habitatge. Bé,
açò és el de sempre, una declaració formal de principis, així de clar. Les futures
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actuacions, els recorde que vostès, un regidor de vostès, Ramon García, va ser part
integrant del recurs que vam promoure en el tema d’Ingruinsa, això tampoc entra a la
bossa?, això també, perquè si no ho saben, que ja ho saben, a càrrec d’aqueix patrimoni
del Port. Perquè sí que li agrairia una cosa al Sr. Zarzoso. Cada vegada que parla dels
mil i escaig milions de pessetes de patrimoni municipal del sòl, sempre omet una dada, i
és que han eixit en el 95%, o en el 99% de patrimoni del Port. El Port aguanta com se
saquegen les seues dotacions pròpies i es fan sistemes generals sanitaris, de salut
mental, i se li van trencant les seues dotacions locals de zones verdes, de dotacionals,
perquè això és el que es fa amb el Port, i veu a més com el seu patrimoni municipal que
han pagat tots i cada un dels adquirents d’habitatge o de baixos comercials, s’aliena i
s’inverteix en, per descomptat, fins totalment il·legals, fins totalment il·legals. La
pregunta és molt clara, amb aquesta declaració tan guai que les futures actuacions, tots
els diners d’Ingruinsa, que saben vostès que està compromès, en part, no els pensen
destinar a patrimoni municipal de sòl? Aqueixa és la primera pregunta. Segona, tant els
costa a vostès, que porten en la seua campanya la defensa de patrimoni municipal de sòl
i que el seu grup municipal a l’ajuntament de la província d’Alacant, que ara no recorde,
va fer el mateix que vam fer nosaltres, i ja té una sentència favorable i és EU, el grup
municipal ja ha aconseguit que aqueixa inversió es torne per a arrere, tant els costa
assumir aqueixos 600 o 500 i escaig, o 400 i escaig milions de patrimoni municipal de
sòl? Vostès saben que estan gastats, no els pensen reposar a les partides. Això com ho
va fer el PP, endavant amb els fanals. Mire vostè, ja no queda patrimoni, si ja no queda
patrimoni, ja se li ha calat foc a tot, no, no, ja se li ha calat foc a tot el patrimoni. No
queden recursos de patrimoni. Quedava el del conveni de Parc Sagunt i quatre coses
més. I ja les han ficat vostès per a inversions i ja els hem advertit que, alerta, perquè
això també va a contenciós. I per descomptat, del que jo conec de doctrina, parcel·les
patrimonials afectades per urbanització per determinació legal imperativa, patrimoni
municipal de sòl. Aqueixes també formen part de patrimoni municipal de sòl. Si no li
demanen un informe jurídic, que per a això tots els ciutadans paguem als funcionaris i
pareix que no està clar i que li ho diguen. Vull dir, què faran vostès amb el tema de
patrimoni? Perquè té moltíssima gràcia que el Sr. Ramon García promoguera un
contenciós en defensa del patrimoni, perquè vostès ara, aqueixos 500 i escaig milions,
diguen que creu i ratlla. Que, els recorde, un govern de dretes resultant de la moció de
censura es va retirar del contenciós de patrimoni municipal de sòl. Si no ho saben,
gràcies a la intervenció del Sr. Gil, en la moció de censura, l’equip de govern es va
retirar del contenciós que estaven promovent el Sr. Gil i el regidor de vostès, i es va
retirar del contenciós, va dir: bo, que falle el tribunal el que haja de fallar, que se’ls
caurà a algú algun principi ideològic per retirar-se d’un tema que estem defensant el
mateix que estaven defensant vostès, i pel que sembla el Partit Socialista. Llavors,
concreten el tema perquè això d’encomanar el futur del patrimoni, ja no queda
patrimoni municipal de sòl, i si no assessore’s vostè. No queda ja. Llavors, concrete’ns
açò perquè el mateix que hem aplaudit un altre tipus d’iniciatives i el Sr. Estal diu que
informarà, i ens donarà dades, i en el tema de la dació de comptes s’intentarà fer
transparència, en aquests temes, si hem de criticar, per descomptat li criticarem. Que
hem de sentir-nos que som feixistes alguns, mala sort, no és la primera vegada que algú
d’esquerres li diuen feixista, i si no parlen vostès amb Lula i li ho contarà.”

El portaveu del grup EU, Sr. MARTÍN, assenyala: “Bé, vostès en l’anterior Ple,
al mes de juliol, plantegen una moció, una moció que ja vam comentar i que, bo, va
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tenir com a conseqüència la presentació d’una esmena a la totalitat per part de l’equip
de govern. Simplement reiterar que algunes qüestions que plantejaven en aquesta
moció, havien sigut informades per la intervenció i que afectaven al pressupost
d’enguany, al pressupost d’inversions, inversions que estaven efectuant-se en aquest
moment. Amb la qual cosa, suposava una mala renyada a l’execució d’aqueixes
inversions enguany. Nosaltres, simplement no, i per no allargar més el tema perquè jo
crec que ja el vam debatre en l’anterior Ple, únicament sí que és cert que vam posar
aquesta esmena sobre la taula i va ser un poc precipitat, i jo crec que va ser la qüestió
que va fer que votàrem a deixar-la sobre la taula. I, simplement, que, bo, l’equip de
govern el que planteja és ratificar l’esmena a la totalitat que es va presentar en el Ple, i
res més.”

El regidor del grup PP, Sr. CASTELLÓ, diu: “L’esmena a la totalitat, en la part
expositiva diu, en el primer lloc que: l’anterior equip de govern durant el seu mandat no
ha realitzat cap política municipal de l’habitatge, deixant la iniciativa únicament en
mans del mercat immobiliari. Política d’abstenció que ha donat els seus fruits
econòmics primordialment als promotors. Açò és el que portem escoltant durant 5 anys,
quan hem executat el pla general de l’Ajuntament, de l’any 92, no podíem executar un
altre pla general més que el que hi havia. I que va sorgir en el seu moment amb una
amplíssima majoria de grups polítics, entre els quals estava EU i entre els quals estava
el PP. Però després ens hem trobat amb la sorpresa que, als qui ho hem estat executant,
resulta que ens posaven a caure d’un burro simplement perquè l’executàvem. Bo,
l’execució d’aqueix pla, i la gestió d’aqueix pla durant els últims 5 anys, ha donat, com
a fruit, ja que vostè diu que no hi ha hagut cap tipus de política municipal de l’habitatge,
ha donat com a fruit el que la nostra ciutat siga, de la Comunitat Valenciana, un as de
les que menys ha augmentat el preu de l’habitatge. Estem molt per davall de la mitjana,
quant s’ha xifrat l’augment dels habitatges de Sagunt està molt per davall de la mitjana
dels augments en altres ciutats de la Comunitat Valenciana, molt per davall, molt per
davall. Al seu torn, al seu torn, hem de dir que som de les ciutats que nombre més gran
d’habitatges de protecció oficial ha construït en els últims 5 anys, també, quant al tema
aquest dels habitatges. El que plantegen vostès ací, no és més que el que hem vingut
fent nosaltres, no és més que això. Què s’ha fet per part d’aquest equip de govern
respecte als solars municipals que ens han correspost en els PAI que s’han presentat a
l’Ajuntament? Efectivament, s’han tret a subhasta, i en aqueixes subhastes, ho sap el
secretari i l’interventor, i en aqueixes subhastes es deia que els habitatges a construir
haurien de ser de protecció oficial i, en aqueix sentit, s’han construït molts habitatges de
protecció oficial, ja dic que, més que en cap altre poble de la província, a Sagunt.
Perquè en els concursos exigíem que es feren habitatges de protecció oficial. És a dir, jo
no sé vostès quines dades han mirat, ni quines fonts han begut per a sempre estar
criticant el tema aquest. Se’n podien haver fet més? Sí, clar que se’n podien haver fet
més. El 15% dels sòls urbanitzables es destinen a l’habitatge de protecció oficial. Hi ha
altres municipis que no l’han aplicat, a pesar de dir-ho el pla general. I molts municipis
d’ells no són precisament del PP, però nosaltres sí que ho hem aplicat al peu de la lletra
en sòls urbanitzables. Nosaltres en els plecs de condicions, portàvem que devien
destinar-se a habitatges de protecció oficial, i així s’ha fet. Com s’han  fet les finques de
Sant Francesc de Borja, per exemple? Són de protecció oficial i s’han fet en solars de
l’Ajuntament, que es van subhastar, per descomptat. Com s’han fet les finques del SUP
2? Hi ha finques de protecció oficial al SUP 2. Hi ha finques de lloguer en règim
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exclusiu de lloguer al SUP 2. I, per tant, això que no s’ha fet cap tipus de política
municipal d’habitatge, em sembla que és novament parlar amb paraules buides i que
manquen de sentit. Però, a més, s’ha col·laborat molt estretament amb l’IVSA com a
òrgan executor d’habitatges de la COPUT en actuacions molt concretes. S’ha col·laborat
en condicionaments al Baladre, en l’execució de garatges al Baladre. Al barri del Racó
de l’Horta en adequació de moltíssims habitatges, en els 90 habitatges del B2 del PERI
1. A través de la Conselleria, es va aconseguir, a través d’una inversió de 900 milions de
pessetes, passar els habitatges que eren de l’IVSA als propietaris que estaven pagant
lloguers l’any 97. Es va reparar tota la urbanització del grup Goyoaga. Es va fer tota la
reparació del grup Lapaz per a vendre-li-ho als arrendataris. És a dir, de veritat no hi ha
hagut política d’habitatges? Us llançaré un repte Miquel Àngel. A veure qui fa més
habitatges, vosaltres en aquests quatre anys o els que nosaltres hem gestionat aquests
últims, a veure qui fa més habitatges, a veure si ens guanyeu, a veure si es fan més
habitatges al Port i a Sagunt de protecció oficial d’enguany fins a l’any que acabe la
legislatura, o hem fet més nosaltres en els últims 5 anys. S’ha gestionat més, perquè,
clar, es veu la punta de l’iceberg, ací, en tot sòl urbanitzable del Nord del Palància, per
descomptat, el 15% del sòl urbanitzable també és a habitatges, i en el SUP 2 i en el SUP
6. I en tots aquests sòls urbanitzables que s’exigia el 15%, ja veurem qui guanya, ja
veurem qui guanya. Clar, vostès la primera cosa que fan és dir que les futures
actuacions d’aquest Ajuntament, com bé ha vist Maribel, que les futures actuacions,
clar, per descomptat que són futures, però és que com que el llenguatge moltes vegades
deixa entreveure quina és la teua clàusula secreta, no? Ah, el llenguatge deixa veure
moltes vegades quina és la teua clàusula secreta, el que vol és amagar. Maribel deia: que
aquest Ajuntament realitze tal. Però diu: que les futures actuacions (posa futures
expressament però és que, clar, a partir d’ara, eh, a partir d’ara), que impliquen la venda
del sòl públic provinent del patrimoni municipal de sòl. Ah, però subhastareu, perquè,
clar, açò es farà a través de subhasta, no?, que impliquen la venda de sòl públic
provinent de patrimoni municipal de sòl, és que se seguirà venent patrimoni municipal
del sòl, se seguiran venent les arques municipals, ja no farem habitatges de VPO hem
canviat de sistema. Perquè això és el que posa ací, això és el que posa ací, cal vendre’l.
Nosaltres sí que portàvem en el nostre programa un sistema distint, ara, per a fer-lo ara,
que era no fer-lo mitjançant una subhasta sinó mitjançant un concurs, a veure si ens el
copieu que és bona idea, en el que es prive fonamentalment el preu dels habitatges, en el
que es prive fonamentalment això i, a més, els recursos que tinguen les famílies.
Prengueu aqueixa idea, que pot ser bona, encara que la portem en el programa nosaltres,
pot ser bona. I que els ingressos generats es destinaran a la conservació i ampliació del
mateix, tal com marca la legislació vigent. Que nosaltres, què hem fet?, i també hi ha un
paràgraf últim que diu: o altres fins d’interès social. A Canet s’ha aplicat a altres fins
d’interès social, s’ha agafat una parcel·la, se li ha donat a un particular perquè el fi
d’interès social, que és l’ocupació i el turisme, es desenvolupe. Si nosaltres fem això
ací, ens talleu el coll. Això són altres fins d’interès social. Jo et dic que diuen els
administrativistes que és altres fins d’interès social. És a dir, fins ara nosaltres hem
complit, i diu: i que en l’aplicació d’aquests es convertisca en dret positiu. Vegem, a mi
ací hi ha quelcom que em grinyola, i com a marca la legislació vigent i que en
l’aplicació dels mateixos es convertisca en dret positiu, això què és? El dret positiu és el
dret positiu. Mira, m’ho guarde, m’ho vaig a guardar en el segon torn, però aqueix
paràgraf, de veritat, no l’entenc, no l’entenc, Miquel Àngel, t’ho dic seriosament, eh.
Repetisc el paràgraf, per favor, i acabe, eh: que les futures actuacions d’aquest
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Ajuntament que impliquen la venda de sòl públic provinent de patrimoni municipal de
sòl (és a dir, seguireu venent solars municipals), els ingressos generats es destinaran a la
conservació i ampliació d’aquest (que és el que hem fet nosaltres), tal com marca la
legislació vigent i que en l’aplicació del mateix es convertisca en dret positiu. No té
sentit, dret positiu és dret positiu perquè és dret vigent, no per fer-lo d’una forma o una
altra es converteix en dret positiu.”

La portaveu del grup SP, Sra. MARTÍNEZ, diu: “Vostè, la veritat és que
aquesta és una de les circumstàncies en què a un, indignar-se a la una i escaig no
m’indignaré, però evidentment ací ens estem permetent veure com el PP els està reptant
a vostès, perquè del que diu al que fa hi ha un gran tret. I l’informe de l’interventor, clar,
això està clar, no i contra EU, eh, i contra EU, contra EU, està molt clar el tema.
Vegem, el que els he demanat és que es retiren dels contenciosos, això no té res a veure
que es perjudicarà les inversions, que es retiren dels contenciosos. I hi ha 200.000
fórmules: ampliació de crèdit, modificació i tal, perquè la font de finançament
d’aqueixos contractes es poguera seguir executant. Ho té clar? Hi ha 40.000, no el
patrimoni municipal de sòl, vostè sap que no hi ha patrimoni municipal de sòl ja, i parla
de futures inversions, i quines mesures adoptarà? I vostè, Sr. Castelló, no em faça que li
traga els colors perquè el patrimoni municipal de sòl, i vostè és advocat, exigeix,
exigeix que els ingressos obtinguts de les vendes es reinvertisquen en parcel·les de
patrimoni municipal del sòl. Quan el seu conseller d’habitatge deia que no hi havia
patrimoni municipal de sòl, també es referia a Sagunt. Una cosa són els habitatges de
protecció oficial i una altra cosa són el règim oficial de promoció pública amb cessió de
solars, que, li repetisc una vegada i una altra, una vegada i una altra, abarateix els
habitatges de 1.500.000 a 2.500.000 de pessetes. No, no, clar que no ho diuen, si els
donaran lliçons de progressisme vostès, ara el que és xocant, el que és xocant, Sr.
Castelló, és que els mateixos arguments que hem utilitzat per a recórrer el seu annex
d’inversions, el PP els haja utilitzat a Gandia, perquè estava a l’oposició. Ací no hi ha
serietat ni hi ha vergonya política, això està més clar que l’aigua. Llavors, facen vostès
el que hagen de fer. Per cert, hi ha més de 130 milions ficats a les obres d’urbanització
exterior del nord del Palància, amb una manifesta infracció a l’aprovació del Pla
General, perquè aqueixes obres d’urbanització exterior han de costejar-les els
beneficiaris, però, clar, estem parlant de Sagunt, i llavors es va dir que no es pagara, es
va tornar a pagar del Port, mil i escaig milions. I vostès, el que a mi em fa una pena
horrorosa, i a més li ho dic, és que un Ramon García i una EU pledejara fins al Suprem
perquè ara vostès, i perdonen-me l’expressió, es pixen, no, no, clar, que ho puc
personalitzar perquè ací va haver-hi un contenciós gràcies a vostès, un contenciós que
va costar sang, suor i llàgrimes tirar endavant, que Alts Forns tenia un dels despatxos
millors i vostès van cridar Martínez Morales, i EU i el CIPS, que jo els vaig defensar
gratuïtament, només el peritatge que a més no va ser gens bo, va costar 500.000
pessetes més l’esforç d’un muntó de gent altruista, perquè s’havien venut parcel·les que
valien 500 milions de pessetes, o 400 i escaig, per 80 milions de pessetes amb el
beneplàcit de vostès. Tot aqueix esforç al fem, perquè aqueixos diners del parc
d’Ingruinsa vostès no el van a destinar, llavors no ens prenga el pèl amb la protecció
oficial, Sr. Castelló. I, a més, vostès han promès habitatges a la gent jove, i habitatges
de règim públic, d’on trauran els habitatges de règim públic, de botar-li foc al Fornàs?,
de botar-li foc al Fornàs trauran vostès els habitatges de règim públic? Cal tenir barra
política, eh, i no em vull enutjar, cal tenir barra política afonar l’equipament històric
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esportiu del Port per a dir que es farà una zona verda i que es faran habitatges de
protecció oficial de règim públic, quan hi ha solars a punta de pala que s’han estat
venent. No, no, però si és que em dóna igual, no, no, ho està dient l’equip de govern
actual, ara resulta que els habitatges per als joves, Marcel·lí, es trauran de la venda del
Fornàs, home, sí, seran habitatges de protecció oficial de règim públic. Vagen demanant
els informes de secretaria que els hem demanat tres vegades en mocions, que es
recupere perquè ja veurem si hi ha hagut transmissió de parcel·les qui pagarà els 130
milions, perquè al Port fins a l’última pesseta es paga, que els recorde que el millor i
més nombrós servei del corral, que per desgràcia és la Tinència d’Alcaldia d’un poble
de 40.000 habitants és el servei de recaptació executiva, eh, vaja defensant els seus
votants, que al Port en té.”

Obert el segon torn d’intervencions, el portaveu del grup EU, Sr. MARÍN,
assenyala: “Tot siga pels mitjans. Vegem, el Sr. Castelló ha estat plantejant una sèrie
d’èxits que en els últims sis anys ha realitzat el PP en matèria d’habitatge. A mi la
veritat és que em ruboritza prou que estigues parlant de les actuacions de Baladre, Racó
de l’Horta, i altres barris de promoció pública, propietat de l’IVSA, i em digues a mi
què ha fet ací l’Ajuntament, és a dir, què hi ha fet l’Ajuntament? Quants duros s’ha
gastat l’Ajuntament al Baladre i Racó de l’Horta? Jo, si vols et repte que em digues
quants duros s’ha gastat, eh, ara a veure si vols i fas el favor, m’ho dius. Vegem, els
habitatges i les zones de promoció pública, la majoria estan en un règim de lloguer i és
l’IVSA l’encarregat de la seua gestió i el seu manteniment, i el que fa l’IVSA és el que
ha de fer, simplement el que ha de fer. Ara mateix l’IVSA crec que està realitzant les
gestions per a ubicar i col·locar ascensors al Baladre, eh, és una cosa que ha de fer i
accepta fer-ho. El tema del pàrquing de Baladre era un marró que ningú sabia com
menjar-se, al final va entrar l’IVSA per pressió sobretot de l’associació de veïns de
Baladre, sí, sí, entre altres coses per pressió, perquè fins i tot ni estàveu vosaltres
governant en aquest Ajuntament quan es va començar a plantejar el tema, sí, sí, és així, i
a mi no m’ho vas a explicar, Alfred. No, quan es va resoldre sí, eh. Com estem nosaltres
quan es resolga el problema dels ascensors al Baladre i altres zones propietat de l’IVSA.
És a dir, però això, ni ningú farà més insistència en aqueix tema. Vegem, jo, tu has
plantejat el repte del que s’ha construït, el que s’ha cedit i tal, potser en un altre Ple i
d’una manera més monogràfica, podríem parlar de com s’han venut, a quin preu s’han
venut les parcel·les públiques, a quin preu assequible perquè el promotor puga construir
VPO, però, bo, aqueix serà un altre tema, jo el que sí que m’agradaria plantejar-te és
d’ací a quatre anys, recollint el guant que tu planteges, jo et repte que vegem quants
habitatges de VPO hem construït nosaltres i els que heu construït vosaltres. Però quan
dic vosaltres no dic el PP en la seua àmplia dimensió mundial, sinó el PP en aquest
Ajuntament, entesos? I, per tant, t’emplace a tu d’ací a quatre anys.”

El portaveu del grup PSOE, Sr. CHOVER, exposa: “Bé, només un parell de
comentaris, quant a la proposició nosaltres assumíem clarament, hi ha una altra redacció
distinta, pel punt tercer que clarament responia al compromís públic de destinar els
ingressos provinents de la venda a inversions que corresponien a habitatge social. Els
altres dos temes, els altres dos punts, hi ha un informe de l’interventor que a nosaltres
ens sembla important, perquè a més es refereix a pressupost municipal de l’any 2002, es
refereix a pressupost municipal de l’any 2002, i enteníem que aqueixa era una altra
història i que realment no estem en absolut faltant a la nostra idea programàtica i a la
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nostra proposta, i la plasmem potser d’una altra forma, però respon i correspon
perfectament al punt tercer de la proposta vostra. Quant a les altres lectures o a les
frasetes ja s’ha indicat un parell de vegades que el pla d’ordenació urbana és un
document de l’any 92 que va aprovar el PSOE i tal i qual, i que, des de l’any 97, el que
ha fet el PP és desenvolupar-lo com si el pla general d’ordenació urbana fora un
document tancat i amb destinacions molt predeterminades al 100%. Hi ha hagut
quantitat de modificacions puntuals d’aqueix pla d’ordenació urbana, i la gestió d’un pla
d’ordenació urbana és molt més important que el mateix pla d’ordenació urbana. I així
ens ho han demostrat vostès en els últims anys, no és la mateixa gestió del mateix pla
d’ordenació urbana el que puga fer un equip de govern que el que puga fer un altre. Pot
ser completament distinta, i, en aqueix sentit, no crec que servisca el comentari
reiteratiu de perquè vostès han aplicat el pla d’ordenació urbana, segons vostès l’han
executat segons l’han entès. Que es vendrà sòl públic? És probable que es venga sòl
públic, no sé, estaven comentant l’altre dia que l’Ajuntament té unes parcel·les als
Monasterios, a mi no se m’ocorre que allí als Monasterios anem a fer unes finques
d’habitatges de protecció oficial, supose que serà interessant, possiblement, vendre
aqueixes parcel·les i obtenir els diners, això, això, és el que estem plantejant. Per això,
que ens és incongruent el plantejament que es fa de, sembla que siga que hem lliscat en
dir que els ingressos, les actuacions, que impliquen la venda del sòl públic provinent del
patrimoni municipal del sòl, si no es pot vendre patrimoni municipal en determinats
llocs i en determinats sòls que siga susceptible de la seua venda. Això no vol dir que
nosaltres anem a actuar venent absolutament tot el patrimoni, eh, i el que sí que està el
compromís, i s’estableix en aqueixa esmena a la totalitat de la proposició, és que
aqueixes actuacions, les actuacions que es realitzen, que impliquen la venda es destinarà
aqueixos recursos, els ingressos generats, es destinaran a la comprovació i ampliació
d’aquest, tal com marca la legislació d’acord amb aqueix concepte restrictiu que sí que
hi ha una sèrie de sentències que el marquen.”

El regidor del grup PP, Sr. CASTELLÓ, manifesta: “Li he vist molt hàbil al Sr.
Martín canviant el repte que li he fet jo, summament hàbil, perquè, clar, estem parlant,
com diria un gallec, de conceptes distints. Sí, la discussió no té res a veure. Per a
nosaltres l’important és el producte, és a dir, posar un habitatge protegit al mercat,
independentment de com es gestione això, de la forma més ràpida i millor, i l’important
per a vostès és com s’arriba a posar aqueix producte al mercat, que això per a nosaltres
no és important. Perquè per a nosaltres l’important és posar el producte al preu
competitiu i un habitatge protegit al mercat. Això per a nosaltres és el que té
importància. Ara, si és l’Ajuntament el que gestiona directament, si és l’Ajuntament el
que fa una cooperativa de no sé què, o si és l’Ajuntament el que fa un concurs a través
d’unes bases i li’l deixa a un tercer perquè l’execute i aquest el fa i se ven d’acord amb
els paràmetres de l’habitatge protegit de la Generalitat, nosaltres perfecte. Clar, per això
dic que li repte, perquè el nostre sistema és infinitament més eficaç i més àgil que el
seu, infinitament. Per això li faig repte sabent que el guanyarem, perquè vostès en
quatre anys són incapaços de gestionar el nombre d’habitatges protegits que ha
gestionat l’anterior equip de govern. Vaja, és que hauria de dedicar una sèrie de recursos
municipals a aqueix fi que seria impressionant, per a després aconseguir menys
producte i de la mateixa qualitat, com a molt, que el nostre. Amb la qual cosa, realment,
l’operació i el sistema productiu de les cases protegides em sembla que tindran difícil
aconseguir-ho, perquè, clar, el tema no és quantes cases de VPO s’han fet ja, que se
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n’han fet molts centenars, com deia abans, hem sigut el número u a la província, s’han
fet molts centenars, milers de cases protegides. És que queden diversos milers per
executar-se en els PAI que estan aprovats, que estan reparcel·lats, i que començaran en
breu termini. I ho tindrien realment complicat guanyar-nos en aqueix repte. Ara si el
repte vostè me’l canvia i diu: a veure si tu fas més que jo. Mire, nosaltres no hem fet ni
un sol habitatge de protecció oficial directament com a Ajuntament, indirectament ho
van a tenir molt molt complicat arribar a la quarta part dels que hem fet nosaltres si van
amb els mètodes que han dit durant la campanya, si canvien és una altra cosa, si canvien
és una altra cosa, eh. Hi ha distints sistemes, Chover, hi ha distints sistemes i és cert que
hi ha uns sòls i un altre tipus de sòls, i unes ubicacions d’una forma o una altra, que
poden servir més o menys per a fer VPO. No entengues com una crítica el que he dit
respecte al Pla General, ni de bon tros, per a nosaltres pensem que l’important és com es
gestiona aqueix Pla General, però, de veritat, de veritat, et dic que amb les previsions
del Pla i amb les previsions de la LRAU molt difícilment es podia gestionar d’una altra
forma a la que hem fet nosaltres, sí es podia gestionar pitjor, es podia gestionar pitjor, es
podia haver fet pitjor, es podia haver anat a un ritme molt més lent, es podia haver
afavorit l’especulació anant a un ritme molt més lent. Com més sòl poses al mercat,
evidentment i llevat que les regles de l’economia a gran escala hagen canviat, com més
sòl poses, en principi excepte altres factors correctors, més barata serà l’execució final
dels pisos. Perquè aqueix és un factor més que cal tenir en compte. I, en aqueix sentit,
per això ens hem donat molta pressa a traure molt de sòl al mercat. Per això també som
de les ciutats que tenim l’habitatge amb menors increments que hi ha hagut en tota la
Comunitat, per això també, entre altres coses. Respecte al segon paràgraf de la seua
moció, de veritat que el text em sembla summament desafortunat, summament
desafortunat. El segon punt diu: a desenvolupar una política activa en l’àmbit de
l’habitatge (ja veurem en què consisteix l’elaboració del producte que és pis protegit),
afavorint l’accés a aquestes d’aquells col·lectius que les seues peculiaritats
socioeconòmiques (caldrà afavorir els individus que per les seues peculiaritats familiars,
socioeconòmiques, etc., però afavorir col·lectius és una paraula que m’estranya quan
està parlant d’habitatges, perquè els col·lectius no viuen en habitatges, viuen les
persones, les famílies, les unitats familiars, etc.), sempre dins de les possibilitats (i ara
fixeu-vos, on està Maribel? I ara fixeu-vos la quantitat de prevenció. Deia jo abans això
de la clàusula secreta que es guarda un quan escriu, eh, perquè deien futures actuacions.
Ara fixeu-vos en el llenguatge, eh), sempre dins de les possibilitats econòmiques de la
nostra administració (normal, a veure si ens anem a agafar els dits, però afigen, a més),
per a això (aclareix, per si de cas no ha quedat clar, diu), per a això l’Ajuntament en el
seu moment es dotarà dels mitjans necessaris així com adoptarà les mesures oportunes.
La part contractant de la part contractant, és a dir, és pura garantia, sempre a
l’esdeveniment de les possibilitats de les econòmiques de la nostra administració, val,
ací sí que ha quedat clar. Ja està clar, ens gastarem fins on ens vulguem gastar-nos, val,
està clar. Per a això l’Ajuntament, en el seu moment, es dotarà dels mitjans necessaris
així com adoptarà les mesures oportunes, però, bo. No, no, a mi açò no em sembla una
broma. Jo entenc, no estic fent cap broma, Sra. Calero, és que vostè segurament no ho
ha entès, però el que és una broma és que durant dos mesos hagen mantingut aquest text
i no l’hagen canviat. A mi em sembla aberrant, em sembla aberrant. Si ho estic dient.
Bé, ara votarà vostè. Mire, la veritat és que el text de la Sra. Martínez llevant els dos
paràgrafs primers que parlen del plet i tal, és molt més adequat al que vostès han estat
dient durant la campanya, però ara sembla que s’hagen penedit. S’adequa perfectament



133

al que tots han estat dient en la campanya, el del plet no, perquè això no ho ha dit ningú.
Això tot el món ha callat. Però, però, la resta sí, i, clar, veure ara, després de tant de
pacte i tanta història, semblant totus revolutum i semblant refregit a mi em causa
vertadera admiració pels conceptes jurídics i no jurídics indeterminats que heu col·locat.
En fi, esperem que el pacte quan es faça públic, que m’heu comentat que serà en breu,
ens enllumene un poc i us enllumene també a vosaltres perquè encerteu amb aquest
tema.”

La portaveu del grup SP, Sra. MARTÍNEZ, indica: “Resulta curiós dues
qüestions i, a més lamentablement una altra vegada EU dóna la nota. En la seua
contestació la ponent de la moció sóc jo, no és el Sr. Castelló, ja s’ha cuidat vostè, com
de ficar-se en la gola del llop de dirigir la seua contestació als plantejaments que li feia
jo, perquè no li convé ni un pimentó. S’ha posat a discutir i a fer literatura, literatura,
amb el Sr. Castelló. Jo, li repetisc, que què té a veure l’informe de l’interventor que
vostès es retiren del contenciós? No té res, absolutament res, a veure. Els estic dient que
tot el tema d’execució de sentència d’Ingruinsa a mi se m’ha dit que hi ha despeses
pendents d’execució d’inversions a càrrec d’aqueixa partida. Jo sé, positivament, que
EU, si es planteja el projecte de llei, s’oposarà rotundament que l’únic mecanisme
regulador de mercat, que és el patrimoni municipal de sòl, i li recorde que és d’època
franquista precisament, sí, sí, a més és així, com el tema dels solars subjectes a
edificació forçosa, és que ací algú es pensa que s’ha inventat la pólvora, era una manera
d’expropiar i d’adquirir sòl per a fer tot el que era l’obra sindical de la llar i 40.000
coses més. És a dir, això està des de la llei del 56, no ens pensem que és que hem
descobert la pólvora. El seu grup parlamentari s’oposarà a l’únic mecanisme regulador
que queda per a resoldre, en paraules de la Constitució i del Tribunal Suprem, el mercat
regulador de sòl perquè maleïda la gràcia té estar parlant com parla el regidor de Serveis
Socials, que també els pobres i els miserables tenen ací la seua representació, i després
canviar la lluita de classes per la lluita de frases. Llavors, vostè m’està prenent el pèl
com a ponent de la moció i s’està eixint per la tangent. No es retiren del contenciós
senzillament perquè no els dóna la gana, perquè això no afecta per a res l’informe
d’intervenció. Amb el tema d’Ingruinsa permetran que després s’execute aqueixa
despesa amb inversions. I, els advertisc del mateix, seguiré o no seguiré de regidor però
com em diuen com em diuen i em van parir al Port que fins vaig dir bu, perquè per
descomptat el plor i cruixir de dents arriba després, i ací alguns em coneixen ja com a
advocat, no et preocupes, al qui ha fet bu que se n’assabente, que encara que coste 10 o
12 anys, al Manolín, Manolín, el de les obres d’urbanització exterior del nord del
Palància, que ixen els habitatges regalats. Això és el que li vau prometre als de Sagunt, i
després s’han hagut de baixar a viure al Port perquè valien 2 milions de pessetes més,
aqueixa és una altra. Bo, ens coste el que ens coste, aqueixos diners tornaran a les
partides de l’Ajuntament, si us penseu que estem gastant-nos el temps, els diners i
l’esforç per a una declaració d’intenció i foc d’encenalls, crideu, crideu a Gandia i
parleu amb els companys socialistes a veure quina habilitació de crèdit per a complir
l’execució de sentència del PP. Perquè, clar, el PP critica però fa el mateix. A Gandia,
que estava a l’oposició va utilitzar els mateixos arguments nostres. Llavors, Sr. Miquel
Àngel, a mi em dóna moltíssima pena que tot l’esforç d’EU, vostès, per pacte, el tiren al
fem. Li anuncie, Manolo, ja sabem que ets un cabut però salte. Home, a mi no em diga,
Sra. Martínez, vostè que és tan proba i tan equànime quan faça el borrec el Sr. Civera i
cride-li l’atenció. Quan faces el borrec, que et diguen, Manolo, Manolo, posa’t les
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albardes, és que és així i tu ho saps. Home, vostè m’està cridant, però li pregue, em
sembla molt bé. Jo ja concloc, simplement dir que és una llàstima que EU, que parla
amb la gent jove i diu això, no, no és que, com que una altra vegada? Tu calla’t, home,
que tu vas vendre parcel·les, el teu partit va vendre i va robar a l’erari públic més de 400
milions, tu t’havies de callar.”

Esmena a la totalitat que, sotmesa a votació, és aprovada per 13 vots a favor de
PSOE, EU i Bloc i 11 vots en contra de PP, SP i SCP; per la qual cosa, el Ple de
l’Ajuntament, ACORDA:

PRIMER: Que les futures actuacions d’aquest Ajuntament que implique la
venda de sòl públic provinent del patrimoni municipal del sòl, els ingressos generats es
destinaran a la conservació i ampliació d’aquest, tal com marca la legislació vigent, i
que en aplicació d’aquest, es convertisca en dret positiu.

SEGON: A desenvolupar una política activa en l’àmbit de l’habitatge, i afavorir-
hi l’accés d’aquells col·lectius que per les seues peculiaritats socioeconòmiques més ho
necessiten, sempre dins de les necessitats econòmiques de la nostra administració. Per a
això l’Ajuntament, en el seu moment, es dotarà dels mitjans necessaris així com
adoptarà les mesures oportunes.”

31 PROPOSICIÓ PP SOBRE CENTRE SANITARI DE LA PLAÇA BLASCO
IBÁÑEZ. EXP. 22/03-M

Sotmès a votació, de conformitat amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per 17 vots a
favor del PSOE, EU, Bloc, SP i SCP, i 7 abstencions del PP, es ratifica la inclusió de
l’assumpte en l’ordre del dia.

Llegida la proposició presentada pel PP, que diu:
“A final de la passada legislatura, es va adoptar l’acord d’obrir un centre

sociosanitari a la zona del Raval, concretament a l’edifici situat a la plaça Blasco
Ibáñez, a fi de millorar els serveis mèdics, descentralitzant, assistència primària i els
serveis socials que depenen de l’Ajuntament.

Transcorregut un temps més que prudencial, i sense haver-ne tingut notícies,
sobre el seu estat d’execució, destinació definitiva, etc., es proposa al Ple de
l’Ajuntament l’adopció del següent acord:

1. S’acorde finalitzar l’obra ubicada a la plaça de Blasco Ibáñez, dins de
l’exercici pressupostari de 2003.

2. S’acorde dedicar els locals resultants a millorar serveis mèdics (assistència
primària) i els serveis socials que depenen de l’Ajuntament, a través de la seua
descentralització, mitjançant la finalització de les obres del barri del Raval i a través de
la dotació de serveis mobles i personals suficients.”

En el desenvolupament del debat, la Sra. Martínez abandona momentàniament la
sessió.

Durant el debat, la regidora-delegada de Sanitat presenta una esmena a la
totalitat, que diu:

“Amb data de 16 de maig de 2001, l’Ajuntament de Sagunt adjudica un
contracte d’arrendament per a la ubicació d’un centre sociosanitari.
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La duració d’aquest contracte s’estableix en dos anys, durant el primer any i mig
no es realitza cap acció per a adaptar i adequar el local, però sí es realitza el pagament
mensual que en l’actualitat ha ascendit a 3.542.667 ptes. (21.292 euros).

El 18 de maig de 2003 (passat dos anys establits al contracte d’arrendament), es
procedeix a la seua prorrogació per dos anys més.

Al mes d’abril de 2003 es realitza una obra mínima (actuacions prèvies,
demolició i obra) i s’encarrega la redacció del projecte d’adequació del local a la SAG,
a tot això se suma que no hi ha cap conveni firmat, on s’establisca en compromís
assumit per la Conselleria de Sanitat i per l’Ajuntament.

Per això es proposa: Conveniar amb la Conselleria de Sanitat, prèvies les
reunions pertinents, els drets i obligacions que ambdues administracions públiques
adquireixen a l’obertura i utilització del local sanitari en aquesta ciutat, agilitant, si fa al
cas, les actuacions prèvies per a la més ràpida utilització del referit immoble en les
condicions en què es pacte.”

Obert el primer torn d’intervencions, el portaveu del grup PP, Sr. BORRÁS,
indica: “Que conste que avui estava des de les sis del matí pencant i treballant i, donada
l’hora que és, torne a entrar a les sis del matí, esperem que acabem a les sis del matí, eh.
Vaja, Miquel, pel que dius, vacances, nosaltres tampoc hem tingut vacances, ni ens les
han pagat, i mira que ho diu clar la Llei 64 i l’estatut de la funció pública valenciana.
Bé, em permet la proposició, li correspon a vostè, Sra. Calero, quan fixa l’ordre del dia
calcular, més o menys, el temps. Ha vist vostè, permeta’m que intervinga, que estava
intervenint jo, i li he dit a la Sra. Hernández i a vostè, a l’inici, que per la nostra part
col·laboraríem a ser ràpids, i crec que estic sent molt breu en les meues intervencions.
Bé, hi ha vegades que determinats temes ací teníem acordat, pràcticament, pressupostos,
taxes i impostos amb plens extraordinaris i així s’agilita açò. La moció que presenta el
Grup Popular, i, concretament, el portaveu del Grup Popular municipal en aquesta
sessió de l’Ajuntament de Sagunt, presenta la consideració en el Ple de la següent
moció:

A final de la passada legislatura, es va adoptar l’acord d’obrir un centre
sociosanitari a la zona del Raval, concretament a l’edifici siti a la plaça Blasco Ibáñez, a
fi de millorar els serveis mèdics, descentralitzant, assistència primària i els serveis
socials dependents de l’Ajuntament.

Transcorregut un temps més que prudencial, i sense haver tingut notícies
d’aquest, sobre el seu estat d’execució, destinació definitiva, etc., es proposa a
l’Ajuntament en Ple l’adopció del següent acord:

1. S’acorde finalitzar l’obra ubicada a la plaça de Blasco Ibáñez, dins de
l’exercici pressupostari de 2003.

2. S’acorde dedicar els locals resultants a millorar serveis mèdics (assistència
primària) i els serveis socials dependents de l’Ajuntament, a través de la seua
descentralització, mitjançant la finalització de les obres (vaja repetició) del barri del
Raval i a través de la dotació de serveis mobles i personals suficients.”

Bé, la diferència d’entre un Centre de Salut i un Consultori de Salut és perquè el
Centre de Salut depèn de la Conselleria, cal cedir el terreny, cas del nucli del Port on
entre Camp de Morvedre i carrer del Cid el Ple va acordar per unanimitat sol·licitar un
Centre de Salut allí. El Consultori de Salut és un conveni que té la Generalitat
Valenciana, la Conselleria de Sanitat, amb els ajuntaments en què es pot compartir els
serveis sempre que l’Ajuntament pose a disposició de la Conselleria un local.
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L’avantatge d’aquest Consultori de Salut no sols és per al barri del Raval sinó per a tot
el nucli històric, ja que permet la descentralització del Cecilia Martí, de per si saturat, al
nucli històric només hi ha un mentre que al nucli del Port, amb Baladre que hi ha un cas
semblant, també que propiciem nosaltres, i el Centre de Salut, encara permet atendre,
però és necessari l’altre. Ací l’avantatge és que permet descentralitzar i al mateix temps
permet, permet, en els espais que queden lliures desafectats al Cecilia Martí el que es
puga ubicar allí part del Centre d’Especialitats. Deixem iniciada la primera fase d’acord
amb la base 61, si no recorde malament, del pressupost aprovat al 2003 i ordenem
l’execució de la fase 2. El dividim en dues fases per problemes pressupostaris i
lògicament han passat ja 110 dies, i a pesar d’haver sigut ordenat a la delegació al servei
de patrimoni i contractació, entenem que s’ha hagut de paralitzar. Crec que és prou
important ja que pràcticament la dotació pressupostària, excepte la inversió, l’assumeix
la Conselleria de Sanitat, i concretament l’àrea 3, i hem d’aprofitar-ho. Res més i moltes
gràcies.”

La portaveu del grup SP, Sra. MARTÍNEZ, diu: “Nosaltres, a recer, està ací
l’expedient, a recer d’aquesta moció, Sr. Borrás, hem de dir que aquest tema no va ser
un tema que coneguérem els regidors, es va acordar en la Comissió de Govern, no hi ha
cap expedient tramitat, jo no dubte de les necessitats ni dels plantejaments que vostè ha
comptat, però sí que m’agradaria, sí que m’agradaria que les coses es feren com toca.
Vull dir, hi ha, la població del Raval pot estar a 300 metres, 400, de l’actual Centre de
Salut, i tot açò que està contant que el Centre d’Especialitats es podria implantar o
traslladar unes especialitats, açò ha sigut, vull dir, parlat i cuit en la Comissió de
Govern. Llavors, el nostre plantejament és que mentre això no estiga justificat
degudament nosaltres no tenim perquè imputar cap despesa. És més, no entenem com
després de dos anys de lloguer, parlant clar, estan les coses com estan. Sí que sé d’on va
eixir això, ho sabem perfectament, com es va posar un centre d’atenció al Baladre, que
són 5.000 i escaig habitants, Sagunt havia de tenir aqueix centre, i s’ha demanat el
Centre de Salut. I, vull dir, mentre aqueixa explicació no estiga donada, actualment tota
la partida pressupostària que tenen prevista està paralitzada perquè ni tan sols el projecte
s’ha finalitzat per la SAG, ho sap vostè, Sr. Borrás? Perquè l’equip de govern estudiarà
què farà si aqueixos usos els estimarà o no els estimarà. Però a mi m’agradaria, després
d’estar pagant dos anys de lloguer, a una mitjana de 150.000 pessetes mensuals i amb
160.000 o 130.000 € de previsió de condicionament, que tota aqueixa despesa i tota
aqueixa decisió s’argumentara i es documentara. Jo estic veient a recer el següent
plantejament, ací es va plantejar una moció, a proposta nostra i d’altres grups
municipals, i es va cedir un solar per al Centre de Salut del Port, què passa amb aqueix
Centre de Salut, han fet vostès algunes gestions per a veure si la Conselleria en els
pressupostos comença aqueixa execució del Centre de Salut del Port? Cap, nosaltres no
podem aprovar aqueixa moció senzillament perquè desconeixem les necessitats reals, i
entenem que aqueixa no és forma de fer les coses, en acords de Comissió de Govern i
sense cap tipus de documentació. On està el conveni amb Sanitat perquè s’habilite això?
No existeix ni aqueix conveni, Sr. Borrás. Llavors, si hi haguera aqueixa justificació jo
ho he preguntat i jo no he vist cap expedient. He demanat aqueix expedient. Jo tinc un
acord de Comissió de Govern, jo tinc un acord de Comissió de Govern, crec que és de
febrer del 2003, carregant a la SAG i dient aquell projecte, i punt i seguit, i una partida
pressupostària. El per què, el com, i en funció de què, jo no he vist ni un paper més. Per
tant, quan això s’argumente ens ho plantejarem donar-los el suport o no.”
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La regidora-delegada de Sanitat, Sra. VILALTA, manifesta: “Bo, bona nit a tots,
bo, presentem una esmena a la totalitat de la proposició que ha fet el PP sobre el centre
sociosanitari. Bé, la llig i jo imagine que donarà molta llum al que Isabel estava dient:

Amb data de 16 de maig del 2001, l’Ajuntament de Sagunt adjudica un contracte
d’arrendament per a la ubicació d’un centre sociosanitari. (Ja estava l’ús atribuït.)

La duració d’aquest contracte s’estableix en dos anys, durant el primer any i mig
(bo, un poc més realment) no es realitza cap acció per a adaptar i adequar el local, però
sí que es realitza el pagament mensual que en l’actualitat ha ascendit a 3.542.667 ptes.
(ho dic en pessetes perquè en els plecs de condicions estava en pessetes són 21.000 i
escaig euros).

El 18 de maig del 2003 (passat dos anys establits al contracte d’arrendament), es
procedeix a la seua prorrogació per dos anys més.

En el mes d’abril del 2003 es realitzen una obra mínima (el que deia de la fase 1
i la fase 2 realment no s’ha licitat res. De la fase 1 són tres apartats els que es van
adjudicar per un contracte menor a ALSER, exactament el d’actuacions prèvies,
demolició i obra) encarregant-se la redacció del projecte d’adequació del local a la SAG
(el 18 de maig), se suma que no existeix tampoc, a tot açò no hi ha cap conveni (com
deia la Sra. Martínez) firmat, on s’establisca en compromís assumit per la Conselleria
de Sanitat i per l’Ajuntament.

Per això es proposa: conveniar amb la Conselleria de Sanitat, prèvies les
reunions pertinents, els drets i obligacions que ambdues administracions públiques
adquireixen a l’obertura i utilització del local sociosanitari a la plaça Blasco Ibáñez
d’aquesta ciutat, agilitant, si és procedent, les actuacions prèvies per a la més prompta
utilització del referit immoble en les condicions en què es pacte.

Aqueixa és l’esmena a la totalitat que presentem, però, bo, jo de totes les
maneres m’havia preparat algunes coses perquè no entenia molt bé perquè presentava
aquesta moció, perquè m’ha deixat perplexa que s’atrevira, que tinguera aqueix coratge,
a presentar la moció. Realment m’ha impactat que vostè presentara aquesta moció, de
fet jo no he volgut fer declaracions a la premsa durant tot aquest temps perquè volia
estudiar bé el tema abans de precipitar-me, no, no ara li ho conte, i a més li he fet un
favor realment, eh. Li ho dic sincerament, m’he quedat molt perplexa. A més, vostè en
la moció diu, sí, sí, sí, li ho dic seriosament, diu que a final de la passada legislatura es
va adoptar l’acord d’obrir un centre sociosanitari. No va ser a final de la passada
legislatura, va ser en data 8 de novembre del 2000 s’aproven els plecs de condicions per
a la ubicació d’un centre de serveis sociosanitaris, d’aqueix en sabia l’ús, i s’adjudica el
16 de maig del 2001. És a dir, que realment no va ser a final de la passada legislatura
quan es va adoptar açò. Bé, com estava dient, del 16 de maig del 2001 al 16 de maig del
2002, enguany no es fa cap adequació, cap actuació per a adequar aquest local, no es fa
res i a nosaltres ens consta 1.740.000 pessetes, i no es fa cap cosa. Després passa un
any, de maig del 2002 a maig del 2003, el preu es negocia com és lògic, es puja el
lloguer mensual i aqueix any ens costa 1.802.000 pessetes, que són els 3 milions i
escaig que deia. Continue, que parle en euros perquè es parlava de quantitats en pessetes
perquè així ho contemplava abans, perquè parlem de 2001. Bé, i no es fa cap acció. Se
prorroga, com he dit abans, es prorroga al maig, èpoques d’eleccions com recordeu,
durant dos anys més es fa aquesta pròrroga per mutu acord, com posa clarament en els
plecs de condicions. Bé, llavors, sí que és a l’abril, abril del 2003, a finals, es fan
aquestes obres d’actuacions prèvies, demolició, obra, bo, ací tinc, a més de la premsa,
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que va eixir en premsa el 20 de maig, la foto en què esteu els regidors al centre fent-se
la foto allí. I bé, i el que es fa són els actuacions prèvies i demolicions. I el projecte,
com ha dit ja Isabel, s’envia la redacció del projecte al maig, a mitjan maig, la primera
quinzena de maig és quan se l’envia fer el projecte a redacció. Bo, jo pense que ja he
donat prou dades, en podríem donar més com el tema que encara no s’ha licitat, en cap
moment es va portar a licitació la fase 1, ni la fase 2, sinó que es van fer tres apartats.
Bo, jo pense que ja he dit tot el que havia de dir, si vol després li dic més, el que vulga.
I, bo, i aqueix és el tema. I, a part de tot açò, el que també estava dient, que tampoc hi
ha cap conveni ni cap compromís firmat. Jo pense que la nostra esmena a la totalitat
explica perfectament els antecedents del tema i, a part de tot açò, explica perfectament
el que proposem.”

El portaveu del grup PSOE, Sr. CHOVER, assenyala: “Bé, aquest és un tema
també inesperat, com diria l’entrevistat, m’alegre que em faça aquesta pregunta, perquè
en la moció, en la proposta, diu que transcorregut un temps més que prudencial,
evidentment ha transcorregut un temps més que prudencial des de maig del 2001,
portem dos anys i gairebé i mig, que és quan es contracta aquest local en lloguer.
Transcorren dos anys llargs en el quals hem gastat 3 milions i mig de pessetes per a res,
absolutament per a res. Però resulta que tampoc hi ha cap projecte, ací es presenta un
projecte, un projecte no, en la Comissió de Govern d’abril del 2003, fa tan sols uns
mesos, a proposta in voce del Sr. Alcalde, i vistos els informes del secretari i
interventor, no obstant això, els mateixos, és a dir, que els informes del secretari i de
l’interventor són contraris, la Comissió de Govern, amb una abstenció, la de la Sra.
Alegre, acorda aprovar el projecte fase 1 i aprovar el projecte fase 2 per uns imports de
53.000 € i 50.000 €. És, evidentment, aquest plantejament és un fraccionament de
contracte, directament frau de llei, per a fugir dels procediments del contracte donada la
pressa amb què es volia eixir en aquest tema, estem parlant del 23 d’abril, dos mesos
abans del dia de les eleccions. Bé, el que es presenta, el que es passa a les empreses són
dos resums de pressupostos en què diu: demolició, obra, sense que hi haja un projecte.
Hi ha un pla que acompanya, però és que fins dubte que aqueix pla estiguera en aqueix
moment, a mi em fa la sensació que aqueix pla s’ha fet després d’haver-hi vist l’obra
realitzada. En el tema d’obres, hi ha una proposta de l’empresa ALSER per a la fase 1
de 52.000 € que la presenta el dia 30 d’abril. Jo no he vist si s’han adjudicat les obres
d’aquesta primera fase, a mi em fa la sensació que no s’han adjudicat aquestes obres en
cap moment, no se sap. El 29 de maig, un mes després, presenta el certificat número 1,
per un import de 14.580 €. S’han de presentar més certificats? No ho sabem, què es va
adjudicar a l’empresa ALSER? En base a què? No se sap. Sis dies després d’aquest 30
d’abril, el de 6 de maig, el Sr. Borrás encarrega a la SAG la redacció del projecte i
direcció tècnica d’adequació del local a la plaça Blasco Ibáñez. El 7 de maig, en la
Comissió de Govern, igualment, una proposta in voce acorda, en la Comissió de
Govern, sí, sí, en la Comissió de Govern acorda encarregar a la SAG Sagunt la redacció
del projecte tècnic per a l’adaptació del centre sociosanitari de la plaça Blasco Ibáñez
d’aquesta localitat, i, entre parèntesi, el projecte englobarà els dos projectes existents
eliminant les obres referents a actuacions prèvies, demolicions i obra. És a dir, que el
dia 7 de maig les obres d’actuacions prèvies, demolicions i obra haurien d’estar. La
proposta d’ALSER és del dia 30 d’abril, és a dir, que en una setmana havia adequat
absolutament. Bé, tot açò es fa en un temps rècord de dos mesos, en un local llogat des
de fa més de dos anys. Evidentment aqueix temps prudencial havia transcorregut, però
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molt abans, no en aqueix moment, no ara, sinó en el moment anterior. La destinació que
es dóna a aquest local és de centre sociosanitari. Jo crec que més prompte, per les
característiques del que he vist en el pla, es correspon més amb el que planteja el Sr.
Borrás d’un consultori auxiliar, consultori auxiliar que n’hi ha en moltíssims pobles, i
evidentment aquest consultori auxiliar normalment es realitza per un conveni amb la
Conselleria, un conveni tan draconià com aquest, en el qual jo no sé si tenir el director
d’àrea com a regidor d’aquest Ajuntament ens ha suposat algun benefici o tots
desavantatges. Perquè, que l’ajuntament llogue el local, que faça tota l’obra, per valor
de 20 milions i que la direcció d’atenció primària es dedique a posar, no sé quants, si
dos, tres metges, un pediatre, en cap lloc està especificat quina és la dotació d’aqueix
consultori auxiliar, amb l’única aportació municipal de dos despatxets a l’entrada per a
l’assistent social. Jo crec que aquest, aquest projecte està viciat d’entrada, totalment,
perquè no hi ha un conveni clarament definit i no hi ha un compromís de què aporta
cada part. Els consultoris auxiliars, que n’hi ha en la majoria dels pobles, a la Baronia
mateix, el centre de salut està a Estivella i la resta dels pobles té un consultori auxiliar
d’aqueix centre de salut. Jo no crec que en cap poble d’aquests s’haja actuat d’aquesta
forma, que l’ajuntament haja hagut de posar el local, que ho entendria, però que damunt
haja hagut d’adequar-lo per valor de 20 milions i després l’aportació. Si això ocorre ara,
no ho sé, sí que els dic que quan estava governant el PSOE en la Generalitat els
consultoris auxiliars no es construïen amb diners dels ajuntaments, es construïen amb
diners de la Generalitat, que és qui té la competència de prestar l’assistència sanitària, i,
en aquest cas, l’atenció primària. Jo entenc que el consultori auxiliar és una millora molt
important per a aquest nucli de població, ho defensarem on faça falta. Ens sembla
interessantíssim que al Raval es pose un consultori auxiliar, perquè no són 300 metres,
la gent que viu al final del carrer València té més de quilòmetre i mig fins a arribar al
Centre de Salut. Em sembla interessantíssim, el que entenc és que s’han de fer les coses
de forma coherent, i de forma ordenada i, sobretot, amb claredat i amb transparència. La
proposta que presentem l’equip de govern és que realment es comencen les coses per on
s’han de començar, que és parlant amb la Direcció d’àrea i parlant amb la Conselleria i
firmant un conveni. De totes les maneres, jo anticipe que em sembla un conveni molt
draconià que l’Ajuntament pose el local en lloguer i pague 20 milions de pessetes per a
adequar el local. Jo pense que possiblement fóra més factible per a l’Ajuntament tractar
de fer-se amb la propietat del local i que la Conselleria l’adaptara. Que l’Ajuntament
cedira l’ús d’aqueix local, i que la Conselleria l’adaptara. Em semblaria molt més
coherent. Per tant, creiem que la moció que presentem té molt de sentit, i, per tant, és la
que votarem.”

El portaveu del grup PP, Sr. BORRÁS, indica: “Efectivament, Sr. Chover, açò
que ha dit vostè mateix era l’objectiu. Per això que era un lloguer amb compra, fins i tot
es parla en la memòria, si vostè la veu, pel que diu del projecte encarregat a la SAG, del
possible ascens era ubicar allí. Crec que he començat dient clarament, d’acord amb la
base 61 del pressupost, i, per tant, dins de les competències que té perfectament
l’alcalde. I dins de les competències que té perfectament la Comissió de Govern.
L’única diferència és el que ha dit vostè, és frau de llei el desplegament d’un projecte en
dues fases? No, no, vostè quan adquireix un pis no té la il·luminació, pot tenir l’aire
preparat si l’ha encarregat, però potser al contracte no estava inicialment. I després
vostè es posa la il·luminació que vol, no la instal·lació elèctrica, que potser l’ha de
reforçar també, sinó que després es posa les lluminàries que vostè vulga, o les llums que
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vostè vulga. Aquest és el cas d’aquest projecte, aquest el cas. Si vostè vol el cafè més
dolç tire-li més sucre, això és el que ocorre. Una cosa és la cosa pràctica, i l’exemple
molt clar, l’exemple molt clar pel que ha dit del dels dos anys de lloguer, el tenim amb
la casa de socors que hi havia al carrer Sant Francesc, quant de temps portava tancada
estant governant vostès? Vostè mateix estava governant llavors quan estava tancada, i se
seguien pagant els lloguers, i se segueixen pagant els lloguers. És efectivament el
mateix. I hi ha un canvi substancial de quan vostès governaven la Generalitat, a ara que
governa el PP. No es necessita aqueix conveni perquè està recollit la partida
pressupostària en els convenis de la Generalitat a la Conselleria de Sanitat. Vostè
m’ofereix l’edifici, jo immediatament l’instal·le i fique els metges, sense més. Això ve
després, el mateix que el Centre d’Especialitats, i hem tingut clarament com, des del
Centre d’Especialitats del Port, es va desplegar ràpidament en una de les coses que
podria admetre perfectament el Cecilia Martí i es va fer, sense més, per petició
simplement expressa de l’Ajuntament. Aqueixes són les raons, aqueixes són les raons. I
després es va ordenar la segona fase que sí que requeria el procediment de contractació
si no s’haguera ordenat exactament igual d’acord amb la base 61. Si no, pobre Sra.
Alcaldessa!, com hi haja una tempestat i per emergències haja d’ordenar algunes coses
i no podria, sí que pot. Per tant, nosaltres no estarem d’acord amb l’esmena, vostès
facen el que vulguen, nosaltres els oferim la possibilitat que ràpidament això es faça, si
és que hi ha interès, si no, que busquen les fórmules per a retardar-lo, que és el que
estava preocupant. No hem preguntat en el Ple de juny o en el Ple de juliol, l’hem deixat
transcórrer perquè estava ordenat i crèiem, perquè era, això sí que és cert, era un
compromís de l’equip de govern, del pacte i no de l’any 99, des de l’any 97, i aquest
alcalde, llavors, responsable de l’equip de govern, el grau de compliment, el mateix que
li pot preocupar a vostès, el grau de compliment del pacte dels acords, perquè els
responsabilitzaran a vostès com a grup majoritari a veure en quin percentatge s’ha
complit. I estant ordenat, a vegades un no es recorda de tot el que ha ordenat, si està en
fase d’execució, si està paralitzat perquè hi ha hagut més urgències, o què. Arribades
determinades dates el grau de compliment és molt alt però queden dues favades.
Senyors, açò cal reprendre-ho a veure per què s’ha fallat i anem a fer-ho
immediatament. Simplement això, res més, veuran que els ocorren a vostès també en
algunes coses i determinats moments, però entenc que és molt important per a tota la
ciutat de Sagunt. Per la funció d’acostar els serveis al ciutadà al nucli del Raval, però al
mateix temps descongestiona l’altre i permet una gran possibilitat d’una reivindicació
històrica també d’aquest nucli, com és tenir determinades especialitats ací en aquest
nucli. Gràcies.”

Obert el segon torn d’intervencions, la regidora-delegada de Sanitat, Sra.
VILALTA, manifesta: “En l’última cosa que ha dit estic d’acord, però no en les formes
de com s’ha fet, i no és cert. És que no sé per què no ho reconeix, és a dir, no ha sigut
així, es va separar la fase 1, la fase 2, i no s’ha licitat, es van fer només l’obra, les
actuacions prèvies i, a més, fins i tot més. ALSER no va poder acabar el que va fer,
aqueixes tres cosetes, perquè fins que no estiguera tot el programa desenvolupat, no
podia fer-lo. Jo també el tinc, i, bo, bé, no sé, no entraré a discutir una cosa que jo sé
que és així i ja està, el que vostè diga. Respecte a una cosa que ha dit d’això de la casa
de socors que estava dient, això era la casa de la dona, i la vau tancar vosaltres, és a dir,
el que estava dient que hi havia ací, però, bo, dóna igual, aqueix és un altre tema. Jo
pense que durant dos anys, Silvestre, jo pense que, no, però dóna igual, era un
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comentari, durant dos anys s’ha tingut prou temps perquè això estiguera funcionant, i si
no està funcionant ha sigut perquè vostè no ha volgut, o no sé per què realment, i és que
no tinc res més a dir.”

El portaveu del grup PSOE, Sr. CHOVER, indica: “Simplement insistir, al
marge de les formes que ja hem relatat, no és que fins ara no sabem si la fase 1 està
adjudicada o no, ací únicament s’ha fet aprovada de 14.000 €, que no es correspon ni
amb la fase 1, ni amb la fase 2, ni amb res. Però, bo, al marge d’això, nosaltres
continuem mantenint un interès clar que aqueix centre es poguera instal·lar, i tractarem
d’encaminar les nostres accions al que hem comentat. Pressa, bo, jo crec que, com s’ha
dit, en dos anys hi ha hagut temps suficient com per a poder posar això en marxa,
sobretot, havent gastat 3 milions i mig en lloguers, que és una quantitat important. I, bo,
en aqueix sentit, tractarem d’actuar. Jo crec que és probable que, si vostè ho diu serà
així, que la fórmula de conveni que té la Conselleria establisca que tu m’ho dónes tot i
jo pose els metges. Bo, serà una fórmula que estaran utilitzant, però no em sembla una
fórmula molt coherent, sobretot per a les finances municipals, perquè tractar de cedir o
de donar competència en matèria de pagament als ajuntaments quan no tenen aqueixa
competència en la matèria que correspon, no té massa sentit. Simplement potser
l’asfíxia que té la Generalitat en general haja fet que se’n vaja per aqueix camí a nivell
dels concerts sanitaris. El que em sembla que és totalment draconià per a un ajuntament,
que haja d’aportar aqueixa quantitat que ha d’aportar per a tenir un consultori auxiliar,
necessari d’altra banda.”

La regidora-delegada de Sanitat, Sra. VILALTA, diu: “Una apreciació,
simplement, del text, hem llevat això de la ubicació que posa a la plaça Blasco Ibáñez
d’aquesta ciutat. Hem suprimit aqueixa frase.”

El portaveu del grup PP, Sr. BORRÁS, exposa: “Senyora, o senyoreta, no sé
com vol vostè que l’anomenen, crec que li he citat un exemple perquè a mi em val amb
un botó de mostra, però li’n podria indicar molts més. I li he dit, la casa de socors estava
tancada i se seguien pagant els lloguers i no estàvem governant nosaltres. I hi ha altres,
hi ha altres, però no em centraré en altres, no m’importa ni em preocupa. Crec que he dit
i he repetit la base 61, Sr. Chover, la base 61 dels pressupostos, la seua companya havia
d’haver informat ja, jo crec que haurien de conèixer-lo: especialitats en la tramitació de
despeses en béns corrents i serveis i inversions que no requereixen expedient de
contractació o contractes menors. Temia haver-me equivocat, perquè totes no me les
conec, i com aquesta crec que ha canviat el nombre, doncs igual em podia equivocar.
Perquè ni m’havia preparat la intervenció ni res per l’estil. Bé, ací té vostè en l’1:
aquestes despeses se sotmetran als següents tràmits. I, entre altres coses, li diuen: seran
remesos en una relació a la Comissió de Govern o a Alcaldia perquè aprove
l’autorització-disposició i reconeixement de l’obligació, etc., etc., etc. Per favor, no em
diga que mai, en aquest temps, he tractat de saltar-me la llei, qualsevol que siga. I,
simplement, també li dic, que les competències de l’alcalde per llei són majors que el
que ací posa, majors, no obstant accepte açò. Així que, per tant, com a conseqüència
d’això, senyora: Departament Patrimoni i Contractació, projecte adequació per a ús com
a centre sociosanitari, els plànols, pressupost fase 1 i pressupost fase 2. I el pressupost
de la fase 2, per ser de major import als 30.000 € que ací determina es va ordenar que
s’iniciara el procés de contractació. I el procés de contractació se suposa que havia



142

d’haver sigut ràpid, haver acabat al mes de juny, possiblement abans d’anar-me’n, pel
procediment que vaig ordenar, però no s’ha fet. Per tant, repetisc, no podem acceptar
l’esmena. Vostès facen el que vulguen.”

Esmena a la totalitat que, sotmesa a votació, és aprovada per 13 vots de PSOE,
EU i Bloc, 2 vots en contra de SP i 9 abstencions de PP, SCP i Sra. Martínez (aquesta
última en aplicació de l’art. 100.1 del ROF); per la qual cosa el Ple de l’Ajuntament
ACORDA:

Conveniar amb la Conselleria de Sanitat, prèvies les reunions pertinents, els
drets i obligacions que ambdues administracions públiques adquireixen a l’obertura i
utilització del local sanitari en aquesta ciutat, agilitant, si fa al cas, les actuacions
prèvies per a la més ràpida utilització del referit immoble en les condicions en què es
pacte.

En aquests moments la Sra. Martínez es reintegra a la sessió.

32 PROPOSICIÓ SP SOBRE CONSTRUCCIÓ ZONA VERDA A LA UE-15.
EXP. 20/03-M

Sotmès a votació, de conformitat amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per 17 vots a
favor del PSOE, EU, Bloc, SP i SCP, i 7 abstencions del PP, es ratifica la inclusió de
l’assumpte en l’ordre del dia.

Llegida la proposició presentada per SP, que diu:
“Executar la zona verda eliminada a la unitat d’actuació núm. 15 Menera, ja que

forma part del disseny aprovat en la Revisió del Pla General d’Ordenació Urbana de
l’any 1992 pels partits polítics PSOE, EU, PP i CDS, aconseguint d’aquesta manera
recuperar un entorn que mai es va haver de perdre, i que va ser un dels principals motius
que van tenir en compte els ciutadans a l’hora de comprar un habitatge en aqueixa zona.

Cal tenir present les declaracions realitzades en TV, ràdio i premsa pels polítics
de l’actual equip de govern, PSOE, EU i Bloc; en el sentit de millorar la qualitat de vida
dels ciutadans construint zones verdes que facen més habitable els nostres pobles.

Les actuals esplanades existents de terra, sílice i sal van ser ordenades per
l’equip de govern del PSOE en aquells moments, argumentant que no es tenien
suficients jardiners per a atendre el seu manteniment.

A més cal tenir en compte que amb la construcció de la zona verda aprovada en
el PGOU de l’any 92, s’aconseguirà una altra finalitat desitjada per tots els habitants de
l’entorn, com ara l’eliminació dels excrements de gossos que tant enlletgeixen les
nostres places i carrers.

Adjunte a aquest escrit una còpia de la fitxa urbanística corresponent a la UA15
Menera, on es reflecteix el disseny de la zona verda de la unitat.”

Durant el debat, el regidor-delegat d’Urbanisme, Sr. Fernández, presenta una
esmena a la totalitat, que diu:

“Incloure la zona verda eliminada a la Unitat d’Actuació número 15, en el Pla de
Manteniment i d’actuació a les zones verdes.”
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Obert el primer torn d’intervencions, el regidor del grup SP, Sr. MARCEL·LÍ
GIL, diu: “El que li passa, com es defensa en algunes coses. Açò és la legalitat
d’actuacions, bo, basant-me un poc en com s’han manifestat vostès, està clar que açò ho
van a aprovar. Vegem, la moció nostra conté el següent: executar la zona verda
eliminada en la unitat d’actuació número 15, Menera, ja que forma part del disseny
aprovat en la revisió del pla general d’ordenació urbana de l’any 92 pels partits polítics,
PSOE, EU, PP, i CDS, aconseguint d’aquesta manera recuperar un entorn que mai es va
haver de perdre i que va ser un dels principals motius que van tenir en compte els
ciutadans a l’hora de comprar un habitatge en aqueixa zona. Cal tenir present les
declaracions realitzades en televisió, ràdio i premsa pels polítics de l’actual equip de
govern, PSOE, EU i Bloc, en el sentit de millorar la qualitat de vida dels ciutadans
construint zones verdes que facen més habitable els nostres pobles. Les actuals
esplanades existents de terra sílice i sal van ser ordenades per l’equip de govern en
aquells moments, argumentant que no es tenien suficients jardiners per a atendre el seu
manteniment. A més cal tenir en compte que amb la construcció de la zona verda
aprovada en el pla general del 92 s’aconseguirà una altra finalitat desitjada per tots els
habitants de l’entorn, com és l’eliminació dels excrements de gos, que tant enlletgeixen
les nostres places i carrers. Adjunte a aquest escrit una còpia de la fitxa urbanística
corresponent a la Unitat 15, Menera, on es reflecteix el disseny de zona verda de la
unitat. Jo, que acabe de sentir-los ara, espere que aquesta actuació que es va tenir tan
poc encertada en aquell moment, pel PSOE, eliminant les zones verdes i vostès que en
aquest moment s’estan donant el pic que no vegen en els mitjans de comunicació dient
que construiran moltíssimes zones verdes, fins i tot es volen carregar el Fornàs. Xocant,
coincideixen amb el PP, mira que s’assemblen. Jo dic s’assemblen com dues gotes
d’aigua, a penes es diferencien una miqueta. Perquè si volen carregar-se un camp de
futbol que és la instal·lació emblemàtica de la ciutat del Port per a construir habitatges i
zones verdes, està clar que açò que ho conté el pla general l’aprovaran i ho faran vostès
que també en aquell moment ho van eliminar de la trama urbana. Així de senzill és, no
ens fiquem en un rotllo com aquest, no ho discutisquen, el voten a favor o en contra i
val, perquè l’hora que és.”

El regidor del grup Bloc, Sr. FERNÁNDEZ, manifesta: “Marcel·lí, jo crec que
tots els que estem en aquesta corporació, estem d’acord que aquesta és una zona que
s’ha de convertir en una zona verda, tots. Aquesta i totes les que tenim. Totes, moltes
que tenim encara per convertir en zones verdes i que estan en una situació, com molt bé
tu assenyales, d’una certa degradació. Però, clar, per què aquesta zona verda està en
aquesta situació?, igual que en moltes altres, no? Bo, mira, mirant l’assumpte, jo no
entenia molt bé com aquesta zona s’havia quedat en aquesta situació, i em trobe amb un
document que diu: donar conformitat acta de recepció provisional obres d’urbanització,
unitat d’actuació número 15. Diu: a proposta in voce del regidor delegat d’Urbanisme i
de conformitat amb l’informe de recepció d’obres d’urbanització de l’arquitecte
municipal, la Comissió de Govern, per unanimitat, acorda aquestes... Açò és del 14
d’agost del 97. Ets tu el regidor, no? Clar, però és que l’informe tècnic assenyala
aquesta deficiència, perquè diu: el tractament previst en projecte per a les zones verdes
consistia en uns passos realitzats en pedra natural i paviment de formigó amb zones de
terra vegetal i plantació. Tot això s’ha substituït per un tractament de terres acabat amb
gravetes. Marcel·lí, és que tu vas rebre aquesta obra, i no l’hauries d’haver rebut, i
menys in voce, i menys in voce. Si no passa res, si no passa res, no?, si no és una qüestió
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de veure que un ha fet uns actes i tal. Jo simplement t’he mirat un poc l’expedient i
veure un poc com estava la cosa, no?, i m’ha cridat l’atenció, però sense ànim de res,
perquè nosaltres efectivament estem d’acord que no podem mantenir aquestes zones en
aquest cas. Però nosaltres estem dissenyant un pla, es diu exactament, un pla de
manteniment i d’actuació en zones verdes, i llavors el que faríem seria incloure aquesta
zona, que segurament se’ns ha passat, dins d’aquest pla, no? I per tant proposem una
esmena que simplement diria: incloure la zona verda eliminada a la unitat d’actuació
número 15, en el pla de manteniment d’actuació a les zones verdes, a l’efecte que se
solucionen. És a dir, no donar-li ni un tracte especial ni, simplement, dins del nostre pla,
de l’equip de govern, siga una de les places sobre les quals se n’actuarà. Aqueixa seria
la qüestió. Allò altre no té més importància, ha sigut una curiositat així de pràcticament
d’arqueologia.”

El portaveu del grup EU, Sr. MARTÍN, assenyala: “Jo, únicament, Marcel·lí, sí
que intentaria per la mateixa qüestió que has començat la teua intervenció i un poc per a
evitar aquest tipus de qüestions, és cert que tenim una preocupació per les zones verdes
del poble, ho hem manifestat en televisió no, en ràdio i premsa crec que si, televisió crec
que no hem arribat. Bé, però únicament el que sí que et pregaria és en la Comissió
d’Urbanisme i Manteniment, jo crec que aqueixa és una qüestió que no hi ha cap
problema a estudiar-la conjuntament a les altres. Ho dic un poc també perquè per les
qüestions que plantegem en el Ple, sí, no, no, vull dir-te que és una qüestió que tu
coneixes que la plaça està en aqueixa situació, en la Comissió d’Urbanisme la recollim i
recollim la proposta, d’acord? Gràcies.”

El regidor del grup SP, Sr. GIL, indica: “Vegem, jo sabia que era el regidor
d’Urbanisme quan feia açò, home. Que sí, que sí, que sí, que no, no, no, ho sabia molt
bé, el que havia fet i el que es va haver de firmar en aquell moment. Tu tin en compte
que quan estic en aqueixa segona vegada de regidor d’Urbanisme, la plaça està feta, està
tot acabat, i hi ha un enfrontament prou gran, el pots esbrinar tu, que ara estàs de regidor
d’Urbanisme, eh, entre aquesta casa i l’empresa que estava fent la plaça. I l’empresa el
que fa és construir un element que l’Ajuntament li ha dit, faça-ho d’aquesta forma!,
perquè no tenim jardiners i abans que estar cuidant zones verdes que es faça aquesta
terra. Mira si s’ha fet bé, mira que fa anys que ja s’ha fet aqueixa plaça, eh?, no ha
crescut ni una herbeta així. Es va posar la caseta per al comptador d’aigua, i la vàlvula
d’aigua, però la resta de coses no es van donar. Això va haver de ser al final per a
arribar a un acord que és el que havia dit l’Ajuntament: determinar-la i firmar l’acta de
recepció. Els problemes amb l’empresa constructora i l’Ajuntament jo crec que s’han
acabat fa escassament un mes i mig o dos. Amb l’acta d’aprovació de la placa de
garatge, sis o set anys han estat, però s’ha continuat. I, bo, sé que ho pots tu fins a
indagar tu mateix i comprovar-ho tu mateix. Però el que va ser una pena que una cosa
que es devia haver realitzat estiga com està. Vegem, Miquel Àngel, si esteu preocupats
d’açò, hi ha una cosa que no li correspon a l’Ajuntament, però per seguretat, igual que
s’ha tancat la piscina, s’hauria, i t’ho parle perquè aquesta vesprada jo no m’he donat
una patacada amb un altre cotxe de pur miracle, i us dic on, pujant pel vial internuclis, la
rotonda que està d’accés a la residència, no sols està la selva verge a la rotonda, no,
observeu les tanques que hi ha a l’esquerra, com no hages vist a qui ve i inicies la
sortida, si ve molt apegat, si arriba a venir pegat al rastell, em pega perquè jo no el veia,
o siga, jo he arribat a la rotonda no he vist a ningú, però venia un paio que les tanques
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són molt altes i no l’he vist, així com anava un poc al centre va apegat al rastell, i em
sacsa un meneig que no veges, i la culpa meua, perquè aquell estava a la rotonda. Fixa’t,
no et parle que la rotonda la toqueu i tindrem una selva verge ací al centre de la plaça
aqueixa, pitjor atenció, si és possible el trosset aqueix de la tanca el tres o quatre metres
que donen possibilitat de veure. Doncs entesos, si el que s’intenta és que açò ho poseu
com ho vulgueu posar es puga realitzar, i no siga el que és, que és una vergonya allò
com està, eh. Però, bo, es va prendre un acord que no va ser adequat, i que en un
moment donat, per la pressió de vostès i d’altres, es va dir, escolta, jo ho he fet com
m’ho han demanat, jo no ho vaig a fer. Estàvem a l’agost, em sembla, quan es va firmar
aqueixa acta, bo, va haver-hi una baralla immensa per a arribar a completar punts que
per una coma no s’arribaven a firmar les actes, i la taula va dir, escolta, deixa’m que
s’entreguen els habitatges amb la gent açò està ja açò urbanitzat. Per això va ser, però
crec que ha arribat el moment que ho voleu ficar en aqueix pla?, a mi em sembla molt
bé, a veure si és veritat.”

Esmena a la totalitat que, sotmesa a la votació, és aprovada per unanimitat, per
això el Ple de l’Ajuntament ACORDA:

Incloure la zona verda eliminada a la Unitat d’Actuació número 15, en el Pla de
Manteniment i d’actuació a les zones verdes.

33 PROPOSICIÓ BLOC-EV SOBRE CORREUS EN LES LLENGÜES DE
L’ESTAT ESPANYOL. EXP. 21/03-M

Sotmès a votació, de conformitat amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per 17 vots a
favor del PSOE, EU, Bloc, SP i SCP, i 7 abstencions de PP, es ratifica la inclusió de
l’assumpte en l’ordre del dia.

Llegida la proposició presentada pel Bloc-EV, que diu:
“Assabentada aquesta corporació municipal per l’Entitat Organització pel

Multilingüisme que l’empresa estatal de Correus i Telègrafs SA ha iniciat un procés de
canvi de la imatge corporativa que implica un nou logotip en què apareix l’expressió
“Correos” redactada exclusivament en castellà.

Volem manifestar i traslladar:
1) Que l’ús exclusiu del castellà en el logotip d’una empresa pública estatal com és

Correus no respecta l’esperit de l’article 3 de la Constitució Espanyola ni els
principis bàsics que regulen la doble oficialitat lingüística a la Comunitat Valenciana
d’acord amb l’article 7 de l’Estatut d’Autonomia i la legislació que el desplega.

2) Que considerem especialment greu que Correus, que fins ara incloïa en la retolació
de les seues oficines a la Comunitat Valenciana un logotip bilingüe (“Correus i
Telègrafs” i “Correos y Telégrafos”), opte per un nou logotip que només té versió
castellana.

3) Que els estats democràtics plurilingües reconeixen una denominació plurilingüe
oficial en el nom de l’Estat i a les empreses i institucions estatals. Així, per exemple,
a Suïssa l’empresa estatal de correus té la denominació en alemany, francès, italià i
romanx (Die Post, La Poste, La Posta i la Posta); a Bèlgica, en neerlandès, francès i
alemany (De Post, La Poste i Die Post); a Finlàndia, en finlandès i suec (Posti i
Posten), i a Canadà, en anglès i francès (Post i Postes). A Gran Bretanya Royal Mail
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i Post Office usen oficialment el gal·lès i el gaèlic escocès, llengües amb 580.000 i
70.000 parlants respectivament, en el seu logotip.

Per tot això volem demanar:

1) Que Correus també pose el valencià en el seu logotip i que la versió valenciana del
logotip aparega tant en els rètols de les oficines com en les bústies, carrets de
repartiment, vehicles i altres elements de la seua propietat radicats, estacionats,
emmagatzemats o instal·lats en aquest municipi, en les instal·lacions postals de
qualsevol naturalesa que donen servei a aquest municipi i en totes les instal·lacions
postals de tot el domini lingüístic.

2) Que Correus utilitze en tota la documentació d’àmbit estatal i internacional una
denominació de l’empresa en castellà, català/valencià, gallec i basc (Correos,
Correus, Correos i Posta). Això comprèn tota la papereria originada i usada en els
serveis centrals de Correus, el servei de filatèlia, les publicacions, la pàgina web,
etc.

3) Aquesta corporació acorda tramitar la següent sol·licitud a:
Sr. Francisco Álvarez-Cascos Fernández
Ministre de Foment
Passeo de la Castellana, 67
28071- Madrid
Sr. Víctor Calvo-Sotelo Ibáñez-Martín
President
Correos-Correus-Correos-Posta
Via de Dublín, 7
28070-Madrid
MH Sr. Julio Francisco de España Moya
President de les Corts Valencianes
Corts Valencianes
Plaça Sr. Llorenç, 4
46003-València
Sr. Blas Ángel Barbadillo Gonzalo
Director
Correos-Correus-Correos-Posta
Direcció Territorial Zona 6
46070-València
Organització pel Multilingüisme
Apartat de correus- 107
08560-Manlleu.”

Durant el debat, el Sr. Serrano, del Grup Popular Municipal, presenta una
esmena de supressió que consisteix a eliminar la frase copulativa última del primer punt
de la part dispositiva, així com eliminar la primera frase del segon punt de la part
dispositiva, i afegir l’última frase a l’apartat primer.

Esmena que, sotmesa a votació, és aprovada per unanimitat.

Obert el primer torn d’intervencions el portaveu del grup Bloc, Sr. CIVERA,
diu: “Bé, anem a llegir-la i acabem. Motiu: correus en les llengües de l’estat espanyol.
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Assabentada aquesta corporació municipal per l’Entitat Organització pel Multilingüisme
que l’empresa Estatal de Correus i Telègrafs SA ha iniciat un procés de canvi de la
imatge corporativa que implica un nou logotip en què apareix l’expressió “Correus”
redactada exclusivament en castellà.

Volem manifestar i traslladar:
1) Que l’ús exclusiu del castellà en el logotip d’una empresa pública estatal com és

Correus no respecta l’esperit de l’article 3 de la Constitució Espanyola ni els
principis bàsics que regulen la doble oficialitat lingüística a la Comunitat Valenciana
d’acord amb l’article 7 de l’Estatut d’Autonomia i la legislació que el desplega.

2) Que considerem especialment greu que Correus, que fins ara incloïa en la retolació
de les seues oficines a la Comunitat Valenciana un logotip bilingüe (“Correus i
Telègrafs” i “Correos y Telégrafos”), opte per un nou logotip que només té versió
castellana.

3) Que els estats democràtics plurilingües reconeixen una denominació plurilingüe
oficial en el nom de l’Estat i en les empreses i institucions estatals. Així, per
exemple, a Suïssa l’empresa estatal de correus té la denominació en alemany,
francès, italià i romanx (Die Post, La Poste, La Posta i la Posta); a Bèlgica, en
neerlandès, francès i alemany (De Post, La Poste i Die Post); a Finlàndia, en
finlandès i suec (Posti i Posten), i a Canadà, en anglès i francès (Post i Postes). A
Gran Bretanya Royal Mail i Post Office usen oficialment el gal·lès i el dialèctic
escocès, llengües amb 580.000 i 70.000 parlants respectivament, en el seu logotip.
Per tot això volem demanar:

1) Que Correus també pose el valencià en el seu logotip i que la versió valenciana del
logotip aparega tant en els rètols de les oficines com en les bústies, carrets de
repartiment, vehicles i altres elements de la seua propietat ubicats, estacionats,
emmagatzemats o instal·lats en aquest municipi, en les instal·lacions postals de
qualsevol naturalesa que donen servei a aquest municipi i en totes les instal·lacions
postals de tot el domini lingüístic.

2) Que Correus utilitze en tota la documentació d’àmbit estatal i internacional una
denominació de l’empresa en castellà, català/valencià, gallec i basc (Correos,
Correus, Correos i Posta). Això comprèn tota la papereria originada i usada en els
serveis centrals de correus, el servei de filatèlia, les publicacions, la pàgina web, etc.

3) Aquesta corporació acorda tramitar la següent sol·licitud, a qui?:
Al Sr. Francisco Álvarez-Cascos Fernández (ministre de Foment), Passeig de la
Castellana, tal i qual. Sr. Víctor Calvo-Sotelo Ibáñez-Martín (president de Correus). El
Molt Honorable Sr. Julio Francisco de España Moya (president de les Corts
Valencianes). El Sr. Blas Ángel Barbadillo Gonzalo (director de Correus a València). I
Organització pel Multilingüisme, apartat de correus 107 de Manlleu.

No sé si m’havíeu dit que volíeu afegir alguna cosa, ho dieu i si convé parlem i
ajustem les coses.”

Obert el primer torn d’intervencions, el regidor del grup SP, Sr. GOIG, indica:
“Bé, nosaltres pensem que la llengua és una clau fonamental a l’hora de recolzar la
identitat dels pobles. Nosaltres, com a independentistes del Port, tenim una sensibilitat,
diguem-ne, especial a l’hora de defensar el fet diferencial del nostre poble, i pel mateix,
per coherència i també per extensió, defensem el dret i l’obligació fonamental de totes
les nacionalitats de l’estat a defensar la seua identitat. Per això ens sembla perfecte que
el Bloc faça aquesta proposta que votarem a favor sense condicions, propostes o
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modificacions. Home, el que sí que demanaríem és que es mantinguera aquesta mateixa
sensibilitat en relació amb el poble del Port, a l’hora de respectar molta gent
castellanoparlant, que per raons moltes vegades de vellesa o de falta d’oportunitats, no
han tingut temps de parlar, llegir o escriure en valencià. I no per falta de voluntat
d’integració o per falta de sentiment valencianista. Llavors, demanem que per favor es
respecte el bilingüisme al Port perquè pensem que molta gent del Port ha fet de la
llengua castellana part de la seua identitat. Moltes gràcies.”

El regidor del grup PP, Sr. SERRANO, exposa: “Bé, nosaltres, des del Grup
Popular, estem d’acord amb aquesta proposta sempre que es modifique o es lleve un
afegiment que jo crec que és insignificant per al fons de la qüestió. I és per no
extralimitar-se, com a ajuntament que som, de les nostres competències municipals. En
el primer punt, jo crec, Sr. Civera, que a partir, i en totes les instal·lacions postals de tot
el domini lingüístic, podríem llevar-ho perquè nosaltres estem parlant des d’un
ajuntament i estem parlant sempre de tot el que passe dins del nostre municipi, és lògic,
però jo crec que seria extralimitar-se també si volgueren posar-se fora del nostre
municipi. I el punt del número dos jo el llevaria, més que res, per una senzilla raó, per a
donar més agilitat als impresos, no confondre la gent. Sí que demanaria que a l’àmbit de
la Comunitat Valenciana, a l’àmbit nostre, fóra escrit en castellà/valencià, o en
valencià/castellà, però deixaria les altres llengües per a les respectives comunitats
autònomes i que foren els mateixos ajuntaments o comunitats autònomes és que
demanaren açò mateix. Perquè a l’hora de reomplir un imprès, si la mateixa paraula ha
d’estar en cinc idiomes, o en quatre idiomes, serà molt més difícil per a qualsevol
persona, per a qualsevol persona. Se siga valencianoparlant o no se siga
valencianoparlant. Jo crec que és per agilitat i per donar una millora a l’usuari per a no
confondre la gent. Això és tot. Jo, si el nostre grup, si s’accepta açò que crec que és una
cosa comprensiva, votarem a favor perquè el Partit Popular està recolzant, braç a braç
amb vostès, durant sis anys ho ha demostrat, per a defensar la llengua, per a
valencianitzar la nostra comunitat autònoma i la nostra ciutat. Moltes gràcies.”

El portaveu del grup Bloc, Sr. CIVERA, indica: “Bé, m’ha alegrat moltíssim
escoltar els segregacionistes del Port en valencià, home. Ja era hora! No, jo he parlat
més en castellà que vostès en valencià. Ara no, ara ja comencem a estar... Bo, bé,
vegem, si tot el món estem d’acord, efectivament el punt aqueix últim a partir de: i en
totes les instal·lacions postals de tot el terme lingüístic. Nosaltres també considerem que
no aporta res de nou, i per la nostra banda. Sí, sí, ara el done, ara el passe. No aporta res
i per tant podríem perfectament llevar-lo. Quant al punt segon, en el paràgraf dos, hi ha
dues parts, la primera si vols efectivament es pot prestar a dubte a pesar que no vol dir
que el correu de València porte el gallec i el basc, però podem llevar-lo perfectament,
però afegiríem al principi, al primer, després del punt de municipi, afegiríem: això
comprèn tota la papereria originada i usada en els serveis centrals de correus, el servei
de filatèlia, les publicacions, la pàgina web, etc. Sí, sí, eh, d’acord?, eh? Eliminem per
tant el primer punt del segon paràgraf i l’últim, i la copulativa última del primer
paràgraf.”

El regidor del grup SP, Sr. GOIG, manifesta: “Vull fer una puntualització. Quan
estem dient des dels segregacionistes que volem que es respecte el bilingüisme al Port,
m’estic referint concretament al senyal ètic, a retolació de carrers, que moltes vegades
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no es respecta, i apareix normalment únicament en valencià. Ens agradaria que constara
que nosaltres ens estem referint al bilingüisme en aquest aspecte: senyal ètic, carrers.
Res més, moltes gràcies.”

Per tot això, introduïda l’esmena aprovada i sotmès a votació el fons de
l’assumpte, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA:

PRIMER: Que Correus també pose el valencià en el seu logotip i que la versió
valenciana del logotip aparega tant en els rètols de les oficines com en les bústies,
carrets de repartiment, vehicles i altres elements de la seua propietat radicats,
estacionats, emmagatzemats o instal·lats en aquest municipi, en les instal·lacions postals
de qualsevol naturalesa que donen servei a aquest municipi. Això comprèn tota la
papereria originada i usada en els serveis centrals de correus, el servei de filatèlia, les
publicacions, la pàgina web, etc.

SEGON: Aquesta corporació acorda tramitar la següent sol·licitud a:
Sr. Francisco Álvarez-Cascos Fernández
Ministre de Foment
Passeo de la Castellana, 67
28071- Madrid

Sr. Víctor Calvo-Sotelo Ibáñez-Martín
President
Correos-Correus-Correos-Posta
Via de Dublín, 7
28070-Madrid

MH Sr. Julio Francisco de España Moya
President de les Corts Valencianes
Corts Valencianes
Plaça Sr. Llorenç, 4
46003-València

Sr. Blas Ángel Barbadillo Gonzalo
Director
Correos-Correus-Correos-Posta
Direcció Territorial Zona 6
46070-València

Organització pel Multilingüisme
Apartat de correus- 107
08560-Manlleu

PRECS I PREGUNTES
A les 2 hores i 50 minuts del dia 26 de setembre, l’alcaldessa abandona

momentàniament la sessió, i n’és substituïda en la presidència pel primer tinent
d’alcalde, Sr. Martín, fins a les 3 hores i 15 minuts, en què l’alcaldessa es reintegra a la
presidència.
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Així mateix es fa constar que en el desenvolupament d’aquest apartat abandonen
progressivament i de forma definitiva la sessió el Sr. Cortés, Sr. Civera, Sr. García, Sr.
Gil, Sr. Borrás, Sr. López-Egea, Sra. Martínez i Sra. Murciano.

La regidora delegada de Personal, Sra. SOLAZ, assenyala: “Vegem, jo no és que
tinga cap interès a contestar, el que passa és que jo, açò ho vaig contestar, la pregunta
que em van fer l’altre dia la vaig contestar en la comissió informativa i jo, en aqueix
moment, la donava per contestada, perquè pensava que la persona que me la va fer hi
era. Però com que vaig preguntar i em van dir que es contesta ací, jo, disciplinada, la
conteste, és a dir, no és que tinga cap interès. Vegem, en l’últim Ple se’m va preguntar,
o es va preguntar, que jo no sabia, ho he esbrinat, perquè les dues places de secretaria de
l’alcaldessa, en aquest cas, apareixen com a amortitzar. Llavors jo ho he preguntat i
m’han dit que des del principi del catàleg, des del principi dels principis, des que hi ha
aqueix catàleg, estan així. I estan així per una qüestió, perquè teòricament seria possible
que s’amortitzaren i que l’alcaldessa o l’alcalde elegiren les seues noves o els seus nous
secretaris/secretàries. Els llocs de lliure designació són del nivell 28, la qual cosa no és
així, però com que no hi ha una figura jurídica molt clara, des d’aqueix primer moment
es va optar per aqueixa forma i així es manté. Que en el pròxim catàleg ho puguem
canviar?, doncs el podem canviar, potser no val la pena, i es pot deixar així, se cessa les
que estan, se’n van al seu lloc, hi ha una comissió de serveis i punt, però no crec que
tinga més importància. Aqueixa és la primera pregunta. I la segona pregunta era
respecte a una funcionària, que no diré el nom, que estava, havia passat diguem per
raons de salut hi havia una resolució d’alcaldia sobre aquest tema. Llavors també ho he
preguntat, llavors aquesta senyora va ser contractada en règim laboral des del 15/10/84
al 30/06/95 passant a ser nomenada funcionària de carrera l’1 de juliol del 95 amb la
categoria d’educadora del grup C, pertanyent a l’escala d’administració especial,
subescala serveis especials, classe places de comeses especials. Segon, en aquest
informe diu que per motius de salut laboral va ser adscrita provisionalment a un lloc de
treball d’administratiu en l’àrea de Sanitat. I definitivament al 2001 va ser adscrita al
lloc de treball d’administratiu en la secció de Patrimoni i Contractació. Tercer el 5 de
juny de 2003 se li reconeix un grau de minusvalidesa del 37% i passa a situació
d’incapacitat permanent total amb el lloc d’administrativa que venia ocupant. S’entén
per incapacitat permanent total per a la professió habitual la que inhabilita el treballador
per a la realització de totes, o de les fonamentals tasques de la professió. En aquesta
declaració que és revisable (acabe de seguida, eh) mentre no s’haja complit l’edat
mínima de jubilació per agreujament o milloria, la pensió és compatible amb la
percepció de retribucions en un altre lloc de treball. I finalment, que era el que se’m
pregunta, açò és el que s’argumenta, que el 3 de juliol de 2003 es dicta resolució
d’alcaldia per la qual se li adscriu provisionalment al lloc de subaltern vacant per
jubilació al Baladre a l’espera de la constitució de la comissió de salut laboral on caldrà
estudiar-se tal situació. Saben vostès que constituiríem el pròxim ple el comitè de salut,
que estem en això, que hem donat ja diguem-ne la citació perquè es configure i que això
s’haurà de tractar, però que va ser aqueixa la qüestió. I ací es puntualitzava si es perdien
diners, jo, m’han dit que no perd diners en aquest canvi perquè com que té una pensió
complementària possiblement fins guanye diners. Res més, no sé si he satisfet les
preguntes.”
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El regidor del grup PSOE, Sr. MUÑOZ, diu: “No, perdó, vostè em va preguntar
per l’acomiadament de sis treballadors de platges, no de sis treballadores, jo no tenia
entès el tema aqueix. Sí, no, però jo, concretament, m’he informat sobre el tema dels sis
treballadors de platges. En el seu moment, aquell dia, li vaig dir que pensava que era el
tipus de contractació de l’empresa per a aquest estiu, i així m’ho han confirmat. Va
haver-hi contractes, dos períodes de contractació, un del 25 de maig al 31 de juliol.
Espere un momentet, li agarre les dates exactes. Del 26 de maig al 31 de juliol, i quan
aqueixes persones van acabar el seu contracte es van contractar altres sis de l’1 d’agost
al 20 de setembre. No hi havia acomiadament, sinó finalitzacions de contracte, d’acord?
És que no, enguany pareix que l’empresa havia decidit, en compte de fer un contracte de
3 mesos a sis persones, fer dos períodes de contractes de mes i mig a 12 persones,
d’acord?”

La regidora del grup EU, Sra. VILALTA, manifesta: “Bo, era per la pregunta
que vas fer, te’n recordes? Bo, jo et contestaré respecte al tema de la campanya
publicitària, entesos? Tu vas dir que es retirara la campanya publicitària perquè estava
en valencià, i per una altra cosa. Pel tema de l’idioma volia dir-te, bo, sobretot perquè
venien molts turistes ací a Sagunt i al Port, a l’estiu, i que els turistes no eren potser
d’ací i no podrien entendre el valencià. De totes les maneres, en la campanya, no sé si
l’has vist, bo, sí que l’has vist, clar, hi ha dos símbols que és... bo, la paraula ‘BUS DE
NIT’ jo crec que s’entén en quasi tots els idiomes, bus i nit, nit, night, no?, la nuit, però
hi ha una lluna i hi ha un bus, i la lluna i el bus realment jo crec que de seguida es pot
entendre que és un bus de nit, i que es fa un servei de transport públic. Això respecte a
la campanya que era en valencià. A més, respecte a l’horari, l’horari està en nombres i
en els nombres no hi ha cap problema, perquè els nombres s’entenen en tots els idiomes.
D’altra banda vas dir que es retirara la campanya, a part de perquè estava en valencià,
perquè incitàvem a beure alcohol i a un altre tipus de coses, perquè en l’eslògan
posàvem ‘evitar d’alcoholèmia de’, què més posàvem? I, bo, deies que es retirara la
campanya, jo pense, no evitar controls d’alcoholèmia, ah sí, era aqueixa la frase. Sí, és
cert, vas dir que es retire aquesta campanya publicitària o almenys d’aqueixa manera,
que es refaça o que s’estudie. Jo, de totes les maneres, hi ha coses que vas dir, que les
hem estudiat i m’han semblat molt correctes com això d’ampliar l’horari, portar un
control encara que això ja s’estava portant, però, bo, això Josep Lluís t’ho podrà
explicar millor, però que realment en aqueix sentit agafaré tot el positiu que vas dir, i
m’ha semblat molt correcte. Respecte a això de retirar-lo, això de per què incitem un
altre tipus de coses, no pense, si diguérem ‘evitar d’alcoholèmia de’, no estem incitant a
un altre tipus de coses, igual es pot pensar que s’estiga incitant a l’alcohol, depèn de qui
ho pense. Però realment, jo ho vaig valorar, vam mirar el tema de si el llevàvem o no el
llevàvem, però vam valorar que quan es va posar açò dins d’un conjunt, és a dir, açò és
com un quadre, cal veure’l des de lluny i no des de prop, ací anava dirigida a la captació
de joves majors, i ho volíem veure, és que és una realitat social, la realitat social és
aqueixa, que la gent ix, la gent jove major, beu, i és una realitat social. I realment
constatàvem el que hi ha, i, bo, en aqueix sentit sospesant tant tot el negatiu i positiu de
la seua intervenció i valorant que el bus de nit ha sigut tot un èxit, hem decidit no retirar
la campanya.”

El portaveu del grup PSOE, Sr. CHOVER, exposa: “Acabe amb la informació
que demanàveu sobre el bus de nit. Els viatgers que hi ha hagut des del primer cap de
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setmana, vam començar amb 94 i hem tornat a l’últim també amb 93. És a dir, que hi ha
hagut una gràfica com aquesta en què a la setmana, la quarta i cinquena, coincidint amb
les festes del Port, bàsicament, s’ha produït un increment que hem arribat a un pic de
342 viatgers. La mobilitat, bàsicament, és de Sagunt cap al Port, i les hores punta de
volum d’ocupació entre les 23 i les 0:30 i de volta l’últim de les 3:30, és a dir, que la
gent s’espera fins a l’últim moment. El cost del viatge s’havia establit en 1 €, de Sagunt
al Port, i en 0,75 en un viatge des del Baladre cap avall. La partida pressupostària estava
creada, una partida de transports, ara que es farà inicialment una transferència de crèdit
de 3.000 €, però que últimament s’ha aplicat un crèdit d’una subvenció que té concedit
l’Ajuntament del Ministeri de Foment de 40.000 € pel tema de transport únicament i
exclusiva. Més coses respecte d’això, la mateixa empresa fa unes recomanacions que
havíem, en principi, pensat la campanya de bus de nit durant l’estiu de forma que la
previsió és que acabe aquest cap de setmana al setembre, i fa una proposta perquè sí que
hi ha una diferència de viatgers divendres i dissabte. Bàsicament els viatgers són els
dissabtes. La qual cosa, la proposta que fa l’empresa, unes recomanacions que fa, atès
que el 64% dels usuaris són en dissabte, davant de l’opció d’abaratir el cost, la nostra
recomanació seria respectar els dissabtes. El preu del bitllet no ha sigut un motiu de
queixa, per la qual cosa es podria mantenir i es podria prolongar el servei durant algun
mes més en aquest aspecte per a provar si funciona o no funciona. De tota manera estem
plantejant-nos que com a servei d’utilitat pública, evidentment, podria ser que es
poguera mantenir a l’hivern, només els dissabtes perquè també plantegen els mateixos
empresaris de Puerto-Ocio, que realment és quan tenen volum de gent és a l’hivern, no a
l’estiu. Podríem mantenir i provar si es pot, almenys, que no resulte tan costós per a
l’Ajuntament perquè el cap de setmana, incloent dissabte i diumenge, la tarifa que
aplicava l’empresa era de 550 €, no, no, tot el cap de setmana 550 €, per això suma tots
els viatgers dels dos dies, de tot el cap de setmana, i descompta la factura que ha de
passar a l’Ajuntament, d’aqueixos 550, el que ha recaptat durant els viatges. Aqueixa és
l’opció, estem plantejant si provar-ho, però possiblement només el dissabte per a veure
com funciona.”

El regidor del grup PP, Sr. CASTELLÓ, indica: “Vegem, en el Ple anterior s’han
contestat coses del bus de nit i tal, i altres també, com ara la partida pressupostària,
l’heu contestat, però comentem dues coses:
1) Si s’anava a aplicar la subvenció que se’ns havia donat pel Ministeri, a què s’anava

a aplicar?
2) El cost per a l’Ajuntament de tot açò quin ha sigut?, comptant o sense comptar la

subvenció. És a dir, ha costat 3 milions de pessetes, cinc-centes mil que hi havia i no
sé quant la subvenció, el que siga, perquè quede ben clar, quin ha sigut el cost del
bus de nit? La partida pressupostària ha quedat clara que és a través del Ministeri de
Foment, i si açò significa que es renuncia al pla que hi havia en la delegació de
transport públic de realitzar els dos anells, un a Sagunt i un altre al Port, perquè era
per al que es va demanar precisament la subvenció, es renuncia per tant al tema
aquest de realitzar els anells al Port i a Sagunt?, que vaja des de l’institut fins a
Renfe i faça tota la volta i que vaja al Port des de Baladre, l’Hospital i que faça la
volta fins a la platja, que era el que nosaltres volíem aplicar la subvenció.”

El portaveu del grup PSOE, Sr. CHOVER, assenyala: “El cost global, tal com he
comentat, no el tinc establit, però és 550 per cap de setmana, al qual cal restar el que
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recapta cada cap de setmana. Et puc donar aqueixa informació en el proper Ple sumant
exactament el que ha costat. Hi ha hagut, amb aquest, crec que en són 10, n’hi ha 9 i
crec que aquest que queda 10. Quant a l’aplicació d’aqueixa subvenció, no està pel que
sembla clar des d’Intervenció, exactament, a què respon aqueixa subvenció. L’empresa
manté que aqueixa és una subvenció justificada amb la mateixa petició per les
bonificacions que ells fan directament als viatgers, i que aqueixa subvenció que és
finalista per a transport i per a cap altra cosa més, se li ha de transferir directament
perquè ells ja han bonificat els viatgers. És una qüestió que, sobretot des del punt de
vista tècnic, ens ha d’informar l’interventor en quin aspecte incideix, evidentment si no
és així, el cost del bus de nit es podria aplicar perfectament a aqueixa subvenció. Quant
a allò altre que planteges jo vull dir que no conec cap pla de mobilitat i de bucles o
circumval·lacions interiors de cap dels nostres nuclis. Ací, en aquest Ajuntament, no hi
ha cap informació escrita en relació amb aqueixa proposta o aqueix pla, jo, no, no, en el
departament de transport, que no existeix com a tal departament però sí la regidoria, no
tinc cap documentació en absolut ni em consta que existisca cap pla. L’única cosa que
he vist ha sigut darrere de l’armari que hi havia ací en Alcaldia, un panell en què estava
el del Civis, i ni tan sols del Civis hi ha cap documentació. Jo he passat pel grup vostre i
he preguntat a Sergio si hi havia cap documentació sobre transport que poguéreu fer-me
arribar perquè jo ho poguera valorar i ho poguera veure. Per tant, no sé si aqueixa
subvenció es corresponia amb plans de circumval·lació interna de cada un dels nuclis
perquè no conec cap pla, ni a la casa consta en cap departament cap estudi ni cap pla
respecte d’això.”

La portaveu del grup SP, Sra. MARTÍNEZ, indica: “Bo, hi havia diverses
preguntes en una de les sessions anteriors li vaig dir, eixint a recer de les crítiques del
G-2 per la despesa en honoraris d’advocats, que vostè entenia que no eren necessaris
perquè hi havia un gabinet municipal, i jo li vaig contestar que eren advocats
especialistes en penal i que, per tant, el despatx de l’Ajuntament no. Li vaig demanar
que ens facilitaren les despeses d’honoraris de procuradors i advocats en el plet
d’Ingruinsa, quant havia costat i si fa el favor, si no el té me’l torna a facilitar. D’altra
banda, m’han comentat al llarg de la sessió el mitjans de comunicació, que pel que
sembla s’ha demanat la relació de membres de la corporació del període 95-99 i crec
que serà 99-2003 per una possible denúncia del mateix fiscal del G-2 entre les quals està
inclòs el Grup Socialista. Pense que aquests temes, sense perjudici de la instrucció
judicial que tinga lloc, se li haurien de comentar als regidors, perquè pel que s’ha vist ha
arribat una relació i està entre elles la senyora Calero, la cridaran a testificar o li
prendran testimoni, o això derivarà en una imputació d’un possible delicte ecològic. Sí
que li pregaria que aquestes coses, tampoc és que isquen, imagine que demà o despús-
demà eixiran en premsa, però sí que en un tema d’aquests, per favor, notifiquen als
possibles imputats o als possibles afectats en un procediment judicial penal perquè
puguem informar-nos i assessorar-nos. Vull dir que no. Pel que s’ha vist vostès ho tenen
des de fa diversos dies i no han contactat amb ningú més, no em sembla seriós aquest
plantejament, i més quan eixirà en premsa demà o despús-demà. Ho dic perquè, pel que
s’ha vist, es tracta del mateix fiscal que en el cas del G-2. Espere que Acció Ecologista
Agró recolze el plantejament del fiscal com en el cas del G-2. Això és un tema, un altre
tema: en els pressupostos de 2003 estava prevista l’execució d’una font commemorativa
del Centenari del Port. Si examinen les actes de la comissió especial del Centenari, un
dels més fervents defensors d’aquesta font com un monument viu, pràctic i lúdic a la
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memòria del Centenari del Port era el Sr. Ángel Olmos, està sense executar aqueixa
partida, i què pensen fer respecte a la font del Centenari. I tornant al tema de la
sensibilitat lingüística, el Sr. Civera se n’ha anat, jo no parle català, però no és bústies,
és bustiés, que són buzones, ho ha dit malament, i, el mateix que nosaltres respectem el
tema del bilingüisme, una altra cosa són les proves d’accés que el Bloc intente imposar
com a requisit sine qua non perquè la població es puga presentar ací a les places, perquè
per al Bloc tenir el Grau Mitjà de Valencià val més que tenir un doctorat, això és així de
clar, doncs a veure quan posen en marxa el Partit Socialista i el regidor de vies
públiques repetits acords plenaris sobre el tema del bilingüisme en la retolació dels
carrers del Port i de Sagunt i en totes les senyalitzacions viàries. Es va quedar paralitzat
el canvi de retolació per aquest tema, llavors, clar, si està mig carrer en  valencià i un
altre mig carrer en castellà, no sembla totalment respectuós, a part que una vegada més
al Port les retolacions són de xapa i en altres zones són de ceràmica realitzada a mà. I
per tres anys successius, la partida de retolació de ceràmica del Port es va destinar a
altres usos, però, bo, al cap i a la fi som fills del metall.”

El regidor del grup SP, Sr. GIL, manifesta: “En el Ple del mes de juliol li vaig
fer unes preguntes a la Sra. Calero i demanava que se’m contestaren per escrit. A una
part vostè ja ho ha fet, que ha sigut en la premsa corregir les declaracions d’immoralitat
dels regidors, i jo em done per satisfet amb aqueixa eixida, i el que els dic els ho dic
amb acritud, a les tres de la matinada ja queden poques ganes fins d’estar ací dret, però
sí que hi ha una cosa que torna a cridar-me l’atenció, i és que vostè torna a fer unes
declaracions i parla que no es referia a nosaltres sinó que es referia a la gent de la
Conselleria. Porte el retall de premsa i en cap moment vostè fa cap al·lusió, ni dóna a
entendre que el comentari que ha fet siga per a la gent de la Conselleria d’Obres
Públiques, o de Medi Ambient, o qui siga. Llavors, jo li demane, i a més li ho demane
de forma encarida, que siga prudent en les declaracions d’una cosa que no coneix
perquè el que es fa és ficar la pota, i si després és reincident, jo crec que al final ens
tracta un poc de ximples a la resta de la gent, almenys aqueixa és la sensació que em va
donar. I al senyor Castelló li va contestar en la premsa, i, vaja, no és per a tampoc
incidir més, però jo li pregue, i li ho demane per favor, que si una qüestió no la sap bé,
jo crec que és millor que no faça una declaració on el que fa és encara espatllar-ho més.
I després reclamar que les dues preguntes que vaig fer les vaig fer perquè se’m
contestara per escrit i no hi ha cap contestació per escrit, bo, ja que estaven fetes amb
forma i comanda, el lògic és que es contestara a aqueixos dos escrits. Almenys al
corresponent amb el de Fertiberia, el tema de l’Hotel Alameda, que tenia problemes, i
l’explicació era què passava amb la resta d’instal·lacions que tenim molt més a prop i
sobretot amb la població, per favor, el que li faig és que li pregue també que em
conteste per escrit a aqueixa, perquè la documentació està elaborada. Perdó, no està
Manolo, veritat, se n’ha anat? Se n’ha anat Manolo?, no està, no, és que, igual que heu
parlat abans del bilingüisme en Correus, la pregunta és que no sé si ho ha fet perquè jo
el que he vist ha sigut tota una documentació en valencià, sobre el que crec que és la
Universitat Popular, i no sé si s’ha fet en els dos idiomes o només se n’ha fet en un, és
que jo només l’he vist en valencià. Llavors, no, molt bé, molt bé, pel fet que és una
informació per a molts ciutadans del Port que no dominen, no hi ha forma que lligen bé
el valencià, els costa molt, i, bo, i ja que esteu demanant que per a tot Espanya es faça
una retolació com la de Correus, per al nostre poble, per a la gent pròxima a nosaltres,
que són  majors i que no lligen el valencià gens bé, és confús i és un document, vaja, un
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miracle, eh, de tot a colors, però el que us demane és que quan el feu, feu-ne en tot cas
un en valencià i un altre en castellà. En el d’Esports n’heu fet dos, li ho comentes tu a
ell, en el d’Esports s’ha fet això en els dos idiomes, però el que s’ha fet de la Universitat
Popular no s’ha fet així, el que et demane és que no el lleveu en valencià, eh, però feu-lo
també en espanyol.”

El regidor del grup PP, Sr. SERRANO, assenyala: “Bona nit, en primer lloc un
aclariment a la Sra. Vilalta, no hi és?, el meu company quan li va dir que modificara la
campanya no era, textualment no va dir que era perquè estava en valencià, sinó que li va
dir la possibilitat de modificar-la, també fer-la bilingüe perquè els turistes també tinguen
l’oportunitat de comprendre-ho. Només era aqueixa, ara, no, li ho dic perquè és que he
consultat l’acta del Ple anterior, un prec al delegat de platges, i és que quan li he dit
anteriorment, quan hem llegit la Resolució d’Alcaldia, que em diguera el nom de la
partida on es va carregar la despesa de les motos quad, vostè, jo pregaria que fóra més
explícit i que no em privara de la informació, o ens privara de la informació a aquest
Ple, i ens diguera concretament la partida, si no tenia diners aqueixa partida, si no
comptava amb prou diners, si va haver-hi alguna modificació de partida, etc. Com ara ja
no són hores per a consultar, em pot contestar en el pròxim Ple. Bé, i jo volia també a la
Sra. Hernández, parlant un poc de la policia, fer-li unes preguntes. Aqueix és el nom de
la partida de platges, no hi ha una partida?, però, estava així, la consultes i en el pròxim,
o m’ho fas per escrit, t’ho agrairia molt. Bé, de la Sra. Hernández volia comentar-li que
ja que ha eixit en premsa dient que el servei de la policia de platges ha sigut molt
efectiu, jo voldria demanar-li que ens portara dates sobre, bo, les coses que han fet la
policia de platges, el servei que ha prestat, una comparativa amb l’any passat, perquè
l’any passat el servei de vigilància de platges estava coordinat per una persona, ara s’hi
han destinat cinc persones. Si amb aqueixa estadística rep també les denúncies per
exemple, per exemple per pesca fortuïta, pels gossos que anaven solts per la platja,
perquè hi ha hagut veïns que s’han queixat, la millora respecte a altres anys,
quantitativament, més que res, per a veure realment si és un servei que val la pena o no,
perquè, clar, la platja no ha sigut mai un lloc de delinqüència, o un lloc a on hi ha hagut
actes de vandalisme continuats i, si a la nit, per exemple, que no hi havia vigilància de
policia de platges hi ha hagut també enguany actes vandàlics. També volia fer-li una
altra pregunta i és que tinc notícies que la delegada de Policia no s’hi ha presentat,
encara no s’ha reunit amb la junta de comandaments de la policia local, no, vostè és que
diu una altra vegada, però és que és veritat, és a dir, bo, li ho dic perquè ja li ho vaig dir
en el Ple anterior, vostè em va dir que no feia falta i jo li vull dir que almenys presentar-
se en la junta de comandaments per a veure quina és la idea que vostè té de servei
perquè hi ha algunes queixes, per exemple, els comandaments poden perfectament no
saber quina és l’organització del servei que vostè té previst i caldria preguntar-li si vostè
té un projecte de servei de policia local. Llavors, allò lògic seria que presentara aqueix
projecte de servei a la junta de comandaments perquè són els policies, els professionals,
els que han de desenvolupar després aqueix treball. Em consta que han contractat deu
policies més, policies que els podien haver contractat al juliol i que ho han fet ara, al
juliol podien haver contractat per a substituir tots aquells que estaven en període
vacacional, ho han fet ara, i m’agradaria saber per què s’han retardat tant a contractar-
los. I, en fi, saber les mancances que hi ha per exemple de vigilància als instituts,
sobretot al Clot del Moro. Jo, per respecte, Sra. Hernández, no faig cares ni carantoines,
sobretot quan està parlant un regidor i li està preguntant coses, si almenys, tinga un poc
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de respecte a qui està ací preguntant-li coses, Sra. Hernández, ja sé que és molt tard, jo
demà fitxe a les set i mitja del matí i treballe a Castelló, m’entén?, però estic ací perquè
és la nostra obligació. Bo, que ens diga també per què és pràcticament nul·la la
vigilància als instituts ja que ara tenen molt més personal de policia, quina és la
vigilància dels col·legis?, que també s’ha minvat, i sobretot, insistisc, que es presente a
la junta de comandaments almenys perquè coneguen els seus projectes, si és que té
algun projecte del servei.”

La regidora del grup PP, Sra. GÓMEZ, diu: “Hola, bona nit a tots, que jo
m’estrene ara, com que sóc novella. Hem llegit, Sr. Chover, en el Levante d’avui que
Sagunt demana al Consell que aclarisca el risc de la proximitat de Fertiberia al nucli
urbà. Ens agradaria que ens aclarira en quins termes ha demanat vostè aquesta
explicació, i si poguera ser, és que no sé parlar molt bé el valencià, perdoneu-me, si
poguera ser que la sol·licitud, ens informe vostè a nosaltres per escrit, si poguera ser, en
quins termes li’ls ha demanat? M’he explicat, no? Gràcies.”

El regidor del grup PP, Sr. CASTELLÓ, indica: “Hem vist i ens han comentat
que a l’avinguda 9 d’Octubre, al cantó amb Gibraltar, es faran unes obres, s’ampliarà el
passeig i tal i es faran unes, s’eliminarà la zona d’aparcament. La qüestió és, es reduirà,
la qüestió és que ens digueu quantes plantes d’aparcament es reduiran i comentar que,
sent això la major zona verda i d’expansió que té el nucli del Port i estant tan necessitat
precisament en aqueixa zona d’aparcaments i si significant tan poc d’espai per a,
diguem-ne, l’oci de les persones, em sembla que com més places d’aparcament es
puguen conservar allí, molt millor, eh. És el que pensem nosaltres i que se’ns done una
explicació en quins termes es farà aqueixa obra.”

La regidora del grup PP, Sra. MURCIANO, exposa: “Bo, a mi m’ha contestat la
regidora delegada de Personal sobre dues preguntes que li vaig formular en el Ple
anterior i jo crec que no m’ha contestat a res. Vaig a formular-li, o potser jo no li vaig
formular excessivament bé les preguntes. Vegem, mire, que hi haja places a amortitzar,
que açò siga de sempre, i que passe sempre, i que tot és molt bonic el que em vulga dir,
però no, jo li dic per què no han amortitzat les places quan cessen les persones que les
ocupen com mana la legislació i, si les necessiten, com que són de lliure designació,
tornen-les vostès a crear, però, fixe’s, després d’aqueix dia encara m’estic sorprenent
més. Ara resulta que mirant bé aquest catàleg de llocs del dia 5, em trobe que hi ha una
de les secretàries que ocupen avui la plaça de lliure designació d’Alcaldia, una d’elles,
que no figura en cap altre lloc de treball, sap vostè això el que vol dir? Jo li ho vaig a
explicar. Mira, vol dir que aquesta senyora, o senyoreta, té la seua plaça titular en un
lloc de lliure designació i a més a amortitzar. Si demà governa o l’Ajuntament, la nova
corporació que vinga, cessen aquesta persona, aquesta persona en els tribunals, i jo li
garantisc, perquè hi ha jurisprudència, tindrà plaça fixa per a sempre en una plaça de
lliure designació. Per això els dic que, per favor, que ho miren i que facen bé les coses i
era la meua recomanació que li donava. Això quant a aquest tema. M’agradaria que
després, o en el pròxim Ple, el mirara, és possible que siga error de transcripció o del
funcionari, és possible, però de qui no pot ser error és de la persona responsable, eh,
perquè igual que jo me’ls estic mirant un per un, que fiscalitze si tinguera la
responsabilitat de gestió, jo li assegure que açò no em passava ni una, però ni una,
perquè estem parlant de gestió molt important i de diners públics i això és sagrat. Quant
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a la següent pregunta, també m’he quedat sense la contestació que em sembla que
m’havia de donar o potser jo em vaig explicar malament en aquell moment, vegem. És
cert que per una resolució per un tema, i a mi em donava igual on estiguera fa deu anys,
o vint, o trenta, o quaranta, hi ha una administrativa, una persona de plantilla que està
adscrita pel comitè de salut laboral, eh, amb l’informe del comitè de salut laboral a un
lloc de la mateixa categoria de la que estava abans d’anar-se’n, és a dir, d’administrativa
en un altre departament. Bo, resulta que, per problemes de salut laboral, se li disminueix
de lloc de treball, se li passa a subaltern amb una resolució que diu que ja s’informarà el
Comitè de salut laboral, mire, jo sí que els vull dir, i que vostès sàpiguen, que si el
Comitè de salut laboral no està constituït, que és una gran fallada de vostès, que això ho
havien d’haver constituït de seguida, però, encara així, vostès saben, tots, que hi ha
tècnics d’ergonomia, que són precisament per a aquests casos puntuals, perquè
dictaminen aqueixos tècnics d’ergonomia davant d’una situació com aquesta. I, a més, li
diré que encara m’he trobat amb més sorpreses, xe! Mira quina casualitat, segons vas
mirant coses. A mi em preocupa molt que a una treballadora que trau una oposició d’un
grup B, C, A, se la passe a un grup E o D, però em preocupa tant perquè hi ha molta
gent, moltíssima gent que no pot optar a places de grup B, ni C, ni A, per no tenir
titulació. Llavors, totes aquelles que tenen titulació B, A, poden optar a C, E, eh,
inferiors. I, a més, fixe’s vostè, que li he de dir que sí que coincidisc amb aquest
plantejament que li estic fent amb vostè, perquè vostè també l’ha fet, eh. Vostè fa aquest
plantejament perfectament, fixe’s, en l’informe que vostè (la Sra. Alcaldessa diu: per
favor, Sra. Murciano, faça la pregunta concreta i se li contestarà), un segon, un segon,
d’acord, se la faré perfectament. A la taula de negociació que va tenir el dia 28, vostè
diu: és injust que totes les places siguen d’administratiu ja que això suposa impedir de
fet l’accés a l’Ajuntament de persones que tenen la titulació d’auxiliar administratiu o
cicle formatiu de primer grau. És a dir, ací estem coincidint, jo li dic, per què ho fan
així?, o si de veritat van a corregir-ho aquesta irregularitat només, per favor. No, no
estic parlant de la creació de places, parle de, entesos, vegem, no, no et preocupes, ja la
contestaràs, no et preocupes, no perquè és que potser no la contestes bé, no val la pena,
ja ho parlem i tu me la contestes. Bo, va, faça el que vulga, bo, tinc una altra pregunta,
la puc fer al delegat de platges? T’he dit que la faria, no? Vinga, vull saber, m’agradaria
saber, m’agradaria que em diguera el nombre d’usuaris que durant l’estiu, que ha estat
oberta la platja accessible, hem tingut a la nostra platja. Tots aquells amb mobilitat
reduïda, quin tipus de mobilitat reduïda? Si han utilitzat cadires amfíbies o crosses
amfíbies, el nombre d’ells, de les poblacions que provenen i si són grups o persones
individuals, i si han tingut ajuda familiar.”

El portaveu del grup PP, Sr. MARTÍ, manifesta: “Bo, aquest estiu se’ns ha
suscitat en la polèmica sobre el tancament del cine Capitol, i hem hagut d’escoltar i
llegir en els mitjans de comunicació que el gerent de l’empresa explotadora d’aqueixa
sala reclamava, concretament, i m’agradaria que estiguera present el president de la
Fundació Municipal de Cultura, un import de cinc milions de pessetes, encara que el
deute real n’eren sis, però en un gest ells assumien un milió de pessetes. En
declaracions, el president de la Fundació Municipal de Cultura, pareix que deia que
aquest conveni no existia escrit, era una cosa de paraula. En una proposició del Ple
d’abril de 2002, en un dels paràgrafs es parla que es recorda que l’Ajuntament de
Sagunt, per mediació de la Delegació de Cultura, subvenciona a la signatura explotadora
amb la quantitat de tres milions de pessetes a l’any per a mantenir la projecció de
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pel·lícules al nucli de Sagunt amb l’única missió que no es tanque el cine Capitol.
Igualment, i subscrivim, per descomptat, la totalitat de la intervenció de la Sra. Rosa
Vilalta en el Ple de desembre de 2002, que en aqueix moment parlava com en
representació de l’associació d’Amics del Cinema del Camp de Morvedre, en la qual
expressava que el que demanaven, i repetisc i reitere que ho subscrivim, és que volen, o
volien, que se salvara el Capitol, però perquè estaven portant unes negociacions, estaven
molt contents amb el Sr. Civera, i volien que no es destruïra perquè la corporació havia
començat un bon projecte per a rescatar el Capitol. Nosaltres el que sí que volem, igual
que moltes altres persones, és que el Capitol continue obert, que és el fi alternatiu que
no és de grans masses tinga accés, o puga tenir la població accés a ell, i el que volem
saber és què ocorrerà amb aqueixos diners. Volem saber també si el nucli històric perdrà
l’única sala de cine que li queda, quines actuacions pensa prendre l’equip de govern?, si
permetran aqueix tancament, o si arribaran a un acord amb l’empresari per a pagar-li la
quantitat que ell reclama en concepte de deute?, i si permetran que el Capitol seguisca
obert?, perquè aqueix era un agradable gest per a tota la ciutadania i m’imagine que
sobretot per a Amics del Cinema. Gràcies.”

El portaveu del grup PP, Sr. BORRÁS, indica: “Bé, tinc diversos precs i
preguntes. Pregunte, sobre els nínxols del cementeri que s’estan executant, se’ns escolta
i s’estudia igual que als ciutadans si donen una solució o continuen amb les intencions
del regidor de Manteniment? Perquè no sé com ha quedat l’assumpte, ja ho sé, però si
s’estudiarà, és que si actua el de Manteniment i després ja s’arriba tard amb l’estudi, jo
crec que se’ns ha de consultar, estem disposats a col·laborar, i se’ns done participació en
aquest assumpte. Jo crec que és convenient demanar opinions, no? Però, en fi, això del
cementeri, això dels nínxols. Un prec, una pregunta i un prec, aquest és important, el
vaig fer l’altre dia en la Comissió d’Activitats, no veig ací Miquel García, però, en fi, és
igual. Sobre la venda ambulant i una inspecció realitzada aquest estiu al passeig
marítim, va eixir en la premsa, si es van seguir els tràmits legals quines persones HI
anaven, inspectors, regidor, policia local? Ell va aclarir alguna cosa, però no va haver-hi
el nom. Es van requisar el gènere i després se’ls va tornar als que havien presentat la
factura. No sé si va haver-hi acta de la intervenció, si estava anotat en el llibre del
registre de la policia local, si és que no se’l necessita, si és que no es necessitarà ja per a
la venda ambulant llicència d’activitat i la taxa d’ocupació de via pública no es pagarà.
Perquè en cas de retirada de gènere, torna a començar, presenten la factura, no pague
ocupació de via pública i així estarem en el joc. I els que estan legalitzats tenen
competències. A part que no entre en l’actuació de funcionaris i polítics, no entre en
l’actuació de funcionaris i polítics. Simplement crec que la facultat de sancionar i
perdonar només la té l’alcalde, l’alcaldessa en aquest cas, per tant... Sobre el projecte,
Sr. Chover, sobre el projecte de convencions jo tinc una fotocòpia de l’expedient, li n’he
fotocopiat una part perquè, si van entregar més còpies de plànols, dels plànols no d’allò
altre, però el procediment de seguit en la recepció, entrada o sortida de documents, està
el registre municipal i hi convindria esbrinar el mateix que el tema tractat en la
Comissió de Govern. Jo em solc fotocopiar moltíssimes coses i per això que tinguera
més armaris que tenia el Sr. Girona, perquè m’agradava tenir la meua pròpia col·lecció
per a la meua consulta i resposta immediata. Avui he fotocopiat l’expedient número 23,
que no ho havia fet Zarzoso i jo crec que és convenient que el tinguem, i a les tres de la
vesprada que estava la Sra. Núria he fet l’assumpte. Pregaria que desratitzen el poble,
Sra. Calero, hem trobat rates en una zona preocupant dels barris vells a la ciutat factoria,
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al costat de la Casa de la Cultura, i rates grans, i a la zona de Crist Rei algun veí no ha
alertat al carrer i Na Marcena, supose que s’ha fet. I hi han aparegut mosquits, porte
unes picadures. Tinga-ho en compte que encara amb les pluges d’aquests dies s’ha
agreujat novament la situació. En el pressupost de 2003, donades les hores que són, crec
que a tots ens convé, figura una partida per a l’assegurança d’accidents de la corporació,
una partida, una quantitat de diners per a una assegurança que vaig proposar en la
Comissió de Govern i que aquesta va acceptar, es fera una assegurança d’accidents de la
corporació. Tal com avui, podríem eixir d’ací i donar-nos un dengue i tenir un accident,
i tenir un accident o ocórrer-nos qualsevol altra cosa, no vull pensar-ho, no és que he
vist que en l’execució del pressupost aqueixa partida figura com a disponible al 100%.
Llavors m’ha preocupat, a veure si és que no s’ha pagat o a veure si és que en el tràmit
final, no l’arribem nosaltres a realitzar. No té major importància, però si té importància
que crec que és convenient per a tots, crec que és convenient per a tots perquè els
funcionaris el tenen. Bo, crec que acabe ací, gràcies.”

El regidor del grup Bloc, Sr. FERNÁNDEZ, diu: “Bé, vegem, el Sr. Serrano no
està, però contestaré si, per tant, algun membre del Grup Popular li vol donar la
informació. La partida a la qual s’ha fet referència és una partida de platges, exactament
la partida 4.521, que és la partida de platges, i l’epígraf 20.300 que és la de lloguer, per
tant no tornaré a contestar aquesta qüestió. Respecte, encara que la Sra. Murciano no
està, sí que li voldria contestar que el servei de platges, i amb això li conteste també al
Sr. Serrano, no? Que ha parlat de si s’ha millorat, bo, s’ha millorat notablement perquè
hi ha hagut una policia especial de platges amb uns mitjans que no hi havia altres anys.
No detallaré però entre actes de gamberrisme, alarmes d’habitatges auxiliars, persones,
avisos generals, deficiències diverses, denúncies de trànsit, detencions de persones, fulls
informatius, identificació, incendi, intervenció d’accidents de trànsit, propostes de
millorar, recuperació de vehicles, requeriment i suggeriments dels ciutadans, robatoris,
vehicles oberts i altres intervencions, total 902 intervencions. És la primera vegada que
està aquest servei, 902, crec que això és el que havia preguntat la senyora. I després ha
fet una altra pregunta que, bo, podíem estar ací fins a les sis de la matinada si l’haguera
de contestar detalladament, però com que consta en el meu poder tota la informació, tota
la informació referent al tema de les platges accessibles i la procedència, és a dir, és
l’informe que es fa tots els anys detallant exactament dia a dia. No, vaig a llegir-les totes
una a una, des de l’1 de juliol fins al 30 d’agost, les done per llegides.”

La regidora delegada de Personal, Sra. SOLAZ, assenyala: “Jo, en aquestes
hores tornar a contestar preguntes que vaig contestar en la comissió informativa que
crec i ella em va dir que aquesta vegada estaven perfectament clares allí, per això jo
pensava ni dir-les ací, les he dit per pur tràmit, haver de tornar-les a insistir, mire, ho
vaig a contestar perquè li ho conten, perquè ja que la pregunta i se’n va, li ho conten
vostès, així jo l’he contestat i m’estalvie fer-ho per escrit. El tema de les dues auxiliars,
hem dit quin era el motiu, semblava que era una tradició de la casa, perquè no es podia
fer pel de la lliure adscripció, i era una fórmula que l’hem mantingut sense pensar en
més, però ens ho pensarem l’any que ve, no hi ha cap problema, ho podem pensar i fer-
ho així, sense problemes. El tema de les dues secretàries que diu, procedeixen les dues
de Secretaria, Paqui, si ha mirat bé el catàleg, està allí posada, i Emma és possible que
no hi estiga, però que també és possible que siga un error, segur, no, i estan les dues en
el catàleg, per tant no ho ha hagut de mirar bé, i estan ací. Aqueixa era la primera
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pregunta. La segona era el tema de salut laboral. Bo, clar que es constituirà, ara mateix,
al mes d’octubre i, a més, la qüestió que jo li he dit un poc com havia sigut el procés,
que li ho he contat ho tinc per escrit i li ho puc donar i li ho vaig dir l’altre dia, resulta
que el que no vaig dir o que no que ho vaig dir allí, i per això ho he obviat perquè jo
crec que en aquestes hores ja és masoquisme pur el que estem fent ací, resulta que va ser
per petició pròpia, va ser la mateixa senyora la que va voler aqueixa destinació per
comoditat, perquè es veia millor per a fer aqueix treball que qualsevol altre, no va ser
una degradació, en absolut, el va demanar ella així i així m’ho han manifestat, això no
sé si apareix en l’informe però va ser així, i li ho pot preguntar a la persona i que li ho
confirme i ja està. Aqueixa seria la segona. I després, la tercera, em diu que si jo tenia el
criteri de mantenir places d’auxiliars que el vaig mantenir, i això em va costar tres
negociacions, tres sessions amb els sindicats perquè jo ho mantenia i ho mantinc, el que
passa és que ací hi ha una espècie d’acord amb els sindicats en el qual s’ha de
promocionar tota la gent administrativa, i necessàriament totes les places que es facen
han de ser administratiu perquè no sé què i no sé qual. Jo no compartisc aqueix criteri i
llavors el vaig defensar fins a la mort, per això em va portar tot el procés fins al final,
per això vaig haver de convocar-lo tot forçat, i així va ser, i el vaig a mantenir. Ara, bo,
ací hi ha uns precedents sindicals que haurem de renegociar i de sis auxiliars vaig haver
de passar a tres per necessitat d’acabar amb aquella negociació, simplement, però el
criteri el mantenia i el mantinc. No vol dir que en una negociació no has de cedir, clar
que vaig haver de cedir, simplement. Crec que està contestada, i li ho conten vostès i
així m’estalvie dir-ho per escrit. No, perquè estan barrades les que estan posades ací, les
que poden estar ací poden ser auxiliar, o grup D, i grup C, estan barrades, poden ser
qualsevol de les dues. Amb la qual cosa hi ha una administrativa i una altra auxiliar, no
hi ha cap error, i procedeixen les dues, que sí, pot ser que ací no estan però crec que sí, a
més, no, no, però Francisca, no, no, és que una de segur que pot ser, però que, vaja, no
és important com perquè estiguem a aquestes hores fent açò, ja està bé.”

El portaveu del grup PSOE, Sr. CHOVER, assenyala: “En relació amb la
pregunta que m’ha fet Maria Carme Gómez, faig constar que li he entregat la
contestació per escrit, perquè quede gravat.”

I vist que no hi ha més assumptes a tractar, la presidència clou la sessió a les 3
hores i 32 minuts del dia 26 de setembre de 2003, de tot això, com a secretari, done fe.

ACOMPLIU-HO: L’ALCALDESSA

ANNEX: INTERVENCIONS DEL PÚBLIC
Una vegada suspesa la sessió, intervé des del públic la Sra. Mª Sol San Isidro

Riva: “El que provaré és que si no aguante de peu. Mª Sol San Isidro Riva, vinc com a
portaveu del col·lectiu del cementeri, que està format en aquests moments per gairebé
totes les associacions del poble, que quan vaig presentar el paper no el tenia, paios,
gitanos, associació de minusvàlids, de comerciants, constructors, s’ha solidaritzat
l’arquebisbat, tenia el mòbil posat però l’acabe de llevar perquè ha dit que em cridaria
aquesta vesprada i el bisbe demà. No vull dir que ficaré l’església en el problema, però
com que és un tema d’enterrament i polític hem comptat amb ells. També he de dir que
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ho sabeu que el vam denunciar al síndic de greuges perquè al principi vosaltres us vau
negar, i el síndic de greuges ens ha contestat que prendrà cartes en l’assumpte com ells
creguen convenient. Sabeu també que crec que ha vingut la Conselleria, crec no, m’ho
vau dir que havia vingut la Conselleria. I farem el que corresponga i anirem on
corresponga, presidents, reis, Comunitat Europea, jutjat, personalment jo per no poder
accedir com a minusvàlida on està el meu marit i ma mare enterrats. És a dir, o una acta
notarial, jo no sé el que em correspon fer però em mouré per a fer tot el que corresponga
que crega que és el meu deure i el deure per als ciutadans. Comence, si ho llig acabaré
més prompte que si m’enrotlle. No estem disposats, no ho anava a llegir però m’he
adonat que he parlat amb diversos de vosaltres i que molts no heu llegit el full, llavors el
llegiré, el vaig a resumir el més possible. No estem disposats que els nostres volguts
difunts paguen la incompetència dels qui ens governeu per no preveure moralment i
políticament aquest problema tan fort, sensible i sagrat com que s’enterren en pau als
nostres volguts éssers en un lloc digne, segur i d’accés fàcil i sense perill. Vostès han
provocat aquest problema, solucionen-lo amb la seua saviesa, justícia i voluntat, moral i
política la nostra raonable petició. Ens hem adonat que no coneixen el problema del
cementeri perquè he parlat amb molts de vosaltres i hi ha propostes que les creuen
il·lògiques i és que no han xafat vostès el cementeri i jo els invite personalment a
acompanyar-los i a explicar-los el problema perquè fins i tot jo després de conèixer-lo
he estat, perquè hi vaig gairebé tots els dies, per desgràcia, no sabia jo que aniria tant al
cementeri ni que la gent anava tant al cementeri. He comprovat després fins i tot
d’escriure les peticions que hi ha més problemes perquè es comproven in situ.
Demanem poc, ens mereixem el total del terreny lliure que queda i no obstant ens
conformem i ara ens conformem, i ara ho exposaré, la meitat del terç, crec que som
massa raonables. Vagen vostès a veure’l i queden-se cinc minuts a les rateres que tenim
allí. Ara comence ja amb el problema que em portava, el mateix. Sra. Alcaldessa,
senyors regidors i cada un dels partits polítics de la nostra ciutat, tenim al nostre volgut
cementeri i creiem que de vostès, un gravíssim problema que entranya gran perill i
salubritat, a més de dolorós, molt sentit en les nostres carns, els nostres cors, en els
nostres sentiments per la seua característica. Per això esperem que vostès demostren al
nostre poble, el seu poble, la major sensibilitat, voluntat personal moral i política.
Perquè, alerta, en açò sí que em reafirme, el que es decidisca per a solucionar-ho ara és
per a sempre, no és un edifici que es pot tirar o es pot rectificar. Un difunt enterrat seria
jo la primera a dir que és inamovible, llavors podem resoldre-ho com Déu mana.
Porten-lo a efectes sense que siga una barbaritat, la d’ara, que d’ací a cinc anys direu:
quina pena, ara ens sobra espai i hem apinyat fins a vosaltres. I ens penedirem i direm:
quin crim, tenim la solució ara. Que rectificar és de savis, dic açò perquè l’altre dia em
va acompanyar, han anat molts polítics a veure’l i un d’ells em va dir: és veritat que
hem comès un error i ho comprenem, però és de savis rectificar. Jo em vaig alegrar una
barbaritat, perquè per a mi açò és més que si em tocara la loteria. Bo, continue, que
rectificar és de savis i que l’única cosa que no té solució és el que tenim amb tota la
nostra angoixa al cementeri i que mereix que siga un lloc digne i sense perill, és
constitucional. Per a l’última part del cementeri, ara ho explique, hi havia un primer
projecte digne i acceptable, el mínim que es mereixen els nostres volguts éssers al final
dels seus dies després d’haver-lo cotitzat amb escreix durant tota la seua vida amb els
impostos que vostès aproven, però, alto, en aquest primer projecte era per a 800 nínxols
i, clar, cal aprofitar al màxim el centímetre quadrat de terreny que ben car el paguem. I
canvien el primer projecte per un de segon en el qual admeten en comptes de vuit-cents



162

quaranta i tants mil cent quaranta i tants, quin horror! Apinyant-nos com a, i dic ara,
borrecs, perquè no pensava dir-ho, ens apinyeu com a borrecs, sense cap respecte als
nostres volguts difunts. Creiem que vostès no es van adonar d’aquesta barbaritat, o sí?
Amb els seus difunts i ciutadans. En aquest projecte que està mig realitzat, dins del mal
que està fins i tot té solució, l’altra meitat en aquest moment el projecte actual que s’està
portant a efecte és molt perillós, és una ratera, una calaixera amb un corredor d’uns 100
metres més o menys de llarg per quatre d’ample, amb les seues quatre parets de nínxols,
quina opressió!, quina angoixa! Cal veure’l in situ. Aquest lloc és de difícil accés per a
persones, per als nostres majors i impossible per a minusvàlids, de més difícil accés és
per a una ambulància, de possible celeritat en cas d’emergència, perquè, Sra.
Alcaldessa, vostè va dir que retallava els laterals. Si no ho sap és impossible, perquè si
es referia als laterals en plural nosaltres li diem que el lateral dret porta uns anys amb els
nostres volguts difunts dins, que no crec que els puguem retallar, perquè aqueix lateral
vostès el van allargar per a aprofitar un, sí, sí, em referisc en general, per a aprofitar una
pila més de nínxols i es menjaren el corredor lateral amb la barbaritat que això suposa i
que no es pot accedir per ací perquè s’entropessa amb les tombes. Seguisc, encara que
ho repetisca una altra vegada, perquè em passe. De menjar-se el corredor lateral per a
apinyar-nos més bàrbarament, per a posar una fila més de nínxols, que fort! Per això
una ambulància, un cotxe fúnebre no pot passar, ha de maniobrar amb el perill de
maniobrar, amb el perill d’entropessar amb les nostres tombes, que ja ha passat amb el
dolor conseqüent. S’ha donat més amplària al lateral esquerre però no s’ha solucionat el
problema, el vehicle que entre de cara ha d’eixir forçosament marxa arrere. Si et caus, si
et dessagnes, si entra una ambulància entre que fa maniobra et pots quedar al corredor, i
si una persona crida en aqueix corredor, perquè hi ha dos murs davant, no et sent ningú.
Un altre greu perill és el de sanitat, els vapors, emanacions, olors, es concentren en
aqueix llargíssim corredor i el que em porte la contra que es vinga cinc minuts amb mi i
que s’assega allí, que jo li demostraré les taques, les exsudacions i els insectes i tot el
que correspon. Això ho he viscut jo en les meues carns aquest estiu i ara també. Ho
denunciarem, bo, perdó, Sanitat posarà emanacions, es concentra que en aqueix
llargíssim corredor. Ho denunciarem on corresponga, ja s’ha fet en part. Quan plou, que
és molt fort, s’inunda amb el perjudici i el dolor de les primeres tombes, alerta, eh! Cal
anar a veure-ho el dia que plou perquè no hi ha clavegueram. Tot açò que denunciem
una altra vegada es va sol·licitar per escrit i personalment abans que començaren les
obres, això vull que quede clar. Sent molt condescendents i benèvols vam sol·licitar un
corredor el més central possible al que hi ha, de mesura de quatre nínxols, adonant-nos
del nostre error, perquè aquest corredor es quedarà en 2,80 centímetres, perquè cal fer
un muret a cada costat. Vam sol·licitar també abans que començaren a picar per a tirar-
lo, perquè no solucionava el problema els 2,80, i per greuge comparatiu, que fora més
ample com tota la part ampla del altres resta del cementeri que corresponia a 10 o 11
nínxols. Ens van dir que en podien ser 6, que en podien ser 8, però que el més normal
que n’eren 4, és a dir, que d’ací no eixíem. És que aquesta última part, a més d’haver
aborregat, som de segona o tercera classe? Som de rebaixa? No tenim els mateixos
drets? No paguem igual? Per què som castigats tan salvatgement? Sense normes de
sanitat, ni evitació de perill, quin valor! Senyors, estem en un estat de dret. Si faran un
cementeri més, no entenen que és igual projectar-lo per a mil nínxols que per a mil dos-
cents, per a trenta-cinc mil que per a trenta-cinc mil dos-cents, que és en realitat el que
havien de fer si volgueren deixar en justícia aquesta part del cementeri amb un poc de
dignitat i respecte als nostres volguts difunts i ciutadans? Deixeu-nos l’espai de dos-
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cents nínxols d’espai verd en comptes d’aquest lloc tan horrorós, opressiu i angoixós. És
el més digne i raonable que podien aprovar, que es portara a efecte i no castigar-nos al
costat dels nostres actuals difunts per a tota una eternitat perquè el que es faça avui
quedarà per a sempre. També estic sentint això de les zones verdes i em fa gràcia,
perquè esteu demanant zones verdes, quin cementeri no mereix cap zona verda? Escolta,
és fort, eh, és fort, perquè és que no la tenim tampoc ni en la primera part, només al
principi. Per això sol·licitem, aquesta és la sol·licitud que fem ara, aquesta zona verda
amb la corresponent demolició dels dos-cents nínxols, que fins i tot no s’han acabat de
construir ni estaven fets quan el vam sol·licitar. Massa és que no demanem el terç sencer
que és el que ens corresponia i el que estava projectat. Demanem la meitat del terç, crec
que no demanem molt. Sabem que no és per falta de diners, ens consta, ens consta, i si
és l’excusa que vostès ens posen ens posarem a demanar almoina, posant paradetes i el
que faça falta per a demanar-ho al poble. Els sembla bé? Estem disposats a fer-ho. No
ens posen l’excusa que cal portar a efecte el projecte perquè el va aprovar la corporació
anterior, quan aquesta ha dit que és de savis rectificar. Els recordem que quan els
interessen sí que modifiquen. M’estan prestant atenció o no? O talle? Quan els
interessen, perquè sí que modifiquen sous, alliberaments i altres temes que no ampliaré.
He recopilat informació, no ens posen l’excusa que cal portar, no, això ja ho he dit,
perdoneu-me. Senyors, no cometem una barbaritat que no siguen vostès recordats, els
que governeu ara i els que ho volen portar a efecte perquè és que no sé la vostra opinió
perquè jo pensava que parlaríeu vosaltres abans i potser tot açò sobrava si dieu que sí,
però com que m’heu donat la paraula primer ho dic. Els qui governeu ara que ho volen
portar a efecte, a la meua opinió, a la nostra opinió, i els de la corporació anterior que la
van aprovar, com els que han castigat el nostre poble amb un tema tan delicat i sagrat
com el dels seus enyorats i amats difunts. No generen greuges, odis i dolors. Per la
nostra part col·laborarem amb el que siga necessari i precís perquè es realitze aqueixa
última petició, que va ser la primera, i que no hàgem de demanar responsabilitats quan
puga ocórrer una desgràcia. Demanem que solucionen aquest problema amb la dignitat i
respecte que es mereixen els nostres molt volguts difunts. Que convertisquen aquest lloc
que volen fer horrorós en un lloc, acabe ja, com a mínim respirable, que no siguem
aquest col·lectiu dels desprotegits, els castigats de tot el cementeri de la nostra ciutat. És
anticonstitucional. Volem el dia que corresponga, això és que m’ho van dir l’altre dia i
jo també ho pensava per això ho he afegit, volem el dia que corresponga ser enterrats en
el mateix lloc que els nostres éssers amats i no volem pensar que es quedarà així de
malament sempre, sempre, sempre, i que els que visiten aquest lloc sagrat ho facen
sense por. Perquè l’altre dia em vaig trobar una senyora plorant, açò ho dic de veu meua
i tinc testimoni un regidor, i va dir que és que tenia por d’estar en aquell corredor.
Perquè és que la gent es pensa que el cementeri acaba on la paret o on l’obra, i la paret
no acaba ací, la paret acaba a la ratera que dic jo. Llavors li vaig dir: senyora, què li
passa? És que tinc por d’estar ací i els meus fills no em deixen venir perquè açò és
perillós. És fort, eh. On seran enterrats vostès? Per què no portar-ho a efecte dins del
malament que està aquest projecte el millor possible? Tenen voluntat moral i política?
Si necessiten ajuda per a agilitar el projecte, el següent cementeri, i no els agafe el bou
com de costum, que és el que ha passat, hi ha persones disposades a fer-ho sense cobrar
sou per a col·laborar en el que faça falta perquè sabem que tenen vostès altres problemes
a solucionar, però en aquest moment més sagrat que aquest ho dubtem. Apel·lem al
sentit comú i a la Constitució, i els recorde que no se’ns oblida el clavegueram, el
femater que tenim darrere, els bancs, l’aigua, els arbres, les rampes, etc., etc. Ara els
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vull contestar a dues persones: Sr. Miquel, he llegit en la premsa que vostè diu, a més
m’ho ha dit a mi personalment, que no és insalubre el lloc, Sr. Miquel García, per
descomptat. O si algú li ho ha certificat, perdoneu-me, perdoneu-me, els dic a aquestes
persones que es vinguen uns minuts amb mi a quedar-se allí paradets a la ratera. Per a
veure els exsudats, que no els han vist, els insectes, les olors, les calors, i que a més
d’un li ha donat una lipotímia, que jo sí que ho he vist. Diu vostè que arreglarà per al dia
de Tots Sants el cementeri, què farà?, rentarà la cara?, rentarà la tapadora? No el de
dins, pintarà i solucionarà els últims corredors?, pintarà vostè les últimes làpides?,
pintarà el clavegueram?, pintarà l’apinyament?, pintarà més metres al corredor? Perquè
si es poguera fer aquesta nit me n’anava jo a pintar-lo. Si és veritat que no dóna temps,
què han fet fins ara, si no els dóna temps de fer un cementeri nou?, què han fet vostès
fins ara, cobrar?, i què espera?, que els difunts se’ls emporten vostès a casa quan els
vinga el problema damunt?, que no tenen lloc? Doncs, donen-se pressa, que és denigrant
que ens aborregue a pesar que nosaltres fem com tot el món, i que darrere del cementeri
es puga fer en una setmana 600 nínxols, perquè aquests 200 els heu fet en menys d’una
setmana, que jo ho he comprovat dia a dia. Vagen a veure’l, no em vull estendre més,
tenia més coses però ho vaig a tallar per a no fer-me pesada. Vagen a veure’l, però fins a
l’últim calaix, i observen i queden-se una estona, i espere que solucionen aquest greu
problema i sagrat problema dels seus ciutadans. Gràcies, he acabat. Bo, una cosa, un
momentet, sí, un momentet. Si és veritat que exposareu quelcom i tinguérem opció de
respondre ens agradaria fer-ho, perquè no sabem la vostra contestació encara que sé que
hi ha partits que ens recolzen. Gràcies. Un momentet, un momentet, un momentet, per
favor, que és important. Hem demanat la tirada dels 200 nínxols, davant, perquè hi ha
gent que no ho sap, davant tenen vostès per a fer 248 o 300. A mi Miquel m’havia
promès, a mi no, a la corporació del cementeri ens havien promès tirar de 4 a 6 a 10, 10
posaré, 10 per 8, 80 nínxols, el corredor d’endavant són 80 nínxols més, 80 i 80, 160
més 48 que no construiria perquè posaria una font 148. Llavors no demanem tant si això
en la part de davant es porta a efecte, es fan els 48, aqueixos dos corredors, els 148, i si
no ho enteneu us ho demostre en el plànol, els 200 faltarien 60 només, llavors el
corredor de davant era l’única cosa que es quedaria. Llavors pense que els 200 nínxols
els aprofitareu bé davant, i que si teniu pressa comenceu ja amb els de davant a fer-los i
els de darrere tirar-los ja perquè ens quedem tranquils. Gràcies.”

La Sra. Vicenta Gómez manifesta: “No venia a parlar de res, venia simplement a
escoltar-vos, però no vull desanimar la companya però la meitat de les coses que ella ha
demanat les vaig demanar jo fa 7 anys i segueixen sense fer-se. Llavors, Vicenta
Gómez, no vull desanimar-te però els problemes d’inseguretat per a la gent anciana, per
exemple en les parts velles hi ha llambordes i la gent que va amb bastó es cau, es cau fa
5 anys i cauen fa 7. Segueix tot igual, segueix tot igual i tu ara has demanat més però
véns més abonada per més gent. Això de les emanacions i els tolls segueixen ara i
estaven fa 7 anys, és a dir que ens ho repartim tot perquè l’anterior equip tampoc va fer
pel cas, entesos? Simplement això que et recolzen i que tingues més sort que altres
coses que vaig demanar jo, res més.”

La Sra. Josefa López assenyala: “Sóc Josefa López, bona vesprada a tots. Jo
volia donar les gràcies a l’alcaldessa perquè al mes d’agost vaig tenir un problema i em
va enviar un regidor perquè ella no va poder venir i se’m va atendre amb un problema,
però com que en tenia diversos, que ja he vingut ací en el Ple, i se’m va dir que l’anava
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a mirar i si està Cortés per ací que em diga si no és així. Després també a Castelló li
vaig dir al mercat que hi havia un problema amb els jardins, i cínicament em va
contestar el Sr. Castelló que què volia jo amb els jardins? Doncs bé, ho vaig a explicar,
se’ns va posar la rotonda just davant de sis cases, com que en som pocs, no se’ns ha fet
molt de cas i ja ho vaig dir ací en el Ple, ja ho vaig dir, totes les motos i tots els cotxes,
hi ha dos o tres cotxes que tots els divendres (per favor, jo he escoltat tota la gent i
pense que havien de tenir un poquet més d’educació i de sentir la gent, jo sóc una
ciutadana, però crec que respecte a tot el món, entesos?), a veure, els divendres i els
dissabtes hi ha tres o quatre cotxes que comencen a donar voltes i a derrapar i me’ls
trobaré qualsevol dia al meu menjador. Ja ho vaig dir, li ho vaig dir al Sr. Castelló, vaig
demanar que se’m posara almenys una barana, una barana, no he demanat res més. Fan
carreres les motos, en fan els cotxes, el dia que em passe res, clar, com que m’ha passat
a mi no passarà res, però açò no és que ho he demanat ara, és que ja ho vaig demanar
anteriorment, i em va dir a mi Miquel Àngel: no et preocupes que jo ho diré, entesos? El
jardí, que em va contestar el Sr. Castelló molt cínicament per cert, torne a dir-ho, vaig
haver de cridar a sanitat, quan el jardí el tallen no passa res, però quan estan totes les
plantes en el seu funcionament, perquè és que enviaren d’ací de l’Ajuntament un camió
d’arbres i jo no sé qui, perquè ja estaven cavant-los i posant allí arbres, i jo no sé qui va
donar l’ordre i el camió es va retirar, tot perquè calia cavar un poquet més perquè es veu
que no hi havia terra suficient per a posar-lo. Ens han posat allí, sí, tres colors de la
bandera, molt bé, però jo he cridat a sanitat perquè les rates de davant de fàbrica que tot
el món tira allí les runes, alberguen a l’hivern davant de les nostres cases, i jo quan me’n
vaig a treballar a les 7 del matí quantíssimes rates grans he vist, entesos? Ja ho vaig dir,
i amb això del fem ja he dit que done les gràcies perquè al mes d’agost, senyors, que a
mi m’atenguen cosa que els altres a mi per descomptat cínicament vaig venir dues
vegades i cínicament se’m va contestar i damunt vaig dir que s’estaven rient de mi, i, és
clar que ho he de dir perquè cal respectar. I una altra cosa li diré al Sr. Castelló, que jo
vindré als plens, però per descomptat que respecte, que respecte als altres quan parlen,
perquè és que no ha parat, entesos?, no ha parat en tot moment, i cada un tenim les
nostres idees i els nostres pensaments, i cada un és lliure de dir el que li done la gana,
que per a això estem en una democràcia, o és que se li ha oblidat que estem en
democràcia? I açò és el que he de dir, que per favor que mireu el lloc perquè passeu per
allí, i ell també passa que també té sa casa però pareix que això no li importa, només
està nerviós per haver perdut on estava. Aqueixos nervis té el Sr. Castelló, però a mi no
m’ha escoltat mai. Ja està, jo vull que això del jardí que ja ho vaig denunciar, que es
lleve i posar tres arbres, a mi no em faran falta, poseu el que vos done la gana, però per
descomptat les rates s’estan albergant allí, i quan agafaré el cotxe, no jo només ens ha
donat 40.000 esglais les rates grans, perquè és que davant hi ha molta merda i tot el món
la va deixant allí. I això de la barana també, jo no vull ni que em mate un cotxe ni que
mate els meus fills tampoc, ni els ciutadans que passen per allí, perquè és que allò està
molt malament, està la rotonda davant de les meues cases, i ja ho vaig dir però no se’m
va fer cas. A veure si ara, jo que estic contenta amb aquest Ajuntament, ara a veure si és
veritat que se’m fa cas.”

El Sr. Manuel Marín exposa: “Bona nit. Manuel Marín. Fa dos anys ara ja vaig
venir a un ple, el Sr. Borrás se’n recordarà, no sé si ací hi havia alguns de la corporació
dels nous, no ho sé, però ací jo no parlaré d’un tema, en puc parlar de molts, si vol en
comence per un, però, bo, serè breu perquè així almenys donaré la idea. És a dir, el
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problema per exemple abans quan han comentat que han comentat que paga
l’Ajuntament, paga l’Ajuntament, paga l’Ajuntament, no, perdonen, l’Ajuntament no
paga, paguem els ciutadans, els diners, almenys ací a Sagunt, jo no sé en altres llocs,
s’ingressa almenys la majoria paguem. Es gasta, no ho dic ara per això d’alliberar-se, jo
en això no entraré, aqueixa no és la meua guerra, però a Sagunt almenys Sagunt ciutat,
poques coses es veuen, han posat uns bancs, tal, els altres, allò altre, quan ha calgut fer
alguna cosa ha sigut sempre venint a un Ple, posen ací una vorera, al final la posen. Açò
van ser l’anterior corporació. Els carrers estan sense il·luminar excepte determinats
carrers, els altres deu ser que no cal il·luminar-los. El Camí Reial, ja ho vaig dir, que
farà un any i escaig, es va fer una prova per cert de posar quelcom un poc millor, Camí
Reial, que és el carrer principal de Sagunt, o un de les principals. El tenim fet, bo, i ací
està alçat tot a banda de les obres, no passa res. El carrer València, qui vulga que passe
pel carrer València, que és des del cine Marvi fins al cantó amb el carrer la Pau, està de
llamborda, la il·luminació, deu ser que els qui vivim per aquella zona, com que visc per
aquella zona, m’afecta a mi, bo, algun dia li tocarà il·luminar-la un poc millor. Parle de
la il·luminació, no crec que posar uns fanals un poc millors coste molt. Grans projectes,
aquest Ajuntament, llegiu la premsa, jo no estic en contra dels grans projectes, però els
grans projectes en aquest poble o en aquesta ciutat són de paraula a cor que vols, a
l’hora de la veritat sempre estem igual. El patrimoni històric fet una ruïna. Anem a
qualsevol poble, ho vaig dir fa dos anys, eh!, anem a qualsevol poble que han eixit
quatre pedres i els autobusos se’ns amunteguen. Ací vénen i se’ns van, i fins i tot estem
pensant que si això de la Moreria. Tenim això d’ací dalt, Sra. Alcaldessa, ara que està
vostè, són els que manen els socialistes, parle pel tema de quan es va fer això del Teatre
Romà, creu i ratlla. I parlant dels diners, la piscina que hi ha al poliesportiu, bo, s’ha
espatlat. Una piscina que té 15 o 20 anys ja cal tancar-la, quan un es fa una casa és molt
difícil que en 20 anys se’n vaja a terra. Ací jo no sé si caldrà demanar responsabilitats a
algú, però allò fàcil és dir: hem de fer una piscina nova perquè l’altra s’ha espatlat. Es
demanen responsabilitats dels diners nostres? No se li demana a ningú, ni se li ha
demanat ni se li demanaran. Llavors els ciutadans normals, jo em tinc per normal, estem
abandonats a, bo, al que siga. A l’hora de pagar, bo, paguem el que ens toca, jo ja no sé
si pague molt o pague poc, però per al que paguem no se’ns dóna ni la quarta part del
que ens correspon. Cal passejar-se pels carrers. La Glorieta, bo, està mig bé. La de la
Moreria en part el solar municipal no sé això per a què serveix, on s’usa com a
aparcament, ho vaig dir llavors i ho torne a dir ara, allò és un niu de porqueria, almenys
que s’arregle. Si han d’aparcar cotxes, que els aparquen, però, bo, allò està al centre del
poble de qualsevol manera, parle del centre del poble, si tirem ja més cap amunt o més
cap avall, a cada un a la zona on visca. I una cosa que he observat, i parle en línies
generals, és una cosa que he observat i parle com a observació personal sense tenir res
contra ningú, per exemple, vial internuclis, el nou, segons m’he assabentat jo, això és,
diguem-ne, la vigilància correspon a la policia local, això és el que m’han dit a mi, si és
mentida. Al vial internuclis no es pot avançar, ací avança fins a Déu, caldrà posar
mitjans per al qui incomplisca la llei se li empapere com corresponga, doncs no. La gent
va amb moto sense casc, els policies locals ho veuen, no passa res. Veuen cotxes que
estan caient a trossos, no els atura ni per a demanar-los els papers. I no dic que no
complisquen la seua funció, eh, atenció, no dic que hi haja pocs ni hi haja molts, però
quan es veu una cosa que la veus en els teus nassos, collons, para i si cal denunciar a un
per no portar casc, que crec que és una imprudència, però ací a Sagunt, i això ho sabem
tots, es veuen per exemple vehicles que van que no cauen més, vaja, van perquè van.
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Quan un cotxe va de qualsevol manera és perquè quelcom li falla, m’explique, no
portarà la documentació, no portarà allò altre. Quan està l’autoritat, això ho he vist jo,
passen olímpicament. Això d’aparcar, no ho dic ara perquè ara faran un aparcament,
unes vegades els dóna per denunciar al que està mal aparcat i altres vegades dóna igual.
És a dir, jo ho vaig a resumir que a part dels grans projectes i tota la resta, cal treballar
per a les coses del dia a dia del poble, per als qui vivim al poble i que almenys quan
anem pel carrer el tinguem il·luminat, el carrer estiga mig decent, net, a part que siguem
uns marranets, perquè ací a Sagunt som prou marranets, però a banda també el servei de
neteja deixa molt a desitjar perquè jo ho he vist que sense entrar, l’empresa aquesta de
la SAG, que si és pública, és privada, no ho sé. Però, escolta, no cal tant d’agranador, el
que fa falta és que els qui estiguen siguen més diligents i treballen les hores
corresponents. Bo, mirarem a veure que ature si m’està escoltant. I hi ha un altre tema
que ja vaig comentar en l’anterior corporació, i és el tema, ho dic perquè cada regidor
que vaja aprenent la lliçó, perquè a mi no se m’obliden les coses, eh, a mi no se me
n’obliden, que quede clar i vinc sense guió. La part de davant de l’Ajuntament la tenim
inutilitzada des que es va fer la remodelació, de l’Ajuntament, perdó, del mercat, on
abans es venien les fruites. Allò és, dit vulgarment, allò és un niu de merda al centre de
Sagunt amb la falta de lloc que tenim almenys quan plou la gent que es fique en algun
lloc, vaig donar aqueixa idea llavors i la torne a donar ara. Almenys allò que s’arregle
amb el menor cost possible i que allò quan faça mal temps que la gent no pot estar a la
Glorieta, persones majors, xiquets o joventut, almenys que allò es gaste, ja que ho
tenim, perquè allò és un terreny que físicament està, es gaste per a quelcom, el vegen i
facen quelcom. Després diem que falta açò que falta allò altre, si tenim el terreny i no el
gastem, per a què volem la part de davant del mercat, ho dic per al regidor que porte el
tema, no sé qui és, no sé jo en aquesta corporació, no conec a gairebé ningú, almenys les
funcions que porten. Bo, això està ací aturat. És a dir, les mancances que tenim a nivell
del carrer són, m’imagine que en totes parts passarà igual, no hi ha cap ciutat perfecta,
però ací amb el potencial que tenim que se’ns ompli la boca que Sagunt, Sagunt,
Sagunt, resulta que Sagunt, això ho sabem tots, anem cada vegada a menys i haurem
d’analitzar els qui manen i l’oposició, que són els qui ens representen, per què anem a
menys? Ni cine ja ens queda. Serà la iniciativa privada, serà allò altre, ni cine ens queda.
La joventut, se sent al carrer, no tenen on ficar-se, no tenen on anar, no es fomenta al fil
del tema dels esports. Està clar que som dos nuclis, que cal fer moltes coses, però amb
els anys que han passat i el que passaran podíem tenir les instal·lacions esportives un
poc millor. La piscina que hi ha ací al carrer d’Albalat, la Casa de la Joventut, el mateix
es va fer i al cap d’uns anys es va tornar a fer, no passa res, els diners d’on ixen?, com
es tiren? Perquè al final són els nostres diners, és a dir, quan les coses es fan malament i
es tiren els diners, es tiren els diners dels ciutadans i a ningú li agrada que tiren els
diners sinó que s’empren en coses positives. Està clar que una despesa, com diuen ací,
una despesa corrent, hi ha uns funcionaris, cal pagar-los, però caldrà agafar una partida,
no ho sé, mínima o màxima i fer inversions per al poble. Jo, és que parle en general, és a
dir, i a part del que em preocupa. Ací dalt on està el transformador de la guàrdia civil,
allò jo no sé si és per a un jardí o no és un jardí, la mateixa història, com que no es
queixen els qui viuen per allí, allò està legislatura i legislatura, segueix igual que
sempre. Van passant els anys, van passant les corporacions, després ningú es fa
responsable. Perquè, per exemple, el Camí Reial, i no ho dic perquè vostè siga
socialista, que el va fer malament el Girona, va fer una creïlla, per dir-ho suau, mal feta,
la tenim feta no cal dir-ho i ningú posa solucions per a allò deixar-ho arreglat com Déu
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mana per a nosaltres i per al qui vinga i ací està. Es va fer una prova ací baix, al final del
Camí Reial es va fer una prova per a veure, ací s’ha quedat el tema, el Camí Reial el pot
veure vostè, jo no sé si els diners eren del poble o era una subvenció, supose que seria
una subvenció, però ja que es fa una cosa bé, cap dels qui estem ací, les cases a vegades
dels nostres avis fins i tot estan en peu, i les coses que són de tots resulta que a ningú es
demana responsabilitat, es tanca la banda i allò que s’ha passat, passat està, i ací
acabem. I acabaré ja, però, bo, done la idea general perquè hi ha moltes coses, això del
dia a dia, que cal fer-les un poc millor, però cal fer-les però fent-les perquè allò
grandiloqüent i allò bonic és quan arriba als quatre anys i dieu, farem, farem, farem.
Escolten, facen, els qui hi havia, els qui són, i els qui vindran d’ací quatre anys, siguen
vostès o siguen altres. I cal fer, si no fem resulta que els qui estem pagant no ens queda
més remei que seguir pagant i aguantant perquè si poguérem esborrar-nos com si fóra
no m’agrada com vendre la carn m’esborre, escolte, l’Ajuntament se n’aniria a terra. I
després vull deixar una, la idea ja l’he donat general, i després vull deixar una cosa molt
clara que ja en l’última corporació no vaig poder venir a un Ple per unes circumstàncies
però vull deixar-ho ara clar i vull que em conteste. Sra. Alcaldessa, a l’Ajuntament
qualsevol lloc a nivell municipal, està prohibit fumar, si o no? Doncs, escolte, en fan cas
omís, i no ho dic per mi, eh, jo ja ho he dit a més d’un, si està prohibit fumar no es
fuma, és un exemple mínim però clar. Si l’Ajuntament la llei no la compleix com
complirem els altres les lleis, jo ja els mitjans i que arbitren ja ni entre ni isc, Sra.
Alcaldessa, jo no sé si tindran dret a posar un quartet, però si està prohibit fumar en un
ajuntament, no es pot fumar, així que, alerta, prenga nota, i als llocs així no fuma ni
Déu, perquè si l’Ajuntament no compleix en una cosa que no té major importància, en
el altres, què està passant? Li ho vaig a explicar, es fa la vista grossa, i li puc contar
exemples que fan vergonya, entesos!, amb noms i cognoms. Llavors, si no aprenem la
lliçó a nivell de qui mana, el subordinat o els administrats, com li vulguen dir, ja em
dirà vostè el que està passant, perquè està passant el que està passant, que els cotxes van
com volen, que la gent corre el que li dóna la gana, que ha dit aquesta senyora, que cal
esperar que ocórrega una desgràcia, i no ens lamentem, amb el trànsit principalment. A
mi m’ha passat diverses vegades i m’imagine que a qualsevol ciutadà li ha passat, i no
es posen els mitjans, si cal posar policia, la policia local que es posen en el del radar, es
compra i s’empapera el personal i a qui no porte el cotxe en regla, el mateix, perquè, si
no, si esperem que siga la guàrdia civil, la policia nacional o que ocórrega una
desgràcia, senyora, jo resulta que a mi no em soluciona el meu problema, jo vull anar
pel carrer com Déu mana, intentar poder aparcar. Jo he tingut incidents d’aquests
d’acollonar-te, perquè és gent que, vaja, si atures potser no isques ni viu, quan vulgues
cridar l’autoritat no ixes ni viu, i ací es fa la vista grossa, es fa la vista grossa, que quede
clar, i el que no cal consentir és que es faça la vista grossa, ni que es malgasten els
diners i que es facen les coses una darrere d’una altra, el millor que es puga amb errors,
amb defectes i en quatre anys, tot no es podrà fer. I, a part de tot això, el tema del Teatre
Romà i del castell, que ho vaig dir al seu dia, és la mina d’or de Sagunt i legislatura a
legislatura sembla que això ho tinguem cada dia més abandonat, si cal anar a Madrid i
posar-los, se’n va a Madrid, si cal anar a posar a València, se’n va a València, perquè a
qualsevol població que vages, pot anomenar les que vostè vulga, Requena, no sé què,
Sogorb, l’altre, el seu patrimoni el fomenten, el venen i porten gent, i ací l’escopim, i
ací ens fa falta el que han dit, inversions. A part de clíniques veterinàries, es pot portar
d’una altra manera, tenim això, ho explotem i que ens genere riquesa. Jo he dit a nivell
de més d’un regidor que em coneixen personalment i a nivell del carrer, que Sagunt amb
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el potencial que té, el riu hauria d’estar ple d’autobusos tots els dies, tots els dies, de
maig o d’abril a setembre i a l’hivern mig ple. Què fem? Fem obres de teatre d’aqueixes
que porten?, vénen a fer, que no desmeresc, vinga milions, vinga milions, vinga milions,
doncs menys milions per a una cosa efímera, sense desmerèixer-la, perquè ací queda
poc perquè la majoria que vénen són de fora, i per al d’ací, que ens porten riquesa.
Acabaré ja, eh. Per a mi, em donaria igual, li ho dic seriosament, a mi em dóna igual
perquè jo ja estic de volta, jo mal que bé, si visc ics anys ja acabaré, però el futur dels
nostres fills o de les futures generacions, si nosaltres no el fomentem no el tindran ací.
Se n’aniran, la majoria se n’aniran al Port, se n’aniran perquè per a València, se
n’aniran per a on vulguen. Si tenim riquesa, l’aprofitem, però ja, però ja, i si cal anar, i
em repetisc, a València a parlar amb el conseller de torn i tal i dir-li, ei, fins ací, escolte,
necessitem que ací dalt es faça quelcom, es facen lavabos perquè la gent hi vaja, l’horari
més ampli, el que siga que es faça. Jo, i ara sí que acabaré, li contaré un cas que em va
passar l’any passat. Jo vaig estar a Sigüenza, i vaig dormir al parador que hi ha allí i
vaig veure una fotografia que em va cridar l’atenció i es veia una fotografia abans del
que hi havia allí i n’hi ha després, m’imagine que algú hi haurà anat i, si no, escolte,
vaja a Sigüenza i veurà el que van fer en un castell, un parador, i la riquesa que han
creat. Els regidors a qui els he donat la idea, perquè cada un porta un tema, que
s’apliquen. I això de fumar, si l’Ajuntament no ho posa en marxa, mire vostè, si
l’Ajuntament, que és el que diguem mana, passa, imagine vostè els altres què farem, i
no tinc res contra els qui fumen, però si està prohibit està prohibit. Bona nit.”

El Sr. José Ángel Martínez assenyala: “Bona nit, em diuen José Ángel Martínez
i més o menys també parlaria un poc en la línia que havia parlat ací el ciutadà, volia
exposar una sèrie de temes. He assistit a un debat sobre patrimoni històric, farà cosa de
mitja hora, la veritat és molt interessant, però jo em pregunte si del que es tracta és de
recuperar ruïnes històriques i cal compensar, en aquest cas el promotor amb diners del
poble és el mateix cas que el Teatre Romà, per què ací dalt no? Dic jo, perquè al seu dia
es va permetre i es va ficar la pota, perquè la veritat és que el Teatre Romà, a part de si
s’ha de derruir o no, ací hi ha un altre tipus de responsabilitats que mai han eixit a la
palestra, i són les polítiques, i a veure què hi havia darrere d’aqueixes responsabilitats
polítiques, a veure què va passar amb el pressupost d’execució, a veure per què es va
ampliar. Però, bo, en la línia del patrimoni històric he llegit en premsa que la corporació
estava valorant el tema de l’adquisició de l’antic edifici de la Caixa d’Estalvis i Socors
de Sagunt, Bancaixa, entre altres coses per a traslladar l’Ajuntament actual. Jo volia
preguntar, perquè tinc un dubte, si s’està plantejant comprar l’edifici sencer o només la
part de dalt. Perquè si es planteja comprar la part de dalt només com a dependències
municipals i deixes la part de baix, mira, em reserve el qualificatiu. A part que puga
estar en contra o no de l’adquisició d’aqueix edifici per a l’Ajuntament, potser hi ha
altres llocs millors, però, bo, jo tinc aqueix dubte, no sé si s’està plantejant la compra
també de l’edifici íntegre, perquè jo pense que més que una solució per a l’Ajuntament
és recuperar una espècie de patrimoni, no sé quin, però, bo, pagat amb els nostres
diners, això sí. En el tema de, ací havia comentat el ciutadà el tema d’empaperar la gent
que va amb les motos, els cotxes i tal. Home, igual calia començar empaperant la
policia, perquè la veritat és que jo no dubte que hi haja bons professionals dins de la
corporació, no ho dubte, però, home, a mi venint ací no m’han ficat un viatge en un pas
per a vianants i amb un policia a un metre, de miracle, de miracle. Però és que damunt
per a major sorpresa creue el pas de vianants del costat i gairebé em fiquen un altre
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viatge, llavors, en fi, és una anècdota, no, tampoc té major importància. Però, bo, jo el
que volia comentar-li de la policia local, i ara ja vaig al gra, Sra. Alcaldessa, vaig llegir
en premsa que pareix que s’ampliarà la plantilla de la policia local com a mesura per a
pal·liar la inseguretat ciutadana que tenim els ciutadans d’aquest municipi, a part d’una
altra sèrie de mesures que s’estaven estudiant com la jornada partida, davant de la qual
pareix, pareix, pel que he llegit en premsa que el col·lectiu de la policia local, per no sé
si eren 18 o 20 € al mes, no veia bé que se li partira la jornada laboral, més bé estaven a
favor la jornada d’estiu de 7 dies treballats 10 hores al dia i 7 de festa, pren això ho
firme jo, això ho firme jo. Que, bo, és a dir, no podem partir la jornada laboral, però,
vegem, si la majoria treballa al seu municipi, té un salari pel qual jo em pegaria, i molta,
molta gent d’aquest municipi, però no podem partir la jornada laboral. Home, jo pense
que un treballador té un dret que el seu horari estiga regulat, no es tracta que vinga cada
u a una hora diferent ni res per l’estil, però si tu tens un planing, saps quan entres, quan
ixes, treballes al teu poble, tens un bon salari, i damunt et queixes perquè et vulguen
partir la jornada laboral. Vaja, jo no ho entenc, a mi em sembla vergonyós perquè el
treballador del municipi és el primer que hauria, si això, això, d’alguna manera millora
el servei de la policia local, és el més interessat que es faça, i si damunt té un plus, mira,
això que es porta. La majoria de gent de treball del carrer, treballa a jornada partida, a
jornada triplificada, dissabtes, diumenges i el que faça falta, això, a part. I respecte a
altres temes, ací estaven comentant la zona d’ací de Camí Real i la zona del centre, si
se’n va  a les perifèries ja pot al·lucinar. El tema de la SAG, el tema de la SAG jo crec
que és de la legislatura, d’aquesta legislatura, un dels temes més calentets que hi ha,
perquè el tema de la SAG és un servei superdeficient, superdeficient, jo no entraré si
s’ha de privatitzar o no, però per descomptat cal agafar-lo i bé, i ací no sols els polítics
han de parlar, també altres col·lectius, com ara treballadors, sindicats, etc., etc., perquè
el servei és totalment deficitari. Compare’s per exemple amb Torrent, per exemple, és a
dir, jo he vist, jo personalment, bons professionals però he vist gent que m’avergonyeix.
És a dir, gent, com li ho dic, Sra. Alcaldessa, en la mateixa avinguda Dr. Palos, fer un
muntonet i ficar-lo davall del cotxe, com li ho dic, ni tan sols recollir-lo, i estem parlant
de Camí Real, Dr. Palos, i ací si se’n va fins a barris on jo visc la qualitat del carrer, o la
neteja del carrer depèn de la professionalitat de la persona que aqueix dia passa per ací.
Jo conec un xic que el carrer cada vegada que passa es nota un muntó perquè el netaja,
però també conec altres casos. És a dir, depèn de la professionalitat, no hi ha ningú que
inspeccione, no hi ha ningú que diga: bo, ací què passa. I ja li dic per a mi la neteja dels
carrers és superdeficitària igual que altres serveis. I respecte al tema del patrimoni, si
fan un passeig pel castell de Xàtiva i el comparen amb el de Sagunt, de veritat poden
al·lucinar. Fins fa pocs anys ací a la pista d’atletisme la gent s’havia d’anar al
traumatòleg per tendiditis perquè entrenava en una pista amb graveta, i fins fa poc no es
va pal·liar. És a dir, jo és que no sé què és aquest municipi, si, en fi. Supose, supose que
en aquest termini de temps que porten hauran començat a prendre nota del que hi ha i
començaran les mesures, però les mesures comencen ja i són calents, veja’s Policia
Local, Sra. Alcaldessa, veja’s el tema de la SAG, veja’s què és el que passarà al final
amb l’edifici de Bancaixa, supose que la compra és íntegra, ho desconec, perquè ací
com cada un diu una cosa, veja’s el tema de la central tèrmica, què passarà amb el
Teatre Romà, què passa amb el castell. I, no sé, a veure si és que al final hi haurà dins
del mal que puga estar el poble fins i tot ciutadans de primera i de segona. És a dir, li
reitere, i acabe, Sra. Alcaldessa, el tema de la Policia Local, que un policia no puga
treballar a jornada partida, vaja, però si això ho treballe jo i la majoria de gent, és que és
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vergonyós, li ho dic de veritat. I, bo, per als qui emigrem laboralment, gairebé tots els
dies, hi ha una notícia que pareix que la línia de metre es vol ampliar fins a Rafelbunyol,
home, si es poguera fer alguna gestió perquè s’ampliara fins a Sagunt, jo no sóc dels qui
agafen el cotxe per gust, l’agafe perquè no tinc més remei, si tinguera servei públic,
igual em plantejaria un altre mitjà de transport, no estaria de més. En fi, gràcies per
l’atenció.”

La Sra. Mª Sol San Isidre Riva indica: “És pel meu tema personal, puc? Ja que
estic ací aprofite, són dues paraules només. Fa un parell de mesos vaig demanar per
escrit i en registre de l’Ajuntament aparcament de minusvàlid, i que aquests
aparcaments la policia fera que els respectaren en diverses zones del Port i de Sagunt.
Ni he rebut resposta ni es porta a efecte, i és cosa molt necessària per als minusvàlids, i
algun banquet per al qual com jo volem eixir a donar una volta i no podem caminar molt
que ens puguem asseure de tant en tant en una avinguda o en un carrer principal. Ja he
acabat. Gràcies.”

El regidor del grup PSOE, Sr. GARCÍA, manifesta: “Bona nit, bo, jo el tema és
el del cementeri. A mi m’agradaria que en aquest moment l’ampliació del cementeri
estiguera ja o que li faltara pocs dies per a fer-se, però això en aquest moment no és
possible. Contaré el tema com ha passat perquè tots els regidors i els presents se
n’assabenten. Al mes d’agost, sent el mes de vacances, per cert jo no les vaig agafar ni
les he agafat encara, em diuen els funcionaris del cementeri i la tècnica que tinc:
Miquel, cal fer nínxols perquè no ens en queden, només ens en quedaran per a un mes
més o menys, i jo com que no sóc tècnic ni sóc enginyer ni arquitecte, m’he de fiar, en
aquest cas, de l’arquitecte que tinc o que porta el cementeri. Perquè ací hi havia un
projecte que la Sra. Mª Sol ho sap, hi havia un projecte de farà, no sé, set o vuit mesos i
aqueix projecte per a fer més nínxols es va desfer i s’ha fet un nou projecte que és el
projecte que en aquest moment està. Es fa, a primers de setembre, es fa el bloc a mesura
que estava el projecte que hi ha en aquest moment i es fa com estava previst, però la
Sra. Mª Sol i un col·lectiu de ciutadans del Port es posen i diuen que això era un bloc
molt gran, que s’havia de fer un carrer, bo. Llavors, jo dic, bo, tampoc cal fer ací el que
un diga, sinó cal ser flexibles i es fa, si es pot fer es fa, i jo em vaig comprometre amb el
col·lectiu del ciutadà que representa Mª Sol que faríem un carrer i així en aquest
moment s’està fent. S’han tirat ja i el carrer està ja mig fet, s’han tirat en comptes de
quatre, com deia ella, se n’han tirat sis, que són sis metres de carrer. La màquina avui
estava allí tirant els nínxols i eren 6 metres, no vull discutir, jo dic com està el tema,
s’ha fet un carrer de sis metres, de sis metres, però jo vull també que vostè i el col·lectiu
que hi ha i que els regidors també ho sàpiguen i el públic, nosaltres al cementeri del Port
ens queden 40 nínxols que ens arriba per a un mes. Ens queden 40 nínxols que hi ha per
a un mes, i vostès no sé si ho sabran, però crec que els regidors i alguns presents crec
que sí que ho saben. No es pot fer una ampliació d’un cementeri i, en aquest cas, una
cessió de terreny que no el tenim cedits encara, que això fa un any o més que s’havia
d’haver començat, però no s’ha començat, i llavors ara cal començar-lo, que ho tenim
començat però no es pot fer. Tant de bo, i que no m’equivoque, però en un any, tant de
bo, que el cementeri o l’ampliació del cementeri del Port estiga feta. I jo, ni vostè ni cap
d’ací els presents crec que a mi no m’agradaria emportar-me a ningú a ma casa a
enterrar-lo a ma casa, haurem de tenir nínxols suficients per a poder enterrar com a
mínim un any al Port. Tant de bo, tinc tres projectes ací, i ara després si volen, i sí que
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tinc un projecte que si l’ampliació del cementeri es fa abans del que preveu el bloc que
hi ha, bo, que no està fet que no està construït, aqueix es podia fer ací un jardí, deixar
ací. Jo dic el que hi ha, allí a mesura que està allò es farà un corredor de sis metres que
crec, home, he estat allí avui, un corredor de sis metres amb un jardí, i crec que és prou
perquè un cotxe, deixa’m, el jardí central. Llavors, crec que el més convenient és fer, jo
he cedit al que vostè em va demanar, vostè me’n va demanar quatre, i en tirarem sis. Bo,
si vostè vol, d’ací ja li he dit, si d’ací a un mes o dos mesos no tenim nínxols per a ficar,
bo, no sé, vostè els ficarà a la seua casa. Home, clar, però vostè és que vol, jo crec que
hem cedit a la seua petició no en quatre, en sis, crec que és un carrer digne de sis metres
amb el seu jardí i si ja li dic que si l’ampliació es fa abans d’allò que s’ha previst, l’altre
bloc que hem de fer que ens queda, no el farem i farem ací un jardí. Jo crec que, això és
el que hi ha en aquest moment, i crec que no per a vostè, sinó per a altres veïns del Port
també hem de tenir previst on els seus difunts poder enterrar-los. I com que jo sóc el
regidor del cementeri m’he de preocupar, no de vostè, sinó de tots els ciutadans del Port
que hagen d’enterrar ací els seus difunts. Bo, això de moment és el que hi ha. Com ara
després si es presenta una moció caldrà debatre-la, després ja parlarem, però això de
moment és perquè s’assabenten els senyors regidors i el públic que està ací en aquest
moment que s’ha acceptat la seua petició, no amb quatre sinó amb sis per a fer un carrer
digne en aquest moment, i això és en aquest moment el que hi ha. I com que hem de fer
i respectar els ciutadans, ja he dit, del Port hem de tenir també present els seus difunts i
jo com a regidor vull que tinguen els seus nínxols i no quedar-me sense nínxols, perquè
això seria lamentable. No és igual que un carrer es quede sense agranar com que no hi
haja un nínxol.”

El regidor del grup SP, Sr. GIL, indica: “Doncs, xic, no tinc moltes ganes, però
tres minuts dius? Vegem, la cosa sembla de broma però no és de broma i ací la qüestió
del cementeri és perquè vam haver d’entrar, jo crec que tenim l’obligació en més en
profunditat del que Miquel en un moment ha entrat. Jo he estat també amb Mª Sol al
cementeri, he conegut amb detall el lloc, cosa que no havia fet mai, i es trau una
conclusió molt clara. L’Ajuntament ha fet ací un empastre monumental, però uns dels
empastres que poden passar a la història. Què és el que ha ocorregut ací? Que algú ha
dit d’executar un tipus d’obra i no hi ha ningú en aquesta casa, en l’anterior corporació,
i jo crec que al final en aquesta tampoc en el poc de temps que porta, d’haver-hi
sospesat quin tipus d’obra es feia. No, mira, els projectes a vegades els canviem quan
ens interessa canviar-los perquè alguna cosa no va bé. Allò, i perdona l’expressió, però
és una merda, però el que passa és que com que és per als morts, no passa res. L’olor
que fa allí alguns dies és, per favor, Mª Sol, en aquest moment tu has intervingut, ningú
t’ha tallat i has d’estar callada ara, t’agrade o no t’agrade el que es diga ací. Vegem, si
algú de l’Ajuntament en el temps que porta aquest procés d’executar les tombes haguera
fet una volta, algun regidor amb un poc de sensibilitat, no estaria en la situació que es
troba. L’última tira de nínxols, apegada gairebé a la paret, el corredor més estret és de
cap a cap dels nínxols i allò esglaia. Els morts no donen molta guerra perquè ningú
s’escapa del forat per a dir-te res. Però allí és per a pensar quan un, veure la longitud
que hi ha de cap a cap, i estant dins dirà: com a mi m’isca ací algú, per on tire jo? Bote
la tàpia o per on bote? No hi ha desaigües, no estan els pendents ben fets perquè quan
pegue una ploguda isca l’aigua. Això ha sigut, i ho entenc així, una burla als ciutadans
del Port. Ningú s’ha preocupat de donar-li una solució factible, i això ara ho estan
patint, però jo no estic parlant que haja sigut Miquel García ni cap altre. En quin cap cap
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que un corredor que té un cementeri des de tota la vida, des que es va fer, conforme es
va engrandint quan arribes a una part del cementeri, una tira de tombes, bo, és com si en
un carrer que va recta una finca de sobte me la trauen pel mig, i el que veig jo en el final
és la paret. Però, a qui se li ocorre no haver respectat l’amplària del corredor? Està boig
el qui va fer això, clar, la gent està indignada, quan arriba el cotxe amb un fèretre ha de
fer vertaderes filigranes per a donar la volta per darrere, bo, hi ha una tomba que cada
vegada que dóna la volta el cotxe trenca la làpida, la part de baix, és que no pot eixir, el
cotxe no es dobla. Home, però algú havia d’haver pres part en no arribar a l’extrem que
s’ha arribat. Què passa? Que el col·lectiu ara està revoltat, va començar amb 4, amb 6,
amb 10 i ara demana 200, però és perquè es veu, allò és una autentica ratera el que ha
dit la senyora. Només cal anar, només cal anar una estona i adonar-se que tot el
cementeri té més o menys un disseny que pot ser acceptable. El que ha quedat allí és de
vertadera pena. És el final i per a més inri hi ha una espècie de buit per a quan es faça la
porta i es prolongue el cementeri i allí hi ha runes, trossos de làpides, trossos de bastida,
tanques, escales, hi ha allí un embolic, no sé si seran, què hi haurà, 4 metres? Una cosa
així és la que hi ha entre la paret i les tombes. És un empastre molt gran. És lògic que la
gent estiga revoltada, que en demanen 200, el problema real que cal posar la mà davall
el problema i sospesar-lo és que com que no s’ha fet l’ampliació, jo no sé si empraran
vostès el procediment d’expropiació forçosa i urgent per a començar a comprar els
terrenys, que ja m’explicarà algú per què no s’ha fet. Escolta, no estic acusant a ningú,
he dit per què no s’ha fet. El que estic dient és que ja devien, no, però exacte, a això
vaig també, els anteriors anaven a fer-lo i vosaltres que porteu ja un mes i escaig amb
aquest problema damunt de les mans sense donar una sortida acceptable. No, havíeu de
tenir establit ja un procediment d’expropiació forçosa i urgent per a obviar el tràmit del
tribunal d’expropiacions, actuar i després ja es pagarà, però començar ara. Com en
aquest hivern per això de la famosa grip ocórrega algun contratemps que mora més gent
de la que estem previstos, no podran potser tirar ni els 6. Jo crec que la petició que han
fet si us haguéreu donat un poc més de pressa es podria portar a efecte i haver llevat
l’empastre monumental que existeix en aquest moment al cementeri. I ja podien haver
prolongat la part que està prevista en el Pla General i aqueixos nínxols haver-los llevat, i
haver deixat no tan tancada la gent en aqueix tros que no és admissible. Tu has donat a
entendre ací ara les persones que estan reclamant açò que tiraràs 6 tombes, 6 tombes
amb els laterals que han de fer-se no seran 6 metres, seran com a molt 5 i mig, com a
molt. Però encara que és un corredor ja certament acceptable l’il·lògic és que s’haja
arribat a aquesta situació, home, jo crec que almenys si no hi ha solució perquè no teniu
l’ampliació feta ni us veig amb les ganes suficients per a començar a moure-vos,
t’havies d’haver mogut ja abans, ja abans, que el problema està ací. Com que no ho sé?
Però que esteu quatre dies a l’Ajuntament, que tu pots posar-te a ampliar el cementeri a
la zona que està agraciada en el Pla General, no per cap lloc no previst, home, havia
d’estar ja en marxa, home. Està ja mes i escaig amb les persones aquestes d’embolic.
No, us he dit, no, no, però, escolta, no, cal reconèixer, la situació és tan greu com que
ara no val la pena que ens tirem els uns als altres. Jo estic dient, escolta, Josep Lluís, si
no et prengues a punt que t’acuse, veritat que no? Però crec que devíeu amb aquest
problema, si el coneix vostè, Sra. Alcaldessa, l’ha viscut, ha estat al lloc és que si t’ho
conten no, però ha estat veient-lo també. Des que va estar ací havia d’haver començat a
moure’s la maquinària municipal a aconseguir els terrenys que estan la part de dalt, no
estem dient una altra cosa, però moure-vos ràpidament. Hi ha procediments que la llei
els marca per a eixir en una direcció ràpida, i que demanen 200, escolta, jo els dic que
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sí. Però quin problema tenim real? Com la gent tinguem un procés que es moren més
dels que tenim previstos, de segur que no els soterrem a tots. Clar, el problema és molt
greu de solució. Però jo no em quedaria en els 6 que vostè ha dit, si no donarà la mesura
dels 200 nínxols perquè allò quede com una espècie d’espai lliure, faça una mesura
almenys de 10, que es puga veure allò una amplària com vulga, ah no, bo, no parlaré
més perquè estic perdent el temps, eh. Però ni tenen pressa ni tenen moltes ganes de
solucionar el problema. No, no poden fer-lo, Mª Sol, no poden.”

El portaveu del grup PP, Sr. BORRÁS, assenyala: “Sra. Presidenta, senyores i
senyors regidors, senyores del públic i senyors. Jo venia ací amb molt bona voluntat,
Sra. Alcaldessa, perquè de solucions encara en poden haver-hi, però després d’escoltar
el Sr. Chover un poc, perquè fa un any allò altre, haurem de recordar-li a vostè les
ampliacions i la compra de terrenys que hem hagut de fer en els dos cementeris, quan
vostès podien haver-ho fet anteriorment, està clar? Jo vinc ací a buscar una solució, i
vaig cridar ahir al Sr. García pel mòbil, tot just visitar allò, li ha dit que no és tècnic,
d’acord, jo sí, el mateix que el Sr. Gil, hem traçat moltes ratlles en aquesta vida, jo
durant 22 anys. Durant 22 anys i sempre he dit una cosa, la diferència entre un
arquitecte i un tècnic és que ells mesuren en centímetres i s’equivoquen en centímetres i
nosaltres mesurem en desenes de mil·límetre i ens equivoquem en desenes de
mil·límetres. I tot just xafar el cementeri em vaig adonar de l’error de l’alineació de la
part dreta, de la part nord, immediatament. Per descomptat, el mateix que ara no l’ha
autoritzat ni l’alcaldessa ni el va autoritzar l’alcalde perquè si el veiem tenim el suficient
cap i sensatesa per a paralitzar immediatament les coses. Es va pensar que per l’accés
esquerre seria prou, però el que s’està fent en aquests moments, el que s’està fent en
aquests moments és condemnar totalment el cementeri del Port en la part de l’última
ampliació. I, per tant, s’està fent continu, continu, quan abans hi havia un corredor
central que és el que està fent en aquests moments el Sr. García, demolint, però que no
és prou. N’hi ha d’enterraments 25 al mes de mitjana, no ens esglaiem, la primera cosa
que cal conèixer són les estadístiques i excepte el mes de juliol o agost pel que enguany
haja pogut haver-hi algun més, en aquests moments n’hi ha 21, n’hi ha menys. Portem
un dia o dos dies que no hi ha hagut enterraments. Per tant, hi ha prou més nínxols,
capacitat per a tres mesos i la construcció d’aqueixos models és ràpida. Per tant hi ha
solució si es vol donar solució, i si es vol donar una bona solució es pot estudiar en uns
dies. Això és el que propose, que en la Comissió d’Urbanisme que porta també
Manteniment, realitze un xicotet treball perquè només que vostè visite, Sra. Alcaldessa,
allò, immediatament arribarà a la mateixa conclusió que he arribat jo. Una altra cosa és
que haguera estat fet com estava l’alineació, que nosaltres havíem fet en l’última
tramada, i s’ha quedat el corredor estret. No, no hi vaig anar, no hi vaig anar, jo els
meus familiars els tinc enterrats al principi, i encara que hi vaig molt també, sòl anar-hi
tots els mesos, però vaig a les primeres parts que és on tinc la meua família,
desgraciadament, i no hi he arribat al final. En aquesta ocasió sí que he arribat al final i
he vist que es pot corregir, es pot corregir, el mateix els desaigües, el mateix la distància
que hi ha a la font si no es demoleix aqueix calcula a quina distància queda la font. Cal
col·locar i posar-ne una altra. Per tant, Miquel, en aquest sentit i no retrac si han sigut
els tècnics perquè en el tema d’alineacions no intervenim els polítics, tu ho has dit bé.
Assumim la responsabilitat que s’ha fet, tant si ha sigut decisió nostra com no tot
l’anterior, però en açò que esteu vosaltres, crec que podeu corregir-ho, i crec que podem
atendre perfectament la petició dels ciutadans. I el que diu, jo crec que cal mirar-ho amb
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un poc més de profunditat, Miquel, i per això demane a l’alcaldessa que en la Comissió
d’Urbanisme intervinga el president.”

El regidor del grup Bloc, Sr. FERNÁNDEZ, diu: “Bé, sí que he de dir que des
que hem tingut coneixement del problema i fins i tot abans, perquè era una situació que
ja estava anunciada i com ja li vaig manifestar a la Sra. Mª Sol, que tinc el gust de
conèixer-la des de fa alguns anys, sí que estem treballant de manera jo pense que
accelerada per a contemplar la possibilitat d’ampliació dels dos cementeris perquè en els
dos fa falta. Evidentment no és una solució que es puga donar d’un dia per a un altre,
perquè evidentment, com ha dit Marcel·lí, té la propietat dels terrenys, no és l’única
fórmula, es podia accelerar també d’alguna altra manera, i pense que en breus mesos ja
tindrem el tema solucionat i començarem l’ampliació dels dos cementeris. Perquè, a
més, en concret, el cementeri del Port permet una ampliació que queda perfectament
delimitada per tota una sèrie de zones, de vials i de dotacionals que van a, per dir-ho
d’alguna manera, jo no tinc en això cap mania, la veritat però sabem que sempre és gent
que li planteja un problema, no. Per tant, sí que tenim ja plànols fets, tenim ja fets els
càlculs del que és la pastilla, són 44.000 m2, permet doblar el cementeri pràcticament, i
estem fent també les comprovacions al cementeri de Sagunt sobre els terrenys
municipals perquè l’ampliació siga possible, no?”

El portaveu del grup PSOE, Sr. CHOVER, indica: “Ací el que s’ha produït
clarament és una falta clara de previsió, què ha passat? Que hi ha un projecte inicial a
manera, jo no sé si a vostè li han ensenyat aquests esquemes. Hi ha un final de
cementeri plasmat en un plànol en què acaba aqueix corredor central en un jardí i els
nínxols estan en direcció contrària. Aquest projecte representava la construcció de 848
nínxols. Bé, aquesta opció jo crec que és perfecta, es podia haver portat a terme i haver
previngut en quin moment açò s’omplia i decidir, bo, si açò es va a omplir a finals de
2003, previndrem una ampliació a partir de l’1 de gener de 2004, prevenir quan s’ompli.
Però la previsió, el que fa és dir, bo, aprofitarem més i es dóna aquesta solució que són
264 nínxols més. Aquesta solució és que el corredor central mor en una fila que va de
part a part de nínxols. Un mig jardinet en mig dels dos i una altra fase sencera. Quan
vostè parla amb nosaltres inicialment ací està construït i hi ha gent enterrada en segona
fila fins a les dues terceres parts de cada una de les files i hi ha gent ja enterrada. Per
tant la solució ideal en aqueix moment ja no és recuperar el projecte inicial, perquè no
es poden fer els nínxols transversals quan estan posats longitudinals, però sí seguir el
corredor fins al final almenys, haguera sigut una solució raonable. Però ací ja això
suposa que la demolició de nínxols afecta nínxols que ja estan ocupats, amb la qual cosa
no es pot fer. La solució que vostè planteja ens diu, es pot fer un corredor més
lateralitzat, i vam dir: bé, anem a veure’l. Es planteja la substitució, eliminar quatre files
de nínxols en cada fila, s’assumeix, després es veu que pot quedar estret, s’assumeix
amb sis, i es pot assumir que tota la parcel·la es quede de jardí, no hi ha cap problema.
L’únic problema és tenir disponibilitat de nínxols fins que es puguen iniciar actuacions
en una ampliació. Sí, sí, però és que això jo vull que vostè sàpiga, per això a Miquel li
done la raó en aqueix sentit, que això no s’aconsegueix demà, demà no podem estar
construint nínxols a l’altra part del mur. Es pot aconseguir amb tota la rapidesa i se’n
treballarà en aqueix sentit per a aconseguir amb tota la rapidesa possible l’ampliació del
cementeri. Jo crec, i és una proposta molt raonable, que la construcció de nínxols a la
zona final del cementeri es pot anar programant d’acord amb la possibilitat d’ampliar.
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No podem tancar-nos a dir que es construeixen 150 o 120 si les necessitats, mentre
tenim solucionat l’altre tema, jo li garantisc celeritat total, no va a permetre-ho. És a dir,
nosaltres hem de tenir nínxols per a enterrar la gent que es vaja morint de la nostra
ciutadania. I aqueixa situació cal entendre-la, aqueixa situació cal entendre-la. Si podem
sense construir una final sencera i eliminar 200 nínxols els eliminem, si se n’han
d’eliminar 150, 150, però no podem marcar en aquest moment una cota fixa i dir tot
aquest bloc no es construeix si no tenim una solució en el moment determinat. Això és
l’única cosa que jo vull plantejar. El problema està perfectament entès, el problema. Jo
crec que si hi ha alguna aportació en els plànols que vostè porta ens la faça, però que els
comptes estan fets en alguns dels plànols. Jo, a mi em sembla, com més esponjat estiga
el cementeri, millor, contra més verd hi haja al cementeri, millor, però jo li dic que hi ha
un problema en aquest moment de disponibilitat i aqueixa disponibilitat és necessari que
la tinguem. És a dir, amb aqueixos paràmetres estem disposats a qualsevol cosa, però
amb aqueixos paràmetres, no diguen: no, que aqueixes dues files de nínxols que queden
que no es facen perquè demà cal enterrar gent, si n’hi ha 40 disponibles i tenim per a un
mes caldrà propiciar una disponibilitat per a ics mesos que es puga tramitar l’ampliació.
Jo crec que fins ací ens podem comprometre totalment. Res més.”

La Sra. ALCALDESSA manifesta: “Vegem, per a tancar un poc el tema del
cementeri, Sra. San Isidro, sap des del primer moment la voluntat d’aquest equip de
govern de solucionar aqueix problema. Des que va vindre a parlar amb nosaltres,
l’endemà ens vam personar el Sr. Chover, el Sr. Fernández, Miquel i jo, personalment, i
quan ens vam adonar de veritat del que estava passant, vam començar a fer la
demolició, perquè he de dir-li als ciutadans que estan ací que el que es va construir
s’està derrocant. És a dir, que hem pres, perdona, perdona, estem prenent decisions i el
que li vull dir és que hi ha voluntat de solucionar-ho. També vull que entenga el que li
han estat dient els regidors, que hem de tenir resolt i ja ho ha posat en marxa el regidor
d’Urbanisme l’adquisició de més cementeri. Jo l’única cosa que li brinde és que ens
deixe els plànols que vostè té, nosaltres amb els plànols que tenim nosaltres, que el que
vull que tinga clar és que tenim voluntat de solucionar-ho. Però jo també vull que vostès
entenguen que nosaltres tampoc ens podem lligar ara mateix les mans perquè no està
resolt el tema de l’ampliació del cementeri, i els morts per desgràcia van morint i cal
enterrar-los. Llavors, la voluntat que tenim és: solucionar-ho, vegem, que arribem a un
acord. Si nosaltres estem d’acord amb la barbaritat que s’ha fet allí, estem d’acord amb
vostès. Veurem si confrontem i veure què és el que podem fer i fins on podem arribar,
però no ens pot demanar que arribem més d’on puguem arribar. Bo, doncs, no, ara ja
continua el Ple i després ja continuem parlant, que portem molt de temps parlant.”


